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MESDAMES, MESSIEURS,

INTROD.UCflON.

Votre Commission a consacré cinq séances à J'examen
du budget Après avoir entendu un exposé d'ensemble du
Ministre de l'Instruction Publique. une discussion générale
s'est engagée; celle-ci a été réduite ft sa plus simple expres-
sion. La politique scolaire du Gouvernement n'a pas été
abordée. Aux très nombreuses questions posées, il a été
répondu; on trouvera en annexe ces questions et réponses.
classées. autant que possible. par catégorie d' enseignement

EXPOSE DU MINISTRE.

Dans la première partie de son exposé, le Ministre a mis
J'accent sur le développement croissant de l'enseignement.

(I) Composition de la Commission:

Président: M. Hcyman.
A. _ Membres: M. Berghmans, Mm. Cracybeckx-Ortj, MM. 'De

Clerck, du Bus de Warnaffc, Encrnan, Harmcl, Peetcrs [Lode},
Mn" Van Daclc-Huys, MM. Vandcn Berghe, Verbist, Vcrlackt, -
Bohy, Bracops, Mm. Copée-Ccrbinet, MM, Cudcll, Dejardin, Demets.
M'''' Grocsscr-Schroyens, M, Hoyaux, Mn •• Vandervckcn-Van de Plas,
MM. Vercautcrcn. - Dostcnay, Talion.

B. - Membres suppléants: Mme de Moor-Vall Sin«, MM. GiFsorl,
Hermans. Loos, Pnrists, Wir;x. - Dtmum, Deconinck, Denis, Nezé,
Sercu, - Blum.

Voir:
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BEGROTING

van het Ministerie van Openbaar Onderwijs
voor het dienstjaar 1958.

VERSLAG

NAMENS DE COMMISSIE VOOR HET
OPENBAAR ONDERWIJS (I), UITGEBRACHT

DOOR DE HEER ßRACOPS.

MEVROUWEN. MIlNE HEREN,

INLEIDING.

Uw Commissie heeft vijf vergaderingen gewijd aan het
onderzoek van de begroting. Zij hoorde eerst een alqerneen
overzichr van de Minîster van Openbaar Onderwijs waarna
een alqemene beraadslaging plaats had: deze werd zoveel
mogelijk verkort. Over de schoolpolitiek van de Regering
werd ruet gesproken. Op de zeer talrijke vragen die werden
gesteld, werd een antwoord verstrekt: deze vragen met de
antwoorden, zoveel mogelijk ingedeeld per categorie van
onderwijs, zijn te vinden in de bijlage.

UITEENZETTING VAN DE MINISTER.

In het eerste gedeelte van zijn uiteenzetting legde de
Minister de nadruk op de toenemende uitbreiding van het

(I) Sarnenstellinq van de Commissie:
Voorzitter: de heer Hcyman,

A. - Leden : de heer Berghmans, Mevr. Craeybcckx-Ort], de heren
De Clcrck, du Bus de Warnaffe, Encman, Harmcl, Pecters (Lode).
Mevr. Van Dacle-Huys, de hcrcn Vanden Berqhe, Verbist, Verlackt.
- Bohy. Bracops, Mcvr. Copée-Gerblnet, de hercn Cudell, Dejardin,
Demets. Mevr. Groesser-Schroycns, de heer Hqyaux, Mcvr. Vander-
vckcn-Van de Plas, de hercn Vcrcauteren. - Dcstenay, Talion.

B. -- Plaatsvcrvanqcnde lcdcn : Meur, de Moor-Van Sina, de heren
Gilson. Hermans, Loos, Parisis, Wirix. _ Daman. Deconinck, Denis.
Nazé, Seree. - Blum.
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qui entraîne une augmentation des dépenses. principale-
ment en ce qui concerne les bâtiments scolaires. leur équipe-
ment et le personnel enseignant.

Le budget de l'Instruction publique est passé de 6.070
millions en 1950 à 8.700 millions en 1951. Pour 1957, il était
de 10.400 millions. Il atteindra, en 1958, quelque Il mil-
liards, soit un accroissement de 2.226 millions par rapport
au budget de 1954 ou 25,60 0/0. De tous les budgets de
l'Etat, celui de l'Instruction publique accuse ainsi la plus
forte augmentation, le coefficient d'augmentation du budget
total n'étant que de 15,8 %'

Par rapport à J'augmentation du budget de l'Etat, l'ac-
croissement de celui de l'Instruction publique a évolué dans
les proportions suivantes:

1955 ... ...
1957 '" '"
1958 .

12,4 %
15,1 %
17,4 %

Enfin, au regard de l'année 1954, l'augmentation propor-
tionnelle par secteurs d'enseignement se présente comme
suit;

Enseignement primaire .. ,
Enseignement moyen... . ..
Enseignement normal... ...
Enseignement supérieur .,.

12,60 %
30.50 %
19,20 %
30.50 %

Budget social [allocations d'études, développement de
renseignement postscolaire, centres d'orientation médico-
scolaire) : 178 %'

La population de l'enseignement secondaire de l'Etat.
totalisant, pour l'année scolaire 1953-1954, 140.695 élèves,
s'est accrue depuis de quelque 55.000 unités. Cet accrois-
sement est à l'origine du problème important des construc-
tians scolaires, à savoir la construction de nouveaux bâti-
ments 'et l'aménagement des immeubles existants. Dans
renseignement moyen, de 1954 à 1957, ont été aménagés
507 locaux semi-perrnanents. 1.310 locaux définitifs et
4 pensionnats. Pour renseignement technique, il a fallu
aménager 202 locaux, tandis que l'enseignement normal
était doté de deux écoles nouvelles, les locaux de dix éta-
blissements existants étant, d'autre part, étendus.

C'est dire que le Fonds des constructions scolaires qui a
succédé, en 1953, au Fonds Vanderpoorten, est insuffisant
pour couvrir les dépenses inhérentes à ces réalisations.
A cet égard, le Ministre a annoncé le prochain dépôt d'un
projet créant un nouveau Fonds des constructions scolaires,
Il ne serait plus limité dans le temps et contiendrait des dis-
positions financières différentes selon la nature des ensei-
gnements. Pour les enseignements normal. moyen et tech-
nique, ainsi que pour le secteur parascolaire, il s'élèverait à
600 millions par an, auxquels s'a jouteraient 30 ou 25 mil-
lions de dotation supplémentaire selon qu'il s'agirait de la
création d'un nouvel établissement ou d'un internat. Les
universités de l'Etat, très défavorisées en matière de bâti-
ments, bénéficieraient d'une dotation annuelle de 200 mil-
lions; il est urgent d'établir les programmes de construc-
tions et de commencer à bâtir les Universités de l'an 2000 [

Un accord est intervenu entre les Ministres de J'Instruc-
tion publique et des Travaux publics, en vertu duquel l'êla-
boration des plans des constructions universitaires sera
confiée aux services techniques des deux universités. L'ac-
cord fera J'objet d'un arrêté royal.

Ce programme de constructions devra tenir compte du
phénomène, en pleine évolution. de la démocratisation de
l'enseignement qui fait accéder aux études supérieures des
jeunes gens de condition modeste, en nombre sans cesse
croissant.
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onderwijs, waaruit hoqere uitgaven voortvloeien, voorname-
lijk wat betreft de schoolgebouwen, de uitrustinq van die
gebouwen en het onderwijzend personeel.

.De begroting van Openbaar Onderwijs steeg van 6.070
miljoen in 1950 tot 8.700 miljoen in 1954. Voor 1957
bedroeg zij 10.400 miljoen en in 1958 zal zowat 11 mil-
jard zijn bereikt, wat 2.226 miljoen of 25.670 meer
Is dan voor 1951. Van alle Rijksbegrotingen is die van
Openbaar Onderwijs dus het sterkst aangegroeid. want
voor de totale begroting bedraagt de verhogingscoëfficiënt
slechts 15,8 %'

In vergelijking met de stijging van de Rijksbegroting
vertoonde de vermeerderlng van de begroting van Open-
baar Onderwijs het volgende beeld:

1955 .,.
1957 .
1958 .

12,4 %
15,1 %
17,4 %

Vergeleken met het jaar 1954, ten slotte. is de verhou-
ding der stijging voor de onderscheiden sectoren van het
onderwijs de volqende :

Lager onderwus .
Middelbaar onderwijs
Normaalonderwijs '"
Hoger onderwijs .. , .

12,60 %
30.50 %
19,20 %
30.50 %

Sociale begroting (studietoelagen, uitbreidinq van het
naschools onderwijs, centra voor medische schooloriënte-

. ring) : 178 %'
Het secundair Rijksonderwijs, dat tijdens het schooljaar

1953-1954 140.695 leerlingen telde, zag zijn bevolking
sedertdlen met zowat 55.000 eenheden toenemen. Daaraan
is het belangrijk probleem te wijten van de schoolqebou-
wen. en met name de constructie van nieuwe en de aanpas-
sing van bestaande gebouwen. Bij het middelbaar onderwijs
werden van 1954 tot 1957 507 semi-permanente lokalen
Inqericht, naast 1.310 defmitieve lokalen en 4 kostscholen,
Voor het technisch onderwijs moesten 202 lokalen worden
ingericht: het norrnaalonderwijs kreegt twee nieuwe scho-
len en de gebouwen van tien bestaande inrichtingen werden
verqroot,

Het behoeft dan ook geen betoog dat het Fonds voor de
Schoolqebouwen. dat in 1953 de plaats innam van het
Fonds-Vanderpoorten, niet toereikend was om de daaraan
verbonden uitgaven te bestrijden. In dit verband heeft de
Minister aangekondigd dat weldra een ontwerp zal worden

. ingediend tot instelling van een nieuw Fonds voor de
schoolgebouwen. Het zou niet meer beperkt zijn in de tijd,
en zou Iinanciële bepalingen behelzen die verschillen vol-
gens de aard van het onderwijs. Voor het middelbaar, tech-
nisch en normaalonderwijs en voor de parascolaire sector
zou het 600 miljoen frank 's jaars bedragen, waarbij nog
30 of 25 miljoen bijkcrnende dotatie, naargelang het gaat
om het tot stand komen van een nieuwe inrichting of van
een kostschool. De Rljksuniversîteiten, die inzake gebou~
wen zeer slecht bedeeld zijn, zouden een jaarlijkse dotatie
ontvanqen van 200 miljoen: bet wordt hoog tijd om de
bouwproqramma's op te maken en te beginnen met hel
bouwen van de Llniverstteiten van het jaar 2000 !

Tussen de Ministers van Openbaar Onderwijs en van
Openbare Werken is een overeenkomst getroffen krachtens
welke het opmaken van de universitaire bouwplannen zal
worden toevertrouwd aan de technische diensten van beide
universiteiten. Deze overeenkomst zal het voorwerp uit-
maken van een koninklljk besluit.

In dit bouwprogramma zal rekening rnoeten worden ge~
houden met het thans in volle eoolutle verkerende ver-
schijnsel van de democtatiserinq van het onderwijs, waar-
door jonge Iieden van minvermogende gezinnen in steeds
stijgend aantal hoger onderwijs volgen.



Il est indispensable de prévoir la réalisation de cités
universitaires auprès des Universités de J'Etat. A cet égard,
les Universités libres de Bruxelles et de Louvain sont rela-
tivement favorisées, tandis que la situation est catastro-
phique à Gand et à Liège,

En outre, la disparition progressive du mécénat affecte
grandement le patrimoine des Universités de l'Etat.
hl :ii",\ ," '

Le Gouvernement s'est préoccupé activement de ce pro-
blème. Ainsi les Chambres viennent d'adopter récemment
un projet de loi (n° 843/1) portant- rétrocession aux Univer-
sités des droits d'inscription et autres rétributions acquis
jusqu'à présent au trésor.

* * *

La seconde partie de l'exposé du Ministre a été con-
sacrée à l'examen des problèmes qui se posent dans les
différents secteurs, d'enseignement ou encore à certaines
questions particulièrement importantes.

Enseignement primaire.

Aucune modification de structure n'est envisagée, mais
seulement une amélioration qualitative: à cet égard, la
revision du plan d'études est, depuis peu, chose faite.

D'autre part, l'effort tendant à une meilleure prépara-
tion des maîtres, entrepris depuis le 1cr septembre 1957,
a déjà donné des résultats encourageants

Enseignement spécial.

L'Etat a pris conscience récemment de ce problème. La
réforme de l'enseignement spécial est entamée.

Une direction et une Commission spéciales ont été créées
au sein du Département de l'Instruction publique, Sur la
base de l'expérience acquise par ces instances, le statut de
l'enseignement spécial (nombre minimum d'élèves par
classe, type spécial du matériel didactique, statut du per-
sonnel spécialisé, moyens de transport, etc. .. ) pourra être
élaboré, et des questions telles que la formation des maîtres
spéciaux trouveront une solution,

Il existe déjà 5 sections expérimentales auprès d'établis-
sements d'enseignement normal, mais les mesures prises,
pour encourageantes qu'elles soient, sont loin de couvrir
les besoins.

Enseignement moyen.

Au cours de l'année scolaire 1956,1957, dix nouvelles
écoles ont été créées, tandis que sept écoles moyennes ont
été transformées en athénées ou en lycées. 77 sections
nouvelles ont été ouvertes ainsi que quatre pensionnats,
ces derniers dans le cadre de la politique d'extension du
réseau d'internats qui répond à une nécessité sociale,

Quant à la réforme de l'enseignement moyen, elle vise
à en assouplir la structure autant que les méthodes, Actuel"
lement, l'âge du choix est prématuré. A quinze ans, l'élève
est déjà engagé dans une section déterminée, Il lui est très
difficile, sinon impossible, de chanqer de direction, à cause
du caractère trop rigide des sections. Ceci explique le fait
que les classes laborieuses fournissent peu d'universitaires
et qu'ainsi se perdent de nombreuses vocations, au moment
où s'affirment les besoins du pays en personnel scienti-
fique et technique qualifié.

Il faut donc reculer l'âge du choix et donner aux élèves
au cours des premières années des études secondaires la

[ 3 ] 4-XIX (1957-1958) N. 6

Ook dient er te worden gedacht aan de inrichting van
studententehuizen bij de Rijksuniversiteiten. In dit opzicht
zijn de vrije Universiteiten van Brussel en Leuven betrek-
kehjk goed bedeeld, terwijl de toestand te Gent en te Luik
rampspoediq is.

Bovendien Is de geleidelijke verdwijning van de me-
cenassen een zwaar verlies voor het patrimonium van de
Rij ksuniversiteiten.

De Reqerinq heeft dit probleem niet uit het oog verloren.
Zo hebben de Kamers zopas een wetsontwerp (nr 843/1)
aangenomen houdende terugbetaling aan de Universiteiten
van de inschrijvingsgelden en andere retributies welke tot
dusver aan de Schatkist vervielen.

.•. * .•.

In het tweede deel van zijn uiteenzetting weidde de
Miruster uit over de vraagstukken met betrekking tot
verschillende sectoren van het onderwijs, en over bepaalde
bijzonder belangrijke kwesties.

Lager onderwijs.

Er wordt geen structuurwijziqinq in uitzicht gesteld.
doch enkel een kwalitatieve verbetering. In dit verband is
de herziening van het studieproqramma sedert kort een
voldongen Ielt.

Verder hebben de pogingen, sedert 1 september 1957
ondernomen met het oog op een betere voorbereidinq van
de leerkrachten, reeds bemoedïqende resultaten opqeleverd.

Speciaalonderwijs.

Sedert kort Is de Staat zieh vóor dit vraagstuk gaan
interesseren. Met de hervorming van het speciaal onder-
wijs is een aanvang gemaakt.

Een bijzondcre directie en een bijzondere commlssie
werden bi] het departement van Openbaar Onderwijs
opqericht. Op grond van de door deze instanties opgedane
ervaring zal het statuut van het bijzonder onderwijs (mini-
mum aantal leerlinqen per klas, bijzonder didactisch mate-
rieel, statuut van het gespecialiseerd personeel. vervoer-
middelen, enz ... ) kunnen uitgewerkt worden, zodat de
kwesties zoals de opleiding van bijzondere leerkrachten
een oplossing zullenbekomen.

Er bestaan reeds 5 experrrnentele secties bij inrichtingen
voor normaalonderwijs, maar de genomen maatreqelen, hoe
bernoediqend zi] ook zijn. kunnen op verre na niet volstaan.

Middelbaar onderwijs.

Tljdens het schooljaar 1956-1957 werden tien nieuwe
scholcn opqericht, terwijl zeven middelbare scholen omge-
vorrnd werden tot athenea en lycea. 77 nieuwe secties
werden geopend, naast vier kostscholen, deze laatste in
het kader van de beoogde uitbreiding van de kostscholen
die aan ecn sociale behoefte beantwoorden.

De hervorming van het middelbaar onderwijs streeft
naar versoepeling van de structuur en van de methodes.
Thans moei de keuze te vroeg gebeuren. Op 15~jarige
leeftijd is de leerling al in een bepaalde sectie. Het is
moeilijk. zoniet onrnoqelijk, naar een andere sectie over
te gaan wegens de strakke scheiding tussen de afdelinqen.
Dit verklaart waarom zo weinig universitairen uit de
werkende klasse komen en aldus talrijke roepingen teloor
qaan, op een ogenblik dat de behoeften van het land aan
geschoold wetenschappelijk en technisch personeel sterk
worden aanqevoeld.

Men rnoet dus de leeftiid van de keuze verschuiven en
aan de leerlingen, tijdens de eerste jaren der secundaire
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possibilité de recevoir un minimum de formation commune,
La réforme pouvait s'opérer de deux manières:

I) par une décision d'ensemble et une application géné~
ralisée (ex;· le projet Billières en France);

2) par la méthode expérimentale et progressive. Le Mi-
nistre a préféré recourir à cette dernière méthode. Il l'a
appliquée à un nombre limité d'établissements et aux classes
de première année seulement.

En général. la réforme tend à une individualisation plus
poussée par la multiplication des contacts personnels entre
professeurs et élèves. par l'élargissement du champ d'acti-
vités, et la préférence pour l'enseignement expérimental.
L'horaire s'en ressentira de même que les programmes.
En outre, les conseils de classe devront être réorganisés
et le dossier scolaire institué.

L'assouplissement des méthodes joint à la suppression
des cloisonnements entre les sections, permettra à l'indivi-
dualisation de porter tous ses fruits.

Enseiqnement normal.

Le nombre d'élèves dans l'enseignement normal de l'Etat
est passé de: 3.668 en 1953~1954 à 5.118 e:n 1957-1958,
soit une augmentation de 1.450 unités ou 40 %'

Enseignement technique.

En présence des problèmes majeurs de l'e:nseignement
technique, le Gouvernement a fourni un effort considê-
rable afin d'étendre le réseau des établissements de l'Etat.
Depuis 1954, il a créé 30 établissements d'enseignement
du jour. La population scolaire est passée de 19.500 à
32.000 élèves, soit 62 % de plus." Cet effort doit être pour-
suivi au cours des prochaines 25 années en corrélation
étroite avec le développement industriel du pays.

En ce qui concerne plus particulièrement renseignement
technique pout filles, l'écart est énorme. Il doit être comblé
à brève échéance eu égard au rôle que: les femmes sont
appelées à prendre dans notre vie économique.

Nous vivons une période d'évolution rapide de la tech-
nique. Il convient d'y adapter les élèves en joignant une
formation technique plus poussée à une formation générale
aussi complète que possible; c'est là un dosage difficile à
réaliser.

A ce sujet, deux livres blancs seront édités. Le premier,
destiné aux parents clont les enfants auront terminé leurs
études primaires, sera prêt au début de 1958. Il aura pour
but de susciter plus d'intérêt pour l'enseignement techni-
que. Le second, qui paraîtra trois mois plus tard, contiendra
un inventaire des besoins. à court et à long terme, de
l'économie belge en personnel scientifique et technique
qualifié.

Les besoins modernes ont déjà inspiré, pour l'étude de
l'électronique, la création dé 25 sections dont 8 d'automa-
tion et d'électronique industrielle, et de 2 écoles pour l'étude
de la technique nucléaire (Bruxelles et Mol).

Enseignement secoudaire s
la question des restaurants scolaires et des pensionnats.

Le problème se pose encore avec plus d'acuité dans l'en-
seignement secondaire que dans l'enseignement universi-
taire. L'évolution sociale exige que ces établissements puis-
sent fournir des repas chauds dans des conditions et à des
prix convenables.

[ '1 ]

studiên. de mogelijkheid bieden om een mmimum van ge~
meenschappelijkc vorming te ontvangen. Die hervorming
kon op twee wijzen geschieden:

1) door een ge:zamenlijkee:n een veralgemeende toepas-
sing (vb.: het ontwerp Billières in Frankrijk ) ;

2) door de proefondervindelijke en progre:ssieve metho-
de. De Minister verkoos deze laatstc methode:. Hij heeft ze
op een aantal inrichtingen .en alleen op de klassen van het
e:e:rste jaar toegepast.

Over 't algemeen streeft de hervorminq naar een verder
doorge:voerde indivldualisatie, dank zij de verrneniqvuldi-
ging van het kontakt tussen de leraars en leerlinqen: dank
zij de: ve:rruiming van' de werkkring en ee:n voorkeur voor
het proefonderviridelijk onderwijs. De uurrooster zowel
als de proqramma's zullen er door worden beïnvloed.
Bovendien zullen de klasraden moeten heringericht worden
en moet het schooldossier worden ingevoerd.

De: versoepelinq van de methodes gepaard met de af-
schaffing van de scheidinq cler afdelingen. zal de indivi-
dualisatie ertoe in staat stellen, al haar vruchten op te leve-
ren,

Normaalonderwijs.

Het aantal leerlinqen is in het"Rijksnormaalonderwijs
gestegen van 3.668 in 1953-1954 tot 5.118 in 1957~1958,
zegge een verhoging net 1.450 eenheden of 40 %'

Technisch onderwijs.

Ten aanzien van de: belangrijke problernen van het tech-
nisch onderwijs heeft de: Regering een aanzienlijke inspan-
ning gedaan om het aantal Rijksscholen op te voeren. Sinds
1954 werden 30 dagscholen ingericht. De schoolbevolkinq '
is gestegen van 19.500 tót 32.000 leerlinqen. dit is met 62 %'
Deze inspanning moe:t worden voortgezet tijdens de eerst-
volgende 25 jaar, in aansluiting met de: Industnële ont-
wikkeling van het land.

Wat inzonderheid het technisch onderwijs voor meisjes
betreft, is de achterstand bljzonder groot. Deze achterstand
moet spoedig worden ingelopen ornwille van de rol die de
vrouwen.in het bedrijfsleven zullen te vervullen hebben.

De techniek £laat met reuzenschreden vooruit. Een aan-
passing van de leerlingen is vereist door een betere tech-
nische opleiding en ceri ruimere algemene: vorming; de
j uiste verhouding is moeilijk te bereiken.

In dit ve:rband zullen twee witboeken worden uitgegeven.
Het eerste is bestemd voor de ouders van de kinderen die
het lager onderwijs verlaten. Het zal begin1958 verschij-
nen. Het heeft tot doel meer belangstelling te wekken voor
het technisch onderwijs. Het tweede zal drie maanden Iater
verschijnen en een inventaris bevatten van de onmiddellijke
en toekomstiqe behoeften aan geschoold wetenschappelljk
en technisch personeel in het Belgisch bedrijfsleven.

De moderne vereisten inzake studie van de electronica
hebben reeds aanleiding gegeven tot de oprichting van
25 afdelingen, waaronder 8 voor automatie en industriêle
electronica en van 2 scholen, voor de studie van de kern-
techniek: (Brussel en Mol).

Secundair onderwijs: het probleem
van de schoolrestaurants en van de kostscholen,

Dit probleem is nog neteliger in het secundair dan in het
universitair onderwijs, De sociale evolutie eist clat deze
inrichtinqen in behoorlijke: omstandiqheden en te:gen billljke
prijzen wanne maaltijden verstrekken.
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Il existe aujourd'hui: Er bestaan thans :

30 pensionnats dans J'enseignement moyen dont Il créés
depuis 1954;

29 pensionnats dans l'enseignement technique dont 10
créés depuis 195'1:

18 pensionnats dans renseignement normal dont 3 créés
depuis 1954, outre 'I homes pour enfants de bateliers, soit
en toul 81 établissements. C'est infiniment trop peu. C'est
pourquoi. une partie du nouveau ronds des constructions
scolaires sera consacrée à l'extension des restaurants dont
l'activité en 1956 sc traduit dans les chiffres ci-après:

Ecoles moyennes:

15i restaurants (mi ont distribué 2.500 repas par jour
en 1956: .

76 cantines qui ont distribué 23.000 collations par jour.

Ecoles techniques:

35 restaurants qui ont distribué journellement 3.500 repas;

23 cantines qui ont distribué journellement 4.500 colla-
tions.

Enseignement supérieur,

Dans les domaines de l'enseignement universitaire et de
la recherche scientifique. les données suivantes traduisent
l'effort gouvernemental:

Pour renseignement supérieur. aux budgets ordinaire et
extraordinaire de l'Instruction publique, sont inscrits les
crédits suivants:

1953
1954
1956
1957

633.902.000 francs:
735.880.000 Francs:
941.321.100 francs;
982.695.000 francs.

En ce qui concerne plus particulièrement hl recherche
scientifique. le montant global des crédits inscrits aux dif-
férents budgets des Colonies, de l'Agriculture. des A Haires
Economiques et de l'Instruction publique est en :

]950
1954
1957
1958

287.000.000 Francs:
539.000.000 francs:
594.500.000 francs;
691.200.000 francs.

Le Gouvernement vise en outre à faciliter la tâche des
universités. La loi du 28 avril 1953 a accru leur autonomie.
En application de cette loi. un projet d'arrêté royal est à
l'étude en vue de leur permettre de recruter directement
leur personnel technique et administratif sans passer par le
secrétariat permanent au recrutement.

Ix, démocratisation de l'enseignement supérieur met.
d'autre part. les universités aux prises non seulement avec
des problèmes Financiers. mais aussi avec des questions de
structure et de programme. Dans ce domaine. il faut agir
a\'ec précaution et laisser aux universités le soin de prendre
des initiatives. Cela n'empêche que certaines suggestions
puissent être faites. par exemple dans le cadre des recom-
mandations que formulerait la Commission présidée par le
Roi Léopold. 11 ne semble pas toutefois que ces derniers
problèmes soient déjà venus à maturité.

. 30 kostscholen in het mlddelbaar onderwljs, waarvan er
Il sedert 1954 werden opgericht;

29 kostscholen in het tèchnlsch onderwijs, waarvan er
10 sedert 1954 werden opqericht:

18 kostscholen in het normaalonderwijs, waarvan er
,3 sedert 1954 werden opqericht, er zijn bovendien 1: tehui-
zen voor schipperskinderen. zegge in totaal 81 inrichtingen.
Dat is veel te weinig. Derhalve zal een qedeelte van het
nieuwe fonds voor de schoolqebouwen worden besteed
voor de uitbreidinq van de restaurants waarvan de bedrij-
vigheid wordt weergegeven door volgende ciifers :

Middelbare scholen :

157 restaurants die in 1956 hebben verstrekt 2.500 rnaal-
tijden per dag;

76 kantines die in 1956 hebben verstrekt 23.000 collaties
per dag.

Technische scholen :

35 restaurants die per dag hebben verstrekt 3500 maal-
tijden:

23 kantines die per dag hebben verstrekt 4.500 collaties.

Hoger onderwijs,

Op het gebied van het universitair onderwijs en het
wetenschnppelijk speurwerk blijkt de inspanning van de
Regering uit de volgende gegevens:

Voor het hoqer onderwijs waren op de gewone en bui-
tenqewone begroting van Openbaar Onderwijs de volgende
kredieten uitgetrokken :

1953 ~,..
1954. .. . ..
1956 .
1957... . ..

633.902.000 frank
735.880.000 frank;
941.321. 400 frank;
982.695.000 frank.

Voor het wetenschappelijk speurwerk bedroecen de kre-
dieten. uitqetrokken on de begrotingen van Koloniën, Land-
bouw, Economische Zaken en Openbaar Onderwijs in :

195 O. .. . .. , ..
1954 .
1957... . ..
1958, , .

287.000.000 frank;
539.000.000 frank;
594.500.000 frank;
691.200.000 frank.

Bovendien tracht de Recerinq de taak van de univeraitei-
ten te vecqemakkelüken. De wet van 28 april 1953 heeft
hun zelfstandtqheid uitqebreid. Bij toepassinq van deze wet
liqt thans een ontwerp van koninklük besluit ter studie, dat
hen zal in staat stellen hun technisch en administratief per-
soneel rechtstreeks aan te vverven zonder een beroep te
doen OD het vast wervinqssecretariaat.

Änderzitds hebben de universiteiten door de democrati-
serinq van het hoqer onderwijs niet alleen met Iinanciêle
problernen, maar ook met structuur- en proqrarnmavraaq-
stukken af te rekenen. Men client hier omzichtig te werk
te qaan en het initiatief aan de universiteiten over te laten,
Dit ncemt echter niet weq dat somrniqe voorstellen kunnen
ccdaan wordcn, biivoorheeld in het kader van de aan-
hevelinncn die zoudcn qeforrnuleerd worden door de Cam-
rnissie onder het voorzltterschan van Koning Leopold.
Laatstqeuoernde problernen schijnen echter nog niet rijp
te zijn.
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Crédits accordés aux Universités de Gand et de Liège.

Les crédits alloués aux deux universités de l'Etat ont été
amenés. depuis 1954. à un niveau sensiblement équivalent et
s'y maintiennent.

Le nombre d'étudiants. plus élevé il J'Université de Liège.
s'est traduit par une avance budgétaire, pour Liège. jus-,
qu'en 1955. .

Depuis 1956. bien que le nombre d' étudiants reste plus
élevé il Liège (1956-1957. Liège; 3.813; Gand: 3.462t Je
crédit de premier équipement de 110 millions accordé en
1955 il l'hôpital universitaire de Gand et réparti en tranches
annuelles de 20 il 25 millions. a renversé la différence entre
les deux budgets au profit de l'Université de Gand;

1956 1957 1958
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Kredieten verleend aan de universiteiten te Gent
en te Luik.

De kredieten die aan beide Rijksuniversiteiten zijn toe-
gekend. werden sedert 1954 op een nagenoeg gelijkwaardig
niveau gebracht en handhaven zich daarop.

Het aantal studenten. dat hoger Is aan de Luikse univer-
siteit, heeft aan Luik. tot in 1955, een budgetaire voor-
sprong bezorqd.

Sedert 1956. hoewel het aantal studenten hoger blijft te
Lutk (1956-1957. Luik: 3.813; Gent: 3.462). heeft het
krediet voor eerste uitrusting van 110 miljoen, dat in 1955
aan het akademisch zîekenhuis te Gent werd toegekend en
verdeeld is in jaarlijkse tranches van 20 à 25 miljoen. een
ommekeer teweeqqebracht in het verschil tussen de twee
begrotingen ten gunste van de Universiteit te Gent.

1956 1957 1958

Gand 216.853.000

202.931.000

220.091.000 Gent

213.282.000 Luik

220.091.000

213.282.000

190.410.000

194.927.000Liège

Education populaire
ou plutôt formation post- et para-scolaire.

En cette matière, la politique sociale du Gouvernement
s'affirme d'une manière frappante. Le Ministre a cité quel-
ques chiffres à ce propos:

Bibliofhf-(Ju~s publiques: 1954, 20 millions de francs;
1958. 25.160.000 francs.

Service national de la jeunesse: 1954, 6.420.000 francs;
1958, 14.170.000 francs.

Œuvres d'éducation populaire et loisirs des travailleurs:
1954. 12.220.000 francs: 1958. 19.920.000 francs.

Cinéma éducatif: 1954, 8.530.000 francs; 1958, 13 mil-
lions 445.000 francs (pour cette dernière rubrique. une par-
tie des dépenses est a Hectée il l'équipement des établisse-
ments scolaires).

La politique sociale dans le domaine scolaire.

Faire disparaître le handicap des élèves issus de milieux
sociaux moins favorisés incombe aux écoles, certes. mais
aussi aux organes para- et post-scolaires.

En vue d'assurer à tous les élèves des chances êqales de
réussite. le Gouvernement a accordé. pour la première fois
en 1956. un crédit de 1 million aux orqanismes d'orienta-
tion professionnelle créés à l'intention des étudiants des
quatre universités. Au budget de 1958, ce crédit a été porté
à 2 millions.

Dans le même ordre d'idées. le Gouvernement se soucie
de faciliter la tâche des maîtres en créant des centres
d'orientation psycho-mêdico-sociaux. Il en existe 18 aujour-
d'hui. On en créera 4 en 1958.

Le service national de la jeunesse est. d'autre: part, doté
depuis peu d'un statut définitif tandis que, simultanément,
un inventaire complet des besoins de l'éducation populaire
est mis au point. .

Depuis un an, le Conseil supérieur des bibliothèques
publiques et le Conseil supérieur de l'éducation populaire
sont reconstitués en tenant compte des deux communautés
linguistiques.

190:'110.000

19-1:.927.000

216.853.000

202.931.000

Volksopleiding of liever naschoolse
of nevenschoolse opleidinq,

Op dat gebied komt de sociale polltiek van de Regering
op treffende wijze tot uitinq. De Minister heeft dienaan-
gaande enkele cijfers aanqehaald.

Openbare btbliotheken : 1954, 20 miljoen: 1958, 25 mil-
joen 160.000 frank.

Nationale Dienst voor de Jeugd: 1954, 6.420.000 frank;
1958, 14.170.000 frank.

Werken voor volksopleiding en vrije tijdsbesteding der
arbelders : 1951, 12.220.000 frank; 1958 : 19.920.000 frank.

Opvoedinqsfilms : 1954. 8530.000 frank; 1958. 13 mil-
joen 145.000 frank [voor deze laatste rubriek wordt een
gedeelte van de uitgaven besteed aan de uitrustinq der
schoolinrichtingen ).

Sociaal beleid op schoolqebied.

Het wegnemen van de handicap voor leerlingen uit
rninder begunstigde milieus is ongetwijfeld een plicht voor
de scholen, maar eveneens voor de neven- en naschoolse
orqanen.

Ten einde alle leerlinqen gelijke kansen tot slagen te
geven, kende de Regering voor het eerst in 1956 een
krediet van I miljoen toe aan de orqanismen voor beroeps-
oriëntering die ten behoeve van de studenten aan de vier
universiteiten werden opgericht. Op de begroting voor
1958 werd dat krediet op 2 miljoen gebracht.

In hetzelfde verband spant de Regering zich in om de
taak der leerkrachten te verqemakkelijken door het oprich-
teri van psycho-rnedisch-sociale oriënteringscentra. Er
bestaan thans 18 dergelijke centra en in 1958 zullen er nog
4 bijkomen.

Anderzijds heeft cie Nationale Dienst voor de Jeugd
sedert kort een vast statuut en tegelijkertijd wordt een
volledige inventaris van de behoeften der volksopleiding
opgemaakt.

Sinds een jaar zijn de Hoge Raad voor de openbare
bibllotheken en de Hoge Raad voor de volksopleidinq
weder samengesteld met inachtneming van de twee taal-
gemeenschappen.



Fonds National des Etudes.

Toujours dans le souci de démocratiser l'enseignement,
le Gouvernement a fait un effort encore trop limité mais
néanmoins spectaculaire en ce qui concerne le Fonds Natio-
nal des Etudes.

Les crédits ont été plus que doublés en quatre ans. Au
budget de 1958. 100 millions sont prévus.

Pour l'année scolaire 1957-1958. les crédits se répartis-
sent comme suit:

Enseignement secondaire... ... ... ... ...
Enseignement supérieur non universitaire
Enseignement supérieur universitaire .

25 millions.
11 millions.
71 millions.

D'autre part, le nombre de bourses d'études n'a cessé. lui
aussi. de croître: pour renseignement secondaire, par exem-
ple : en 1955: 6.831 bourses ont été octroyées; en 1956:
7.883; en 1957: environ 9.000.

En 1957. près d'un cinquième des étudiants ont bénéficié.
d'une bourse d'études universitaires. L'effort entrepris doit
être poursuivi. Toutefois. le mode d'octroi des bourses uni-
versitaires a été modifié.

Dans le passé. elles étaient accordées aux étudiants de
première année à la faveur d'un examen de maturité orga-
nisé par la Fondation universitaire.

Epreuve de culture qénérale, cet examen s'était révélé
sans valeur sélective réelle et aboutissait à une pénalisation
des élèves de milieu pauvre et peu cultivé; elle a été supnri-
mée en 1957. Mais, d'autre part, pour que les candidats
réellement peu aisés ne soient pas noyés dans la masse. les
critères utilisés pour déterminer la condition peu aisée des
boursiers ont été renforcés.

On peut accorder maintenant une bourse à tous ceux qui,
ayant réussi leurs humanités, en font la demande. si leur
situation sociale répond à certains critères. Le maintien de la
bourse au cours des études est subordonné à la réussite des
examens avec. au moins, 70 % des points. Si l'étudiant
satisfait avec un % plus faible, la bourse du Fonds Natio-
naI dès études lui est retirée mais il peut obtenir un prêt
remboursable de la Fondation universitaire.

Pour permettre à tous les jeunes gens capables de pour-
suivre leurs études. le montant «lobal des allocations
devrait être porté à 300 millions. A J'heure actuelle il n'est
que de 113 milIions. On peut se demander si l'Etat doit
assumer seul cette charge ou bien si d'autres formes de la
collectivité nationale ne peuvent s'associer à lui dans cet
effort. telles que les organisations industrielles et syndi-
cales.

Monsieur le Ministre signale enfin qu'une aide impor-
tante (5 mlllions) est accordée aux étudiants étrangers et
réfugiés. plus particulièrement aux réfugiés hongrois (80
bourses, d'un montant total de 2 millions},

DISCUSSION GENERALE.

U u cornmissaire a fait remarquer que les crédits afférents
à J'enseignement moyen de l'Etat ont été majorés en raison
de l'augmentation de J'index du coût de la vie, tandis qu'il
n'en est pas ainsi pour les subventions-traitements et les
Irais généraux alloués à J'enseignement moyen provincial.
communal et confessionnel. ces derniers montants étant
identiques à ceux de l'exercice précédent.

En réponse à cette observation, le Ministre a précisé que
les subventions visées sont effectivement liées à l'index,
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Nationaal Studiefonds.

Een ander bewiis van het streven van de Regering om
.het onderwijs te democratiseren is de nog wel te geringe,
maar toch spectaculalre inspanning die zij deed ten voor-
dele van het Nationaal Stùdiefonds.

Op vier jaar zijn de kredieten meer dan verdubbeld. Op
de begroting voor 1958 is een bedrag van 100 mlljoen uit-
getrokken.

Voor het schooljaar 1957-1957 zijn de kredieten als
volgt verdeeld :

Middelbaar onderwijs , .
Hoqer, niet-universitair onderwijs
Universitair hoger onderwijs... ...

25 miljoen.
14 miljoen.
74 miljoen.

.~.

Anderzijds nam ook het aantal studiebeurzen voortdu-
rend toe: voor het middelbaar onderwijs. bi] voorbeeld.
werden in 1956; 6.831 beurzen toegekend: in 1956: 7.883;
en in 1957: ongeveer 9.000.

In 1957 genoten bijna ëén vijfde van de Ieerlinqen een
universitaire studiebeurs, De ondernomen Inspannînq moet
worden voortqezet. De wijze van toekenning van de uni-
versitaire studîebeurzen werd evenwel gewijzigd.

Vroeger werden zi] toeqekend aan de eersteiaarstuden-
ten op grond van een maturiteitsexamen dat door de Uni-·
versitaire Stichting werd ingericht.

Daar het hier een examen over alqemene vorming
betrol. had het geen werkeliike selectieve waarde en bete-
kende het een benadelinq van de leerlingen uit de minver-
moqende en weinig gecultiveerde kringen; het werd in 1957
afqeschaft, Om te verrnijden dat de werkelijk rninvermo-
qende kandldaten zouden verloren gaan in de grote massa.
werden de criteria voor het bepalen van de financiële
draaqkracht van de aanvragers verscherpt.

Thans kan een studiebeurs worden toeqekend aan alle
hurnaniorastudenten die daartoe een aanvraag indienen. op
voorwaarde dat hun sociale toestand aan bepaalde criteria
beantwoordt. Tüdens de studies blijft de beurs behouden
indien de belanqhebbende bi] het examen ten minste 70 %
der punten behaalt. Indien dit percentage niet bereikt is,
wordt hem de beurs van het Nationaal Studiefonds onttrok-
ken, maar de belanghebbende kan dan een teruqbetaalbare
leninq bekomen van de Universitaire Stichting.

Om alle bekwarne studenten in de gelegenheid te stellen
hun studién voort te zetten. zou het totaal bedrag van
de toelanen op 300 miljoen moeten worden qebracht.
Thans bedraaqt het slechts 113 miljoen, Het is de vraag
of het Rijk alleen deze last moet dragen, dan wel of andere
organen van de gemeenschap. o.m, de werkqevers- en werk-
nernersorqanisaties. een deel van deze inspanning op zich
moeten nernen.

T'en slotte vermeldt de Minister dat een belanqrijk
bedraq (5 miljoen] ter beschikking werd qesteld voor bui-
tenlanders en vluchtelinqen. inzonderheid van Hongaarse
vluchtelingen (80 beurzen, voor een totaal bedrag van
2 miljoen).

ALGEMENE BERAADSLAGING,

Een commissiehd wees erop dat de kredieten voor het
Rijksmiddelbaar onderwiis verhooqd werden weqens de
stijçring van het indexci] fer. terwijl de kredieten voor de
weddetoelaqen en de alqemene kosten voor het provinciaal,
qemeentelijk en confessioneel middelbaar onderwijs over-
anderd bleven,

De Mintster antwoordde daarop dat bedoelde kredieten
inderdaad aan het indexcijfer gekoppeld zijn, maar dat dit



4·XIX (1957-1958) N. 6

mais que cette indication n'est pas détaillée au budget
comme c'est le cas pour l'enseignement technique. Alnsi,
les crédits en faveur de l'enseignement moyen autre que
celui de l'Etat sont purement provisoires.

Une observation analogue a été formulée à propos des
crédits relatifs aux homes pour enfants de bateliers. Il s'agit
ici a dit le Ministre, d'un taux uniforme. fixé chaque année
par arrêté ministériel et, par conséquent. non sujet aux Iluc-
tuations de l'index (voir plus loin la discussion au sujet de
l'amendement relatif à cette question).

Un membre a déploré les inconvénients résultant. en
matière d'instruction publique, de la coïncidence de l'exer-
cice budgétaire avec l'année civile. Un certain nombre de
crédits n'étant pas toujours épuisés, les dépenses qu'ils de-
vraient couvrir sont réglées ensuite par des. crédits supplè-
mentaires. De cette manière, non seulement le montant
précis des crédits effectivement utilisés n'est pas connu mais
'encore des membres du personnel enseignant qui ont fonc-
tionné durant le dernier tiers de l'année doivent attendre
fort longtemps le payement des traitements y afférents. IJ y
va au total de centaines de millions. Après avoir posé, sur
ce dernier point, une question à laquelle il est répondu à
J'annexe du présent rapport, le même membre a préconisé
soit la prorogation du délai de clôture des articles 'en cause
au, 31 décembre ou à une date indéterminée, soit le
paiement d'avances.

Bien que les crédits nécessaires soient fixés avec toute
la précision désirable, a répondu le Ministre, les prévisions
relatives au dernier tiers de l'année sont nécessairement
frappées d'une hypothèse: les résultats de la rentrée sco-
laire de septembre.

EXAMEN DES ARTICLES
ET DES AMENDEMENTS.

Section II. - Enseignement primaire.

Article 22-1.

Un commissaire introduit un amendement (Doc.
na 1-XIX/3) et en définit la portée: porter en compte, en
vue. du calcul des subventions-traitements du personnel
enseignant de ]'enseignement primaire, les élèves internes
qui Fréquentent cet enseignement dans certains pensionn-ats
et pour lesquels aucun minerval n'est perçu.

Un autre commissaire a alors souligné la nécessité d'opé-
rer une nette distinction entre les écoles gratuites et les
écoles dites payantes, ceci en vue d'empêcher la perception
simultanée du minerval et des subventions.

De son côté le Ministre s'est opposé à l'amendement, la
proposition de loi déposée par son auteur, d'un objet iden-
tique. étant toujours à l'examen du Comité du budget.

L'amendement a été rejeté pal' 12 voix contre 8.

Article 22-5.
Un commissaire a estimé que l'augmentation de 50.000

francs prévue pour le transport des enfants atteints de
paralysie cérébrale sera encore insuffisante. d'autant plus
que de nouvelles prescriptions légales verront bientôt le
jour en cette matière.

Article 22-6.

Un commissaire souhaiterait que ce crédit fût consacré
aux instituts de pédagogie, officiels et libres, plutôt qu'aux
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niet nader in de begroting werd omschreven zoals voor het
technisch onderwijs. De kredieten voor de middelbare scho-
len, die niet tot het Rljksmlddelbaar onderwijs behoren.
zijn lourer voorlopig. . '

Een gelijkaardige opmerking werd gemaakt in verband
met de kredieten voor de tehuizen voor schipperskinderen.
Het geldt hier een vast bedrag, verklaart de Minister. dat
elk jaar bi] ministerieel besluit wordt vastqesteld en der-
halve niet aan het mdexcijler gekoppeld is [zie verder de
bespreking van het amendement betreffende dit onder-
werp).

Een lid betreurde de nadelen die lnzake onderwijs ver-
bonden zijn aan het samenvallen van het kalenderjaar en
het begrotingsjaar: een zeker aantal kredieten zijn niet
altijd opqebruikt. zodat de desbetreffende uitgaven later
door bijkredleten moeren worden gedekt. Dit heeft niet
alleen tot gevolg dat het juiste bedraq der werkelijke ge~
bruikte kredieten niet gekend is, maar tevens dat sommige
leerkrachten, die in dienst waren tijdens het laatste kwartaal
van het jaar, zeer lang moeten wachten alvorens hun wedde
betaald wordt. EI: zijnin totaal honderden miljoenen mee
gemoeid. Na hierover een vraag te hebben gesteld die in
de bijlaqe bij dit verslag wordt beantwoord. stelt hetzelfde
lid voor de sluitingstermijn van de desbetreffende artikelen
te verlengen tot 31 december of tot onbepaalde datum, ofwel
voorschotten uit te betalen.

Hoewel de vereiste kredieten zo nauwkeuriq moqelijk
worden vastgesteld. aldus de Minister. berusten de voorult-
zichten van het laatste trimester van het [aar uiteraard op
een onderstellinq, nl. de uitslagen van de heropening der
schclen in september.

BESPREKING VAN DE ARTIKELEN
EN AMENDEMENTEN.

Afdeling II. - Lager onderwijs,

Artikel 22-1.

Een commissiehd dient een amendement (St. ilr 4-XIX/3)
in en licht de betekenis ervan toe. Hij wenst nt dat bi] het
berekenen van de weddetoelagen van het onderwijzend
personeel van het lager onderwijs rekeninq zou worden
qehouden met de inwonende leerlingen die de Iessen van
dit onderwijs volqen in sommige kostscholen, en voor wie
geen schoolqeld wordt ceînd.

Een andel: commîssielld wees el: vervolqens op. dat een
duidelijk onderscheid dient te worden gemaakt tussen
kosteloze scholen. om te vermijden dat het schoolgeld en
de toelagen tegelijk zouden ceïnd worden,

Van zijn kant verzet de Minister zich tegen het amen-
dement. omdat het wetsvoorstel van dit commissielid, dat
hetzelfde doel nastreeft, nog steeds ter studie ligt in het
Beorotinqscomrnité.

Dit amendement wordt met 12 tegen 8 sternrnen verwor-
pen.

Artikel 22-5.

,Een lid van de Commissie àcht de verhoqing met
50.000 frank voor het vervoer van kinderen die lijden aan
hersenverlamming onvoldoende, te meer dat dienaan-
qaande weldra nieuwe wettelijke voorschriften zullen ver-
schijnen.

Artikel 22~6.

Een lid wenst dat dit krediet zou worden besteed voor de
officiële en vrije pedagogische instituten en niet voor de



trois écoles expérimentales actuelles. qui sont d'ailleurs de
rèqime exclusivement français. Si on estime ne pas admet-
tre cette suggestion. on pourrait prévoir au profit de ces
instituts un montant égal au crédit inscrit au budget ou,
tout au moins une partie de celui-ci. Le rapport sur le
budget pour 1957 souhaitait déjà une augmentation à cet
égard. Le moment est donc venu d'en faire bénéficier les
écoles expérimentales de régime néerlandais, primaires et
frœbelicnnes, de la même faveur.

D'autres commissaires sont également intervenus dans
cette question. L'un d'eux estimait utile de savoir si les
objectifs assignés aux écoles expérimentales subventionnées
sont atteints. Il a signalé aussi un cas de refus dcsubven-
tien-traitement au détriment d'un professeur de diction
dans un institut pour sourds-muets où les méthodes les plus
récentes sont appliquées. .

Un autre membre s'est informé des critères auxquels
une école expérimentale doit répondre pour pouvoir béné-
ficier des subsides.

Le Ministre a répondu à ces diverses interventions par
les considérations ci-après: avant derrvisaqer J'octroi de
subventions spéciales aux instituts pédagogiques, il importe
notamment de voir dans' quelle mesure ces instituts ne font
pas double emploi avec les instituts supérieurs annexés aux
universités. D'autre part, les instituts pédagogiques visent
à la formation du personnel enseignant 'et ne peuvent être
confondus avec des écoles où des méthodes pédagogiques
nouvelles sont soumises à l'expérience. Le département n'a
été saisi jusqu'à présent d'aucune demande en faveur d'éco-
les de régime néerlandais, qui pourraient en principe être
subsidiées au même titre que les autres écoles expérimen-
tales visées par le budget. Quoique certaines écoles expéri-
mentales aient une réputation internationale, ainsi qu'en
témoignera bientôt à Paris une exposition consacrée
aux travaux cle l'école Decroly, il est difficile de recueillir
des résultats quantitatifs dans ce domaine. Par ailleurs,
diminuer les subventions, déjà modiques, serait porter à ces
établissements. un coup Fatal, étant donné notamment le
peu de moyens dont ils disposent pour s'acquitter de leur
mission. En ce qui concerne les conditions que de tels
établissements doivent remplir pour avoir droit à subven-
tion. il n'existe pas de critère précis; il s'agit de cas
d'espèce. Enfin. le Ministre a retenu le-vœu. exprimé par
un membre, de voir la commission visiter plusiers écoles
expérimentales.

Questions diverses,
Article 22.

LIn commissaire a évoqué une nouvelle fois la question
des subsides pour la construction et l'aménagement d'éco-
les communales. IJ a rappelé qu'il avait été envisagé de
transférer ces crédits dt! budget du Ministère des Travaux
publics à celui de l'Instruction publique.

Le ministre a ensuite décrit la complexité de la voie que
suivent les demandes de J'espèce; puis il a souligné les
difficultés qui surgissent lorsqu'on veut modifier cette pro"
cédurc, Le transfert des attributions, préoccupation reprise
daillcurs dans la déclaration gouvernementale. revêt un
aspect technique. les services adéquats n'existant pas au
sein du département de l'Instruction publique.

En réponse à la question d'un autre commissaire, le
Ministre a encore déclaré que la réduction de la moyenne
d'élèves par classe qui détermine l'octroi des subventions-
traitements. répond à une nécessité. Différentes solutions
Ont été successivement envisagées puis abandonnées parce
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bestaande drie prcefscholen, die trouwens uitsluitend Frans-
talig zijn. Indien men van oordeel is dat op deze suggestie
niet kan worden ingegaan, dan zou men aan deze institu-
ten hetzelfde bedrag kunnen toekennen als het op de
beqrotnq nitqetrokken krediet of althans een qedeelte
daarvan. In het verslaq over de begroting voor 1957 werd
reeds de wens geuit dar dit krediet zou worden verhooqd.
Derhalve is nu het oogenblik aanqebroken om dezelfde
Ç[unst ook toe te kermen aan de Nederlandstaltqe proef-
scholen van het lager en bewaarschoolonderwijs.

Andere comrnissieleden soreken eveneens over deze
kwestie. Een van hen acht het nuttiq. te weten of de
qesubsidieerde proefscholen hun doel hebben bereikt Hij
haalt bovendien een geval aan, waar de wedde-toelaqe
werd geweigerd ten nadele van een leraar in de uitspraak-'
leer in een instituut voor doofstommen waar de nieuwste
methoden worden toeqepast.

Een ander lid vraagt aan welke criteria een proefschool
school moet voldoen om de toelaqe te kunnen ontvanqen,

De Minister antwoordt op deze diverse tussenkornsten
met volqende beschouwinqen: vooraleer aan toekenninq
van speciale toelaqen aan de pedagogische inrichtingen
kan worden qedacht. moet onder meer worden nagegaan
of deze inrichtingen cie hoqere instituten verbonden aan
de unlversiteiten niet dupliceren. Verder beogen de peda-
gogische inrichtingen de vorming van de leerkrachten, en
moqen zij niet worden verward met de scholen waar
nieuwe oovoedkundiqe methodes aan de praktijk worden
getoetst. Het Departement ontvinc tot dusver geen enkele
aanvraag van scholen met Nederlands taalregime. die in
principe voor subsidlêrinq in aanrnerkinq komen op dezelfde
voet als de overiqe in debegroting bedoelde proefscholen.
Hoewel bepaalde proefscholen internationale vermaardheid
hebben. - qetulqe een tentoonstelling van werken van de
Decrolv-schcol. die binnenkort te Parijs wordt gehouden,
~ is het rnoeilijk op dit gebiedin kwantitatief opzicht
resultaten in te winncn Anderzijds zou een vermindering
van de reeds geringe toelagen een fatale slag zijn voor deze
inrichtin qen, gelet onder meer op de schaarse middelen
waarover zij beschikken voor het vervullcn van hun taak.
Ten aanz ien van de voorwaarden waaraan dergelijke inrich-
tingen moeten voldoen om aanspraak te hebben op subsi-
diëring bestaan er geen nauwkeuriq ornschreven criteria;
ieder gl"':val staat op zichzelf. Ten slotte sluir de Minister
zich aan bij de wens van een lid, dat de Commissie verschei-
dene proefscholen zou gaan bezichtigen.

Diversen,
Artileel 22.

Een lid bracht nogmaals de kwestie der subsidies voor de
bouwen de inrichting der gemeentescholen ter sprake. Hij
herinnerde eraan dat men had overwoqen de desbetref-
fende krcdieten van de beqrotinq van het Ministerie van
Openbare werken naar de begroting van Openbaar Onder-
wijs over te brengen.

De Minister toonde daarop aan wat voor een inqewik-
kclde weg derqelijke aanvragen volgen; vervolgens zeide
hij op welke moeilijkheden men stuit, als men die
procedure wil wijziqen. De overdracht van bevoeqdheden
- een moeilijkhcid waarvan overiqens in de reqerinqs-
verklaring gewag wordt gemaakt ~ vertoont een technisch
aspect. daar het departement van Openbaar Onderwijs niet
over de nodige diensten beschikt.

In antwoord op de vraag van een ander lid, verklaarde
de Minister verder dat de verminderinq van het gemiddeld
aantal leerlingen pcr klas. dat bepalend is voor het verlenen
van de wedde-toelaqen, aarr een noodzakelijkheid beant-
woordt. Verschillende oplossingen werden achtereenvolgens
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que leur incidence budgétaire était trop considérable. Le
Ministre communique qu'il a été saisi d'une étude dont
l'incidence ne serait que de l'ordre de trente millions. Cette
étude fera l'objet d'un examen attentif.

Section III. ---Enseignement normal.

La Réforme de renseignement normal.

Différentes questions ayant été posées à ce sujet, le
Ministre a exposé le mécanisme de l'adaptation des écoles
normales au rëqime nouveau': les écoles normales libres
ne sont nullement contraintes de s'y soumettre..

Du point de vue de la fonction d'instituteur, les diplô-
mes délivrés ont le même effet civil. qu'ils aient été délivrés
sous le régime ancien ou sous le régime nouveau.

La différence entre les deux régimes porte sur l'accès
à renseignement supérieur.

La réforme consiste en somme pour renseignement .nor-
mal à satisfaire aux exigences de l'homoloqation des diplô-
mes de renseignement moyen.

Un projet de loi [n" 841/1) adopté par le Sénat et
fixant entre autres les règles d'assimilation des années
d'études de renseignement normal à celles de renseigne-
ment moyen. en ce qui concerne la délivrance à l'institu-
teur d'un certificat homologué, figme à l'ordre du jour de
la Chambre.

Mais ce projet a une portée beaucoup plus vaste. II a
pour but de remédier au cloisonnement existant dans ren-
seignement secondaire. en permettant, non seulement, le
passage de renseignement moyen à l'enseignement normal
et vice-versa mais aussi le passage de renseignement
technique secondaire inférieur à l'enseignement moyen et
vice-versa. Le même projet prévoit. de plus, la création
d'un jury de renseignement secondaire du degré inférieur
qui sera accessible dès l'âge de 15 ans à tous ceux qui'
désirent poursuivre le cycle supérieur des Humanités et
obtenir ensuite un certificat homologué', sans avoir fait
des études secondaires inférieures régulières. Pour com-
pléter ces explications, le nouveau programme de l'enseigne-
ment normal est annexé au rapport.

Un autre commissaire a demandé que l'on étende le
réseau des écoles normales de l'Etat dans les provinces
flamandes afin d'assurer le libre choix des parents.

Article 22-1.

A une question relative à J'octroi de subventions à l'école
normale moyenne libre de Tonqres, le Ministre répond
qu'il s'agit là d'un problème auquel il ne pourra donner
de solution qu'après mûre réflexion.

En effet. cette institution ne réunit pas la population
minimum requise pour l'octroi de subventions, octroi qui.
s'il était acquis créerait une brèche dans l'application de la
loi (art. 2, 3". C de l'arrêté royal du 22 février 1956).

D'autre part, n'étant pas subsidiêe à la date du 31 dé-
cembre 1954. cette école ne pouvait obtenir de subsides qu'à
partir du I e r avril 1955 (date à laquelle elle a pu être
reconnue provisoirement sur la base de la législation anté-
rieure) jusqu'au 31 juillet 1955.

L'école tombe donc sous l'application de l'article 43 de
la loi du 2ï juillet 1955 prévoyant la rationalisation de
renseignement normal, qui doit être envisagée dans son
ensemble et que le Ministre examinera avec toute la bien-
veillance nécessaire (voir note en annexe).
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in aanmerking genomen en daarna verworpen. omdat de
weerslag ervan op de begroting te groot was. De Minister
deelt mede dat hem een ontwerp is voorgelegd waaruit
slechts een begrotingslast van dertig miljoen zou voort-
vloeien. Deze studie zal met aandacht worden onderzocht.

Sectie III. - Normaalonderwljs.

Hervorming van het normeelonderioiis.

Naar aanleiding van verschillerïde kwesties die daarorn-
trent werden opqeworpen. zette de Minister uiteen hoe de
normaalscholen aan de nieuwe regeling worden aanqepast :
de vrije normaalscholen zijn hoegenaamd niet verplicht dat
systeem te volqen.

Wat de functie van onderwijzer betreft, hebben de afge-
leverde diploma's hetzelfde burgerlijk gevolg, ongeacht of
zij volqens de oude of volgens de nieuwe regeling werden
alqeleverd.

Het verschil tussen de twee regelingen heeft betrekkinq
op de toelating tot het hoger onderwijs.

Voor het normaal onderwijs bestaat de hervorming erin
dat moet voldaan worden aan de eisen inzake homologatie
van de diploma's van middelbaar onderwijs.

Een wetsontwerp (nT 844/1) aanqenomen door de
Senaat waarbij o.m. de gelijkstelling geregeld wordt van
de studieiaren in het norrnaalonderwijs met die van het
middelbaar onderwijs, wat betreft de aflevering van een
gehomologeerd getuigschrift van onderwijzer, staat op de
agenda van de Karner.

Bedoeld ontwerp heeft evcnwel een veel ruimere draag-
wijdte : het strekt ertoe een einde te maken aan de schel-
dingen die in het secundair onderwijs bestaan, zodat n iet
alleen de overgang van het middelbaar onderwijs naar het
norrnaalonderwijs en andersom, maar ook de overqanq van
het lager secundair technisch ónderwijs naar het rniddel-
baar onderwijs en andersom mogelijk zal zij n. Hetzelfde
ontwerp voorziet trouwens in de oprichting van een exa-
mencorn missie voor het secundair onderwijs van de Iaqere
qraad. Voor deze exarnencommissie moqen alle leerlingen
verschijnen die 15 jaar oud zijn en de hogere cyclus van
de humaniora willen volqen om het gehomologeerd getuig-
schrift te bekomen zonder vooraf regelmatig lager secun-
dair onderwi]s te hebben gevolgd. Ter aanvullinq van deze
uitleg is het nieuwe programma van het normaalonderwijs
aan dit verslag toeqevoeqd.

Een ander commissielid drong aan opdat het ' net der
Rijksnormaalscholen in de Vlaamse provincies zou worden
uitqebreid , ten einde de vrije keuze van de ouders te ver-
zekeren.

Artikel 22-1.

Op een vraag in verband met het tcekennen van toe-
laqen aan de vriie normaalschool te Tongeren. antwoordt
de Minister dat dit een probleem is. waaraanhi] slechts na
rijoe overweqinq een oplossinq zal kunnen ~even.

Deze inrichtinq telt inderdaad niet de minimum-
schoolbevolkinq die vereist is voor het verlenen van toe-
laqen. en dat, door aldus te handelen, een bres zou worden
qernaakt in het toepassinqsqebied van de wet (art 2, 3°,
C, van het koninklijk besluit van 22 februari 1956).

Anderzijds, daar zij niet gesubsidieerd werd op 31 de-
cernber 1954. kon deze school slechts toelagen bekomen
van I april 1955 af (datum waarop zij voorlopiq kon
worden erkend op grond van de vroegere wetgeving) tot
31 iuli 1955,

De school valt dus onder de toepassing van artikel 13
der wet van 27 juli 1955. dat in de rationalisatie van het
normaalonderwljs voorziet die in haar geheel dient te wor-
den heschouwd, wat de Minister met de nodige welwil-
lendheid zal onderzoeken (zie nota in bijlage).
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Article 22~6. Artikel22-6.

En réponse à l'amendement (Doc. n" 4-XIX/5) tendant
à majorer le montant des crédits prévus en faveur des homes
pour enfants de bateliers eu égard il J'augmentation de l'in-
dex, le Ministre a répété la déclaration qu'il avait faite
déjà au cours de la discussion générale. it savoir que ce
crédit est calculé sur la base du prix réel de la pension,
celui-ci étant fixé chaque année par arrêté ministériel. Il
a ajouté que si ce prix devait varier, l'Etat y adapterait
son Intervention.

L'amendement a été rejeté par 10 voix contre 8.

Article 22~7.

Un commissaire a estimé qu'en matière d'enseignement.
il faudrait suivre l'exemple des industriels qui, en vue de
faire face aux progrès de la technique et de la science,
invitent leurs techniciens il suivre des cours de perfection-
nement. Certains membres du personnel enseignant, animés
d'une ardeur louable, suivent spontanément les cours des
différents instituts de pédagogie. C'est à eux qu'il importe
de faire appel pour la réalisation de la réorganisation de
renseignement. II y aurait lieu aussi de les encourager.
A cet égard, le crédit prévu au budget est totalement
insuffisant.

Répondant à cette dernière suggestion, le Ministre a
signalé que les instituteurs diplômés des écoles universi-
taires de pédagogie de même que ceux qui sont diplômés
des instituts supérieurs bénéficient d'une indemnité pour
leur diplôme.

Quant aux autres suggestions du commissaire, le Minis-
tre y réfléchira.

Article 28-6.

L'auteur de l'amendement (Doc. n" 4-XIX/4) tendant fi
doubler le crédit alloué aux centres privés pour enfants
atteints de paralysie motrice d'origine cérébrale, a déclaré
que bien que les centres libres soient subventionnés, ils
ont à faire face - tout comme les centres de l'Etat - à

des dépenses résultant du mode de déplacement et des soins
spéciaux qu'exigent les enfants qui y sont accueillis et qui
rendent indispensable le recrutement d'un personnel spêcia-
Iisé Ichar-Heur. infirmières. etc. .. ),

Il ne s'agit donc pas d'enfants handicapés dans le sens
que l'on attache généralement à ce terme, mais d'enfants
atteints d'une infirmité tout à fait particulière.

A cette intervention, le Ministre répond que les frais de
déplacement des enfants inscrits dans des centres privés
peuvent éventuellement être couverts par des subventions
conformément aux dispositions de l'article 2 de la loi orga-
nique de l'enseignement primaire.

La Commission de l'Instruction publique de la Chambre
vient d'adopter un projet de loi relatif au transport des
en fants handicapés, projet qui couvre également le trans-
port des en fants atteints de paralysie cérébrale. Les dépen-
ses résultant de l'adoption de ce projet seront couvertes par
voie de crédits supplémentaires.

L'amendement ci-dessus a été rejeté par 11 voix contre 9.

Section V. - Enseignement supérieur et sciences,

Après avoir posé, à propos des constructions scolaires,
diverses questions auxquelles il est répondu à l'annexe du
présent rapport, un commissaire s'est attaché, à son tour,

Als antwoord op een amendement (Stuk nr 4~XIX/.5)
strekkende tot verhoging van het bedrag der kredieten. uit-
getrokken voor de tehuizen voor schipperskinderen, gezien
de stijging van het Indexcijfer, herhaalde de Minister de
verklaring die hij reeds tijdens de algemene beraadslaging
afgelegd had, narnelijk dat dit krediet berekend is op basis
van de werkelijke prijs van het kostgeld dat Ieder jaar bi]
mtntsrerleel beslutt vasrqesteld wordt. Hij voegde eraan toe
dat indien die prijs mocht veranderen. de Staat zijn tussen-
komst zou aanpassen.

Het amendement werd verworpen met lOtegen 8 stem-
men.

Artikel 22~7.

Een commissielid heeft gemeend dat men inzake
onderwijs het voorbeeld van de industriëlen zou moeten
navolqen, die, om het hoofd te kunnen bieden aan de
vooruitqanq van techniek el'! wetenschap, technici ertoe
aansporen vervolmakinqscursussen te volgen. Sommige
leden van het onderwijzend personeel, bezleld met een lof-
waardige ijver, volgen uit eigen beweging de leergangen
van verschetdene instituten .voor opvoedkunde, Op hen zou
een beroep moeren worden gedaan om de herinrichting van
het onderwijs door te voeren. Zij verdienen ook te worden
aanqemoediqd. Daartoe is het op de begroting uitgetrokken
krediet volstrekt ontoerelkend,

In antwoord op het laatstgenoemde voorstel, wijst de
Minister erop dat de onderwijzers die een diploma bezitten
van een universitaire school voor opvóedkunde of van een
hoger instituut een vergoeding ontvanqen voor hun diploma.

De andere voorstellen van spreker zal de Minister in
beraad houden.

Artikel 28-6.

De indiener van het amendement [Stuk n" 4-XIXf4) dat
ertoe strekt het krediet bestemd voor de particulière centra
voor kinderen die lijden aan motorische verlarnminq van
cerebrale oorsprong te verdubbelen verklaart dat deze cen-
tra, hoewel gesubsidieerd, evenals de Rijkscentra uitqaven
moeten bestrijden die voortvloeien uit het vervoer en de
speciale verzorqinq van de in die inrichtingen opgenomen
kindercn. voor wie gespecialiseerd personeel moet worden
aanqeworven (chauffeur, ziekenverpleeqsters, enz.}.

Het gaat hier niet 0111 minder valide kinderen, in de
betekenis die men doorgaans aan dit woord hecht, maar
om kinderen die lijden aan een zeer speciaal Iichaarns-
gebrek.

Op dit betoog antwoordt de Minister, dat de vervoer-
kesten van de kinderen die in particuliere centra worden
opgenomen eventueel kunnen bestreden worden door mid-
del van toelagen, overeenkomstiq artikel 2 van de wet tot
inrichting van het lager onderwijs.

De Cornmissie voor het Openhaar Onderwijs van de Ka-
mer heeft zopas een wetsontwerp betreffende het vervoer
van minder valide kinderen aangenomen. Dat ontwerp geldt
ook voor het vervoer van kinderen die aan hersenverlarn-
ming lijden. De uit de goedkeuring van dit ontwerp voort-
vloeinde uitgaven zullen worden gedekt door bijkredieten.

Bedoeld amendement werd met Il tegen 9 stemmen
verworpen,

Sectie V. ,.,....Hoger onderwijs en wetenschappen,

Na in verband met de schoolgebouwen diverse vraqen
te hebben gesteld, waarop het antwoord is te vinden in de
bijlage bij dit verslaq, handelt een lid op zijn heurt meer
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plus particulièrement au problème des universités. Il a
estimé que confier à celles-ci la seule élaboration des plans
sans qu'elles soient maîtres de l'ouvrage ni qu'elles puissent
disposer des fonds ne constitue qu'une amélioration toute
relative, témoin le retard que le programme de constructions
a subi suite au resserrement des crédits disponibles. Il a
souhaité, en conséquence, que les deux Ministres intéressés
accordent encore plus d'autonomie à ces établissements.

A propos du recrutement du personnel administratif et
technique des universités de l'Etat, au sujet duquel le
Ministre se propose de prendre des mesures qui permettent
aux universités de se passer des services du secrétariat per-
manent au recrutement, le même commissaire a regretté
cette dérogation au statut du personnel de l'Etat.

Le Ministre a fourni au sujet de cette intervention les
précisions suivantes: en ce qui concerne le problème des
constructions universitaires des mesures sont en cours de
réalisation afin d'assouplir les relations administratives
entre les deux départements intéressés et les universités.

En ce qui concerne le recrutement du personnel admi-
nistratif .et technique et l'intervention du secrétariat per-
manent au recrutement, il est répondu dans les annexes'
au présent rapport.

Section VII. - Enseignement artistique.

Article 22-2.

Le Ministre s'étant opposé à l'amendement (Doc. n°':l-
XIX/2) déposé à cet article, du fait que le comité du bud-
get ne l'a pas admis, ses auteurs l'ont retiré.

Section VIII. - Arts et Lettres.

Article 22-11.

Lors de la présentation de l'amendement (Doc. n" 4-
XIX/4) à cet article, le Ministre a fait l'historique des
initiatives en matière d'aide aux orchestres cornmunaux..

En 1954, UIl crédit de 900.000 francs en faveur des
orchestres de Lïéqe et d'Anvers avait été prévu.

En 1955. le crédit en faveur d'Anvers disparut. faute
d'orchestre.

Depuis lors, l'orchestre a été constitué, il donne réguliè-
rement des concerts et il s'est d'ailleurs produit plusieurs
fois sous les auspices du Ministère de l'Instruction publique.

Le Ministre, dans l'intervalle de deux séances, a soumis
la question au comité du budget; ensuite de quoi, l'amen-
dement a été adopté à l'unanimité.

Section IX. - Services éducatifs
et relations culturelles.

Article 3-3.

Un commissaire a demandé que dans les régions où il
Il'existe pas de services d'orientation professionnelle com-
munaux, provinciaux ou intercommunaux, l'Etat en crée. Le
Gouvernement a déjà fait quelque chose pour rencontrer
ce vœu, mais c'est encore insuffisant. De nombreux parents
sont obligés de s'adresser aux centres privés, dont ils ne
partagent pas les opinions philosophiques. (Le Ministre a
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in het bijzonder over het probleem van de universitelten.
Dat aan de universiteiten alleen maar de uitwerking van de
plannen wordt opgedragen. zonder dat zi] meester zijn van
het werk of zonder over de gelden te mogen beschikken,
Is naar zijn mening maar een heel betrekkelljke verbeterinq,
zoals blijkt uit de vertraging in het bouwprogram ten ge-
volge van de inkrimping der beschikbare kredieten. Daar-
om sprak hij de wens uit, dat de twee betrokken Ministers
aan die inrichtingen nog meer autonomie zouden toekennen.

Met betrekking tot de werking van het admlnlstratief en
techntsch personeel der Rijksuniversiteiten. waarvoor de
Minister in een regeling voorziet opdat de universiteiten
buiten het Vast Wervinqssecretartaat om, zouden kunnen
recruteren. sprak hetzellde lid zijn spijt uit over deze al-
wiikinq van het statuut van het Rijkspersoneel.

In verband met deze aangelegenheid. veschafte de Minis-
ter volgende bijzonderheden : wat de kwestie van de uni-.
versitaire gebouwen betreft worden thans maatregelen
toeqepasr om de administratteve betrekkingen tussen de
twee betrokken departementen en de universitelten te ver-
soepelen,

Wat de aanwerving van administrattef en technisch per-
soneel en de tussenkomst van het vast wervingssecretariaat
betreft, wordt hierop geantwoord in de bijlagen .bij dit
verslag.

Sectie VII. - Kunstonderwijs.

Artikel 22-2.

Daar de Minister zich veczette tegen op dit artikel inge-
diende amendement (Stuk n" 4-XIX/2). orndat het door
het begrotingscomité niet aanvaard was, werd het door de
indieners ingetrokken.

Sectie VIII. - Kunsten en letteren,

Artikel 22-11.

Naar aanleiding van de indiening van een amendement
(Stuk or 4-XIX;4) op dit artikel. gaf de Minister een
historisch overzlcht van de initiatieven die werden-qenomen
inzake hulpverlening aan de gemeentelijke orkesten,

In 1954 werd een krediet van 900.000 frank uitgetrok-
ken voor de orkesten van Luik en van Antwerpen.

In 1955 viel het krediet voor Antwerpen weg, omdat er
geen orkest meer was.

Sindsdien werd het orkest samengesteld. Het geeft ge-
regeld concerten en is ten andere al herhaaldelijk opqetrden
onder de bescherming van het Ministerie van Openbaar On-
derwijs.

Tussen twee vergaderingen in, legde de Minister de
kwestie aan het begrotingscomité voor, en het gevolg was
dat het amendement eenparig werd aangenomen.

Sectie IX. - Opvoedende diensten
en culturele betrekklnqen,

Ärtikel 3-3.

Een lid drong aan opdat de Staat diensten voor beroeps-
oriënterinq zou oprichten in de streken waar geen dergeljke
gemeentelijke, provinciale of intercommunale dienstcn be-
staan. De Regering heeft al iets, maar nog niet genoeg
gedaan om <lan dat verlanqen tegemoet te komen. Heel wat
ouders zijn verplicht zieh te wcnden tot particulière centra,
met welker wijsgerige opvattingen zij het niet eens zljn. (De



fait annexer au présent rapport la répartition géographique
des centres de l'Etat).

lin commissaire a affirmé que de nombreuses communes
ne créent pas de services rnêdico-scolaires d'orientation
professionnelle parce que la seule intervention de l'Etat con-
siste dans le paiement d'une partie forfaitaire des traite-
ments du personnel de ces centres (18 %).

L'intervention globale de quelque S millions est bien
piètre: puisqu'il s'agit en somme d'une: police d'assurance
qui doit garantir l'usage approprié des Il milliards figurant
au budget.

Ce ne: serait rien de trop que d'y dépenser 200 ou
300 millions eu égard, surtout, aux difficultés du choix
devant lequel les parents se voient placés lorsque leurs
enfants atteignent l'äqe crucial de 12 à 15 ans.

Article 22-4.

Un commissaire a demandé qu'en ce qui concerne les
relations culturelles franco-belges, l'on distribue une bro-
chure dans le. genre du rapport intitulé «Dix années de
coopération culturelle belqo-nêerlandaise ».

II regrette que les efforts dans le domaine des relations
culturelles internationales- ne pénètrent pas davantage les
masses. La presse pourrait jouer un rôle plus actif; d'autre
part, les échanges culturels ne devraient pas se limiter à la
couche supérieure des milieux intellectuels, mais s'étendre
également à d'autres milieux, par exemple le monde du
théâtre, etc ...

Plus que les grands pays, les petites nations doivent
s'attacher à ce problème.

"k "k "k

Vote, ~ Le budget est repoussé par parité de voix
(Il contre Il).

Un commissaire déclare qu'à la précédente réunion de la
Commission, la majorité n'a pas insisté pour qu'il soit voté
Sur le budget, bien qu'à ce moment-là, tous ses membres
fussent présents, et cela pour être agréable à un membre
de l'opposition, lequel, empêché, avait exprimé le vœu de
pouvoir présenter certaines observations à la séance sui-
vante.

Par contre, M, le Président de la Commission vient de
faire voter, et le budget est rejeté par parité de voix, alors
que la majorité attendait d'un moment à l'autre l'arrivée
annoncée d'un de ses membres, ce: qui aurait assuré J'adop-
tion du budget en commission.

Quelques minutes après le vote, en effet la majorité
était en nombre. Ce commissaire regrette l'attitude de l'op-
position. Un membre de celle-ci réplique que la Commission
avait déjà décidé, il y a quinze jours, de voter sur le budget
à la présente séance.

Le président déclare 'l'incident clos.

* * *

Le présent rapport a été adopté à l'unanimité.

Le Rapporteur, Le Président,

T. BRACüPS. H. HEYMAN,
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Minister heeft de geografische verdeling van de Rijkscen-
tra als bijlage bij dit verslag laten voegen).

Een ltd verklaarde dar talrijke gemeenten geen medische
schóoldiensten voor beroepsoriênterlnq oprichten, omdat de
bijdrage van de Staat alleen maar bestaat in de betaling
van een Iorfäitair gedeelte der wedden van het personeel
van die centra (18 %).

De globale bijdrage van ongeveer 8 miljoen is maar
pever, daar het per slot van rekening een verzekeringspolis
geIdt welke dient onr het gepaste gebruik van de in de
begroting vermelde Il miljard te verzekeren.

Het ware geenszins teveel hiervoor 200 tot 300 miljoen
te besteden, vooralomdat de ouders voor een moeilijke
keuze komen te staan wanneer hun kinderen de beslis-
sende leeftijd van 12 tot 15 jaar bereiken.

Artikel 22-1.

In verband met de Frans-Belgische culturele betrek-
kingen vraagt een commissielld dat men een brochure zou
vespreiden van dezelfde aardals het verslag «Tien [aren
Belqisch-Nederlandse culturele betrekkingen ». .

Spreker betreurt dat de inspanning die gedaan wordt op
het gebied van de internationale culturele betrekkingen niet
dieper ïnslaat bi] de massa. De pers zou hier actiever kun-
nen optreden: anderzijds zouden de culturele uitwisselin-
gen niet mogen beperkt blijven tot de hogere intellectuele
kringen, maar ook moeren doordringen in andere milieus,
o. m. in de toneelwereld, enz...

De kleine naties moeten zich meer dan andere landen
op dit probleem toeleggen.

1< "k ,.

Stemming. __ De begroting werd verworpen bij staking
van stemmen (11 tegen Il).

Een lid heeft verklaard dat op de vorige vergadering
van de Commissie de meerderheid niet op stemming over de
begroting had aangedrongen ofschoon toen al de leden
aanwezig waren en dit om een lid van de oppositie ter
wille te zijn die, verhinderd, de wens had . uitgesproken
zekere opmerkinqen op de volgende vergadering te mogen
maken.

Daarentegen heeft de Voorzitter van de Comrnissie de
begroting in stemming gebracht en de begroting werd bij
staking van stemmen verworpen ofschoon de meerderheid
ieder ogenblik de aankomst van een van haar leden ver-
wachtte, wat de aanneming van de begroting in de Com-
missie zou hebben verzekerd,

Inderdaad, eniqe minuten na de stemming was de
meerderheid in het vereiste getal aanwezig. Dit commis-
sielid betreurt de houding van de oppositie. Een lid ervan
wijst erop dat de Commissie veertien dagen geleden
besloten had op deze vergadering over de begroting te

, sternmen.
De Voorzitter verklaart het incident voor gesloten.

* * *

Dit verslag werd eenparig goedgekeurd.

De Vers{aggetJer, De Vooczittec,

J. BRACOPS. H, HEYMAN.



AMENDEMENT AU TABLEAU

ADOPTE PAR LA COMMISSION.

SECTION VIII.

ARTS ET LETTRES.

CHAPITRE II.

Subventions (p. 54).

Act. 22. ,- Subventions pour l'enseignement, J'éduca-
tion et les beaux-arts.

Il. Orchestres permanents communaux.

Porter le crédit de .: « 1.377.000 francs» à : « 2.000.000
de francs ».

(Augmentation de 623.000 francs.)

ERRATUM AU TABLEAU.

TITRE II.

Dépenses extraordinaires (p. 72).

Lire : « article 58.'141 » au lieu de : ({.article 58.501 ».
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AMENDEMENT OP DE TABEL.

AANGENOMEN DOOR DE COMMISSIE.

SECTIE VIII.

KUNSTEN EN LETTEREN.

HOOFDSTUK II.

Toelagen (blz. 55).

Art. 22. ,- Toelagen voor het onderwijs, de opvoeding
en de schone kunsten.

11. Vaste stadsorkesten.

Het krediet brenqen van: « 1.377.000 frank» op :
« 2.000.000 frank ».

(Vermeerdertnq met 623.000 frank.)

ERRATUM OP DE TABEL.

TITEL II.

Buitenqèwone uitqaven (blz. 73).

Men leze : « artikel 58.441 » in plaats van : « ertikel
58.501 ».



QUESTIONS ET REPONSES.

Section L - Services généraux.

Art. J9. - DéP<tIl$C$ exceplioDnelles: 6 millions.

QUESTION:

Le programme justificatif du budget donne. il la page 87, quelques
précisions au sujet de ce crédit.

Le budget de l'exercice 1957 prévoyait également un montant pour
le même objet; 5 millions.

Cela fail .111 Iota: Il millions que l'on veut consacrer il l'aména-
gement des bureaux du c Résidence Palace ".

La simple curiosité me pousse ~I demander de plus amples détails
concernant ce montant de Il millions pour un déménagement. Il n'est
pas questton de la consrrucnon de nouveaux locaux, on ne prévoit pas
de travaux de transformation. el Je mobilier nouveau il prévoir éven-
tucllemenr est inscrit il d' autres postes du budget ou il d'autres budgets.

Pourrait-on donner plus de précisions concernant ce crédit de 6 mil-
lions?

RÉPONSE:

Le budget de 1957 prévoyait:

a) des frais de déménagement (Cabinet, Secrétariat Général, Rela-
tions extérieures);

b) l'aménagement et l'équipement du Cabinet ministériel au Résidence
Palaee;

c) l'aménagement et l'équipement du Secrétariat Général (Relations
extérieures comprises);

â} l'aménagement ct l'équipement de salles de réunion:
e} une première tranche d'aménagement fonctionnel et d'équipement

des bureaux (notamment en raison de l'extension des tâches ct du per-
sonnel).

Nous trouvons aux dépenses exceptionnelles, article 19 du budget de
1958 :

a) la seconde tranche de l'aménagement fonctionnel et de l'équipe-
ment des bureaux (rationalisation de l'éclalraqe, condittonnement d'air,
etc.i.}:

b} déménagements divers. centralisation au Résidence Palace, des
Administrations des Arts. Lettres et Education populaire, de l'Enseigne-
ment Supérieur et dés Sciences et des Services Educatifs;

c} la remise en état des locaux cédés par le Ministère de la Santé
Publique,

II ne s'agit donc pas uniquement de déménagement et d'équipement
de bureaux comme semble le croire l'honorable membre.

Enseignement primaire et gardien,

Date de l'octroi des subventions.

QUr:.sTION:

Dans les écoles gardiennes, les subventions-traitements peuvent être
accordées pour toute l'année scolaire si la fréquentation au cours de
cette année scolaire est suffisante. Tel était le cas, l'année passée, pour
les écoles gardiennes adoptées de Hasselt. Cependant, et contrairement
à ce que dit M, le Ministre, la subvention-traitement a été refusée pour
le premier trimestre. allant de septembre 1956 au 1er janvier 1957, et
les subventions n'ont été accordées qu'il parur du second trimestre, Je
signale que la moyenne requise ne fut pas atteinte pour cause de
maladie. M. le Ministre ne pourrait-il revoir ce cas?

Que compte faire M, le Ministre en cc qui concerne les subventions-
traitements des institutrices gardiennes nommées à titre provisoire. dont
les classes n'atteignent pas, au cours du premier trimestre de l'année
scolaire actuelle. la moyenne de Iréqucntatton prévue à cause de la
grippe asiatique, alors que la moyenne de toute l'année scolaire sera
peut-être suffisante?
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VRAGEN EN ANTWOORDEN.

Sectie I. - Algemene Diensten.

Art. 19. - Uitzonderingsuitgaven I 6 miljoen,

VRA.AG:

De toelichting der bcqrotinq vermeldt op blz. 87 sommiqe gegevens
omtrent dit kredret,

Het jaar 1957 voorzaq eveneens een bedrag voor hetzelfde werk:
5 miljoen .•

Dit maakt in totaal II miljoen, welke men wil besteden aan het inrich-
ten der burelen in het «Residence Palace »,

Loutere nieuwsgerigheid doet rni] meer details vragen over dit bedraq
van Il miljoen VOOr een verhuls. Er rnoeten geen nleuwe lokalen
gebouwd worden, er zijn geen verbouwinqswerken voorzien, gebeurlijk
nieuw te voorztcn mobilair komt voor in andere beqrotinqskosten of
andere beqrotinqen,

Kan een meer qedetailleerde uttleq op dit bedraq van 6 miljoen gege-
ven worden,

ANTWOORD:

Bi] de beqrotlnq voor het dienstjaar J957 werd voorzien in:

8) de verhuiskosten [Knbrnet, Algemeen Secretartaat, Buitenlandse
Belrekkingen) ;

b} de geschiktmaking en ultrustlnq van het Kabinet van de Minister
in het Residence Palace;

c) de gesehiktmaking en uitrusting van het Algemeen Secretariaat
(met inbeqrip van de Buitenlandse Betrekkinqen}:

d) de geschiktmaking en uitrusting van verqadcrzalen:
e} een eerste qedeelte voor de functionele geschiktmaking en de uit-

rusting van de bureaux (onder meer wegens het toenernen van het werk
en de uitbreidlnq van het personeel}.

Artikel 19 [uîtzondertnqsuitqaven van de begroting voor het dienst-
jaar 1958) voorziet in; ,

a) het tweede gedeelte voor de Iunctionele geschiktmaking en de uit-
rustinq van de bureaus [rationalisatlc van de verlichting, Iuchtreqelinq,
enz ... );

b) vcrschtllende verhuizinqen, centralisatie in het Residence Palace
van het Bestuur van Kunsten,. Lctteren en Volksopleiding, van het
Bestuur van het Hoger Onderwijs en de Wetenschappen en van het
Bestuur der Opvoedende -Diensten:

c) het opknappen van de lokalen afgestaan door het Ministerle van
Volksqezondheid.

Het gaat bijgevolg niet enkel ~ zoals het achibaar lid schijnt te
geloven - om het verhuizèn en uitrusten van bureaus,

Lager en kleuteronderwijs.

Tijdstip van de toelaqen,

VRAAG:

Voor de bewaarscholcn moqen de weddetoelaqen toeqekend worden
voor gans het schooljaar indien de bevolking tijdcns het schoollaar vol-
doende is. Zulks is vorig [aar het qeval geweest te Hasselt in de aan-
qenomen bewaarscholen. Nochtans en in tegenstelling met de verklaring
van de heer Minister, werd de subsidlewedde qcweiqerd voor het eerste
trimester, lopende van september 1956 tot I januari 1957 en werden de
subsldies pas toeqekend vanaf hct tweede trlmester. Ik wijs erop dat het
verelste gemiddelde aantal niet werd berelkt omwille van zlekte. Kan
de heer Minister nlet terugkomen op dit qeval ?

Wat gaat de heer Minister docn voor de weddetoelagen van de voor-
lopig benoernde bewaarschoolonderwljzeressen, die gedurende het eerste
trimester van het huidige schooljaar de gemiddelde schoolbijwoning nlet
bereikcn omwille van de A-griep en die welllcht voor het ganse school-
[aar de verelste gemiddelde schoolbijwoning zullen berelken ?
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Ri!PONSE:

a) Les subventions ne peuvent être accordées aux classes gardiennes
qu' il partir de la date il laquelle la moyenne de fréquentation prévue
réglementairement atteint effectivement le chilfre justifiant l'existence de
ces classes. Il ne peut donc être question d'accorder les subventions
avec effet rétroactif lorsque la moyenne des élèves présents au cours
de l'année scolaire aurait été suffisante par suite de l'augmentation de
la fréquentation scolaire due il la période estivale. Le cas de récole
gardienne adoptable ne peut donc être revu: ce n'est d'ailleurs pas un
cas unique.

b) Quant aux écoles gardiennes où Ja moyenne de: fréquentation sco-
laire li été insuffisante pendant le premier trimestre de l'année scolaire
en cours, j'envisage de ne pas tenir compte de la moyenne de fréquen-
tation pendant les mois d'octobre et de novembre au cours desquels li
régné la grippe asiatique.

Population scolaire.

QUESTION;

Quels sont les chiffres de 'la population scolaire de renseignement
primaire an 1" octobre 1957: écoles communales, adoptées et adop
tables, ct sections préparatoires des écoles moyennes de l'Etat?

Même question pour les écoles gardiennes.

R~l'ONSE :

I) Enseignement primaire,

a) Il n'est pas encore possible de communiquer les populations
scolaires de J'enseignement primaire au I·' octobre 1957. pour les
écoles communsales. adoptées et adoptsnbles,

En effet, l'Institut national de Statistique n'a pas encore été li
même de terminer les opérations sur les questionnaires qui servent
de base à l'établissement de cette statistique.

b) Population scolaire, au 10 septembre 1957, des sections primaires
et gardiennes annexées aux établissements d'enseiqncment moyen de
l'Etat:

Sections primaires
Sections gardiennes

67.071 élèves
11.973 élèves

2) Population scolaire des écoles gardiennes au l'' octobre 1951.

Voir la réponse donnée ci-dessus ail sujet des écoles primaires
communales, adoptées ct adoptables.

Fixation des subventions.

QUEstION;

Dans le rapport fait au nom de la Commission compétente de la
Chambre sur le budget de l'Instruction Publique de l'exercice précé-
dent, Annexes au Doc. 4.XIX. n" 3, p. I, il est dit que M. le Ministre
étudie un projet d'arrêté royal modifiant l'arrêté royal du 31 décem-
bre 1928 fixant les conditions d'octroi des subventions. Depuis lors, un
an s'est écoulé. Où en est cette question?

RÉPONSE:

Cette question a fait l'objet d'une étude par mon Département. Elle
retient actuellement toute mon attention.

Minima de population scolaire. - Assonplissement.

QUESTION:

Dans le rapport de M. Bracops sur Je budget précédent - Doc. n° -4
- XIX n" 3 (Annexes), p. 1, - M. le Ministre dit, en réponse à
une question concernant les minima de population scalaire dans l'en-
seignement primaire ;
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ANTWOORD :

a) Voor de bewaarscholen mogen de toclaqen slechrs verleend wor-
den vanaf het tijdstip dat ber cijfer van het gemiddeld schoolbezoek,
vastqesreld om die klassen te rechtvaardigen, werkelijk bereikt is. Er
kan bijgevolg geen sprake van zijn. de toelagen met terugwerkende
kracht te verlenen wanneer, ingevolge de tocneming van de school-
bevolking veroorzaakr, bij voorbeeld door de zomerpenode, het gemid-
deld aantal aenweztqen ovet gans het schooliaar, toeretkend is geweest.
Het geval mel de aanneembare bewaarschool te Hasselt kan dus nid
herzlen worden. Dat geval staat trouwens niet aileen.

b] Wat de bewaarscholen betreft, waar tijdens het eerste trimester
van het huidig schooljaar het gemiddeld schoolbezoek ontoerejkend is,
ben ik voornemens geen rekening te houden met het gemiddeld bezoek
over de maanden oktober en november gedurende welke de A-griep
heerste.

Schoolbevolking.

VRAAG:

Welk zijn de cijfers van de schoolbevolkinq van het Lager Onder-
wijs op loktober 1957; gemeentelijke, aanqenomen, aanneembare
schoten en voorbereidende afdelingen van de Rijksmidde1bare scholen 1

Zelfde vraag VOOrde bewaarscholeu ?

ANTWOORD:

I) Lager onderwijs.

0) De schoolbevolkiogen van het lager onderwûs op loktober 1957
kunnen nog alet medeqedceld worden, voor de gemeentelijke. aanqe-
nomen en aanneembare scholen,

Inderdaad, de vraqcnlijsten aan de hand waarvan de statlstiek
wordt opqcmaakt konden door het Nationaal Instituut voor de Sta-
tistlek nog niet verwerkt worden,

b} Schoolbevolking op JO september 1957 in dé Iaqere Cil bewaar-
schoolafdelingen, gehecht aan de Rijksinrichtingen voor mlddelbaar
onderwijs ;

Lagere afdehnqen 67.071 Ieerlinqen
Bewaarschoolaldehnqen 11.973 leerlinqen

2) Schoolbevolking voor de bewaarscholen op I oktobee 1957.

Hiervoor geldt hetzelfde antwoord 'als voor de gemeentelijke, aan-
qenomen en aanneembare laqere scholen,

Vaststelling van de toelagea.

VRAAG:

In het verslaq over de begroting van Openbaar-Onderwljs van
vorig [aar, opqesteld namens de bevoegde Kamercommlssle, vinden
we op blz. I. bijlaqc stuk "i-XIX, n' 3, dat de heer Minister een ont-
werp van koninklijk besluit ter studie heeft tot wijziging van het
koninklijk besluit van 31 december 1928, houdende vaststelling van
de toelaqen. We zijn thans een jaar verder, Hoever staat het met deze
kwestie ?

ANTWOORD:

Deze aangelegenheid is het voorwerp qeweest van ecn studie door
mijn departement.

Ze houdt thans al mijn aandacht gaande.

Leerlingennormen, - Veraachting,

VRAAG:

In het verslaq van de heer Bracops van vorig jaar - stuk 1 -
XIX n' 3 (Bijlagen), bladzljde "i, antwoordt de heer Minister In ver-
band met de leerltuqennormen voor het Jager onderwijs :



<l: A toutes fins utiles, je lui signale que mon administration étudie
la possibilité d'alléger les normes en vigueur pour J'octroi des subven-
tions aux écoles soumises au régime de la loi organique de l'ensetqae-
ment primaire ;;,.

Pourrais-je savoir ce qui a été fait pour assouplir lesdites normes?

RÉPONSE:

Ce problème a fait l'objet d'une étude assez poussée par mon Dépar-
tement, Il retient actuellement toute mon attention,

Contrats d'adoption,

QUESTION:

l , - Je voudrais connaître les attributions exactes du Ministère
de l'Instruction Publique en matière de contrats d'adoption entre une
école libre ct J'autorité communale.

2, - En se basant sur le rapport d'un inspecteur cantonnal ou d'un
inspecteur en chef, le département de l'Instruction publique refuse de
sanctionner certains contrats d'adoption. On a invoqué divers argu-
ments assez maigres: le préau de j'école n'est pas dallé, les locaux
scolaires ne sont pas blanchis, etc. ..

Tout d'abord, nous estimons que le Ministère de l'Instruction publi-
que se mêle ici d'une affaire qui ne le concerne pas. Le Ministre de
l'Instruction publique a recours ft ce moyen pour contraindre les com-
munes à faire leur devoir envers J'enseignement communal. Je vous
signale que le rapport de l'inspection peut être subjectif, et que M. le
Ministre sort des limites de sa compétence, Si la situation matérielle
de l'école communale ne répond pas aux exigences, le Ministre a le
droit de retirer les subventions; mais ceci n'il rien il voir avec le droit
de la commune de conclure un contrat d'adoption avec une école libre.

RÉPONSE:

En matière de contrats d'adoption d'écoles prlvées par les commu-
nes, le Ministre de l'Instruction publique veille à ce que l'école appelée
à bénéficier du régime de l'adoption satisfasse aux conditions préala-
blement imposées par l'article 48 des lois coordonnées sur J'enseigne-
ment primaire (ancien article 15 de la loi organique),

S'il n'est pas satisfait à J'une d'entre elles ou s'il y a lésion de
l'intérêt général. le Mlnlstre de l'Instruction publique propose au Roi
I'annulation, SUI' la base des articles 86 et 87 de la loi communale, de
la délibération du conseil communal approuvant le contrat.

Admission d'enfants étrangers à la commune,

QUESTION:

Tout comme les écoles communales, certaines écoles adoptées admet-
tent des élèves étrangers à la commune, Or. le Ministère de l'Instruc-
tion publique déduit du contrat d'adoption le nombre des élèves venant
d'une autre commune. Un exemple pratique: à Torhout, il y a 280
t'lèves, dont 91 sont étrangers à la localité, Il en résulte que cette
école compte six classes adoptées et trois adoptables. Il est incon-
testable que ces 91 élèves sont étalés sut' toutes les classes, Le Mini-
stère crée ici deux structures différentes d'enseignement, relevant d'un
même chef d'école, Il est impossible qu'une même personne soit en
même temps chef d'une école adoptée et d'une école adoptable, Le
Département paie un supplément de direction pour neuf classes, Sur
quelle base cela sc bit-il?

Le département justifie son attitude en disant que la commune ne
peut rien faire pour les enfants d'une commune étrangère. Mais alors,
il faut être logique et interdire aux 'communes de créer ou de maintenir
une classe à l'intention des enfants étrangers à la localité.

RÉPONSE:

L'adoption d'une école libre est un acte par lequel un conseil com-
munal. en vue d'assurer l'instruction des enfants de la commune, pro-
cède il laqréation d'une école privée, à laquelle il accorde certains
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« Verder deel ik hem mede dat mijn administratie de mogelijkheid
nagaat de normen te verzachten, die van kracht zijn voor de toeken-
ning der toelagen aan de schoten, die onderworpen zijn aan de orga--
nieke wet op het Lager Onderwijs ».

Mag ik vernemen welke verzachtlnq werd ingevoerd?

ANTWOORD:

Dit vraagstuk heeft, op mijn departement, het voorwerp uitgemaakt
van een vrij dtepqaande studie, Het houdt thans gans mijn aandacht
gaande.

Aannem.ingsconfracten.

VR!I!lG:

1. - Graag verneem ik welke de juiste bevoeqdhetd is van het
Ministerie van Openbaar Onderwijs Inzake de aanneminqscontracten
tussen de vrije school en de gemeenteoverheid.

2. - Sommige aannemingscontracten worden door Openbaar On-
derwljs niet qoedqekeurd op basls van een rapport van de kantonale
of hoofdinspecteur. Er werden allerlei kleine argumenten ingeroepen,
zoals : de speelplaats van de gemeenteschool Is niet gevloerd, de klas-
lokalcn zijn niet gewit, enz... '

Eerstens menen we dat het Ministerie van Openbaar Onderwijs
hier in een zaak tussenbeide komt waar het niets mee te stellen heeft,
Het Ministerie van Openbaar Onderwijs gebruikt dit middel om druk-
king uit te oefenen, ten einde de gemeente ertoe aan te zetten haar
plicht te doen ten opztchte van het gemeenteonderwijs. Ik doc U op-
merken dat het verslag van de inspectie subjectief kan zijn en dat de
heer Mtnister zijn bevoeqdheld te buîlen gaat. Indien de gemeenteschool
niet in orde ts inzake de materiële toestand heeft de Minister het recht
de subsidles in te houden, doch dit hedt geen uitstaande met het recht
van de gemeente een eannemtngscontract aan te gaan met de vrlje
scheel.

ANTWOORD:

Wat de contracten voor aannemtnq van vrije scholen door de
qcrneenten betreft, waakt de Minister van Openbaar Onderwijs er voor,
dat de school welke in aanmerking komt voor aanneming voldoet aan
de voorafgaande waerden, bepaald bl] arttkel i& der gecoördineerde
wetten op het lager onderwijs (voorheen artikel 15 van de wet tot
regèling van het lager onderwijs).

Wannecr aan één dezer voorwaarden niet voldaan is, of wanneer
het algemeen belanq is gekrenkt. stelt de Minister van Openbaar Onder-
wijs aan de Koning, op grond van de artikelen 86 en 8ï van de
gemeentewet, de vernietiqinq voor van de gemeenteraadsbeslissing
waarbij dit contract wordt goedgekeurd.

Opneming van kinderen die een andere gemeente bewonen.

VRA<\<; :

In somrniqe aangenomen scholcn, zoals zulks ook het geval is in
de gemeentescholen, zijn leerlingen opgenomen, die een andere gemeente
bewonen, Wclnu, het Mtnlsterle van Openbaar Onderwijs trekt bij
het aanneminqscontract het aantal leerlinqen af, komende van een
andcre qcmeente. Een praktisch voorbeeld : te Torhout zijn 280 leer-
llnqen, waarvan er 91 buiten de gemeente woonachtig zijn. Dit brengt
mede, dat cr in deze scheel zes aangenomen en drie aanneembare
klassen zijn. Het lijdt geen betwisttnq, dat deze 91 leerlingen ver-
spreid ztttcn over al de studiejarcn. Het Ministerie schept hier twee
vcrschillcndc structurcn van onderwijs, ressorterend onder hetzelfde
schoolhoofd. Het is onmogelijk dat een zelfde schoolhoofd hoofd kan
zijn van ecn aanqenomen school en terzelfder tijd van een aanneembare
school, Hct Departement betaalt ecn schoolhoordvergoeding voor negen
klasscn. Op welke basis gebeurt zulks?

Hct departement rcchtvaardtqt zijn houding door het argument dat
de gemeente nic's kan doen voor kinderen van cen vrcemde qerncente,
doch dan moct men logisch zijn en kan de qcmeente ook geen klas
meer oprichten of onderhouden omwillc van de klndercn butten de
gemeen:e.

ANTWOORD:

De aanncmlnq van een vr ije school is ecn handelinq waarbl] een
gemeenteraad, om in het onderwtls van de klndcren der gemeente te
voorztcn, een btlzondere school erkent, waaraan hij sommige voordelen
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avantages moyennant l'observance d'un nombre d'obligations imposées
il la direction de récole, II en résulte qu'une adoption n'est valable que
pour tes enfants appartenant il la commune. Dans le cas où une école
est fréquentée exclusivement (p. ex. colonies scolaires). ou partielle-
ment par des enfants étrangers il la localité, son adoption doit être con-
sidérée comme une libéralité faite il des particuliers, Il est interdit aux
communes d' accorder de telles libéralités, II va de soi que cette dispo-
sition ne s'applique lJuëre aux quelques enfants des communes limi-
trophes qui fréquentent récole adoptée, Cependant. à Turnhout. une
école libre comptait 77 élèves étrangers sur 94 enfants. il Gellik 123
sur 225. il Puurs 139 sur 335 et il Tollembeek 2) sur 45.

D'autre part. I'arncle 2 de la loi du 10 janvier 1937 règle l'admission
d'enfants étrangers dans les écoles communales,

En ce qui concerne le supplément dr- direction. les classes non adop-
tées d'une école adoptée entrent en liqne de compte pour la fixation du
supplément de direction, de sorte que le chef d'école ne subit aucun
préjudice, Il arrive d'ailleurs fréquemment que des écoles adoptées
comptent des classes non adoptées, du fait que celles-el ne sont pas
adoptées par le conseil communal parce que non agréées par l'Etat.

Classes de transmutation.

QUESTION:

L'année passée, il l'occasion de la discussion du budget, j'ai posé
des questions au sujet des classes de transmutation. Anlin de connaître
révolution de cette question. je voudrais poser les mêmes questions,
mais pour J'année scolaire 1956-1957 cette fois.

J. - Quel est le nombre de classes de transmutation existant dans
renseignement primaire au début de J'année scolaire 1957-1958?

2. - Quelle était l'importance de la population scolaire de ces clas-
ses il la même date?

3, - Quels étaient les résultats pédagogiques des classes d'adapta-
tion au cours de l'année scolaire 1956-1957; en d'autres mots. combien
d'élèves ont quitté la 6mc année des classes de transmutation en juillet
1957 et combien d'entre eux ont poursuivi leurs études en néerlandais
au quatrième degré, dans renseignement moyen ou dans l'enseignement
techn ique ? .

1. - Y a-t-il des classes de transmutation dans la partie franco-
phone du pays? Où? Quelle est leur population?

5. - Combien de classes gmdiennes du régime français ont été
créées dans les écoles gardiennes subsldlées par l'Etat en pays flamand 7
Dans quelles villes ct quels villages? Quelle est leur population 7

6. - Y a-t-il des classes gardiennes du régime néerlandais en Wal-
lonie ?

7. - Je désire poser les questions 1, 2, 3 et 4 également en ce qui
concerne les sections préparatoires et les sections gardiennes de l'Etat.

RÉPONSE:

Les données sc rapportant aux classes de transmutation, publiées au
document ':I-XIX (1956-1957) - n" 3 (Annexes) de la Chambre des
Représentants - rapport lait par M, Bracops • reflètent la situation au
début de l'année scolaire 1956-1957.

Etant donné que cette année-ci, la discussion du budget se fait à
une date beaucoup plus avancée que ce n'était le cas l'année précédente,
nous ne disposons pas encore de renseignements concernant 1957-1958,
permettant de répondre aux questions posées.

Subventions,

QUESTION;

L'arrêté royal du 29 décembre 1928, et tes modifications apportées
en application de l'article 23 de la loi organique de l'enseignement pri-
maire déterminent le nombre minimum d'élèves qu'une classe doit comp-
ter pour être subsldiée. En outre. t'arrêté royal dispose que, dans les
limites de ces minima, le Ministre décide de l'octroi réel de Iá sub-
vention.

Il se fait que. dans mon arrondissement, l'application de cette dispo-
sition s'opère de façon tout à fait arbitraire, Dans une école pour filles,
une neuvième subvention est refusée du fait que 35 garçons en moyenne
fréquentent les deux premières classes de cette école; étant donné qu'Il
y a une école pour gê1rçons dans le voisinage, ceci doit être considéré
comme un abus entrainnnt lin préjudice financier pour le Trésor.
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verleent mits het nakomen van bepaalde verplichnnqen doov het school-
bestuur aanqeqaan, Daarutt blijkt dat een aauneming slechts geldt voor
de kinderen van de eigen gemeente. Wanneer IlU een bepaalde school
uitslultend (b. v. schoolkoloniën) , of gedeeltelijk door kmderen uit
vreernde gemeenten bezocht wordt, dan dient die aanneming beschouwd
als een vrijgevigheid aan particultercn. Hel Is aan de gemeenten ver-
boden dergelijke liberaliteiten toc te staan. Hel spreekt vanzelf dat
er geen bezwaar bestaat teqen hel feil dat enkele kinderen uit de om-
liggende qemeenten de aanqenomen school bezoeken. Maar te Turnhout
telde een vrije school 77 vreemde leerlinqen op 94 kinderen, te Gellik
123 op 225, te Puurs 139 op 335 en te Tollembeek 25 op 45,

Verder regelt het artikel 2 van de wet van 10 juni 1937 he! toelaten
van vreernde kinderen in de qemeeutescholen.

Voor de bestuursverqoedinq komen de niet aanqenomen klassen van
een aanqenomen school in aanmerking voor het vasrsrellen der bestuurs-
vergoeding, zodat het schoolhoofd daardoor geen nadeel Iijdt. Het
qebeurt trouwens meer dat aanqenomen scholen niet aanqenomen klas-
sen te llen, daar deze door de gemeenteraad niet werden aangenomen
omdat de Staat ze niet erkent.

'I'ransmutatieklassen.

VRAAG:

Vorlq jaar heb ik bij gelegenheid van de bespreking van de Beqro-
ting vraqen gesteld betreffende de transmutatieklassen. Om tc wetcn
hoc de evolutie van deze kwestle verloopr, wenste ik dezelfde vraqen
te stellen, doch voor het schooljaar 1956-1957,

I. ~. Hoeveel trunsmutatieklassen waren er opqertcht in het lager
onderwijs bij de aanvanq van hct schcoliaar 1957-1958?

2. Welke was de schoolbevolking van deze klasscn op die datum ?

3. ~ Welke waren de pedaqoqrsche resultaten van de aanpasstnqs-
klassen voor het schooljaar 1956-1957 d.i. hoeveel Iecrlinqen vcrlleten
het zesde leerjaar der transrnutatle-afdelinq in juli 1957 en hocveel van
die leerlingen hebben hun onderwijs voortqezet in het Nederlands :n
de vierde qraad, in het middelbaar onderwijs of technisch onderwljs ?

4, ~ Zijn er transmutatieklassen opqericht in het Franstalig qedcelte
van het land. Waar? Met welke bevolking?

5, - Hoevecl Fransc bewaarschoolklassen zijn cr opgericht in de
door de Staat qesubsldlcerdc bewaarschoolklassen van het Vlaamse
land 7 In welke stedcn of dorpen? Welke iS hun bevolkinq ?

6, ~ Zijn cr Nederlandse bcwaarschoolklasscn in Wallonië?

7. ~ Vragen l , 2, 3 en 4 wens ik ook te stellen VOOr de voorberei-
dcnde afdclinqen en de bewaarschoolafdelinqen van hel Rijk,

ANTWOORD:

De gegevens in verband met de tr ansmutatieklasseu die opgenomen
werdcn in document ':I·XlX (1956-1957) - n' 3 (Bijlagen) van de
Kamer der Volksverteqenwoordiqers - verslag uitqebracht door de
heer Bracops - qeven de toestand weer zoals hij bcstond bi] het begin
van het schcoljaar 1956-1957,

Gezien de bespreking van de begroting van openbaar onderwijs
thans op een merkelijk vroeqere datum plaats grijpt, beschikken we
nog niet over qeqevens in verband met het schooljaar 1957-1958, die
zouden toelaten op de gestelde vraqen te antwoorden,

Weddetoelageu.

VRAAG:

Het koninklijk besluit Van 29 december 1928 en de wijzigingen geno-
men in uitvoerinq van artikcl 23 de: laqerc onderwijs-wet bepaalt de
minima leerlinqen welke een klas moet hebben om gesubsidieerd te
worden. Hct koninklijk beslult verrneldt daarbl], dat binnen deze minima
de Mlnister over de werkelijke toekcnnlnq van deze toelnge beslist.

In mijn arrondissement dor-t het zich voor, dat deze bepalinq op
werkelljk al te willekeuriqe wljze wordt toegepast. In ecn metsjesschool
wordt een ncqende weddetoelage geweigerd op grond Viln het feit dat
er in deze school gemiddeld 35 [onqetjes in de twee eerste studiejaren
aanwezig zijn en dat dit, galen het feit dat in dl' buurt cen jonqens-
school zou aanwcz iq zijn, als ccn mlsbruik moet aanqezlen worden,
waaruit cen financieel nadcel voor de Staatskas zou voortvloeien.
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La direction de celte école fait valoir: Het bestuur dezer school voert aan :

1) que depuis l'année IS34. son école -- rune des premières après le
régime hollandais - a toujours admis des garçons dans les classes
inférieures:

2) que raugmentation du nombre de classes, de 7 pendant l'année
scolaire 1952-1953 à 9 pour l'année scolaire 1955-1956. n'est pas due
fi un accroissement du nombre des garçons. mais à celui du nombre
des filles qui est passé de lS7 à 255.

Au cours de l'année scolaire 1956-1957, récole comptait 268 fiUes.
Pendant les cinq années susvisées. le nombre de garçons s'élevait res-
pectivement il 39. 36, 29. 3S, 36.

De tout ccci il résulte incontestablement que le refus de la subvention
est tout fi fait arbitraire. Le texte de la loi ne fait aucune distinc-
tion entre garçons et filles dans ce degré.

Enfin, linspection prétend que récole pour garçons qui se trouve fi
proximité est une école populaire, et que c'est là le motif pour lequel
les chefs de famille préfèrent ne pas y envoyer leurs enfants.

l'estime que ceci est une interprétation par trop simpliste de l'opinion
des parents qui. d'ailleurs, ne furent pas consultés.

Une telle attitude est inadmissible.

RÉPONSE:

Le cas visé par l'honorable membre concerne l'école primaire adoptée
pour filles. Lange Nieuwstraat. ä Anvers, où une neuvième subvention
a effectivement été refusée du fait que 36 garçons du premier degré ne
pouvaient pas entrer en ligne de compte pour ln détermination des
subventions de l'Etat.

A 250 mètres de cette école se trouve également. Etkenstraat, une
école primaire adoptée pour garçons que pourraient fréquenter les gar-
çons dont il est question ct-dessus, d'autant plus que 21 d'entre eux
viennent de tous les coins de la ville à récole. Lange Nieuwstraat, que
10 n'habitent pas en ville et que 5 seulement sont domiciliés à proxi-
mité immédiate de cette dernière école.

En Cl: qui concerne la situation existant depuis 1831, il convient
d'observer que J'application de la règle dont il s'agit a été présentée
par mon honorable prédécesseur au Comité du Budget par dépêche du
20 février 1952.

Le but était d' empêcher que des arrangements tels que l'inscription
toute arbitraire de quelques garçons dans une école pour filles n' abou-
tissent il l'obtention de subventions supplémentaires.

Le département ne s'oppose certes pas au placement des jeunes gar-
çons dans des écoles pour filles. Cependant, l'octroi des subventions
publiques est soumis à d'autres règles.

Ecole mixte à Sint-Lievens-Esse.

QUESTION:

Je voudrais attirer l'attention de M. le Ministre sur le cas suivant

A Sint-Lievens-Esse. au lieu-dit Wijnhuyze, il y a une école mixte
dont les classes sc répartissent comme suit

- lnstitutrice :

l'année : 5 garçons et 6 filles;
2' année : 'I garçons et 6 filles;
3' année : 3 filles.
Au total : 15 filles et 9 garçons ou 21 élèves.

- T~stitllte(lr :

3' année
~- année
S" année
6" année
Au total:

6 garçons;
6 garçons:
5 garçons:
2 garçons.
19 garçons.

lnstitutrice :

4" année 8 rilles:
S" année 8 filles:
6' année 5 filles:r année 3 Hiles;
S- année : 2 rilles,
Au total : 26 filles.

Bien que la troislèrnc subvention ait toujours été accordée au cours
des années précédentes, cne est refusée fi l'heure actuelle. Nous cstl-
mans que cela ne se justifie nullement du point de vue pédagogique.
D'ailleurs, si la direction de récole prenait une autre décision, péda-
\logiquement moins justifiée, l'Etat devrait octroyer plus de subvcn-

1) dat sedert het jaar 1831 - één der eerste scholen na het Hollands
bewind - in deze school steeds jongetjes In de laaqste klasseu wer-
den opgenomen: .

2) dat de groei van het aantal klassen van 7 in het schooliaar 1952-
1953 tot 9 in het schooljaar 1955-1956 niet te wijten is aan het groter
aantal jongens maar te wijten aan het groeiend aantal meisjes dat van
187 tot 255 steeg.

In het schooljaar 1956-1957 relde de school 268 melsjes. Het aantal
jongetjes bedroeq tussen de vijf voornoernde jaren respectlevelijk 39,
36. 29, 38, 36.

Uit dit alles blijkt onbetwtstbaar dat het weigeren van dergelijke
weddetoelaqe willekeurtq is. De tekst V<1n de wet spreekt niet van
onderscheid tussen jonqens en melsjcs in deze gra<1d.

De lnspcctle vcrrneldt tcnslotte, dat de naburige jonqensschool een
volksschool zou zijn en dat dit de reden zou zijn waarom de qezins-
hoofden der jongetjes niet wensen er hun ktnderen heen te sturen,

Ik meen dat dit een te eenvoudiqe interpretatle is van de opinie der
ouders, die trouwens niet geraadpleegd werden.

Dergclijke willekeur kan niet aanvaard worden.

ANTWOORD:

Het geval door het achtbaar lid aangehaald betreft de aangenomen
lagere meisjesschool in de Lanqe Nteuwstraar .te Antwerpen, waar
inderdaad de neqende weddetoelaqe qcweiqerd werd, orndat 36 jongetjes
van de eerstc graad niet in aanmerkinq wcrden genomen vcor het vast-
stellcn van de staatstoclaqen.

Op '250 meters afstand van deze school bevindt zich immers in de
Etkenstraat een aanqenomen laqere jonqensschool welke evengoed door
bedoelde jonqetjes kan bezocht worden, desterneer daar er 21 uit alle
hoeken van de stad naar de school in de Lange Nieuwstraat komen,
cr 10 de stad niet bewonen en er slechts 5 in de onmiddellijke nablj-
held van die laatste school zijn gevestigd.

Wat de sedert 1S31 bestaande toestand betreft, dient er opgemerkt
dat de toepasslnq van de rnaatreqel waarvan sprake, door mijn acht-
bare voorqanqer werd inqcvoerd door ecn schrljven dd. 20 Iebruart
1952 aan hct Beqrottnqscornité.

Het qaat hier immers om het weren van wantoestanden welke er in
bestaan enige jongetjes arbitrair bi] cen melsjesschool in te schrijven,
ten einde een bijkomende subsidie te verkrijgen.

Hct departement verzet zieh trouwens niet teqen het plaatsen van
[onqetjes in meisjesscholen, doch het vaststellen van de rijkstoclagen is
aan anderc reqels onderworpen.

Gernenqde school te Sint-Lievens-Esse.

VRAAG:

Ik weris de aandacht van de heer Minister te vestiqen op volgend
geval.

Te St-Lievens Esse, wijk Wijnhuize, bestaat er een gemengde school
met volqcnde klasindeling

Ondercoijzeres .

l " [aar 5 jongens en 6 meisjes:
2' [aar : 1 jongens en 6 meijes:
3' [aar : 3 meisjes.
Totaal : 15 meisjes en 9 jongens of 24 leerlinqen.

~ Üntlerioiizeres ,

3' jaar
4(' [aar
5~ jaar
6' [aar
Tot"al:

6 [onqcns:
6 jongens;
5 jongens:
2 jongens.
19 jonqens.

~ Onderwijzeres :

4' jaar 8 meisjes:
So. [aar 8 meisjes:
6' [aar 5 meisjes;
7' [aar 3 meisjes:
S' jaar 2 meisjese.
Totaal : 26 mcljes,

Alhoewel de vorige [aren de 3' subsidie steeds werd toeqekend,
wordt zc 11U geweigerd. Wij vinden zulks pedagogisch onverantwoord.
W anneer trouwens het schoolbestuur ecn andere beslissing treft, paeda-
qoqisch echter minder verantwoord, zal nochtans de Staat meer toe-
laqcn moctcn toekcnnen. Irnrners, indien de schooloverheld beslist de
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lions. En effet, si les autorités scolaires décidaient de supprimer récole
mtx te et de la remplacer-par deux écoles distinctes, une pour garçons
avec 28 élèves, et une pour filles avec 11 élèves (soit 2 classes). le
Ministère devrait automatiquement allouer trois subventions. et, en
plus, des indemnités de direction,

M. le Ministre de I'Instructton Publique ne pourrait-il pas, comme
par le passé. octroyer la troisième subvention pour Tannée scolaire
1957-1958? "

Pour 65 élèves. il n'est pas possible d'allouer. pour raisons d'ordre
pédagogique. les subventions à titre extraordlnalre du chef d'une
troisième classe à récole primaire adoptée mixte à St. Lievens Esse.
section Wijnhuyze.

D'autre part. au point de vue de l'octroi des subventions. les garçons
et les filles ne peuvent pas être considérés à part puisque leur sëparanon
n'a été opérée que partiellement.

Par rapport à l'année scolaire précédente le nombre des ëlëves a
diminué de 7 unités, Il ne m'est. dés lors. pas possible de revenir sur
cette décision.

Subventions. - Traitements.

QUESTION:

Les membres du personnel enseignant nouvellement nommés dans
l'enseignement primaire: ou qui ont bénéficié d'une mutation dans le
cadre de l'enscignement primaire et gardien doivent encore attendre
jusqu'au mois de décembre et mërne jusqu'en avril-mai suivant le mois
de septembre avant de recevoir leur traitement.

Certains de ces agents sont pères de famille. Dans tous les autres
secteurs de l'enseignement, on applique le système des avances. Celles-
ci sont liquidées à la demande et sous la responsabilité des autorités
scolaires. Dans des lettres adressées aux intéressés. le Département leur
conseille de demander des avances à la direction de récole. La loi ne
contient aucune disposition en ce sens. Au contraire. elle affirme le
droit aux subventions du Département.

Ne pourrait-on accorder des avances à l'enseignement primaire dans
les mêmes conditions que pour I'enseiqnement technique. normal et
moyen?

RÉPONSE;

Des dispositions ont été prises en vue d'activer l'examen des dossiers
et des états statistiques relatifs à l'octroi des subventlons-traltements
aux écoles primaires et qardienncs communales, adoptées ct adoptables.

Ces mesures ont porté leurs fruits puisque actuellement de nombreux
agents entrés en fonctions au début de la présente année scolaire ont
déjà reçu satisfaction. Je présume que cc travail sera terminé pour la
fin du mois de décembre en cours. A cc moment. seules les situations
pour lesquelles des renseignements complémentaires auront dû être
demandés risqueront de ne pas encore être traitées.

L'honorable membre demande que des avances soient liquidées par
l'Etat en attendant que les subventions-traitements aient pu être fixées.
Il n'est pas possible d'entrer dans cette voie, aucune disposition de la
loi organique de renseignement primaire ne permettant pas la liqui-
dation d'avances.

Il ne peut être perdu de vue qu'en vertu des dispositions des arti-
cles 49 ct 69. § 1. des lois coordonnées Sur l'enseignement primaire. les
traitements des membres du personnel de renseignement primaire et
gardien subventionné sont il la charge des autorités scolaires. Il appar-
tient donc ,i celles-ci de payer aux agents intéressés des avances sur
traitement qui seront restituées aux autorités scolaires. s'il y a lieu,
dès que les subventions-traitements auront été fixées.

Ponctions partielles.

QUESTION:

Une régente professionnelle entrée en fonctions le I·' septembre 1945
comme chargée de cours dans l'enseignement primaire, avec 15 heures
de cours par semaine. est nommée en qualité de maltresse spéciale
dans l'enseignement primaire, à partir du l'' septembre 1948, avec
8 heures de cours par semaine; pour le calcul de son ancienneté en
qualité de mattresse spéciale du 4n •• degré de l'enseignement primaire.
elle ne peut faire valoir les années de services l'restées dans l'cnsel-
gnement technique tant qu'elle est en fonction dans l'enseignement
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gemengde school op te heffen. en haar te vervanqen door een alzon-
derlllke jongenschool met al de jonqens, zijnde 28 Ieerlinqen, en een
afzonderhjke melsjesschool met de 41 meisjes (2 klassen), dan moet
het Ministerie automatisch 3 weddetoelagen toekennen en tevens
schoolhoofdvergoedingen.

Kan de heer Minister van Openbaar Onderwtis voor het school-
Iaar 1957.1958 de 3· toelaqe niet toekennen zoels het vorig jaar?

ANTWOORD:

Voor 65 leerlingen kan er om peadeqoqlsche redenen qeen extra-
toelaqe voor een 3' klasse bij de aanqenomen.Jaqere gemengde school
op Wijnhuize te St-Lievens-Esse worden verleend.

Verder kunnen, uit het oogpunt van de subsidles, de jongens en
de meisjes niet afzonderlijk worden beschouwd, daar de splltslnq
slechts gedeeltelijk ts doorqevoerd.

In verqelijkinq met verleden schooljaar ls het aantal Ieerlinqen
trouwens met 7 eenheden gedaald. Hct is mij derhalve onmogelijk op
deze beslissing terug te komen.

Weddetoelagen. ~ Voorschotten.

VRAAG;

De nieuwaangestelde leerkrachten in het lager onderwijs alsook
deze die een mutatie bekomen in het kader van het lager- en bewaar-
schoolonderwljs moeten nog steeds wachten tot december en zelfs tot
april-met volgend op septernber alvorens de wedde te qenieten.

Sommige van die leerkrachten ztjn huisvader. In al de andere sectoren
van het onderwljs bestaat het systeem van voorschotten. Deze VOOr-
schotten worden ultqekeerd op aanvraaq en verantwoordelljkheid van
de schooloverheld. Het departement verwijst nu in brieven gericht aan
belanqhebbenden dat ze een voorschot moeren vragen aan het school-
bestuur. Nerqens in de wet is dit qestlpuleerd. Inteqendeel, er staat
duidelijk in de wet dat men recht heeft op subsidies van het departement.

Kunnen in dezelfde voorwaardcn als in het technisch, normaal en
middelhaar onderwijs ge'~n voorschotten Uitgekeerd worden in het
lager onderwijs ?

ANTWOORD :

Er werden maatreqelen getroffen met het oog op het vlugger afwerken
van de bundels en de statlstieken betreffende het verlenen van wedde-
toelaqen aan de gemeentelijke. aangenomen en aanneembare Iaqere
en bewaarscholen,

Deze maatreqelen hebben vruchten opqeleverd, aanqezien reeds tal-
rijke lecrkrachten, die bij de aanvanq van dit schooljaar in dienst zijn
qetrcdcn, voldoeninq hebben bekomen.

Ik voorzle dat dit werk voor het einde van de Iopende maand decem-.
ber zal geëindigd zijn. Op dar tijdstip zou het nochtans kunnen gebeuren
dat de bundels, waarvoor aanvullende inlichtingen moesten gevraagd
worden, nog niet afgehandeld zljn.

Het achtbaar lid vraagt dat er door de Staat voorschotten zouden
verleend wordcn in afwachting dat de weddetoelaqen vastgesteld zijn.
Dit is niet moqelljk, daar geen enkele beschikking van de wet tot
regeling van het lager onderwijs het uitbetalen van voorschotten toelaat.

Er mag immers niet uit het oog verloren worden dat ingevolge de
bepalinqen van de artlkelen 19 en 69. § I der qecoördineerde wetten op
het laqer onderwljs, de wedden van het leerpersoneel van het qesuhsi-
dieerd lager en bewaarschoolonderwijs ten Iaste van de schooloverheden
vallcn. Deze laatsten behoren dus aan de betrokken leerkrachten voor-
schottcn op hun wedde uit te betalen die hun eventueel zullen terug-
betaald worden zodra de subsldies zl]n vastqesteld.

Onvolledige betrekkingen,

VRAAG:

Een beroepsreqentes in dienst qetrcden op 1 september 1945 als
lesqecfstcr in het lager onderwijs, met 15 uren les per week, en op
1 september 1948 als speciale leermeesteres, met 8 uren les per wcek,
in het lager onderwi]s, kan bij dl' bcrekeninq van haar anciënnitelt
als speciale leermeesteres in de 4" qraad van het lager onderwljs, de
dtensten qcpresteerd in hel technisch onderwljs niet laten tellen, zolanq
zc in het technisch onderwijs funqeert, Omqekeerd, een beroepsreçen-
tes. benocmd als speciale leermeesteres in het lager onderwijs op 1 sep-



technique. En revanche, une régente professionnelle désignée comme
maîtresse spéciale dans renseignement primaire le Jor septembre 1945.
avec 8 heures de cours par semaine - I'intéressée n'exerçant aucune
autre fonction - et bénéficiant d'une nomination dans renseignement
technique à partir du I"' septembre 19'18. avec 15 heures de cours par
semaine. pourra faire valoir ses années de services prestées dans J'en-
seignement primaire pour le calcul de son ancienneté dans renseigne-
ment technique.

Je crois que ces deux exemples démontrent à Monsieur le Ministre
que la maltresse spéciale de l'cnsciqnernent primaire (premier exem-
ple ) est désavantaqée.

Puis-je demander il Monsieur le Ministre :

a) pour quelle raison les services l'restés par une maîtresse spéciale
de renseignement technique dans un emploi principal à fonctions par-
tielles ne peuvent être valorisés pour la fixation de son ancienneté
dans renseignement primaire tant qu'elle reste en fonctions dans ren-
seignement technique et que les deux fonctions ne dépassent pas
ensemble la fonction exclusive;

b} quelle mesure il envisage pour mettre fin a cette situation iné-
quitable?

RÉPONSE:

Des fonctions partielles exercées dans des écoles primaires peuvent
être cumulées pour fixer l'ancienneté de service d' un maitre spécial.

Il n'en est pas de même lorsqu'Il s'agit de fonctions partielles exer-
cées simultanément dans l'ensclqnernent primaire et dans renseigne-
ment technique.

La Cour des Comptes s'oppose formellement il ce cumul du fait que
ni la loi orqanique de renseignement primaire. ni les dispositions
légales ou réglementaires sur renseignement technique ne prévoient un
barème commun il l'effet de rémunérer des fonctions partielles rem-
plies dans ces enseignements,

Cc Haut Collège estime également que pour la fixation de l'ancien-
neté barérnique, il convient de considérer les fonctions cu égard au
rég ime pécunlalre qui leur est propre ct dans Je cadre de leur règle-
rncntation respective.

Cc principe est sain; si la remarque faite par l'honorable membre
devait être prise en considération, elle aurait pour résultat une double
valorisation des mêmes services : une première fois dans le calcul de
l' ancienneté des services à renseignement primaire. une seconde fois
dans Je calcul de cette ancienneté il renseignement technique.

Il va de soi que les services rendus dans renseignement technique
sont pris en considération pour la fixation de l'ancienneté de service
dans renseignement primaire dès que ceux prestes dans renseignement
technique ont définitivement pris fin,

MaUres spéciaux, - Horaire.

Ouesrro •••:

La lèqislation en viqueur prévoit que les maîtres speciaux [aiasi
que les maîtresses spéciales) ont droit à la mise en disponibilité ct
il la stahilité d'emploi. au même titre que les titulaires de classe,

Des circulaires ministérielles en ont cependant décidé autrement.
Toutefois. la loi du 10 juin 1937 relative il Ja mise en disponibilité par
suppression d'emploi des membres du personnel enseignant dit
clairement dans son article premier : « membres du personnel ensei-
gnant : directeurs, professeurs, instituteurs, maitres spéciaux. chargés
de cours : a) des écoles primaires ct des écoles gardiennes adoptées
ou adoptables,

La procédure actuelle est parfois préjudiciable à renseignement lui-
même. Nous disposons parfois d'instituteurs ou d'institutrices titulaires
de classe, qui sont trés doués ct légalement compétents pour être
nommés en qualité de maître spécial ou de maîtresse spéciale; ils
sont désireux d'accepter une telle fonction, mais s'ils le font. ils
perdront toute sécurité sociale,

R(,PONSE:

Un {e) maitre I ssc] spécial (e) ne peut prétendre il aucune stabilité
en cc qui concerne l'horaire. Celui-ci dépend chaque année du total
de classes subventionnées du 4' degré ou de Ja population scolaire
quand il s· agit d'un professeur de gymnastique. d'une maîtresse de
couture ou d'unie) maître (sse} spécial(el de néerlandais ou d'éco-
nomie domestique,

S'il faut supprimer complètement un emploi de rnattre tssc) spéclalfc},
les dispositions de Ia loi du 10 juin 1937 s'appliquent aux titulaires
dé fini ti fs.
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tember 1945. met 8 uren les per week - belanqhebbende heeft geen
andere functie - en op I september 19i8 als lesgeefster in her tech-
nisch onderwjjs, lJIet IS uren les per week, kan haar diensten, in het
lager onderwijs doorqebracht, laten teUen bij de berekening van haar
anclënnttelt in het technisch onderwijs.

Ik denk dat deze twee vooebeelden Itet de Heer Minister duidelijk
maken. dat de speciale Ieermeest eres uit het Lager Onderwijs [eerste
voorbeeld] ztch in een benadeelde posine bevtndt,

Mag ik de Heer Minister vragen :

a) waarop hij zich steunr om de diensten door een speciale Ieer-
meesteres in het technisch onderwijs als hoofdfunctie met onvolledige
prestatte doorqebracht, niet ln aanmerklnq te nemen bi] de berekenînq
van haar anciênnitejt in het L"lger onderwäs, zolang deze haar functie
in her techmsch onderwijs behoudt, en de twee Iuncties sarnen de
ulrshntende functie niet ovèrscbrtjden,

b} welke maatreçel hij voorztet om aan de onrechtvaardiqe toe-
stand een elnde te maken.

ANTWOORD:

De onvollediqe betrekkinqen welke aan Iaqere scholen uitgeoefend
worden, mogen voor de vaststelling van de dlenstanciërmltelt van een

.bijzonder Ieermeester gecumuleerd worden. ,
Dit is evenwel nler her geval wanneer her gaat om onvolledlqe

opdrachten. welke teçelijkertijd io het lager onden •••ijs en het tech-
nisch onderwijs vervuld worden.

Het Rekenhof verser zich ultdrukkehjk tegen derqelijke cumulatle,
wegens het feit dar de wet tot regeling van het lager onderwljs, oOCO
de wettelljke en reglementaire beschikkingen op het technisch onder-
wijs ecn gemeenschappelijke weddeschaal voorzlen, mel het oog op
de bezoldiging van een onvolledige betrekking in deze onderwijstakken.

Dit Hooq Colleqe is eveneens van oordeel dat voor de vaststellinq
van de dtcnstanctënnttetr, deze functtes moeren beschouwd worden ten
opzichte van hun eigen geldelijk stelsel en in het raam van hun res-
pecücvehjke reglementering.

Dit principe is gegrond: indien de opmerking van het achtbaar
lid in aanmerking moest genomen wordcn, dan zou daaruit een dub-
bdc valorisatle van dezelfde dienstcn voortvloelen ; een eerste maal
bij de vaststellinq der dienstanciënniteit in het lager onderwljs en een
tweede maal bij het bepalen van het aantal dienstjaren in hct tech-
nisch onderwiis.

Het spreekt vanzelf dat de diensten bewezen in het technlsch onder-
wijs in aanmerking worden genomen bi] de vaststelltnq der dienst-
anciënniteit in het lager onderwljs vanaf het tijdstip dat deze qepres-
teerd in het techmsch onderwijs definitief een einde hebben genomen.

Speciale lccrmecsters, - Uurrooster.

VRAAG;

Een speciale leermeesterfes] hceft volgens de vigerende wetqevinq
recht op terbeschikktngstellinq en stabiliteit, zoals de klastltularlssen.

Ministeriële beslissinqen hebben hierovcr anders qeoordeeld, Noch-
tans is de wet van JO juni 1937 betreffende de terbeschikkingstelling
van de lcden van het onderwijzend personeel weqens opheffing van
bediening duideliik op dit stuk door artlkel I. n" 2; ol op de Ieden
van het onderwijsend personeel : bestuurders, leraars, onderwljzers,
biizorulere leermeesters, lesqevers : a) der aanqenomen of aanneernbare
lagere en bewaarscholen.

De huidig~ doenwijze brengt soms het onderwijs zelf schade aan.
Wc hcbbcn soms onderwiizers of onderwijzeressen die klastitularis zijn
en zeer veel aanleq hcbben en wettelljke bevoeqdheid als speciale
lccrmccsterf cs} en zi] zouden het ook graag docn, doch indien zi]
deze lunette aanvaarden, hebbcn zij niet de minste sociale veiligheid.

ANTWOORD:

Een speciale lcenneester les] kan geen aanspraak maken op stabl-
liteit inzake uurrooster. Deze dient imrners van jaar tot [aar aangepast
te worden aan hct aanral gesubsidiëerde klasscn van de l' graad of
aan de schoolhevolkinq. zo het ecn lcraar] es) in het turncn, ecn naai-
mccstcres of ccn lecnnccster les] in het Frans of in huishoudkunde
herreft.

Gant hct cchtcr om de vollcdlqe ophefflnq van een betlicninq van
speciale lcerrnecstcrf es] dan zijn de bcpaltnqcn van de besluitwct van
10 juni 1937 inderdaad van toepasslnç op de vastbenoernde titularissen.
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Quatrièmes degrés. - Travaux manuels.

QUESTION:

Combien de 4"'" degrés existe-t-il actuellement. et ce par province?
Nous visons les 4m es degrés pour garçons où enseignent des maîtres

spéciaux de travaux manuels. Combien de 1"'" degrés communaux?
Combien de 4m •• degrés libres?
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VRAAG:

Hoeveel '14, graden zijn er thans en per provlncte ?
We bedoelen de '140 graden voor jongens waar speciale Jeermeesters

staan voor handvaardïqheden. Hoeveel gemeenlelijke ? Hoeveel vrije i

RÉPONSE: ANTWOORD :

Nombre d'écoles avec 4m• degré .pour garçons où se donue un Aanlal scholen met vierde-qraadafdehnç voor jonqens, waar speciale
cours de tra vaux manuels. leermeesters voor handenarbetd staan,

provincT-
Ecoles ! Ecoles I Aän~ A:änneem- -

Ecoles IGemeente- :comrnu- adoptées : adoptables i 'Totaux Provincles scholen f
genomen bare TOlale!l

na les schoten ! scholenI ! I

Anvers ... 36 io I 47 Antwerpen ... 36 JO 47
Brabant ... 53 2 4 59 Brabant .. , ... 53 2 59

Flandre OCCidentale 24 11 36 West-Vlaanderen ... 24 Il 36

Flandre Orientale ... 2 2 i 4 Oost- Vlaanderen 2 2 4
I

Hainaut ... 24 6 I 31 Heneqouwen 2i 6 31I
i

Liège 3 3 I 6 Luik ...... 3 3 6
I

Limbourg 7 29 5 I 41 Limburq.. 7 29 5 41
I
I

Luxembourg 2 I 3 Luxemburg ... 2 3i
Namur ... ... 2 ! 3 Namen ...... 2 3

i
--1--- t_

Totaux ......... 152 58 20 I 230 Totalen ......... 152 58 20 230

I

Quatrièmes degrés existants.

QUESTION:

M. le Ministre pourrait-il indiquer aux membres de la Commission
de J'Instruction Publique, au moyen d'une carte qéoqraphique, quelles
sont les communes et villes où existent encore des quatrièmes degrés
accessibles aux garçons et aux .Iilles ?

Cette question est posée parce qu' en 1952 nous avons reçu une telle
carte de M. le Ministre de !'Instruction Publique, .

RÉPONSE:

Une carte indiquant les communes et villes où il existe encore des
quatrièmes degrés pour garçons et filles, peut être consultée au Greffe.

Cette carte mentionne les cornrnunnes ct villes où il existait encore
au cours de l'année scolaire 1956-1957, des classes de quatrième degré
organisé. Selon le cas, un signe peut aussi bien couvrir un seul que
plusieurs 1" degrés.

Le signe 0 indique que dans la localité il existe des possibilités de
suivre le quatrième degré, aussi bien pour garçons que pour filles.
A noter que ccl" ne signifie nullement qu'il s'agirait d'un quatrième
degré mixte.

Le signe X indique que le ou les quatrièmes degrés sont uniquement
accessibles il des filles.

Le signe - indique que le ou les quatrièmes degrés sont uniquement
accessibles au garçons.

Il y a lieu de noter que la carte ne vise nullement à indiquer le
nombre de quatrièmes degrés qui existent dans une commune déterminée,
mais que les signes se limitent il indiquer si dans la commune il y a
moyen de suivre un quatrième degré.

Bestaande vierde Gradcn.

Kan de heer Minister aan de leden van de Commissie VOOr het Open-
baar Onderwijs. door middel van schcts van landkaart, de qcmeenten
en stedcn aanduiden waar noq vierde graden voor jonqcns en melsles
bestaan ?

Die vraag wordt gesteld omdat wij in 1952 derqelijke kaart ont-
vingen van de heer Minister van Öpenbaar Önderwijs.

ANTWOORD:

Een kaart met de gelll'<enten en de steden waar nog vierde graden
voor jongens en. meisjes bestaan, Iigl ter inzaqc op de Griffie van de
Karner.

Deze kaart vcrmeldt de qemccntcn en steden waar er, tijdens het
schooljaar 1956·1957 nog klassen van een georganiseerde vierde qraad
bestonden. Naarqelanq van het qcval kan ecn tekcn éën of meer 4'"
qraden aanduidcn. ,

Het teken 0 toonr aan dat er in de lokaliteiten moqelijkheld bcstaat
vierdc-qraadonderwijs te volqen. zowcl voor jongens als voor meisjes:
dit betekcnt echtcr niet noodzakelijk dat het gaat om wat genoemd
wordt ol: qemcnqdc vierde-qraadklassen ».

Het teken X duldt aan. dat de bcdoelde vierdc qraad of vierdc
graden ultslultcnd voor mclsjes toeqankelljk zijn.

Het teken - duidt aan, dat de bedoelde vierde graad of vlerde
qradcn uitsluitend toeqankelijk zljn voor jongens.

Er dient nota van qcnomen dat de kaart nlet de bedoeling heeft
het aantal vierde graden die in een bepaalde qerneente bestaan aan
te qcven, de tckcns duidcn allcen aan of er middel is in de qerncente
vicrde-qraadondcrrlcht te volqcn.



Quatrièmes degrés, sections pré techniques, etc.

QUESTION:

Quel était le nombre de classes du 4' degré et leur population au
t., octobre 1957

I) Pour garçons. par province: écoles communales, adoptées et
adoptables;

2) Idem pou r les filles.
Quelle est la population scolaire par année d'études de la 1", la 2',

la 3' ct éventuellement Ja 4' année des sections pré-techniques, pré-
agricoles et pré-industrielles?

RÉPONSE:

I} Classes du quatriéme degré.

Il n'est pas encore possible de communiquer la population scolaire
du quatrième degré au l " octobre 1957.

En effet, l'Institut national de Statistique n'a pas encore été à
même de terminer les opérations sur les questionnaires qui servent de
base à l'établissement de cette statistique.

2} Population des années d'études des sections pré-techniques, pré-
agricoles et pré-industrielles.

Les renseignements demandés au sujet de la population scolaire de
ces sections n'ont pas encore pu être établis par l'Institut national de
Statistique.

Le service des Ecoles moyennes de l'Etat possède des renseigne-
ments qui permettent de répondre approximativement à la question:

Population scolaire par année d'études au 10 septembre 1957 des
sections pré-techniques, annexées aux établissements d'enseignement
moyen de l'Etat.
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Vierde graden, pretecbnische afdelingen, CII%.

VRAAG:

Welk is het aantal vierde graadklassen en hun bevolking op
loktober 1957:

I) Voor jongens en per provincie : gemeentelijk, aangenomen en
aanneernbare:

2) Hetzelfde VOOr meisjes.
Graag verneern ik de bevolking per studtelaar voor het l', 2·, 3'

en eventueel 4' jaar van de pretechnische, prelandbouw- en pre-
industrlële afdelingen?

ANTWOORD;

1) Vierde graadklassen.

De scboolbevolkmqen van de vlerde graadklassen op loktober
1957 kunnen nog nie! medeqedeeld worden,

Inderdaad, de vragenlijsten aan di': hand waarvan de statistiek wordt
opgemaakt konden door het Nationaal Instituut voor de Statistlek nog
niet verwerkt worden,

2) Bevolkinq der studieieren van de pretechnische, prelandbouw- en
pre-Industriële afdelingen.

De qevraaqde inlichtingen over de schoolbevolking van deze afdelin-
g.!n op loktober 1957 konden nog niet door het Nationaal Instituut
voor de Statlsttek bezorgd worden.

De Dienst der Rljksmlddelbare Scholen (2' directle) beschikt over
gegevens die toelaten op benaderende wijze op deze vraaq te antwoor-
den :

Schoolbevolking op 10 september 1957 per studiejaar in de pre-
technlsche afdelinqen, gehecht aan de Rijksinrichtingen voor middel-
baar onderwljs.

A. - Section mixtes: serni-aqriccles, semt-Industrielles A- Hall-landbouwkundlqe, half-industriële gemengde afdelinqen

l'' année 116 élèves l' [aar 116 leerlingen

2nlc! année 81 élèves 2' jaar 81 leerlingen

31n~ année 16 élèves 3' jaar 16 leerlmqen

B. Sections techniques A3 et professionnelles A4 B. - Technische afdelingen A3 en beroepsafdelinqen A4

1'< année 2,325 élèves I' jaar 2.325 leerlingen

2'n~ année 1.366 élèves 2' [aar 1.366 leerlingen

3m' année 757 élèves 3' [aar 757 leerlinqen

~11l1e année 134 élèves 4c jaar 134 Ieerlinqen

C. Sections familiales, techniques Cl et professionnelles C3 c.~ Familiale, technische Cl en beroepsafdelinqen C3

I'c année 3.039 élèves rc [aar 3.039 leerlmqen

2tll~ année 2.216 élèves 2" jaar 2.216 leerlingen

3mt:- année 1.382 élèves 3" [aar 1.382 leerlinqen

41f1~ année 293 élèves 4c jaar 293 leerlmqen

Enfants atteints de troubles d~ langage,

QUESTION:

OMS le rapport concernant le budget de l'année 1957, nous lisons
que M. le Ministre désire faire quelque chose pour les enfants de l'en-
seignement primai re attclnts de troubles du langage et qu'il se propose
de créer un certificat spér ial. Où en est celte question?

Spraakgebrekkige kinderen,

VRAAG:

In hl" vcrslaq over de beqrotinq van vorig jaar vinden 'we dat de
heer Minister tcrs wenst te doen voor de spraakgebrekkige kinderen
in hct lager onderwtjs en 0.01. een speciaal getuigschrift wenst In het
leven te roepen, Hoevcr staat hct met deze kwestle ?
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RÉPONSE:

On rencontre parmi la population des écoles ordinaires un pour-
centage relativement important d'enfants souffrant de troubles bénins
ou graves de Jexpresston verbale,

Ce pourcentage varie selon les enquêteurs; dans certaines régions
du pays [Llmbourq notamment) la proportion des enfants souffrant
de troubles du langage s'élèverait il 10 % de la population totale.

Le dépistage et Ja correction des troubles bénins implique que Je
personnel enseignant reçoive une information générale et une forma-
tion spéciale en matière de logopédie. A cet effet, l'Administration de
I'Ènseiqnement normal subventionne des cours de logopédie réservés
aux instituteurs et aux régents.

Parmi la population des établissements d'enseignement spécial, par
contre. les troubles de l'expression verbale sont particulièrement nom-
breux ct grilVes.

La correction de ces troubles suppose une formation approfondie en
logopédie.

Une commission instituée au sein du département étudie en ce moment
le programme des cours devant conduire :

a) au certificat de logopédie (niveau faible) réservés aux ensei-
gnants, et habililant les membres du personnel des classes ordinaires il
la correction des troubles bénins du langage;

b) au graduat en logopédie (niveau fort = Al) habilitant il la
correction des troubles graves.

Cette commission déposera prochainement ses conclusions.

Enfants atteints de troubles de la vue.

QUESTION:

Combien existe-t-il d'écoles d'Etat ou d'internats; et où
amblyopes, aveugles, sourds-muets?

RÉPONSE:

L'Etat ne possède pas d'institution pour l'éducation des déficients
sensoriels énumérés dans la question de l'honorable Membre,

Supplément de direction.

QUESTION:

Un logement scolaire est a;locxé il l'école communale pour garçons
de Wommersom, Des travaux de réparation ont été effectués il ce
bâtiment, de sorte que le chef d'école n'a pas pu y habiter pendant
Ja durée des travaux. Le département a mis tout le supplément de
direction à charge de la commune, Je ne connais aucun précédent.
car le- Département est toujours tenu de payer le montant intégral du
supplément de direction s'il n'y a pas de logement scolaire. ou la
moitié de ce supplément s'il y <I un logement scolaire. Monsieur le
Ministre pourrait-il me dire en vertu de quel article de la loi, le
supplément de direction est mis à charge de l'administratlon commu-
nale?

RÉPONSE:

Le chef de l'école communale pour garçons à Wommersom ne
peut disposer du logement scolaire y annexé, du fait que l'on procède.
depuis le 12 novembre 1956. à des travaux de réparation,

La maison d'école sc trouve actuellement dans un état fort délabré.
(J<1r suite cie manque d'entretien de la part de l'administration commu-
nale.

Durant la période de rcstauratlon. le supplément de direction du
chef d'école tombe entièrement à charge de la commune.
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ANTWOORD:

Er bestaat bij de bevolking der gewone scholen een tameltjk belanq-
rijk percentaqe klnderen die lijden aan ltchte en ernstlqe spraakstoor-
nissen.

Het percentage verschilt volqens de onderzoekers: in zekere streken
van het land, namelijk in Limburg, bedraagt de verhouding der kin-
deren die aan spraakstoornissen Iijden 10 % van de totale bevolkmq.

Het opsporen en verbeteren van de lichte stoornissen eisen van het
leerpersoneel een alqernene kennis en een speciale vorming inzake
spraakverbeterinq. Te dien einde subsldieert het bestuur van het nor-
maalonderwijs leergangen in spraakverbetertnq bestemd voor onder-
wllzers, reqenten, enz.

Onder de bevolking der Inrichtlnqen voor speclaal onderwijs, daaren-
teqen, zijn de spraakstoornissen buitenqewoon talrijk en ernstig.

De verbeterinq van deze gebreken vereist een grondige vorming in
de spraakverbeterinq.

Een commissle. in de schoot van het departement opqerlcht, bestu-
deert thans het programma V,1O de cursussen, welkernoeten leiden tot:

a) het qetuiqschrîft voor spraakverbetering [elementair peil) dat het
Ieerpersoneel der gewone lagere scholen zal in staat stellen de lichte
spraakqebreken te verbeteren:

b) het graduaat in spraakverbeterinq (hoger peil :::; A,) dat zal in
staat stellen de meest ernstiqe spraakqebreken te verhelpen.

Bedoelde cornmissie zal eerlang haar besluiten neerleqqen.

Kinderen met gebrekkige ogea.

VRAAG:

pour Hoeveel staatsscholen of internaten bestaan er; en waar ? voor
zwakziende, blinden, doofstommen?

ANTWOORD:

De Staat beschlkt over geen enkele inrichting voor de opvoeding
van de zintuiqlijk gebrekkigen opgenoemd in de vraag gesteld door het
achtbaar Ild,

Bestuursverqoeding,

VRAAG:

Aan de qerneentelijke jonqensschool te Wommersom in een school-
huis verbonden. Aan het.schoolhuis werden verandertnqen aanqebracht,
zodat de hoofdonderwijzer voor bedoelde periode niet in 'het school-
huis woonde, Het Departement legt nu de ganse bestuursverqoedlnq
ten leste van de qemeentelijke overheid, Ik ken geen enkel voorqaande,
orndat het Ministerie steeds verplicht is de ganse bestuursverqoedinq
uit te kercn, indien er geen schoolhuis Is, ofwel de halve bestuurs-
vergoeding, indien er wel een schoolhuis is. Kan de heer Minister
zeggen op welk artikel van de wet hij zich steunt am de bestuurs-
vergoeding tcn laste te leggen van het gemeentebestuur?

ANTWOORD :

Het hoofd van de qemeentelijke jongensschool te Wommersom kan
hct daaraan verbonden schoolhuls niet bewonen orndat sinds 12 no-
vcmber 1956 hleraan herstellinqswerken wordcn uitgevoerd.

Het schoolhuls Is in verval qeraakt ingevolge qebrek: BBT! onderhoutl
UBTltIJege liet qemeentebestuur.

Gedurende de periode der herstelllnqswcrken valt de volle bestuurs-
vergoeding van het schoolhoofd ten laste van de gemeente.



Transport des «enfants aDormallI» (Section U. Chapitre IV,
art. 22 ~ 5") et des 0: enfants aUÙDts de paralysie motrice d'origine

cérêbrale » (Section m, Chapitre IV, art. 28 ~ 6°).

QUESTION;

1· Extste-t-tl tin régime différent quant au montant de J'intervention
et la procédure de liquidation, pour ces deux catégories d'enfants 1

2' Quel montant a été imputé jusqu'à présent Sur le crédit de
750.000 francs prévu au budget de 1957 (enfants atteints de paralysie
motrice d'origine cérébrale) au titre de frais de transport?

3" L-. majoration prévue de 50.000 francs (Section Il. Chapitre IV,
art. 22-S") sera insuffisante si la proposition de loi de M. Iespers
entre en vigueur. Ne Iaudrau-t-sl pas augmenter le crédit?

RÉPONSE;

l'' En ce qui concerne les -I: enfants anormaux ,. l'article 2 des lois
coordonnées sur renseignement primaire dispose en cc qui concerne
le montant de l'intervention :

« Si l'enfant fréquente une école spéciale pour anormaux distante
» de plus de quatre kilomètres de son habitation. les frais de transport
» éventuels de Fcnfant sont à charge de r établissement, qui aura
» droit de ce chef fi un subside compensatoire de l'Etat. Celui-ci sup-
71 porte les 5/8 de la dépense. la province 1/8 et la commune où
» l'enfanl est domicilié 218. ~

2" A ce jour, un montant de 487.608 francs a été imputé à charge
du crédit total de 750.000 francs prévu au budgel ordinaire pour
l'année 1957 ~ section Ill. article 28-6. Ce crédlt est uniquement con-
sacré au transport des enfants atteints de paralysie motrice J'origine
cérébrale.

IJ est à remarquer que les factures des mois de novembre el de
décembre 1957 restent fi liquider.

3" La majoration de SO.OOO francs (Section Il. Chapitre IV,
art. 22-5·) est prévue en raison de r augmentation des frais de trans-
port et de t'accroissement du nombre d'enfants transportés,

Ecoles expérimentales,

QUESTION:

L'an dernier une question fut posée au sujet des subventions accor-
dées aux écoles expérimentales ~ Budget, seclion II, p. 15 - à con-
currence de 390.000 francs.

Cette subvention est destinée fi promouvoir l'enseignement gardien
ct primaire, mais elle profile uniquement à des écoles du régime fran-
çais. Nous proposons d'accorder une subvention identique aux instituts
supérieurs de pédagogie. L'influence heureuse de ces établissements sur
le personnel enseignant n'est plus à faire. Ils ont assuré un renouveau
constant dans l'enseignement gardien cl primaire. Voici hl liste des
instituts supérieurs existants:

Laïcs: Malines. Blankenberge, Morlanwelz;
Catholiques : Anvers, Hasselt, Bruxelles, Louvain, Gand, Bruges,

Libramont, Charleroi.

Sans critiquer les subventions existantes, nous estimons qu'il serait
plus efficace. pour la rénovation de renseignement, de les accorder aux
Instituts supérieurs.

RtI>ONSE:

Si seules des écoles d'expression française ont bénéficié â ce jour des
subventions prévues pour les écoles expérimentales, c'est uniquement
parce qu'aucune demande de subside ne m'est encore parvenue de la
part d'écoles semblables d'expression néerlandaise,
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Vuv~ van «abDormale ItiDdum» (Sectie: D, Hoofdstuk IV,
art, .22 ~ 5") ea van «spastische kinderen»

[Sectie III, Hoofdstuk lV, art, 28 - 6").

VRAAG;

1· Is er een afzonderlijke regeling voorzten, op hel stuk van bedraq
der tussenkomst en procedure der afrekeninq, voor deze twee cateqo-
rteën van kinderen ?

2" Hoevcel van de 750.000 frank ultqetrokken op de beqrottnq voor
1957 (voor de hersenverlamde en spastische kinderen] ging naar ver-
voeronkosten ?

3" De voorziene verrneerderinq van 50.000 frank [Sectie Il, Hoofd-
sruk Il, art. 22-5") zal niet volstaan als het wetsvoorstel [espers van
toepasslnq wordt, Dient het bedraq dan niel verhoogd?

ANTWOORD;

1· Voor wat dé c abnormale kinderen »- betreft, bepaalt artlkel 2
van de gecoördineerde wetten op het lager onderwl]s op het stuk van
het bedraq der tussenkomst ;

c Indien het kind een meer dan vier kilometer van zijn woonplaats
»gelegen bijzondere school voor abnormalen bezoekt, komen de
» eventuele reiskosten van het kind ten laste van de instelllnq, welke,
» uit dien hoofde, recht zal hebben op een toelaqe als vergoeding
» vanwege de Staat. Deze zal in de ultqave tussenkomen voor 5/8
» de provlncie voor 1/8 en de gemeente waar het kind woonachtig Is
» voor 2/8. :l>

2· Tot op heden werd een totaal bedrag van 487,608 frank aan-
gerekend ten laste van het rotaal kredtet van 750.000 frank uitqetrok-
ken op de geWOnebegroting 1957 ~ op artikel 28-6 van de sectle III.
Dit krediet is uitslultend besternd voor het vervoer van kinderen die
lijden aan motorische verlamming van cerebrale oorspronq.

Er dient evenwelopgemerkt dat de rekenlnqen over de maandcn
november en december 1957 nog moeren vereffend wordcn.

3· De vermeerderlnq van 50.000 frank [sectie Il. Hoofdstuk IV,
art. 22-5") werd voorzten mqevolqe de stijging van de vervoer-
kesten en de toeneming van hel aantal vervoerde kinderen.

Experimcntele scholen.

VRAAG:

Vorig jaar werd de vraag gesteld betrcffende de toelaqen verleend
aan experimentele scholen ~ Begroting, sectle Il, blz. 15 ~ voor een
som van 390.000 frank.

Deze toelaqe wordt verleend om het lager en bewaarschoolonderwljs
te bevorderen, doch gaan alleen naar Franse scholen. We stellen voor
een qelijke toelaqe toe te kennen aan de hogere institutcn voor Opvoed-
kunde, De goede invloed van deze scholen op hct onderwijzend perso-
neel hoeft niet te worden aangetoond. Zij hebben een voortdurende
vernieuwing in het lager en kleutcronderwijs verzekerd. Er bestaan
volqende hoqere lnstituten :

Vrtizinnlq : Mechelen, Blankenberge. Morlanwelz:
Katholiek : Antwerpen, Hasselt, Brussel, Leuven, Gent. Brugge, Libra-

mont, Charleroi.

Zonder de waarde van de bcstaande toelagen te becritiseren, toch
menen wc dat de toelage aan de hogere instituten veel meer zal uit-
halen voor de vernieuwing V,1D het onderwijs,

ANTWOORD :

Indien alleen franslalige experimentele scholen tot nog toe gesubsi-
dieerd werden, is dit te wijten aan het feit dat ik nog geen aanvraag
om toelagen ontvangen heb vanwege Ncderlandstallqe soortgelijke
scholen.
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Par ailleurs. les instituts supeneurs de pédagogie se différencient
absolument, du point de vue organique, des écoles expérimentales et ne
pourraient donc être asstmtlés -ä celles-cl en ce qui concerne les sub-
sides de l'Etat,

Le problème des subventions auxdlts instituts supérieurs de péda-
gogie a été soulevé par un autre membre.

Je me permets, par conséquent. de renvoyer l'honorable membre ä la
réponse que j'ai faîte à son collègue.

Enseignement normal.

Nouveau régime.

QUESTION:

A partir du !" septembre !957. le nouveau régime est d'application
dans J'enseignement normal de l'Etat. Combien y a-t-Il d'élèves en
première année d'école normale qui Ile sont pas porteur du certifiçat
de renseignement moyen du degré inférieur ct combien y a-t-il qui
en sont porteur? Je souhaiterais recevoir cette statistique par:

école normale de J'Etat;

école normale provinciale;

école normale communale.

RtPONSE:

Le service « Statistiques :r,. ne dispose pas encore des renseignements
nécessaires pour répondre à la question.

Il faudra encore attendre quelques mois avant de pouvoir disposer
de ces chiffres.

Enfants dont les parents n'ont pas de résidence fixe.

1" QUESTION:

L'article 3 prévoit une dépense destinée aux pensionnats de l'Etat
pour enfants dont les parents n'ont pas de résidence fixe.

Ces pen .•ionnats donnent un enseignement qui tombe sous le régime
de renseignement primaire. Pour quelle raison cc crédit. à partir de cc
budqet. est inscrit sous la ru brigue Enseignement Normal?

R(;PONSE:

Etant donné que les pensionnats de l'Etat pour enfants dont les
parents n'ont pas de résidence fixe sont administrés par le service de
renseignement normal, ij a été décidé, lors de l'élaboration du budget
de l'exercice 1957, de prévoir les crédits nécessaires pour ces établis-
sements à la Section III « Enseignement Norm;)1 ».

2"" QUESTION:

n] Pensionnats de l'Etat pour ces enfants (Section Ill. Chapitre 1.
ml. ] . .3: 7-2: 9-2; JO·2; 12-1. h: 12-4. b: Chapttre IV. art. 28-1. b et
28-5) ,
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Wat de hogere instituten voor opvoedkunde betreft, deze zijn, orqa-
niek beschouwd, totaal verscbillend van de expertmentele scholen, en
kunnen er dus niet mede gelijkgesteld worden tnzake Staatstoelagen.

Het probleem der toelagen aan bedoelde instituten werd ook opge-
worpen door een nnder lid.

Ik ben dan ook zo vrij het achtbaar lid te verwijzen naar het ant-
woord dat ik aan zijn collega gaf.

Normaalonderwijs,

Nil!:uw regime.

VRAAG;

Vana! I september 1957 werd in het Rijksnormaalonderwijs het
nleuwe regime ingevoerd. Hoeveel leerlingen :zijn cr nu in het eerste
[aar normaalschool, die het getuigschrift van mlddelbaar en onderwils
van de lagere gr-Iad niet œzitten en hoeveel hebber er wel dit getuig-
schrift. Graag verneem ik deze statistiek per :

Rijksnormaalschool;

provinciale normaalschool.

gemeentelijke normaalschool.

ANTWOORD:

De dienst II: Statistiek ~ beschlkt nog nlet cver de nodige inlichtingen
om op de gestelde vraaq te antwoorden.

Het zal nog wel enkele maanden duren alvorens deze inlichtingen
beschikbaar zullen zijn.

Kinderen van ouders zonder vaste verblîifplaats.

l,.r~ VR,\t\G:

Arttkcl 3 voorziet in l'en uitgave voor « Rijkskostscholen voor kindc-
rcn, wier ouders qeen vaste verblij fplaats hebben, 1>

Deze kostscholcn geven onderwijs dat onder het regiem van het
Lager Onderwijs valt. Welk is de rcden dat dit krediet vanaf deze
begroting. onder de rubrick Normaalonderwljs wordt qeplaatst ?

ANTWOORD:

Daar de kostscholen voor kinderen wier ouders geen vaste verblljf-
plaats hcbben, behccrd wordcn door hct Bestuur van hcr Normaal-
onderwijs, werd bij het opmaken der begroting 1957 besloten, de voor
deze inrichtingcn nodige kredleten onder Scctie III /I: Normaalonder-
wijs :', in de begroting op te nemen.

2'" VRAAG:

/1) Rijkstchuizcn voor die ktndercn [Sectic III. Hooidstuk I. art. 3-3;
7-2: 9-2; 10-2: 12·1. b: 12·4, b: Hoofdstuk IV, art. 28-1. b en 28-5),
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Les dépenses prévues auqmentent régulièrement; De voorzlene uitgaven lopen regelmatig op:

1956

1957

1958

16538.000

17.922.000

18.767.000

Justification : augmentation de la population scalaire et extension
des bâtiments. L'année passée, la population scolaire s'élevait à 617;
actuellement, on prévoit 690 unités. Sm quoi se base cette prévision?

b} Pensionnats agréés pour ces mêmes enfants [Section Il l, Chapi-
tre Il. art, 12-3). Quelle est la population scolaire de ces établisse-
ments?

Quels sont les pensionnats agrées?
Les dépenses prévues restent fixées à 5,200.000 francs (aucune

augmentation). .
L'augmentation de l'index n'exerce-t-elle donc aucune influence

dans ce cas 1
N'est-il pas évident que «l'agréation» est beaucoup plus écono-

mique que la création d'établissements de l'Etat?

RÉPONSE:

a) Le nombre 690, donné comme chiffre probable de la population
pour J'année scolaire 1957/58, est 'atteint grâce au nombre de nou-
velles inscriptions qui ont été enregistrées par les directions des homes
de l'Etat dans le courant de J'année scolaire 1956157. .

b] Pensionnats agréés pour enfants dont les parents n'ont pas de
résidence fixe.

I

I

103 ":
88 97

74 I
175 i

I
365 I 360

92 i us ! 110

--1---1
897 ' 984 I 955

exercice exer-cice I exercice
1955 1956 I 1957

I .
Budget 4950000 4950.000

1

5.000.000

I

~I
Bruxelles (pension-

nat provincial) ...

M on t -s- Marchienne

Namur

Bruges

Hoboken

Klein-Willebroek

Totaux:

Dépenses

~

a)
année situation au

scolaire 12-12-1957
1957/58

a)

Population

année
scolaire
1955/56

année
scolaire
1956/57

70

175

5.181.768 !4.9601.94i
Pour 1956i

il a été !
remédié !

à l'Insuf, I
fis<tnce :

de crédit !
par l'oc- i
troi de '
crédits
supplé- I

mentaircs I
i
I
I

.. . ., ... 1.923.072

120

96
89

155

385

Pour 1958, le
crédit prévu est
de 5.200.000 frs

Le montant de
4,964.942 avait
été fixé le plus
approximative-
ment possible,

POlir la période'
du 1-9au31-12,

il se réfère
toujours aux

dépenses effec-
tuées au cours
de l'exercice

précédent pour
la même période

1956

1957

1958

16.538.000

17.922.000

18.767.000

Verantwoording: vermeerdermq van de bevolking en uitbreiding
van de gebouwen. Verleden jaar was het bevolkingscijfer 647; thans
voorziet men er 690. Waarop is deze voorziening gebaseerd?

b) Erkende kostscholen voor derqelijke kinderen (Sectie III. Hoofd-
stuk II. art. 22-3). Hoeveel kënderen zijn daar thans onderçebracht ?

Welke zijn die erkende hulzen ?
De voorziene uitgaven bleven op 5.200.000 frank gerililmd (geen ver-

meerderinq) .
Is hier ook qeen invloed van index-verhoging?

Blijkt het nlet duidelijk dat t: erkenning» veel economlscher is dan
het oprichten van Rtikstèhuizen 7

ANTWOORD;

li) Het cijfer 690. opqeqeven als vermoedelljk bevolkinqscijfer voor
het schooljaar 1957/58 is gesteund op het aantal nieuwe inschrij-
vingen welke in de loop van het schooljaar 1956/57 door de Inrtchtinqs-
hoofden der Rilkstehutzen werden opgetekend,

b} Erkende kostscholen voor kinderen van ouders zonder vaste
verblijfplaats.

._. - - ....-
Bevolking

I
a)

School- School- Scheel- toestand op
I [aar 12·12-1957[aar [aar I1955/56 1956/57 1957/58

a)

Brussel (provinciale
kostschool) .... '. 103 16'1 120

Mont-s-Marcbtenne 88 97 96
Namen 74 70 89

Brugue 175 175 155

Hoboken 365 360 385

Klein-Willebroek 92 118 110

Totalcn : 897 955984

Begroting .

dienst-
[aar
1955

-1.950.000 Voor de periode
voorxicne kredict
5.200.000 frank

dienst- dienst-
[aar jaar
1956 1957

i
-1.950.000 i 5.000.000

Llitqaven 4.923.072 5.131.768 1 4.964.912
voor 1956;
werd hct i
krcdtet- ,
tekort !

'aanqevuld:
door rnid-:
del van i
bijkre- .
dicton

Het bedraq
4.964.9-12

is bi] benadering
bepaald.

Voor de periode
van 1-9 tot 31-12

berust hct
op de uitgaven

van het
vorig dîenstjaar

gedaan voor
dczelfde periode
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Honoraires dit personnel médical.

QUESTION:

L'article 6 prévoit un montant de 625.000 francs pour honoraires du
personnel médical et paramédical fonctionnant dans les centres pour
enfants attemts de paralysie motrice d'origine cérébrale.

Ne serail-il pas plus logique el plus clair d'inscrire ce crédit. pour
autant qu'il doive être prévu pour I'enserqnement normal. à l'article 7
« Atlocattons ct indemnités généralemenl quelconques au personnel de
l'Etat. y compris les jetons de présence. h:s Irais de route et de séjour
des personnes étrangéres aux administration de l'Etat» et de prévoir
un litt. 3 à la suite du litt. 2 « Pensionnats de J'Etat pour enfants
dont..; etc. '? »

RÉPONSE:

Les crédits nécessaires au paiement des honoraires des médecins ont
toujours été inscrits à l'article du 6 budget. Les sommes prévues à
l'arttclc 7 sont destinées au paiement des allocations ct indemnités au
personnel de l'Etat. y compris les jetons de présence, les frais de route
ct de séjour des personnes étrangères aux administrations de J'Etat.

Ces crédits ont donc une destinatton absolument différenle.

Brochures,

QUESTION:

Art. 11.

Le budget prévoit un crédit de 500.000 francs en vue de la
publication en 1958 d'une brochure au sujet de renseignement normal;
un rnërne montant est prévu dans un but identique pour l'enseignement
moyen et renseignement technique.

Monsieur le Ministre voudra-t-il me dire si l'on se propose, au moyen
de ces brochures, d'informer la jeunesse belge des possibilités offertes
par l'ensemble des établissements d'enseignement normal, technique et
moyen existant en Belgique, ou si la brochure en question se limitera
aux possibilités 'offertes par les seules écoles offlciclles ?

Autrement dit, s'agit-il d'un crédit destiné il la propagande en
faveur de l'enseignement officiel ou d'informations concernant un
problème national considéré sur le plan national?

RÉPONSE:

La nouvelle brochure «L'aide à qui veut s'instruire» ne se limitera
pas aux seules possibilités offertes, par l'enseignement de l'Etat.

Cornnre dans toutes les brochures de' la série, déjà parues, les
informations fournies porteront aussi sur les écoles normales subven-
tionnées.

Section III, Chapitre Il, art. 22-1, b.

QUESTIONS:

a) Le problème des intérimaires.
Depuis 1920, le Gouvernement a supporté sans interruption la charge

de la rémunération des professeurs qui remplacent des professeurs
intérimaires de l'enseignement normal privé 'subventionné, en congé
pour Catisc de maladie. Actuellement, il n'en est plus de même. Ne
pourrait-on, pour des raisons humanitaires, inscrire un crédit modeste
au budget de 1958 pour assurer la rémunération des intérimaires en
question 1

b} Avant le vote de la loi du 27-7-1955, le Gouvernement prenait
en charge le pécule de vacances des professeurs de l'enseignement
normal libre. Le Ministre a été souvent interpellé à cc sujet; on répond
lnvar iahlemcnt 'lue la question est encore il l'étude, Peut-on espérer
une décision favorable il bref délai?

c} L'arrêté d'exécution du 22-2-1956 détermine le nombre des sub-
ventions 'lue les établissements d'enselqnement recevront en fonction
ou nombre des élèves. Ces réformes sc traduisent souvent par une
augmentation du nombre des cours, alors que le nombre des élèves
reste inchangé. Ne pourrait-on prendre un arrêté gui permettrait une
adnptatlon aux situations nouvelles?
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Honoraela van het medisch personeel,

VRAAG:

Artikel 6 voorztet een bedrag van 625.000 frank voor honorarla van
het medisch- en paramedlsch personeel wcrkzaam bij de centra voor
kinderen die aan motorische verlamming van cerebrale oorsprong
lijden, de zoqenaarnde spastische. klndercn. .

Zou het niet loqlscher en duidelijker zi]n, dit krediet - voor zover
het , bij het Normaalonderwijs dtent qeplaatst - te ranqschikken onder
artikel 7 «Allerhande toelaqen en vergoedingen aan Rijkspersoneel,
met inbegrip van de presentieqelden, reis- en verblijfskosten van per-
sonen die nlet lot de Rijksdiensten behoren » en daarvoor een Iiu. 3
maken, volgend op litt. 2 «Rijkskostscholen voor klnderen die ... en:!:.?»

ANTWOORD:

De kredieten nodig voor het betalen van crelonen aan advokaten en
qeneesheren werden steeds inqeschreven onder artikel 6 van de beqro-
ting. De sommen voorzien onder artikel 7 worden aanqcwend voor
het betalen van toelagen en vergoedingen aan Rijkspersoneel met
inbegrip van de presentiegelden, reis- en verblijfskosten van personen
die niet tot de Rijksdiensten behoren.

Deze kredieten hebben dus cen volledig verschlllende bestemming.

Brochurcn.

VRAAG:

Art, Il.
De Münster voorziet een kredict van 500,000 frank voor een

brochure over het normaalonderwijs, te publiceren in 1958, ook voor
het middelbaar en voor het technisch onderwljs wordt een gelijkaardig
bedrag voorzien met hetzelfde doel.

Mag ik <lan de Heer Mimster vraqen of het de bedoeling is door deze
brochures de Belgische jeugd in te lichten over de mogelijkheden welke
gans het onderwijs in België biedt, zo op normaal _ ab op technisch
en rniddelbaar onderwijsgebied ?

Of beperkt deze brochure zich tot het antwoord dat hel Rljks-
onderwijs alleen op deze toekomstmoqelljkheden bledt '?

In andere woorden, beperkt dit krediet zich lot propaqanda voor het
Rijksonderwijs of is het een voorlichting omtrent een natlonaal pro-
blcem op een nationaal plan?

ANTWOORD:

De nieuwe brochure: « Leiddraad VOOr wie leren wil » zal niet
beperkt worden tot de mogelijkheden welke het rijksnormaalonderwijs
biedt.

Zoals bij alle vorige hrochures ult dezelfde reeks het geval was,
zullen de verstr ekte inlichtingen ook over de qesubsidteerde norma a [,
scholcn handelen.

Sectie III, Hoofdstuk II, art. 22-1, b.

VRAGEN:

a) Het vraagstuk der interimarissen.
Vanaf 1920 hceft de Regering ononderbrokcn de bezoldiging van de

plaatsvervanqers van de tijdelijk zieke leerkrachten in het gesubsidieerd
bijzonder normaalonder wijs op zich qenornen. Daaraan werd thans een
einde gemaakt. Kan, am rcdenen van humanitaire aard, op de begroting
voor 1958 niet ecn geringe som worden voorzten om bedoelde intcr ima-
rissen te bezoldiqcn 1

b) Tot vöör de wet van 27-7-1955 heeft de Regering jaarlljks verlof-
geld betaald aan al de lecrkrachtcn van het vrij normaalondcrwljs. De
heer Minister is daarover herhaaldelijk aanqcsproken: doch het ant-
woord luidt telkcns : die zaak wordt nog in bcraad gehouden. Mag men
hopcn op ccn spoediqe en gunstige beslissing '?

c) Het koninklijk ultvoerînqsbeslutt van 22-2-1956 bepaalt het aan-
tal toelagen waarop de school recht heeft naar gelang van het aantal
leerlingen. De ingevoerde hervormingen hcbben tot qevolq, dat hct
aantal te qeven Iessen in veel gevallen groter is dan vroeqer, al blijft
hct getal lecrlinqcn hetzelfdc. Kan geen heslult wordcn getroffen tot
aanpassinq aan de nieuwc tocstanden ?



d) Monsieur le Minisire sait-il que les budgets de 1955, 1956 el
195ï n'ont apporté aucun ••vantaqe a de nombreux professeurs de
renseignement normal privé submentlonné. à savoir aux professeurs
des cours spèciaux : dessin. musique, travaux manuels. économie. el que
1<"budget de 1955 rte !cur servira également il rien si l'on ne détermine
pas sur que lle base ces professeurs seront rémunérés. Il y a presque
deux ans. une commission réunie à cet effet au cabinet du Ministre a
émis un avis an sujet de cette question. mais celle-ci est restée sans
solution jusqu'ù présent. C..QiIloien de temps celle situation vexante
durera-r ~(>H('encore l

C) En rclarion avec le problèm e précédent, existe celui de la recon-
naissance ou de la non-reconnaissance des diplômes délivrés ~ en
présence ou avec le concours d'un délégué du gouvernement ~ par
la Fédération de renseignement normal privé subventionné. par les
provinces et par les communes. li s'agit notamment des diplômes de
dessin. de musique. etc. Ces diplômes seront-ils invalidés après tant
d'années i Il me serait agréable d'apprendre. Monsieur le Ministre.
<lue vous vous proposez de trancher cette question.

f) L'enseiqncment normal privé subventionné doit encore sc passer
de surveillants, Les quelques emplois admis par votre prëcédesseur ~
deux au maximum - ont dé supprimés par vous à partir du 1-1-1955,
Peur-on espérer que cette mesure inéquitable et contraire aux principes
pé<h.gogiques sera bientôt rapportée?

RÉPONSES:

a} La rémunération des professeurs remplaçant un professeur inté-
rimaire de renseignement normal privé subventionné, en congé pour
cause de maladie, ne peut être envisagée que dans la limite du nombre
des subventions-traitements prévues par l'arrêté royal du 22 février
1956 fixant le mode de calcul des subventions de l'Etat aux établis-
sements d'enseiqncment normal organisés par des personnes privées,
pris en exécution de l'article 21 de la loi du 27 juillet 1955,

b} Réponse déjà donnée (voir Pécule de vacances - Arriérés).

c] Ainsi que je rai déjà signalé dans ma réponse il une question
posée par M. le Député Vandenberqhe, mes services mettent actuelle-
ment au point un projet d'arrêté royal relatif à l'octroi des subventions
aux écoles normales provinciales. communales ct privées qui ont aligné
leurs études sur celles des écoles normales de l'Etat, Cc projet rem-
placera à bref délai les arrêtés royaux des 22 février ct 18 avril 1956.

Aussi longtemps que mes propositions n'ont pas obtenu raccord
du Comité du Budget. il m'est impossible de donner des précisions il
ce sujet,

(I) La Commission consultative visee par honorable membre a émis
un avis que j'ai suivi lors de l'élaboration de l'arrêté royal relatif à
la subvention il octroyer aux professeurs des cours spéciaux des écoles
normales libres subventionnées, Certaines difficultés m'ont empêché de
publier cet arrêté. Une solution interviendra à bref délai; elle sera
analcquc à ccIII' qui vient d'être retentie pour les professeurs des
cours spéciaux de l'enseignement technique.

e) L'arrêté royal Iixant les titres il prendre en considération pour
l'octroi des subventions aux professeurs de cours spéciaux n'a pas
encore été mis complètement au point.

Ij L, loi du 2ï juillet 1955 qui fixe, notamment, les règles de sub-
vention. par l'Etat, des établissements d'enseignement moyen. normal et
technique, prévoit, en son article 20. que le personnel enseignant dont
le truitèmeut est compté pour le calcul des subventions peut comprendre.
dans les limites fixées par le Roi. des surveillants éducateurs.

Les modalités de subvention des surveillants éducateurs exerçant
leurs fonctions dans les etablissements d'enseignement visés ci-dessus
sont actuellement à l'étude. Elles viennent d'être établies pour les
établissements d'enseignement technique.
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d) Weet de heer Minlster dat de begrotingen van 1955, 1956 en
1957 lot niets hebben gediend voor een groot aantal leden van de
gesubsidiëerde bijzondere normaalscholen, narnelijk voor de leraars in
de speciale vakken : tekenen, muziek, handwerk, hulshoudkunde. en dat
de begroting voor 1958 voor hen evenmin tot lets zal dienen, indien
men nier bepaalt aan welke wedde deze leerkrachten kunnen bezoldlqd
worden. 't Is nu haast twee jaar qeleden dat een comrnissie, daartoe
samcnqekomen in het kabinct van de heer Mïnister, over die kwéstie
advies heeft ingediend, en cr is nog geen gevolg aan gegeven. Zal die
terqende toestand nog lang duren ?

e) In verband hlerrnede staat ook het vraagstuk van de erkenning
of de negering van de diploma's afqeleverd - in aanweziqhetd en
medewerking van een afqevaardlqde van de Regering ~ door de
Federatte van het qesubsldteerd hijzonder normaalonderwljs, door pro-
vincies en qemeenten. 't Gaat n.l, over de diplorna's voor tekenen,
muzlek, e.a. Gaat men nu, na zoveel jaren, die dlploma's ongeldig
verklaren ? Het zou me genoegen doen te vernernen, Mijnheer de Mi-
nister, dat U die kwestie eens duidelijk wildet afhandelen.

f) Het qesubstdieerd bijzonder normaalonderwijs blijft nog steeds
verstoken van studiemeesters. De enkelen, die door uw achtbare voor-
ganger werden toeqestaan ~ maximum twee - werden door U, vanal
1-1-1955. ontnomen. Mogen we hopen dat die onpedagogische en onbil-
lijke maatreqcl spoediq zal worden opqeheven ?

ANTWOORDEN:

a) De bezoldiging van de leerkrachten die een waarnemend leraar
bi] het gesubsidieerd bijzonder normaalonderwljs, die met ziekverlof is,
vervançen, kan slechts in overweging genomen worden binnen de
qrenzen van het aantal weddetoelaqen, voorzlen bij het konlnklijk
besluit van 22 Iebruari 1956 tot vaststelling van de wijze waarop de
aan de voor pr ivate personen tot 'stand gebrachte inrichtin qen voor
norrnaalonderwljs verleende staatstoelagen worden berekend, welk be-
sluit genomen werd ter uitvoering van artikcl 21 van de wet van
2ï juli 1955,

b) Antwoord reeds gegeven [zie Vacantievergoeding _ Achter-
stallen) .

c} Zoals ik reeds medegedeeld heb in mijn antwoord op een vraag
qesteld door de heer Volksvertegenwoordiger Vandenbcrqhe, leggen
mijn diensten thans de laatste hand aan een ontwerp van koninklijk
besluit betreffende de toekenning van toelagen aan de provinciale.
gemeentelijke en bijzondere norrnaalscholen die hun studiên hebbcn
gelijkgeschakeld met die van de rijksnormaalscholen. Dit ontwerp hal
binnenkort de konlnklijke besluiten van 22 februari en 18 april 1956
vervanqen.

Zolang mijn voorstellen nier goedgekeurd zijn door het Beqrotinqs-
comite. is het mij onmogelijk dienaangaande nadere büzonderheden te
vcrstrckken.

d) De door het achtbaar lid bedoelde Comrnissie van Advies, heeft
ceri advies uitqebracht waarmee ik rekening heb gehouden bij het
opmakcn van het koninkliik besluit betreffende de roelaqc toe te ken-
ncn aan de leraars in bijzondere vakkcn aan de gesubsidieerde vr ije
norrnaalscholen, Zekere moeilijkheden hebben mij belet dit besluit te
publicercn. Een beslissing zal we ldra getroflen worden: zi] zal over-
eenstemmen met die welke zopas werd getroffen voor de lcraars in
bijzondcre vakken bij het technisch onderwijs,

e} Het koninklijk besluit houdende vaststellmq van de bekwaarn-
hcidsbewijzen die in aanrnerkinq worden genomen voor het toekennen
van toelagen aan de Ieraars in de bijzondere vakkcn werd nog niet
vollediq uitqewer kt.

fJ Artikel 20 der wet van 27 juli 1955 houdende o.rn. re qelen inzake
subsidtërinq door de Staat van inrichtingen voor middelbaar, norrnaal-
en tcchnisch onderwljs bepaalt dar het onderwljzend pcrsonecl waarvan
de wedde voor hct berekenen der toelaqen rneetclt, binnen de grenzen
door de Koning vastqcsteld studiemeesters-opvoeders mag omvattcn.

De modaliteitcn inzake subsidiëring van de studierneesters-opvoeders
die hun functics ultocfencn in de hierboven vermelde onderwljslnr ïch-
tinqen worden thans onderzocht, Zij werden kort qeleden vastqestcld
voor de inrichtingen van het technlsch onderwijs.



oj-XIX (1957-19:::8) N. 6

Centres de l'Etat pour ulants alfeints de paralysie cérébrale
(Section Ill, Chapitre IV. article 28-6).

QUESTIOXS:

I) t'an dernier. une populanon de 10 unités par centre était don-
nec. donc 50 au total Le budget prévu se montait donc seulement
il 15.000 francs par enfant. Cela doit-il sufßrc pour rémunérer;

a) le transport?
b} le traitement médical?
c) renseignement?

2i Sous quel poste les crédits pour le personnel sont-ils prévus?
Pour quel montant ?

3) Ne serait-il pas instructif pour 10US les membres de la Commis-
sion de la Chambre de faire une visite d'éludes aux 5 centres de l'Etat
ct 'mx centres privés de Landegem. Anvers (Vieille Bourse). Solièrcs ?

4) Pourrait-il en ressortir :

li) Pourquoi Cl'S centres privés ne sont pas traités sur le même pied
que les centres de l'Erat ?

b) Ouelles sont les leçons scientifiques et pédagogiques á en tlrer ?

RÉPONSES:

En 1956-1957. le nombre des sujets traités dans les centres de l'Etat
s'est élevé ;1 52. soit 29 garçons ct 23 Illlcs.

I) Le montant prévu it la section III, chapitre IV. article 28·6.
couvre les frais journaliers de transport des paralysés cérébraux de
leur domicile aux centres.

2\' Les honoraires médicaux: examens d'admlssion. surveillance nell-
roloqiquc. coordinatlon des traitements, sont prévus il l'article 6 de la
section III. pour un montant de 625.<XlO francs.

Les traitements des institutrices sont compris dans le montant du
crédit prévu il l'article 3-2 de la section III. pour lin montant de
678.000 francs.

3\ La question est délicate. étant donné que des présences inhabi-
tuelles sont contre-indiquées ct jugées indésirables par les médecins,
les parents cl les éducateurs ct 'cela. en raison de l'angolsse incoêrciblc
ct de l'cxagèration de la spasticlté qui en résulte pour la plupart des
sujets en traitement. J'aurai un entretien il cc sujet avec l'honorable
membre: nous examinerons ensemble ce 'lui peut être fait pour con-
cilier l'intérêt légitime des membres de la Commission avec le souci
de ne pas troubler les enfants. Il dépend évidemment des organismes
privés d'apprécier l'opportunité de semblables visites pour leurs cen-
tres.

4) lin des buts de l'expérience entreprise est précisément dt' dégager
des leçons scientifiques et pédaqoqiqucs ct de fixer les conditions
d'efficience à remplir par les centres privés pour mériter les encoure-
gemcnts des pouvoirs publics.

Article 22-7. - Subvention aux instituts de pédagogie agréês.

QUESTION:

rai remarqué que le Ministre fait un peu partout des conférences au
sujet de la valorisation de renseignement. des réformes qu'il réalise
dans divers secteurs, de la réorqanisation notamment, d' une manière
radicale. de renseignement normal, alors que, d'un autre côté. le crédit
destiné aux Instituts supérieurs de pédagogie existants reste bien
minime.

Ces instituts offrent cependant une occasion immédiate d'améliorer
il bref délai le niveau de renseignement. L'expérience nous apprend
d'ailleurs que l'élite des instituteurs de J'enseignement primaire - qui
constitue toujours 1<1 base de I'cnseiqnernent secondaire et moyen -
reçoit dans ces instituts une formation complémentaire répondant aux
ex iqcnccs des méthodes d' enseignement modernes,

Monsieur le Ministre n'a-t-il pas oublié d'associer Cl'S instituts il ses
réformes?

Ri,PONSE;

Sans mésestimer le rôle que jouent les instituts de pédagogie en vue
du perfectionnement du personnel cnsciqnant, je ne vois POlS, pour
le moment, la possibilité d'allouer régulièrement des subventions plus
imnortantcs.

J'ajoute que les mesures de réforme de lcnsciqncmcnt normal sont
indépendantes du fonctionnement de ces instltutions.
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Spastische kinderen , Rijksçentra voor hersenverlamde kinderen
(Seçtie III, Hoofdstuk IV, artikel 28-6).

VRAGEN:

I) Verleden jaar werd een bevolking van 10 per centrum opqe-
geven, dus 50 in totaal, Het voorztene budget bedraaqt dus slechts
15.<XlO frank per kind, Moel dit volstaan am:

a) het vervoer ?
b) de medische behandeling?
c} ber onderwtjs te bezoldiqen ?

2) Onder welke post zijn de personeelsuitqaven voorzicn ? Voor
welk bcdraq ?

3) Ware het niet leerrtik voor al de [eden der Karncrcomrnlssic een
studlebezock 'te brcnqen : aan de 5 Rijksccntra en aan de private cen-
tra van Landegem, Antwerpen (Oude Beurs), Solières ? .

1) Zou daaruit kunnen blijken :

a) Waarorn die private centra nict op \Jelijke voet behandcld wor- r

den als de Rijkscentra 1

b) Welke nuttige wetenscbappelljke en pedaqoqischc (essen daar-
uit te Irekken zijn?

ANTWOORDf.N :

Voor het schooljaar 1956·1957 bedraaqt hel aantal behandelde kin-
dercn in de vcrscliillcnde ceutra : 52, hetzij 29 jongens en 23 meisjes.

I) Het bcdraq voorzleu op de bcqrotlnq onder Sectle III. Hoofd-
stuk IV. arttkel 28-6. omvat de kesten voor het vervoer der rninder
valide kinderen van hun woonplaats naar het centrum.

2) De kredleten nodig voor het betalen van de ereloncn van de
geneesheren, hel geneeskundig ondcrzoek bij de toelatlnq - hct neu-
rologisch toczicht. de coördinatie der hehandelingen, zijn ultqetrokken
op artikel 6 van d•• sectie Il voor een totaal bedraç van 625.000 frank.

De wedden van de onderwüzeresscn zijn bcqrepen in hct bedraq van
het krediet uitqetrokken op arrikcl 3-2 van scctle IlL voor ecn bedrag
van 678.000 frank.

3) Deze kwestte Is kies daar buitenqewone bczoekcn niet <lan te
bevelen zijn en door de geneesheren, de oudcrs en de opvocdcrs, zelfs
nict wenschjk qcacht worden wegens het niet te bedwinqen schrik-
qevocl en de verhoqinq van de spasticitcit die er uit voortvloeien voor
hel mercndecl der in bchandelinq zijnde ktndercn. Ik zal met het acht-
baar lid terzake cen onderhoud hebben : sarnen zullcn wij naqaan wat
kan gedaan worden om hct rcchtrnatiq belang van de Ieden van de
Corumissie te verzoencn mel dl' bezorqdhcid de leerlingen nlct te ste-
rea. Natuurlijk diencn de privé-orqanlsrnen cr zelf ovcr te oordclcn of
dergelijke bezoeken aan hun centra wenselük voorkomen,

-I) Deze proefneming heeft wel dcqelijk ten doel de nodiqc wetcn-
schappelijke en pedaqoqischc Iesscn op le docn, en tevcns de doel-
treflcnde voorwaarden tc bcpalen die de private centra moeren ver-
vullen om aanspraak te kunnen maken op de stcun van de openbare
bcsturcn.

Artikel 22-7. - Toelage aan de erkende Instituten voor Opvoedkunde.

VRAAG:

Het valt me op hoc de Minister overal voordrachten houdt over
de valorisa lie van het onderwijs, hoc hi] a llerlel hervorrninqen door-
voert in allerlci scctoren. hoc hij onder meer het normaalonderwijs
op een dicpqaande wijze reorqaniseert en dat daarteqenover hel kre-
diet voor de bcstaande hogere Instttutcn voor Opvoedkunde zo mlniern
blijft.

Deze institutcn bicden nochtans een onmiddellijk bruikbare qelcqen-
heid om hct pcil van het Ondcrwljs op korte tcrrnijn te verbcteren.
Hun qescblcdcnls lccrt trouwcns dar de keur der onderwijzers uil de
laqcrc onderwijswercld - die nog altijd de basis vormt Van alle
secundair of hoger ondcrwijs - in deze Instituten de aanvullende vor-
ming qcnict wclkc de moderne onderwijsmethoden vcrqen,

Hccft de Minlster er niet nan gedacht bij z ijnc hcrvorrninq ook deze
Institutcn te betrckken ?

ANTWOORD :

Zonder het belanq van de pcdaqoqlschc instltutcn voor de vervol-
making van het onderwrlzend personccl te ondcrschattcn, zie ik op het
huidlqe oqcnbllk geen moqeltjkhcld regelmatig belangrijker subsldies
loc te kcnncn.

Ik vocq hieraan tee dat de rnaatreqelen lot hervorrnlnq van hel
normaalonderwijs onafhankclijk zijn van de werking van deze inrich-
tinqen,



Réforme de renseignement normal,

QUESTIONS:

I. - a) La circulaire ministérielle du 3 juin 1957 annonce qUI: le jury
central chargé de délivrer le certificat d'enseignement moyen inférieur
siegera au début de J'année scolaire 1957-1958.

b} La question se pose de savoir si la constitution d'un tel jury ne
doit pas être prévue par la loi.

c) Comment pouvez-vous annoncer la constitution de cette commis-
sion pour Je début de l'année scolaire, alors que le Parlement sc réunit
seulement en novembre, Vous devriez savoir que cela était impossible!

d) En attendant beaucoup de parents s'Impattentent, car pour cer-
tains l'avenir de leurs enfants est en jeu (notamment pour les élèves
de la section commerciale qui désirent passer à la section des huma-
nités modernes pour commencer ensuite les éludes de régent). Quel
programme est imposé aux élèves qui sc préparent ti cet examen ?

2. - Suivant la circulaire ministérielle du 3 juin 1957, les élèves qui
ont suivi avec fruit le cycle de renseignement moyen du degré infé-
rieur recevront, après quatre années d'école normale, un diplôme d'in-
stituteur ct un certificat d'humarutés. Monsieur le Ministre pourrait-il
me donner l'assurance formelle que cette promesse sera tenue pour lcs
élèves qui ont commencé leurs études en 1957 sous le nouveau régi nie ?

3. - Sur quelle base accordera-t-on des subventions aux établisse-
ments subventionnés (écoles normales privées) qui appliquent Ic nou-
VC(\U réqirne ?

Que deviennent les arrêtés royaux des 22 février et 16 avril 1956
(concern;]nl les minima de population scolaire ct le modc de subven-
tionnement). Ces arrêtés ne sont plus adaptés il la nouvelle forme de
J'enseignement normal!

y a-t-il un nouveau projet? Et comment pourra-t-on subventionner
e ntrcternps les établissements privés?

4. - Quelle sera la durée des mesures transitoires? S'appliquent-
elles uniquement ti l'année scolaire 1957-1958? Logiquement ct pour
des raisons d'humanité, elles devraient encore être applicables ti l'an-
née 1959. En effet, tous les élèves sortant à présent d'une 7' ou d'une
S· année ne sont plus admis ti l'école normale que moyennant un exa-
men devant le jury central. Et personne ne pouvait prévoir une telle
situation! Les parents n'ont donc pas pu prendre des mesures el onenter
leurs enfants dans la bonne voie! Il en est de même pour récole nor-
male moyenne. Monsieur le Ministre donnera-t-il satisfaction aux
demandes justifiées des parents?

RÉPONSES:

1. ~ ,1), b) N c) La circulaire ministérlelle du 3 juin 1957 a été
modifiée. L'institution du jury central de l'enseiqnernent moyen infé-
rieur est prévue ti J'article 5 du projet de loi complétant les lois coor-
données sur 1;:1 collation des grades académiques ct le programme des
examens universitaires, projet déposé au Sénat le 12 novembre 1957.
(Voir document parlementaire. n" H, p. 7.)

dj Le programme de l'examen à subir devant cc jury central sera
m is au point à bref délai. En principe, les épreuves porteront sur les
matlèrcs les plus importantes enseignées dans les diverses sccttons du
cycle inférieur de l'enseignement moyen,

2. - Les élèves qui, en 1957, ont commencé leurs études normales
primaires selon le régime nouveau, après avoir suivi avec fruit les
trois années d'études de l'enseignement moyen inférieur, obtiendront,
à la sortie de récole normale, un diplôme d'instituteur et un certificat
d'humanités susceptible d'homologation ou d'aqréation.

Cette possibilité est prévue à l'article premier du projet de loi cité
au 1" ci-dessus.

3, - Mes services mettent actuellement au point un projet d'arrêté
royal relatif à l'octroi des subventions aux écoles normales provin-
ciales communales ou privées, qui aliqnent leurs études sur celles des
écoles normales de l'Etat. Cc projet remplacera, ti bref délai, les arrê-
tés royaux des 22 février ct 18 avril 1956.

4. _ 0) Dans les écoles normales de l'Etat, les mesures transitoires
s'appliquent exclusivement ti l'année scolaire 1957-1958. En cc qui
concerne plus parttcullèrcrncnt l'adrnlsslon aux études normales gar-
diennes ct normales primaires, les futurs normaliens ne sc trouvent
plus dans un 4' degré, mais iL; suivent actuellement des cours, soit
d<1ns une écolc moyenne <1nnexée it une école norm<1le de l'Etat, soit

[ 31 ] -4.XIX (1957-1958) N, 6

""vorming van het normaalonderwijs.

VRAGEN :

I. - ti) De ministeriële omzendbrte! van 3 juni 1957 kondigl aan
dat de zitting van de centrale exam encommtsste belast met het uit-
relken van het geluigschrift van middelbare studiën van de laqere
graad zal plaats hebben bij de aanvanq van hel schoollaar 1957-1958.

b] De vraag dient gesteld of een examencomeussie van die aard
met door een wet moet geregeld worden.

c} Hoe kan U mm in de maand juni die commissie aankondiqen
voor het begin van hct schooljaar, daar het Parlement maar in novem-
ber bljeenkomt. U moest dus weten dat zufks niel moqelljk was !

d) In afwachnnq worden vele oudcrs ongeduldig. daar voor som-
migen dc tockomsr van hun kinderen op hct spel staat [b.v, Ieerlinqen
in een bandelsafdelinq, die willcn overschakelen naar een moderne
humaniora om daarna het regentaat te kunnen aanvangen}. Welk
programma moeren de leerlinqen uitwerken, die zich op dat examen
voorbereiden ?

2. - Volgens de mintsterlële omzendbrief van 3 [uni 1957 zullen de
leerlmqen, die mel vrucht het Middelbaar Onderwüs van de lagcre
graad g~volgd hebben. na vier jaar normaalschool, sarnen met hel
diploma van onderwijrer, cen certtltcaat van humaniorastudlën ont-
vanqen, Kan de heer Minister de stelliqe vèrzekerlnq geven dat deze
belofte zal gehouden worden voor de leerlingen, die in 1957 volqens
het nieuw regime beginnen?

3. - Op welke basts zullen de gl'subsidii'erde tnrtchnnqen [private
normalscholen}. die het nieuw regime volqen, qesubsldiëerd worden ?

Wal gebeurt er met de koninklijke besluken van 22 feb rua ri 1956
en 18 april 1956 [betreffendc de minima van schoolbevolking en de
wijze van subsldtëren}. Deze zijn roch niet meer aanqepast aan de
nieuwc vorrn van het normaalonderwijs l

Is er hieromtrent reeds een nEeuw project klaar ? En wat gebeurt
er ondertussen met de subsidiëring van de vrije inrichtingen?

4, - Welk is de duur van de overqanqsmaatregelen ? Gelden deze
cnkcl voor het schooljaar 1957-1958? Om de normen van redelljkhcld
en mensehjkhetd in acht te nem en, zouden deze nog moeren verlenqd
worden tot ill 1959. Inderdaad, al de leerlingen die nu ccn 7" of
8"'" studiejaar hebben qedaan, worden niet meer toegelatcn tot dc
normaalschool, tenzij mlts een examen voor de centrale examcncom-
missie. En niemand heeft deze toestand kunnen voorzten l De ouders
hebben dus geen voorzorqsmaatrcqelen kunnen nemen en hebben hun
kinderen nict in de aanqepaste richting kunnen sturen l Hetzclfde
geldt voor de Middelbare Normaalschool. Zal de heer Minister aan
de rcchtmatige eisen van deze oudcrs voldoening schcnken ?

ANT\VOOIlDEN :

I. - a). b} en c) De ministeriëlc cmzendbrle] van 3 juni 195ï werd
gewijzigd. De oprichting van de centrale examencomrmsstc van her
lager middclbaar onderwijs wordt in hcr vooruitztcht gesteld bij arti-
kel 5 van het wctsontwerp tot aanvullinq van de gecoördineerde
wettcn op hct toekcnncn der academlschc graden en her programma
van de univeraitairc examens, ontwerp dar op 12 november 1957 bij
de Senaat wcrd ingediend. [Zic parlcmcntalr stuk n' 14, blz. 7).

d) Het programma van het voor deze centrale exarnencommissle af
te lcqqen examen zal binnenkort uitqewerkt worden.

In principe zullcn de procven lopcn over de meest belanqrijkc vak-
ken die in de verschillende afdelingen van het Iaqer middelbaar onder-
wijs ondcrwezcn worden.

2. - De Ieerlinqen die, na met vrucht de drie lccrjarcn van hct
lager middclbaar onderwijs gevolgd te hebbcn, in 1957, hun laqere
normaalstudlên volqens hct nicuwe stclsel aanqevat hebbcn, zullen bij
het vcrlaten van de normaalschool de akte van onderwijzer en ecn
hurnaniora-qctuiqschrift dat voor homologatie of aanvaardinq in aan-
merking kan komen, ontvanqcn.

Deze mogelijkheid wordt voorztcn door artikel I van het hicrbovcn
onder I" verrneld wetsontwcrp.

3, - Mijn dienstcn leggen thans de laatste hand aan een ontwerp
van koninklijk bcsluit betreffende de -toekennlnq van toelagen aan de
provlnciale, gemeentelijke ol bljzondere normaalscholcn die hun stu-
diën in ovcrccnstemminq brengen met die van de Rtiksnormaalscholen.
Dit ontwerp zal binnenkort de koninklijke beslulten van 22 Iebruari
en 18 april 1956 vervanqcn.

1. - a) In de Rijksnormaalschclcn zijn de overgangsmaatregelen
uitsluitcnd gedurende het schooljaar 1957-1958 van toepassinq.

Wat meer in hcr hijzonder de toelating tot de norrnaalstudlën voor
bcwaarschoolondcrwtizercsscn en de laqere norrnaalstudlên betrcft, ver-
blijven de toekomstige norrnaalschoolleerlinqen nict meer in ecn
1"< griJad, mnar volgen zij nu de lessl'n, het:ij in een "an een Rijks-
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dans une classe de récupération préparant spécialement aux épreuves
du jury central de l'enseignement moyen Inférieur.

b) Je n'ai encore fixé aucun délai à la période transitoire dont peut
bénéficier renseignement normal subventionné, J'ai souhaité que cette
période se limite à un minimum raisonnable.

Enseignement moyen.

Nombre d'établissements subventionnés,

QUESTION:

Des établissements et sections de l'enseignement moyen libre ont
introduit pour la première fois une demande de subvention en 1956 et
en 1957.

Combien de ces demandes ont été agréées à ce jour; combien ne
l'ont pas été ct pour quand peut-on envisager qu'il soit statué sur ces
demandes?

RÉPONSE:

Une première demande régulière de subventions a été introduite.
toutes les conditions requises par la loi étant remplies. par 19 établisse-
ments et sections d'enseignement moyen libre pour l'année scolaire
1955-1956 ct 50 pour l'année scolaire 1956-1957.

Toutes ces sections sont admises aux subventions,

Ventilation des rémunérations,

QUESTION:

Dans le montant du crédit de 1.795.674.000 francs, quel est le mon-
tant des rémunérations:

a) du personnel des sections frœbeliennes et préparatoires?

b} du personnel de l'enseignement moyen proprement dit?

RÉPONSE:

Sur le crédit de 1.795.674.000 francs inscrit à l'article 3-2 de la sec-
tion IV du budget, 373.055.000 francs et 1.417.619.000 francs sont res-
pectivernent affectés aux dépenses de personnel propres aux sections
préparatoires et frœbeliennes d'une part, en aux sections d'enseignement
moyen, d'autre part.

Minervals,

QUESTION:

Dans l'enseignement moyen de l'Etat et pour l'année scolaire 1956·
1957 :
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normaalschool verbonden mlddelbare oefenschool, hetzij in een in-
halinqsklasse, waar zij ztch speciaal voorbereiden tot de proeven vóór
de centrale examencommlsste van het lager middelbaar onderwijs.

b} Ik heb nog geen beperkinq gesteld aan de o,"'ergangsperiode in
het qesubsïdiëerde normaalonderwljs. Ik heb de wens geuit dat deze
periode tot een redelijk minimum zou herleid worden.

Middelbaar Onderwtjs.

Aantal gcsubsidiëerde Inrichtin9e:D.

VRAAC:

Aanvragen om toclaqen werden door inrichtingen en afdelingen
voor vrij middelbaar onderwijs voor het eerst in 1956 en 1957
inqedlend.

Hoeveel van die aanvragen werden tot op heden ingewilligd; hoeveel
werden niet aanvaard en tegen wanneer mag worden verwacht dat er
uitspraak over wordt gedaan 1

ANTWOORD:

Voor de schooljaren 1955-1956 en 1956-1957 werd respectievelijk
door 19 en 50 inrichtingen en afdelingen voor vrij mlddelbaar onder-
wijs, die aan al de vereisten van de wet voldoen, een eerste regelrnatiqe
aanvraaq tot het bekomen van toelagen ingediend.

Al deze afdelinqeu werden voor subsidiëring aanvaard.

Verdeling van de bezoldiging,

VRAAG:

Hoeveel bedraaqt, op het krediet van 1.795.674.000 frank, de bezol-
diging:

a) van het personeel der voorbereldende en frcebelafdelingen?

b) van het personeel van het eiqenlijke Middelbaar Onderwijs?

ANTWOORD:

Van hel kredlet van 1.795.674.000 frank, voorzien op art. 3-2, sec-
tie IV, van de begroting :zijn: 378.055.000 frank en 1.417.619,000 frank
respectievelijk bestemd voor personeelsultgaven der voorbereidende en
Frœhelafdellnqen, enerzljds, en der mlddelbare aldelinqen. anderzijds.

Schoolgeld.

VRAAG:

A. - Hoeveel leerltnqen hebben in het Rljksmlddelbaar Onderwijs
voor het schooljaar 1956-1957:

A. Quel est le nombre d'élèves qui:

1) ont payé le minerval plein? 1) het schoolqeld vollediq betaald?

2) ont obtenu une réduction de minerval? 2) vermindering van schoolgeld bekomen?

3) out obtenu l'exonération totale de minerval? 3) totale vrijstellinq van schoolçeld genoten?



B. - Quel est le montant global payé à titre de minerval pour'
celle année scolaire?

R!~PONSß :

A. - Nombre d'élèves qui:

ï ) ont payé le minerval plein 12.686

3.062

52.595

2) ont obtenu une réduction de minerval

3) ont obtenu l'exonération totale du minerval

B. -~ Montant global payé à titre de minerval pour cette
année scolaire , '" ." '" fr. 6.737.565

Cours ménagers.

QUESTION:

Dans le cadre des efforts tendant à la démocratisation de l'ensei-
gnement, M. le Ministre se propose de faciliter le passage de l' ensei-
gnement technique vers l'enseignement moyen' ct vice-versa.

L'inscription des cours ménagers au programme de l'enseignement
moyen de l'Etat pour filles y contribuerait dans tine large mesure.

Enseignés d'une manière judicieuse, Ces cours présentent également
un grand intérêt pour des jeunes filles qui accompliront le cycle
complet de l'enseignement moyen et qui sc proposent d'exercer plus
tard une profession. En dehors de son travail salarié, la femme devra
assumer la gestion de son ménage; à ce moment, la connaissance des
procédés modernes dans ce domaine lui sera d'une utilité inestimable.

Sera-t-il possible d'inscrire, dans un délai rapproché, les cours ména-
gers au programme du cycle inférieur des sections moderne et latine?

RÉPONSE:

Les cours de travaux manuels et les cours ménagers sont prévus
actuellement dans les sections ct classes suivantes :

Cycle ÏTlférieur Enseignement Moyen.

Travnux manuels :

Ir. moyenne: 2 h. par semaine;

Z?" moyenne ~ 2 h. par semaine;

3"" moyenne B : 2 h. par semaine.

CO.'lrs ménagers

3"" moyenne B : 3 h. par semaine.

Cycle snpérieur,

Trovnux manuels (cours facultatif) :

1", 2m~ ct 311H'! latin-grec : 1 h. par semaine;

J re. 21n¢ ct 3tl1(- latin-sciences : 1 h. par semaine;

1'", 2"'" et 3m':' économique : 1 h. par semaine:

trr• 2m'" ct 3'111'! scientifique : 1 h. par semaine.

Cours 'mén"f1crs (cours f:lCldtatif) :

lrI?~ 211lr' ct 3"'" latin-qrcc : I h. pm semaine;

J1'~. 21n1'! et 311\0 latin-sciences : 1 h, par semaine;

1" 2"1~ et 31U(' économique : I h. par semaine;

FtI, 2m.:- ct 3111(- scientifique : 1 h. par semaine.
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B. ~ Wat ls het globale bedrag van het in dat onderwijs voor
bedoeld schooljaar betaalde schoolqeld ?

ANTWOORD :

A. ~ Aantal leerlingen die:

1) het schoolqeld vollediq betaald hebben ...

2) vermindering van schoolqeld bekomen hebben

3) totale vrijstelling van schoolqeld genoten hebben ...

12.686

3.062

52.595

B. ~ Globaal bcdraq van het betaalde schoolqeld voor
dit schooljaar. '" fr. 6.737.565

Huishoudkunde.

VRAAG:

In hel kader van het streven naar demooratisering van het onder-
wljsbestel, poogt de Mtruster de overqanq van technisch onderwijs
naar rnlddelbaar, en ornqekeerd, te verqemakkelijken.

Het opnernen van het vak huishoudkunde op de roosters van het
Rijksmiddelbaar onderwijs voor meisjes. zou zulks grotelijks in de hand
werken.

Indien het oordeelkundig gegeven wordt, bledt dit vak eveneens
grote voordelerr voor de meisjes, die het middelbaar onderwijs vollediq
zullen doorlopen en later een betrokklnq zullen bekleden, Naast haar
loonarbeid blijft de' werkende vrouwook verantwoordelljk voor de
goede gang van haar huisqeztn, en schollnq in de moderne procédés
op dit gebied, zal haar van onschatbaar nut zijn.

Acht de Heer Minlster het moqelljk binnen alzienbare tijd In de
laqere cyclus, moderne en Latijnse afdelinq, de huishoudkunde op de
rooster te plaatsen ?

ANTWOORD:

De cursussen in de nuttiqe handwerkcn en in de huishoudkunde zijn
reeds voorzien in volgende afdelingen en klassen :

Lagere cyclus Middelbaac Önderiuiis;

Nuttiqe henduserken z

1< middelbare :2 u. pcr week:

2< middelbare : 2 u. pcr week;

3" middclbare B : 2 u. per week.

Huishoudkunde :

3' middelbare B : 3 u. per week.

Hoqere cyclus:

Nuttige luuuliuerken (als facultatief vak)

\", 2" en 3' Latijn-Grieks: 1 u. per wcck:

1", 2' en 3' Lati j n-wetenschappen : I u. per week:

l', 2e en 3' cconomische : 1 u. per week;

. 1e, 2< en 3' wetenschappelijke: u. per wcck.

Huishoudkunde (als facultatief)

\ e, 2' en 3° Latijn-Grieks : 1 u. per weck:

l' 2' en 3' Latijn-wctcnschappen ; 1 u. per week:

l', 2' en 3< economischc : 1 u. per wcek:

1", 2' en 3' wetenscbappeltike : 1 u. per week.
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L'extension ou la création de ces cours dans d'autre ssections du
degré inférieur ne Jlell~ être réalisée pour l'Instant, étant donné la ten-
dance générale ä réduire les horaires,

Chiflr£s de population minima,

QUI!.STION:

Combien di" sections d'études de I'ensciqnement moyen de l'état
natteignent pas les chiffres de population minima prévus par l'arrêté
du Régent du l'' mars 19i9!

REPONS\; :

Le nombre de sectlons d'études de I'enselqnement moyen de l'Etat
qui ne répondent pas, pour l'année scolaire 1957-1958, aux conditions de
population prévues par l'arrêté du Régent du I"' mars 19i9 est de 22,

Subventions,

QUESTION:

Selon une réponse donnée par M. le Ministre à M. Gilson, 53
établissements ou sections de l'cnselqnemen} moyen libre attendent une
décision ministérielle pour pouvoir bénéftcler de subventions. JI apparaît
que. dans la plupart des sections. le nombre d'élèves est plus élévé que
dans les sections correspondantes cie l'établissement d'enseignement de
l'Etat existant dans la même commune. Quels sont les critères qui
empêchent le Mintstre de conclure que les écoles libres répondent à
une nécessite impérieuse d'ordre géographique ou démographique!
Quand interviendra la décision de M. le Ministre?

RÉP01><SE:

Tous les établissements et sections mentionnés dans la réponse à
M, Gilson sont admis aux subventions.

Indemnité compcusatoire.

QUESTiON;

Pour quand prévoit-on l'octroi de I'lndernnité compensatoire pour la
réduction du minerval dans J'enseignement moyen pour l'année scolaire
1956-195ï?

RÉPO;-;SE:

L'tndcmnltë compensatoire (année scolaire 1956-1957) prévue pour
la réduction aux établissements d'cnseiqncmcnt IT'O}'\'Jl llbre sera réglée
vers la fin du mois de mars.

Plainte contre les agissements de l'Inspecteur d'histoire
de l'Enseiqncmcnt moyen, rôle Iinguistiquc néerlandais.

QUESTION:

Cel inspecteur organise, périodiquement et dans différentes villes.
des réunions pédaqoqiqucs, pendant les heures cie cours ct contre
indemnisation de ses [rnis de déplacement.
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Verder dlent vermeld dat de ultbreidinq of de oprichtinq van deze
cursussen in andere afdelingen van de lagere cyclus Mtddelbaar Onder-
wijs thans moeilijk te verwezenlljken Is, aanqezten cen algemene strek-
king bestaat tot het verrninderen van de lessenroosters.

Minimumschoolbevolking.

VRAAG:

Hoeveel afdelingen van het Rtjksrntddelbaar onderwijs bereiken niet
de minima van het Regentsbesluit van I maart 1919?

ANTWOORD;

Het aantal afdelinqen van het Rijksmiddelbaar onderwijs welke VOOr
het schooljaar 1957-[958 niet voldocn aan de voorwaarden inzake
minima der schoolbevolklnq voorzle n hij het besluit van de Regent
van I maart 1949, bedraagt 22.

Toelaqen.

VRAAG:

Volqens een antwoord van de heer Minister aan de h. Gilson wach-
ten nog stecds 53 inrichtingen op afdelingen voor vri] middclbaar onder-
wijs op de bcslissinq van de Mtulster, om in aanmerking te kunnen
komen voor staatstoelaqen. Het blijkt dat de mceste afdcünqen meer
leerlingen te llen dan de overeenstemrnende afdelinqcn in de Rijksinstel-
ling van dezelfde gemeenten. Op welke criteria steunt dan de Heer
Mlnlstcr om nier te besluiten dat deze instellingen beantwoorden aan
dwingende redencn van qeoqraflsche of demoqraftsche aard ? Wan-
neer zal de Heer Minister zijn beslisstnq nemen ?

ANTWOORD:

Alle inrichtingen en afdelingen waarvnn sprake in het antwoord aan
de h. Gilson werden voor subsidiër inq aanvaard.

Compensatievergoedmq.

VflAAG;

Wanneer zal de compensatleverqoedtnq voor de kortingen op het
schoolgeld wordcn toegekend aan hct mlddelbaar onderwl]s voor hel
schooljaar 1956.1957?

ANTWOORD;

Voor het vrij rniddelbaar onderwijs zal de compensatievergoeding
(schooljaar-1956.1957) voor korting op het schoolgeld teqcn einde
maart worden toegekend.

Klacht over actie van Inspecteur Geschiedenis Middelbaar Onderwijs,
Ncderlandse taalrol.

VRAAG:

Deze inspecteur richt pcdaqoqische vergaderingen in, regelmatlg en
in verschillende stedcn, tijdens de klasurcn, met reisvorderlnq.



Au cours de ces réunions, cel inspecteur IiI notamment les décla-
rations suivantes :

- '" I'ensciqnement offtciel est basé Sur le Libre Examen.

» ceux qui sont porteurs d'un diplôme de renseignement catho-
lique 0>: libre 7/ ne sont pas il leur place dans l'enseignement of/iciel,

- ); il est défendu aux professeurs d'adhérer il l'Association des
Professeurs d' Histotre »,

Siqnalons ti cet égard que cette associatton groupe des professeurs
des deux rôles linguistiques, Elle est dirigée par le Professeur Lousse,
le propre collèque de l'Inspecteur en question, mais appartenant au
rôle linguistique français. Cette association est reconnue et subsidiée
par le Département de l'Instrucrlon publique.

- Cet inspecteur ordonne il ses professeurs de présenter aux élèves
un questionnaire type il partir de la 6•••• année, questionnaire qui con-
tient notamment des questions du genre suivant ;

« Que pensez-vous d'un Nègre, d'un Allemand. d'un Russe, d'un
Juif? »

< Qui étaient Hitler. Roosevelt, Staline? ::>. etc.

Je me demande quelle peut être rutilité de tels tests dans les cours
dHlstolec.

Je prie M, le Mlntstre de bien vouloir soumettre les plaintes en
question il une enquête sérieuse. Au cas 0\1 elles se révëleratent lon-
dées, il conviendrait de prendre les mesures les plus sévères en vue
de défendre renseignement officiel contre les agissements de personnes
qui imposent, d'une façon aussi choquante, leurs opinions personnelles
il des professeurs ct it des enfants, dlscrédttant ainsi le caractère offi-
ciel des établissements en questioin.

RÉPONSE:

I) Les inspecteurs de renseiqnemcnt moyen peuvent être autorisés
it organiser des réunions pédagogiques. Ces réunions offrent un grand
intérêt: elles fournissent aux membres de l'Inspecrion l'occasion de
communiquer collectivement des instructions d'ordre général et per-
mettent ainsi de réaliser un gain de temps,

2) L'inspecteur des cours d'histoire siqnale qu'il a simplement insisté'
sur le fait que renseignement de l'histoire ne peut être dogmatique et
que l'esprit critique des élèves doit être développé. notamment dans
les classes supérieures. 11 déclare n'avoir jamais dit au cours de ces
réunions que 0: le porteur d'un diplôme délivré par un établissement
libre catholique n'est pas a sa place dans renseignement offlclel ». Il
n'a jamais défendu aux professeurs de son ressort d'inspection de s'af-
filie. à I" « Vcreniqinq voor Lerarcn in de Gcschiedenis N.

3) Les tests dont il est question font partie d'un ensemble et ont
pour but de déceler les centres d'Intérêt des élèves, ce qui est très
important pour le cours d'histoire. Ces lests n'ont pas été rendus obli-
gatoires ct ne devaient pas être présentés dans leur entièreté aux
élèves. Les professeurs avaient le loisir de les modi fier; beaucoup
d'entre eux ont usé de cette latitude,

Toute qucation touchant les convictions politiques ou rcliqleuscs des
élèves a été soigneusement évitée. Les élèves ont d'ailleurs conservé
I~ droit de ne pas répondre aux questions posées.

'I) Ci-dessous. à titre d'information. la liste des tcsts :

a) Que pensez-vous des leçons d'histoire?
Une nouvelle voie de cornmurücanon doit être tracée i. travers une

rue bornée de bâtiments historiques. Que faut-il faire de ces bâtiments ?

Que pensez-vous d'un nèqrc. d'un Allemand, d'un Russe, d'un Juif?
Qlli étaient Hitler, Roosevelt. Sraltnc ?

b] Pourquoi éludiez-volis lantiqulté ?
Si VOUs deviez V!Vï(.~ s-ul su- 11!'1 l' ii(" ct qu- VÛl1~ ne puissiez empor-

ter qu'un seul objet ou n'emmener qu'un seul l'Ire, lequel choisiriez-
VOliS!

Ecoutez-volis les nouvelles érnlscs par la radio?
Lisez-vou;; les journ.rux ?
La politiqur- vous intcrcssc-t-cllc ? Laquelle 7 ta politique intérieure

ou la 'politique ctranqèrc !
Il a également été demandé aux élèves. après une lecture silencieuse

Cil {-!t1s:-;:. ('l' r'~Xllml'~p le '.-;'.;~',' (~C' " (,is p;•.J\"·S /";:' (':'il: l:lanflci. LI:. il1.t:C

test il consistl' il rl'sum.-r. ap;è$ deux jours. la dernirre le:;on donnée,
sans qm' cette le';on ait l'té l'tudiée.

L'inspectet!r conclut qu'il .~·attilche il dtcouvrir les difficultl';; 'lue
l'enfant l'prouve {, .S[' familiariser avec le passl' ('t it l'aider mlt,mt qUe
po;;sible.
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Op deze vergadering werden o.m. door deze inspecteur volqende
verklaringen afgelegd :

- " her offtcleet onderwqs is gebaseerd op het Vrij Onderzoek.

- :l< iemand met een katholiek « vri] ~ diploma Is niet op zijn
plants in het offlcieel onderwtjs.

1> hel Ï,<; aan de leraren verboden toe te treden tot de Vereni-
ging voor Leraren in Geschtedems. »

Hierbs] dient aanqestipt dar deze vereniqinq leraren qroepeert van
de twee taalrollen. Zij staal onder leiding van Prof, Lousse, de eigen
collega van bewust inspecteur, maar dan op de Pranse taalrol. De
genoemde vereniging wordt erkend en gesteund door het departement
van openbaar onderwtjs,

- Deze inspecteur legt aan zijn Ieraren op. een modelvraqenlijst
voor te leggen aan de leerlinqen, vanaf de 6", met o.rn. vraqen als
volgt:

« Wal denkt ge over ecn Neqer, een Dultser, cen Rus, een [ood ? »

« Wie waren Hltler, Roosevelt, Stalin? "-'. enz.

Hel nut van derqelijke tests in de lessen van qcschiedenis is me niet
erg duldelijk. .

Ik vraaq dat de MinisIer deze klachten ernstiq zou onderzoekcn
Indien zij gegrond bhjken, dan dienen de strengste maatreqelen ge-
nomen. om hct Rljksonderwljs te beveiliqen voor personen die hun
eigen opinies op zulk een erqerlijke wijze opdringen aan leraars en
kinderen. en aldus een discrediet werpen op bet officiele karakter dezer
instelltnqen.

ANTWOORD

I j Er werd inderdaad toelating gegeven aan de hcren Inspecteurs van
het mtddclbaar onderwijs om pedaqoqische verqadèrinqen in te richten
Deze verqaderlnqen zijn van groot belanq orndat zi] de leden der
inspectie in de gelegenheid stellcn alqemene voorschriften collcctlef
mee te delen en aldus hccl wat tljd te besparcn.

2) De inspecteur van de cursus in de geschiedenis verklaart dat hij
slechts aanqedronqcn heeft op het feil dat de cursus in de qeschledents
niet dogmatisch mag zijn en dat de critische zin vao de leerlinqen
rnoet ontwikkcld worden, inzonderheld in de hoqcre klassen. Hij ver-
klaart op deze verqadcrtnqcn nooit gezegd te hebben dat c iernand
met cen katholtek « vrt] diploma » niet op zijn plaats zou zijn in het
officlecl onderwijs », Hi] heeft aan de Ierarcn van zijn toczlchtsqebted
nooit verbod gegeven toe tc trcdcn tot de « Vcrenîqlnq voor Leraren
in de Gcschtcdcnts N,

3} De testen waarvan sprake behoren tot ecn geheel en hebbcn tot
doel de belangstellingscentra der leerlingen te ontdekken, wat zeer
belangrijk is voor de lesscn in de qeschlederiis. Deze teston waren niet
vcrplichtcnd en mocstcn ook niet in hun geheel gesteld worden aan de
lcerllnqen, De leraars haddcn hct recht ze te wijz iqen, wat vclen
trouwens gedaan hebbcn,

Met zorg werd vcrmcden vraqcn te stellcn in vcrband met de poli-
tleke of godsdienSlige ovcrtuiqinq van de leer linqen: deze haddcn
trouwens stccds hel recht niet te antwoorden op de qestclde vraqen.

4) Ter inlichting wordt hicronder hct qcheel van deze testen mede-
gedeeld:

a) Wat denkt ge ovcr de lesson in de geschiedenis 1
Door l'en straat met historische qehouwen moct ecn nieuwc ver-

!œe:-s",'C'g getro!,':en wordcn: wat rnoct cr met die qcbouwen gebcu-
rcn 1

Wat wcct ge ovcr ccn ncqcr, cen Duitscr. ecu Rus, ecn [ood ?
\Vic warcn Hitler, Roosevelt, Stalin ?

b } Waarom bestudecrt ge de Oudheid ?
Mocst ge allcen op ceri ciland lcvcn en mocht gc maar één zaak

of cén wc zen mecncmcn. wat of wic zoudt ge dan vcrklezcn ?

Luistcrt ge na;l: hct radionieuws ?
Leest ge daqbladcn ?
Intcrcssccrt U de politick ? Wclkc. binnen- of bultcnlandsc ?

Aan de leerlinqcn wcrd eveneens gevraagd, na stille lectuur in de
klas een drietal bladzijden uit hun handboek salllen te vatten, Een
aadere lest bestond in de S;Ii'H,:lv;lltin\J, na een t\Vc::tnl dagen, vrm de
I••aist \le\leven les. :onder dat deze geleerd werd.

De betrokhll inspecteur beslUit clat hij alleen bezield is mel het
verlangen de tlloeilijkhedl'l1 te onldekk.'n, die het kind hedt am zich
het verledell eigen te maken en om het zoveel mogelijk te helpen,



D'autres tests porteront sur les connaissances actuelles, sur la for-
mation esthétique (arts plastiques, musique, poésie), sur le goul de la
lecture, sur la signification de l'histoire nationale.

Revue. - Subside.

QUESTION:

Une revue d'histoire. dont le rédacteur en chef est M. Flam, est éditée
à l'intention des professeurs de l'Enseignement moyen de J'Etat. Nous
aimerions savoir si cette revue bénéficie d'une aide financière et corn-
bien d'abonnements sont souscrits et payés par le Ministère?

RÉPONSE:

Pour l'exercice 1957. le département GI alloué jusqu'à présent un sub-
side de 5,000 francs à la revue «Geschiedenis in het Onderwijs >, con-
tre fourniture gratuite de 10 abonnements,

Dépenses de personnel.

QUESTION:

Monsieur le Ministre peut-il me fournir la ventilation des crédits
de l'article 3-2 (section IV),

RÉPONSE:

L'honorable membre voudra bien se reporter aux p. 180 - 191 et
192 - Programme justificatif du Document Parlementaire XIX
1957-1958 _ n" 1. contenant le budget du M, I. P, pour l'exercice
1958,

A la section IV - Programme justificatif, se trouve indiquée la
décomposition des crédits de l'article 3-2 _ Dépenses de personnel
pour les institutions d'enseignement moyen de l'Etat.

Enseignement technique,

Reconnaissance d'écoles.

QUf.5TION :

I) Combien de décisions ont déjà été prises par le Conseil supé-
rieur en matière de reconnaissance d'écoles et sections de J'enseigne-
ment libre?

2) Combien de ces décisions prises ont déjà été entérinées par le
Ministre?

RÉPONSE:

Les 66 cas examinés par le Conseil superieur de l'enseignement
technique en matière de reconnaissance ct d'admission d'écoles et de
sections aux subventions ont fait J'objet d'une décision du Ministre.

Ancienneté.

QUESTION:

Dans l'enseignement subventionné, J'ancienneté d'un membre du
personnel cnsclqnant est ramenée à un maximum de la ans du moment
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Andere testen zullen betrekking hebben op de parate kennis, op de
esthetlsche vorming [plasttsche kunsten, muzlek en dichtkunst), op de
hteraire smaak, op de betekenis van de vaderlandse geschiedenis,

Tijdschrift, - Subsidie.

VRAAG:

Er wordt voor de leerkrachten van het Rijksmiddeibaar onderwijs
een tijdschrift voor geschiedenis uitgegeven, waarvan de boofdredac-
teur de heer Flam is. Mogen we vernemen of dit tijdschrift financiële
steun geniet en hoeveel abonnementen door het Ministerie worden
afqenomen en betaald.

Voor het dienstjaar 1957 heeft hel departement tot nog toe aan het
tijdschrlft 4: Geschiedenis in het Onderwijs ~ een subsjdie toeçekend van
5.000 frank. teqen kosteloze leveriog van 10 abonnementen.

Uitgaven voor bet personeel.

VRAt\C:

Kan de Heer Minister mij de verdellnq der kredieten van artikel 3-2
[secue IV) verstrekken ?

ANTWOORD:

Het achtbaar lid wordt verzocht de blz. 180 -' 191 en 192 van het
Verantwoordinqsprcqramma van het Parlementair Stuk XIX !95ï-
1958. n" I. houdende de begroting van hct M, O. O. voor het dienst-
[aar 1958. te raadpleqen.

Onder sectle IV - Verantwoordtnqsproqramma. wordt de uiteen-
zetting van het krediet Van artlkel 3-2 - Uitgaven voor het personeel
van de Rijksinrichtingen voor middelbaar onderwijs. gegeven.

Technisch Onderwijs,

Erkenning van scholen.

VRAt\G:

1) Hoeveel beslultcn werdcn reeds getroffen door de Hoge Raad
Inzake erkenning van scholen en afdelingen van het vrij onderwijs ?

2) Hocvcel van die qetroffen besluiren wcrden reeds door de heer
Minister bekrachttqd ?

ANTWOORD :

De 66 qevallcn onderzocht door de Hoge Raad voor hct Technisch
Onderwijs inzake erkenning en toelating tot de subsidiërinq van scholen
en afdelingen hcbbcn het voorwerp uitgemaakt van cen beslisslnq van
de Mintstcr.

Anciënniteit.

VRAAG:

In het qesubsidleerd ondcrwljs wordt de anciënnitelt van cen leer-
kracht teruggebracht op maximum 10 [aar op 't ogenblik dat deze



qu'il est chargé, au lieu de son ancien emploi à prestations complètes,
d'un emploi à prestations incomplètes. Cette mesure est toujours appli-
quée en ce qui concerne l'enseignement subventionné, quelle que soit
la cause de la charge réduite.

La mesure s'applique également au personnel de l'enseignement tech-
nique de J'Etat, mais il y est dérogé lorsque J'intéressé peut établir
que Ja csnse de la charge incomplète est indépendante de sa volonté.

Le Ministre n'estime-t-Il pas que le bénéfice de 'la même exception
devrait être reconnu aux membres du personnel de l'enseignement sub-
ventionné?

RÉPONSE:

rattire l'attention de l'honorable membre sur Je fait qu'en vertu de
l'article 12, § 2, de l'arrêté royal du 28 février 1956, les services
prestés dans un emploi Èl prestations tncomplétes ne peuvent être
comptés qu'à concurrence de 10 années d'ancienneté. ce qui ne signifie
pas qu'un chargé de cours à prestations complètes dont la charge
devient incomplète ne peut valoriser plus de 10 ans d'ancienneté,

Le personnel de l'enseignement technique de l'Etat ne tombe pas
sous l'application de l'arrêté royal du 28 février 1956.

Echelles de traitement.

QUIôSTION

Depuis le I"' août 1955. Je personnel de l'enseignement technique
libre subventionné attend toujours l'arrêté royal fixant les traitements.
Depuis plus de deux ans, aucune pension n'a pu être calculée pour les
membres de ce personnel.

Combien de temps cet arrêté royal .se fera-t-il encore attendre?

RÉ.PONSE

L'arrêté royal fixant les échelles de traitement des professeurs de
l'enseignement technique est à l'étude et une solution interviendra à
bref délai.

Péréquation des subsides-pensions,

QUESTION:

Certains pensionnés de l'enseignement libre bénéficient d'un subside-
pension pour les années de service prestées avant 1932.

Dans quelle mesure ces subsides-pensions ont-ils fait J'objet d'une
péréquation?

RÉPONSE:

La péréquation des subsides-pensions basés sur des services pres tés
avant 1932 est une question très complexe qui est actuellement à
l'étude.

Dédoublement de classes.

Qm:STlON:

Etant donné le gralld nombre d'élèves plusieurs écoles techniques
subventionnées peuvent dédoubler des classes.

Toutefois. lorsqu'elles effectuent ce dédoublement à distance (par
exemple en créant une classe dans tine commune voisine) pour sup-
pri mer ainsi les di fflcultés de déplacement pour les élèves de cette
région, elles se heurtent à des obstacles,

Les dépenses résultant pour l'Etat du dédoublement à distance
seraient cependant les mêmes que celles du dédoublement effectué
dans le bâtiment scolaire existant.

Les Ministre n'estime-t-il pas qu'il faudrait faire preuve d'une cer-
taille souplesse dans la reconnaissance des « dédoublements à distance »,

[ 37 ] 4~XIX (I957~1958) N. 6

leerkracht. in plaats van z,ijn vroeqer volledige lunette. slcchts een
onvollediqe hoofdopdracht krijgt. Deze maatregel wordt voor het
gesubsidieerd onderwijs, altijd toeqepast, welke ook de oorzaak van de
verrninderde opdracht rs.

Deze maatreqel geldt ook voor de leerkrachten in het RijkstechniS1:h
onderwljs, doch er wordt uitzorulerinq gemaakt wanneer de belang-
hebbende leerkracht kan bewijzen dat de oorzeak van de onvolledige
opdrocht onafhankelijk is van zijn wil.

Meent de heer Minister niet dat dezelfde uitzondering zou moeren
ge-lden voor leerkrachten van het gesubsidieerd onderwiis ?

ANTWOORD:

Ik vestig de aandacht van het achtbaar Lid op het Iett dat, volgens
artikel 12, § 2 van het koninklijk besluit van 28 februari 1956. de
dlensten âoorqebrech: in een opdmcht met onvolledige presteties voor
niet meer dan 10 jaar in de anciënniteit moqen meeqerekend worden.
Dit betekent dus niet dar een leerkracht met volledtqe prestaties, wier
opdracht onvolledig wordt, slechts 10 jaar mag valorlserèn.

Het personeel van het Rijkstechnisch Onderwijs valt niet onder de
toepassinq van het koninklijk beslult van 28 februart 1956.

Weddeschalen.

VRAAG:

Het personeel van het vrij gesubsidieerd technischonderwijs wacht
nog steeds, sedert I auqustus 1955 op het koninklijk besluit dat de
wedden reqelt, Sedert meer dan twee jaar kan men voor dit personeel
qeen pensioen meer berekenen,

Hoelang zal men nog moeren wachten op dit koninklijk besluit.1

ANTWOORD

Het koninklijk besluit tot vaststellinq van de weddeschalen der
leraars van het technisch onderwijs ligt ter studle en een beslissing
zal eerlanq vallen.

Perekwatie van de pensioentoelagen.

VRAAG:

Er zijn qepenstoneerden uit het vri] onderwijs die een pensioen-
toelaqe ontvangen voor de dienstjaren gepresteerd voor 1932.

In hoevcr werd een perekwatie toeqepast op die pensioentoelagen 1

ANTWOORD:

De perekwatie van de pensioentoelagen, gesteund op diensten
bewezen vóór 1932, is een zeer Inqewikkelde zaak die momenteel ter
studie ligt.

Splitsing van klassen.

VRAAG:

In verschillende gesubsidieerde technische schoten mag. gezien het
groot qetal lecrllnqen, een splitsing qebeuren van klassen.

Wanncer deze scholen deze splitsing echter doorvocren op afstand
(bv. cen klas oprichren in een naburige gemeente) oro op die manier
de moeiltjkhcden van verplaatsing weg te nemen voor de leerlingen
van die streek, dan ondervinden zij moellijkheden.

De uitqavcn voor de Staat zoudcn nochtans voor de splitsing op
afstand dezelfde zijn als voor de splitsing in het bestaande school-
qebouw.

Meent de heer Minister niet dat een zekere soepelhcld zou dienen aan
de dag gelegd inzake erkenninq van de «splitsingen op afstand », gelet
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considérant, d'une part. les difficultés de J'enseignement libre et compte
tenu. d'autre part, de la prolongation envisagée de la scolarité?

R~POi'lSE :

En son article 13. 7°, la loi du 27 juillet 1955 impose aux établisse-
ments ou aux sections d'établissements d'enseignement privé subven-
tionné de q; lormer, quel que soit leur niveau. un ensemble pédagogique
autonome situé. sauf dans des cas exceptionnels il déterminer par le
Roi. dans un même complexe de bâtiments, et en tout cas, dans une
même commune Oll agglomération,»

Par section d'établissement prise ici ail sens général du terme, il faut
entendre, pour l'application de ces dispositions il J'enseignement tech-
nique, toute école, section et année d'études.

Ainsi, dans I., cas qui semble retenir l'attention de l'honorable mem-
bre, si les différentes classes de toute une section dédoublée sont logées
dans deux bâtiments distincts, situés ou non dans la même commune,
le dédoublement est il considérer comme section autonome pour laquelle
toutes les conditions fixées à J'article 13 de la loi du 27 juillet 1955
doivent être réalisées. Ce dédoublement Fera J'objet d'un arrêté distinct
d'admlssion aux subventions.

Lorsqu'un établissement. par suite de l'impossibilité matérielle d'or-
ganiser son eneseiqnement dans un immeuble déterminé, est obligé d'oc-
cuper deux ou plusieurs bâtiments. mais que les élèves d'une même
année d'études suivent chaque branche au même endroit, aucune auto-
risation préalable n' est requise.

Indemnités compensatoires,

QUESTION:

Des dizaines d'écoles techniques libres subventionnées attendent
encore le paiement de l'indemnité compensatoire due pour l'année
scolaire 1956-1957 pour les élèves soumis à la loi sur l'instruction
obligatoire.

Ne pourrait-on prendre des mesures en vue d'activer la liquidation
de ces indemnités?

RÉPONSE:

Il sera procédé très prochainement il la liquidation de la plus
qrande partie des indemnités compensatoires ducs pour J'année scolaire
1956-1957.

Suhvcntions-trai temcnts,

QUESTION:

Combien de sections ou d'établissements de renseignement technique
libre attendent à l'heure actuelle une décision de M. le Ministre pour
bénéficier de subventions-traitements?

RÉPONSE:

En ce qui concerne l'Enseignement technique privé, 193 demandes
d'admission de sections aux subventions sont actuellement soumises il
J'examen de J'administration.

Ccci ne signifie évidemment pas que toutes ces sections répondent
aux conditions fixées par J'article 13, § 1H, de la loi du 27 juillet 1955.

Certificat d'études secondaires inférieures,

QUESTION:

L'arrêté royal du IC' juillet 1957. portant règlement général des
études dans l'enseignement secondaire, dispose en son article )7, dcu-
xièrnc alinéa, que le diplôme n'est remis qu'à l'élève qui justifie avoir
achevé avec fruit C!WctInC des six années d'études du cycles secondaire.

D'autre part. on prête à M, le Ministre l'intention de constituer un
jury central pour l'enseignement secondaire inférieur. Le certificat
délivré par cc jury sera-t-il équivalent à la fréquentation des trois
premières années, pour l'application de l'article précité?
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enerzljds op de moeihjkheden in het vrij onderwijs en rekeninq hou-
dend, anderztjds, met het vooruitzicht op de verlengde Ieerplicht I

ANTWOORD:

Artikel 13, 7°. der wet van 27.juli 1955 legt de gesubsidieerde bl]-
zondere onderwijslnrichtinqen of afdelingen van onderwijsinrichtingen
de verplichting op « welk ook het peil der studiën zl], een autonoom
pedagogisch geheel te vormen dat, behoudens de door de Koninq te
bepalen uitzondertnqsqevallen, in een zelfde gebouwencomplex. en in
elk qeval in een zelfde qemeentè of agglomeratie moet gevestigd zijn »,

Onder afdeling van een Inrlchtlnq, hier il} de alqemene betekenis van
het woord opqevat, dient voor de toepassing van deze bepalinqen op
het technisch onderwijs verstaan te worden, iedere school, afdeling 'of
leerjaar.

Indien aldus in het geval waarin het achtbaar lid belang blijkt te
stellen, de verschlllende klassen van gans een gesplitste afdding in
twee verschillende gebouwen onderbracht ztjn, al dan niet in dezelfde
qemeente gelegen, dient de splitsing als zelfstandlq beschouwd te wor-
den, die aan alle voorwaarden bepaald bij artikel 13 van de wet van
27 juii 1955 moet voldoen. Die splitsing zal dan door een afzonderlijk
besluit tot de substdiërlnq toeqelaten worden.

Wanneer een inricbting. ingevolge de materlêle onmogelijkheid haar
onderwijs in een bepaald gebouw te orqaniseren, verplicht ls twee of
meer qebouwen te betrekken, maar. al de' leerlingen van eenzelfde
studiejaar elk vak op dezelfde plaats volqen, Is er geen voorafqaande
toelating vercist,

Compensatievergoedinqen,

VRAAG:

Trentallen vrije gesubsidieerde technische scholcn wachten nog stceds
op de compensattevcrqoedtng voor schoolplichtiqe leerlingen voor het
schooljaar 1956" 1957.

Kunnen geen maatreqelen worden getr~ffen om deze uitbetaling te
bespoediqen.

ANTWOORD:

Zeer binnenkort zullen de rneeste voor het schooljaar 1956-1957 ver-
schuldiqde compensatievergoedingen utibetaald zijn.

Weddetoelaqcn.

VR1\AG:

Hoevecl afdelingen of inrichtingen voor vrij technisch onderwijs
. wachten op de beshssinq van de heer Mlnister am in aanmerking te

komen voor weddetoelagen ?

.ANTWOORD:

Wat het privaat technisch onderwijs hetreft, zijn er op dit ogenblik
193 aanvragen om toelating tot de subsidiêr inq van afdelingen aan het
onderzock van de administratic voorgelegd.

Dit betekent natuurlijk niet dat al deze afdelingen voldoen aan de
voorwaardcn bepaald bij artikel 13, § 1, van de wet van 27 juli 1955.

Getuigschrift van Iaqere secundaire studlên,

VRAAG:

Het Koninklijk Besluit van 1 juli 1957, houdende alqemene regeling
van de studiên ln het secundair technisch onderwijs, bepaalt in arti-
kel 37, alinea 2, dat ecn dlplorna slechts verleend wordt indien de
leerllnq met vrucht elk van de zes [aren Van de secundaire cyclus
beëindigd heeft.

Änderzijds ligt het in de bedoeling van de Mlnlster een centrale
examencomrnlssie voor de Iaqere secundalre studiên in te stellen. Zal
het door deze cornmissie te vcrlenen getuigschrift als gevolg hebben, dat
voor bovenstaand artikel, de eerste drie jaren als volkomen in orde
zullen beschouwd worden?



Les porteurs d'un certificat délivré par le flltur Jury central pour
lcnsetqnement secondaire inférieur, pourront poursuivre régulièrement
leurs études dans le cydc secondaire supérieur. Ils pourront y obtenir
un ccrtiftcnr r':g'llier, même s'ils n'ont pas suivi avec fruit chacune des
trois premières années du cvclc secondaire inférieur.

Horaiees.

En exécution de l'arrêté royal du l'' juillet 1957, portant règlement
général des études dans J'enseignement technique .secondarre, de nou-
veaux horaires sont établis pour être envoyés á titre de référence aux
écoles.

L'Instauration de ces horaires entraînera des modifications aux attri-
butions du personnel enseignant. même à celles du personnel définitif.
thle augmentation du nombre d'heures à consacrer aux brnnches de
formation génér •.•le comporte nécessairement une réduction de celles
consacrées :1 la pratique professionnelle. et vice-versa.

Sans subordonner les horaires aux intérêts du personnel. cette réorqa-
nosation plaide cependant en faveur d'une application souple dans la
pratique.

M. le Ministre pourrait-il donner il ses services des instructions
dans ce sens? Dans CC cadre, envisage-r-tl de consentir une réduction
des prestations requises pour une fonction complète de certaines caté-
gories de membres du personnel enseignant?

RÉPONSE:

L'application des horaires qui sont actuellement à l'étude sc fera
avec la souplesse voulue afin de léser le moins possible les intérêts
du personnel enseignant.

Il 11e peut être question diminuer les prestations requises pour
une fonction complète en faveur de certaines catégories du personnel
enseignant.

Année d'orientation.

QUESTIÛ:-'/ :

Dans J'enseignement technique et professionnel, on prévoit une
l"~ année commune (année d'orientation}, dont le programme se situe
à un niveau élevé.

Il est exclu que la différence de niveau entre renseignement tech-
nique ct J'enseignement professionnel corresponde exactement à la
di Hércncc entre le niveau intellectuel des élèves terminant normalement
l'l'cole primaire ct ceux qui ne le font pas.

Parmi les l'lèves ayant subi avec fruit l'examen de la 6m• primaire,
il faudrait désigner, sur la base d'un cxarncn psycho-technique et de
J'appréciation de l'Instituteur ct du chef d'école, ceux des élèves qui
ne sont p<JScapables de s'adapter au niveau élevé de la classe d'orien-
tation.

Ne serait-il pas indiqué d'organiser pour ces élèves une première
année d'cnsciqncmcnt professionnel, dont le proqramme serait davan-
taqc axé vers la pratique?

RiópONSE:

le ne puis me rallier (, la proposition Inlte par l'honorable Membre,
tendant il organiser une 1" année au sein de J'école professionnelle
qui serait plus axée vers la pratique.

Les horaires pt proqr.uumc de la I co annee de récole technique et
de récole professionnelle devront être identiques, ce qui n'empêche pas
que I<Jdidactique soit adaptée.

Les élèves qui ne sont pas aptes à suivre le programme pourraient
plus utilement suivre une année complémentaire dans l'enseignement
pr irnaire.
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ANTWOORD:

De getuigschriften, û te leveren door de voorzlene centrale examen-
comrnlssie voor de lagercsecundaire studiën, zullen aan de houders
ervan de moqclljkheld qeven verdere reqelrnatlqe studiën te doen in
het hoqer secundatr technisch onderwijs. Zij zullen er een regelmatig
qetuiqschrtft kunnen verwerven, zelfs indien zij niet elk der eerste
drle studlejaren van de laqere secundaire cyclus met vrucht hebben
doorlopen.

Lesroosters.

VRAAG:

In uitvoerinq van het koninklijk besluit van I juli 1957, houdende
alqemene regeling van de studiën in het secundair technlsch onderwijs,
wordcn nieuwe lesroosters opqesteld, die als referentie naar de scholen
zullen qezonden worden,

Invoering van zulke roosters betekent wijzigingen brenqen aan de
bevoeqdhedcn van het personeel, ook aan dit in vast dienstverband.
Verhoging van het aantal uren te besteden aan alqemene vorminq qaat
gepaard met verrnlndertnq van deze voor de beroepspraktijk, en
omgekeerd.

Zonder de lesroosters aan de belanqen van het personeel onder-
geschikt te makcn, pleit zulks toch voor ecn soepele toepassing in de
praktijk.

Is het aan de heer Minlster mogelijk <Jan zr]n diensten onderrichtinqen
in deze zin te geven? Overweeqt de Mlnlster in dit verband het
toestaan van ecn verrninderlnq op de prestatles, die vereist zijn voor
een vollediqc opdracht van sornrniqe katcqorlcën van leerkrachten ?

ANTWOORD :

De tocpasstnq van de thans ter studio liggende lessenroosters zal met
de nodtqe soepelheid gebeuren ten einde zo weinig mogelijk de belanqen
van het onderwijzend personeel te schaden,

Er kan qcen sprake zijn van een vèrminderinq tee te staan op de
prestaties, veretst voor een vollcdiqe opdracht van sommige kateqorieën
van Ieerkrachten.

Oriëntatiejaar,

VRAAG:

In het tcchnisch en beroepsonderwijs wordt een qernecnschappcltjk
cerstc jaar [oriéntatiejaar} voorzien, dat een programma heeft van het
stcrke niveau.

Het is uitgesloten dat het mveauverschil tussen technisch en herocps-
onderwijs prccies zal samenvallcn met het verschil in verstandeltjke
begaafdheid tussen Ieerlinqen, die normaal de laqere scheel beëlndiqen,
en deze die zulks niet doen.

In cen grote groep leerllnqen. die met vrucht het examen in het
zcsde jaar laqere school afleqdcn, zal op grond van psycho-technlsch
onderzoek en van het oordeel van leerkracht en schoolhoofd, een
bepaald aantal aan te wijzen zijn, die het sterke niveau van de
oriëniatieklas niet aankunncn.

Acht de Heer Minister het niet weuselljk in zulke gevallen toch
ccn eerste jaar Vaal" de bcroepsschool ill te richten met ecn programma
dat sterkerc praktischc inslaq heeft 1

ANTWOORD:

Ik kan nlet inqaan op het door het achtbare lid gedane voorstel,
cen cerstc jaar voor de berocpsschool in te richten met cen programma
dat ecn sterkere praktische inslag hccft,

Lesroostcr en programma zullcn dezclfdc moeten zijn in het I' [aar
van de tcchnische en van de berocpsschool. Dit bolet evenwcl niet
dar de dldactiek zou aanqepast worden.

De leerllnqcn die nict in staat zijn dit programma te volqen, zouden
bcst ceri bijkomend [aar volqcu in het lager onderwijs.
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Mi.o$e à la r~lraite des licenciés de renseignement lechnique. Oprusl$lelli.D9 van de )jc~Dtiaten in hel technisch onderwijs.

QUESTION: VRAAG:

I) Quelle est la situation du licenciés mis â L..• retraite dans ren-
seignement technique?

2) Combien d'années de service sent requises?

R~PONSE :

A, Enseignement technique de rEtat,

Le personnel enseignant des ètabhssements d'enseignement tech-
nique de l'Etat, en ce compris les professeurs licenciés, sont sou-
mis. en cc qui concerne la mise fi la n'traite. fi la loi générale sur les
pensions civiles et ecclésiastiques,

Cette loi prescrit que le personnel peut être mis fi la pension fi 65 ans
d'âge et après 30 années de service.

Les problèmes concernant la mise à la retraite du personnel ensei-
gnant de l'Etat retiennent toute l'attention du Ministre de l'Instrucnon
publique et sont ä l'étude.

B. - Enseignement technique subventionné.

Pensions à charge du Trésor PI/blic.

La question de la fixation et de la liquidation des pensions relève
de la compétence de l'Administration des Pensions. Ministère des
Finances. 136, rue Royale fi Bruxelles,

Enseignement technique communal (Arrêté royal du JI décem-
bre 1881),

Mise fi la pension;

il la demande des intéressés: 30 ans de service (âge: 50 ans):

pa r mesure croffice: 15 ans de service (âge; 60 ans):
pour inaptitude délinëloe constatée par le S, S. A (Commission
des Pensions) :

infirmités [ou maladie); 10 ans de service (quel que soit
l'äqe}:
infirmités provenant de rexercice de leurs Ionctions : 5 ans
de service (quel que soit l'âge);
blessures reçues dans J'exercice ou à l'occasion de l'exercice
de leurs Ionctions : pas de conditions d'áge ni d'ancienneté.

Enseignement technique privé (Loi du 30 janvier 195i).

Mise à la pension;

il la demande des intéressés: 30 ans de service (âge: 65 ans);

pour inaptitude dé/hâtive constatée par le S, S. A, (Commission
des Pensions) :

infirmités (ou maladie) ; 10 ans de service (âge: 50 ans);

blessures reçues dans l'exercice de leur fonctions .; pas de
conditions d'âge ni d'ancienneté.

C. - Tableau comparatif.

Conditions de mise il la pension,

Enseignement technique subventionné.

Loi du 30 janvier 1954 (art. 4).--.-.--....·---1-··--·-·1·-·-·· ..·,···
V . Age Années de I

oir : minimum services:
I

Raisons
de mise il la pension

art. IH,

loi 21-7-1844
65 ans 30 ans à la demande des intéressés

art. 4,
loi 30-1-1954

urt. 31,
A. R. 24·2-1951

50 ans 10 ans hors d'état de continuer Ionc-
tiens par suite d'infirmités
non caractérisées

art 2.
loi 21-7-1844

quel qu'il
soit

hors d'état de continuer Ionc-
tiens par suite de blessures
reçues ou d'accidents sur-
venus dans l'exercice de
ses fonctions

I) Welke is de toestand van de op rusr gestelde ltcentiaren in het
technisch onderwlls ?

2) Hoeveel dienstjaren zijn vereist ?

ANTWOORD:

A, - Rijkstec1misch Onderwi]s.

Het onderwijzend personeel van de Rijksinrichtingen voor tech-
nisch onderwijs, mbeqrepen de Ieraren Iicenttaten, zi]n, wat de op-
rustslelling betreft, onderworpen aan de alqemene wet op de burqer-
lijke en kerkelijke penstoenen.

Deze wet bepaalt dat het personeel op pensioen kan gesteld worden
op de leeftijd van 65 jaar en na 30 jaren dienst.

De problemen betreflende de oppensioenstcllinq van het onderwijzend .
personnel van het Rijk hebben de aandacht van de heer Minlster
van Openbaar Onderwijs en liggen ter studle.

ß. ~ Gesabsidieerd Technisch Ondenoiis,

Pensioenen ten leste van de Openbare Sciuükist,

De kwesne Van het vaststellen en vereffenen der pensioeneù behoort
tot de bevoeqdheid van de Administratie der Pensloenen, Minlsterle
van Pinanctën. 136. Kontnklijke straat, te Brussel.

Gemeentelijk Technisch Onclenuijs (Koninklijk besluit van 31 de-
cember IBSi).

Oppensloenstelllnq :

- op oerzoek van de belanqhebbcndcn : 30 [aar dienst [leefttjd :
50 jaar);
van ambtsureqe : 15 [aar dienst [lecltijd : 60 jaar);
wegens definitieve ongeschiktlleid vastqesteld door de Adrnints-
tratieve Gesondhetdsdtenst [Comrnissie van Pensioenen) ;

ltchaamsqebreken (of tickte): 10 jaar dienst (welke ook de
leeftijd zij}:
lichaamsgebreken ontstaan door de uttoefentnq van hun func-
tics: 5 [aar dienst (welke ook de Ieeftijd zij);
kwetsurcn opqelopen in de uitoefenlnq of ter qelcqenheid van
de uitoefening van hun Iunctles : qeen voorwaarden van leef-
tijd of anctënnitctt.

Pciv<~at Technisch Onderwijs (Wet van 30 januari 1951).

Oppcnsloenstellinq :

op verzoek van de belanqhebbenden : 30 jaar dienst [Ieeftljd ;
65 jaar);
weqcns definitieve onpeschiktheid vastqestcld door de Adminis-
tratievc Gezondheidsdienst [Cornrnissie van Pensloenen] ;

lichaarnsqebreken (ol ztekte ) : 10 [aar dienst (Ieeftijd :
50 jaar}:
kwctsuren opqelopea in de uitoefening van hun Iunctics :
geen voorwaarden van Ieeftijd of anciênnitcit.

C. ~ Vergelijkende tebel.

Voonvaarden voor de oppensioenstellinq.

Gesabsidieerd 'Ï'cchniscli Gndecurl]s.

Wet van 30 januari 1954 (art. 4),

Zie:
'I

Minimum I Dienst-
leeltijd I jaren

Reden van de
oppensloenseellinq

art.I. 56 [aar 30 [aar
wet 21-7-1841

art. i, 50 jaar JO jaar
wct 30-1-1954

Iart. 31.
K. B, 21-2·1951 I

i
art. 2, orn het even;

wet 21·7-1844 welke

op aanvraag van de belanq-
hebbenden

nict in staat de dienst voort
te zettcn ingevolge nict
bepaalde gebreken

niet in staat de dienst voort
te zetten inqcvolqe ver-
wondingen opqelopcn . of
onqevallen overkornen bij
de uitoefening van de dien-
sten.



N, B,: Si: - 50 ans et hors d'étal de continuer fonctions par suite
'd'infirmités non caractérisées: mise en disponibitê pour cause de mala-
die ou d'infirmités jusqu'à cc que les conditions de mise à la pension
se trouvent réunies,

Le subside-traitement == montant pensions:
Le temps de mise en disponibilité pour inaptitude définitive. ne

compte pas pour la liquidation des pensions,

Enseignement technique communal,

Arrêté royal du 31 décembre IBM (art. 1 à 5).

........_.--1.--- ..__
1
..__ : ..•.. _.. _._ __ ._..__ ._-

Age Anné~s de : Raisons de mise à la pension
servICes!

50 ans à la demande des intéressés30 ans

quel qu'il soit JO ans hors d'étal de continuer fonctions par
suite d'infirmités

quel qu'il soit hors d'état de continuer fonctions pal
suite d'infirmités provenant de ïexer-
erce des fonctions

5 ans

quel qu'il soit hors d'état de continuer fonctions par
suite de blessures reçues ou dacci-
dents survenus dans rexercice ou •••
l'occasion 'de ïexercice des [onctions

60 ans par mesure d'office:15 ans

tous les professeurs
également ceux mis en disponibt-
lité par mesure d'ordre

Enseignement supérieur.

Article 22·22 : « Subvention, à titre d'encouragement,
aux candidats au titre d'agrégé

de l'enseignement supérieur et à celui de docteur spécial ».

QUESTION:

M. le Ministre voudrait-il me donner quelques précisions sur la
portée et la destination de ce crédit?

RÉPONSE:

La subvention de 800,000 francs prévue en faveur des candidats au
titre d'agrégé de l'enseignement supérieur et à celui de docteur spé-
cial. est destiné à couvrir une partie des frais d'impression de la thèse
que ces candidats doivent présenter en vue de l'obtention de l'un des
titres précités.

Le montant de la subvention qui est accordée s'élève à 20,000 francs
ou à 30,000 francs selon le cas,

Universités de l'Etat, - Recrutement du personnel administratif
et technique.

QUESTION:

En ce qui concerne le personnel admlnlstratll et technique des uni-
versités de l'Etat, quels arguments incitent le Ministre à étendre
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N. B. : Indien: - 50 jaar en niet in staar de dienst voort te zetten
inge~'olge niet bepaalde hchaamsqebreken : tet' beschikking gesteld
wegens ziekte of gebrekkigheid tot de voorwaarden voor de oppen-
sioenstelling vervuld zijn.

De wedde-toelaqe = bedraq van het pensioen:
De tijd van terbeschikkingstèlling wegens definitieve onqeschtkt-

heid, telt niet voor de vereffening der pensioenen.

Gemeentelijk Technisch Ondet'wijs.

Koninklijk besluit van 31 december 18lH (art. I tot 5).

Minimum
leeftijd r ~ienst-

,aren Reden van de cppensioenstelhnq

50 jaar 3e jaar op aanvraag van de belanqhebbenden

om het even welke 10 [aar ntet in staat de dienst voort te zetten
ingevolge lichaamsqebreken

Oßl het even welke 5 jaar nier in staat de dienst voort te zetten
ingevolge lichaamsgebreken voort-
oloeiende uit de uitoefening van de
diensten

om het even wclke niet in staat de dienst voort te zetten
ingevolge verœondinqen opgelopen of
ongevallen overkomen in de uitoefe-
ning of tengevolge van de uitoefening
VDn de diensten

60 [aar 15 jaar 'vaTl ambtsluege:

alle leraars
eveneens deze ter beschikking ge-
steld bij ordemilatregcl

Hoger Onderwjjs.

Artikcl 22-22 : « Toelage, als aanmoediging,
aan de candidaat-geaggregeerden voor het hoger ondcrwijs,

co speciaal doctor »,

VRAAG:

Mag ik wat nadere uitleq vernemen over de draaqwljdte en de
bestemming van dit krediet?

ANTWOORD:

De toelaqe van 800,000 frank, voorzten ten qunste van de candidaat-
geaggregeerden voor !ret hoger onderwijs en speciaal doctor, is bestemd
orn een dccl van de drukkosten te dekken van de thesis, die door deze
candidaten moeren voorgelegd worden tot het bekomen van een der
voornoernde titels.

Het bedraq van de vcrleende toelage beloopt 20.000 of 30.000 Frank,
al naar het geval.

Rijksuntversitcih:n. - Werving van het administratief
en technisch personeel,

VRAAG:

Welke zijn de argumenten die de Minister aanzetten de autonomie
Van de Rijksuniverslteiten uit te breiden tot de aanwerving van hun
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l'aurouomie de ces établissements au domaine du recrutement. alors
que la loi du 28 avril 1953 leur réserve déjà de larges pouvoirs en
matière de nominations. line mesure qui consisterait à laisser se faire
les nominations saus intervention aucune du Secrétariat Permanent
au recrutement ne créerait -elle pas une brèche dans le statut du per-
sonnel de l'Etat? Ne serait-il pas bon que l'on s'en tienne au système
du Secrétariat permancnt ?

RÉPONSE;

Il est exact que la loi du 28 avril 1953 confie aux Conseils d'Adml-
nistration des Untvcrsttés de l'Etat le soin de nommer lès membres du
personnel administratif. clu personnel spécialisé et de muîtrise, gens
de métier ct de service. jusques et y compris le gracle de sous-chef de
bureau.

Le projet que je prépare au sujet du recrutement de ce personnel
est la dernière mesure exécutoire de la loi du 28 avril 1953: il s'inscrit
dans la ligne tracée par le législateur qui a clairement indiqué, dans les
travaux préparatoires, sa volonté de doter ce personnel d'un statut
spécial et d'aboutir à une décentralisation en matière de recrutement.

Je ne suis pas d'avis que cette mesure est plus de nature à ébranler
le statut du personnel de l'Etat que les mesures similaires prises pré-
cédemment en faveur d'autres catéqories spéciales d' agents et notam-
ment en faveur du personnel scientifique des universités, des autres
établissements d'enseignement supérieur et des établissements scien-
tifiques, du personnel chargé de veiller à la sûreté de l'Etat dans le
domaine de l'énergie nucléaire ainsi que du personnel d'exécution qui
l'assiste (en ce compris le personnel de maîtrise, gens de métier et de
service) .

Beaux-Arts,

QUESTION:

Le budget de 1958. Titre I, Section VIII. chapitre II, article 22-11,
prévoit un subside de 377.000 francs au bénéfice de la «Philharmonie»
d'Anvers.

La promesse avait été faite, pourtant, que cet orchestre sc verrait
octroyer une subvention de l'Etat de l'ordre de \.000.000 de francs,
ct l'on avait pris l'engagement. en présence de représentants de la
e Philharmonie » et cie la Ville d'Anvers, que déjà en 1957 un montant
de 377.000 francs serait liquidé. C'est ce que confirme d'ailleurs une
lettre de M. le Ministre de l'Instruction publique adressée à la Ville
d'Anvers, où il est dit notamment:

«Je tiens à rappeler combien les difftcultés- de la Ville d'Anvers me
préoccupent; témoin mes effort.~ pour trouver une solution au problème
de la création de l'orchestre ({De Philharmonie », A cet effet, j'ai
demandé l'inscription au buclget de 1957 d'un crédit de 1.000.000 de
francs. Quoique Ir Comité du Budget se soit réuni deux fois, les
29 avril 1957 et 17 juillet 1957, la question y est restée en suspens.

,. Je demanderai il mes services de me soumettre une nouvelle
demande en vue d'obtenir l'inscription au budget de 1958 d'tm crédit
de 1.300.000 Iran cs en faveur de votre orchestre symphonique.

» J'espère que l'on m'écoutera et gue, d'Ici peu, je serai en mesure
cie VOliS donner entière satisfaction à ce sujct.«

Le proqrarnmc [ustiftcarlf de l'article 22 précité justifie comme suit 'la
nouvelle subvention de 377,000 francs : «Crédit provisionnel pour sub-
ventionner l'orchestre permanent d'Anvers. dont la création est fI
l'étude

S,HlS vouloir trancher la question de savoir si la "Philharmonie»
est réellement un orchestre permanent, nous devons dire cependant
gue le libellé de cette justificafion n01l5 parait étrange. La création
cie la « Philharmónlc > n'est pas du tout il J'étude, L'orchestre en
question il donné en 1957 tin nombre impressionnant de concerts,
clont une série pour l'Education populaire, il la d2mande du ministère
de l'Instruction Publique.

En résumé; suivant les promesses du Ministre, l'Etat accorderait
il la ,< Philharmonie» : 377.000 francs pour 1957, et 1.000.000 de francs
pour 1958.

Pourquoi ces montants ne sont-ils pas prévus au budget?

[ 42 ]

administratie! en technlsch personeel, terwijl de wet van 28 april 1953
deze inrichtingen reeds ruime bcvoeqdheden verleent tnzake bence-
minqen. Zou een maatreqel er toe strekkend, de benoemingen te Iaten
gebeuren zonder enige tussenkomst van het Vast Vvervingsscretilriaat
qeen inbreuk maken op het Statuut van het Rijkspersoneel? Ware
het ntet goed zich aan het systeern van het W ervinqsscretartaat te
houden ?

ANTWOORD ;

Het ts juist dat de wet van 28 april 1953 aan de Raad van Beheer
van de Riiksunlverslte lten de zorq overlaat de onderqeschikte leden van
het administrattcf, geschoold en meesterpersoneel, ambachtslieden en
dienstpersonecl tot en met de graad van onderbueeauchef te benoemen,

Het ontwerp dar wordt in verband met de aanwervinq van dit per-
sonecl voorbereid, Is de laatste ultvoerinqsmaatreqel van de wet van
28 april 1953: het ligt in de lijn qetrokken door de wetqcver die duide-
lijk zijn wil heeft te kermen gegeven dat personeel mel een bijzonder
statuut te begiftigen en tot dcccntrnlisutie inzake aanwerving te komen,

Ik ben niet de mening toeqedaan dat deze maatreqel het statuut van
het Rijkspersoneel meer zou kunnen docn wankelen dan de gelijkaar-
dlqe maatreqelen vroeger genomen in het voordccl van andere bljzon-
clere cateqorieën van agenten bv. in het voordecl van hel wcrenschappe-
lijk personeel van de untverstteiten, van andere .inrichtingen voor hoqer
onderwijs en van wetcnschappelijke Inrichtinqen, van het personeel dat
moet waken voor de velliqheid van de Staat inzake kernenerqie even-
<Ils van het uitvoerinqspersoneel dat het bijstaat [inbeqrepen het
mcesterpersoneel, ambachtslieden en dienstpersoneel}.

Schone Kunsten.

VRAAG;

Op de begroting voor 1958. titel I. hoofdstuk II. artikel l l-Tl, wordt
een subsldic van 377.000 frank voorzien voor de Philharmonie van
Antwerpen.

Er was nochtans toegezegd dat <lan deze orkestvereniqlnq een staats-
toelaqe van 1.000.000 frank zou worden uitbetaald, in bijzijn Van
verteqenwoordiqers van de Philharmonie en van de stad Antwerpen.
dat reeds voor 1957 ecn bcdraq van 377.000 frank zou worden ultbe-
taald. Dit vindt trouwens zijn bevestÎging in een brief van de heer
Minister van Onderwijs, qericht aan de stad Antwerpen, waarin 0.11\.

het volqende voorkornt :

« Ik hccht eraan te hcrinneren hoezeer ik bekomnrerd ben om de moei-
lijkhcden van de stad Antwerpen: ten bewijze hiervan rnaq ik aanvoeren
mijn inspanning om een oplossing te vinden voor de oprlchttnq van
«De Phllharmoruc », Met dit doel heb ik .op de begroting van 1957
ccn krcdiet van J .000.000 frank aanqevraaqd. Niettegenstaande twee
zittingen van het Begrotings-comité op 29 april 1957 en 17 juli 1957
is deze zaak daar hangendegebleven.

» Ik vraaq mijn dicnstcn mij cen nieuw verzoekschrtft voor hcronder-
zoëk voor te leggen evenals voor de opnarne in de begroting van 1958
van een krcdict van 1.300.000 frank voor UW syrnphonisch orkest,

» Ik hoop gehoor te zullcn vinden en u cerlanq op dat punt voldoc-
ning te kunncn qcven. »

In de toe lichtmq bi] hoqerqcnocmd artikel 22, wordt de ntcuwe toc-
lage van 377.000 frank als volgt qcrechtvaardlqd. «Voorlopig krediet
Oill hct vast stadsorkcst van Antwerpen, waarvan de oprichting ter
studic liqt, te subsidiërcn ».

In hct midden nog gelaten of de Philharmonlc ccn vast stadsorkcst
is, doet deze Iorrnulerinq tech bevreerndcnd aan. De Philharmonie ligt
allcsbchalve ter studle. Zr] heeft in 1957 recds een indrukwekkend
aantal conccrtcn qcqevcn, waarbij ccn recks voor Volksopleiding, in
opdracht van het Minlsterie van Onderwijs.

Samonvattond dus; volgens de beloften van de Minister zou de
Staut aan de Philharmonie tockenncn ; 377.000 frank voor 1957 en
1.000.000 frank voor 1958.

Waarom wordcn deze bcdraqcn nlct in de begroting voorzien?



RÉPONSE:

La subvention dc 377.000 francs prévue au budget de 1958 comme
crédit provisoire pour subventionner I'orchestre permanent de la ville
dAnv crs sera auqmenrë par voie d'amendement il 1.000.000 de francs.
Lc comité de budget a marqué son accord dans ce sens.

POL:r l'exercice 1957. un montant de 333.333 francs a été inscrit au
budqcr par voie d'amend ement en date du IS décembre 1957. au
bénéfice de l'orchestre '" De Philharmonie ». Un arrêté accordant cette
subvention a été pris.

Enseignement supérieur et Sciences.

Répartition des subventions.

QUESTION:

Entre quelles institutions et pour quels montants cette subvention
a-t-elle été liquidée en 1957 ou, il défaut, en 1956?

RiórONSE:

Le crédit prévu il l'article 22-5 de la Section V du budget de nDS-
tructton Publique a été réparti en 1956 de la maniè~e suivante:

1) Université libre de Bruxelles..; fr.

2) Université catholique de Louvain .

3) Fonds national de la Recherche scientifique .

'I) Faculté polytechnique de Mons .

5) Facultés universitaires de Notre-Dame de la Paix, il
Namur .

6) Faculté de Philosophie et Lettres de l'Institut Saint.
Louis. il Bruxelles ... ." ...

7) Institut Solvay, à Bruxelles

2.757.262

2.757.262

5.208.163

919.088

6.127.250

1.531.812

5.208.163

Total... ... ... 24.509.000

Les crédits supplémentaires s'élevant à 1.582.000 francs (1956) el
230.359 francs (1955 el antérieurs) ont été accordés au Fonds national
des Eludes.

D"penses des universités de l'Etat.

QlmSTlON

Je voudrais demander à M. le Ministre de me fournir une liste corn-
plètc des dépenses de toute nature prévues respectivement pour l'Uni-
versité de l'Etat il Liège et pour celle de Gand.

Je demande ces renseignements en vue de pouvoir me rendre compte
de l'état de choses actuel en cc qui concerne la situation désavanta-
geuse qui serait faite à l'université de Gand et qui. l'année passée,
a filit l'objet de plusieurs actions publiques de la part du corps profès-
soral de cette université.

Je voudrais pouvoir comparer les totaux avec ceux des deux
années précédentes.

( ':13 ] ':I-XIX (1957-1958) N. 6

ANTWOORD :

De toelaqe van 377.000 frank voorzten op de beqrotinq 1958 als
voorlopig krediet om het bestendiq stadsorkest van Antwerpen te sub-
sidiëren i:albij wijze van amendement worden verhooqd tot
J .000.000 frank. Het beqrotinqscomité heeft recds zijn akkoord in die
zin betuigd.

Voor het dienstjaar 1957 werd bij wijze van amendement dd. 18 de-
cernber 1957 een som van 333.333 frank als toelaqe aan de Philhar-
monie. inqeschreven op de begroting. Het besluit houdende toekenninq
van deze toelaqe wcrd reeds getroffen.

Hoger Onderwijs en Wetenschappen.

Verdeling der toelaqen,

VRAAG:

Onder welke instellinqcn en ten belope van welke bedragen is deze
toelaqe in 1957 of bij gebreke daarvan in 1956 ultbetaald geworden?

ANTWOORD:

Het krediet inqeschrevcn op artikel 22·5 van de Sectle V van de
begroting 'van Openbaar Onderwijs werd in 1956 op volqende wijze
verdeeld .

1) Vrije Llnlversitett van Brussel.,; Ir.

2) Katholleke Universiteit van Leuven ...

3) Nationaal Fonds voor Wetenschappelijk Onderzosk

1) Polytechntsche Faculteit te Bergen ... ... ... ... ...

5) Universitaire Faculteiten « Notre-Dame de la Paix »,
te Namen .

2,757.262

2.757.262

5.208.163

919.038

6.127.250

6) Facultett der Wijsbeqeerte en Letteren van het Sint-
Aloysiusinstituut, te Brussel 1.531.812

5.208.1637) Instituut Solvay. te Brussel

Totaal... ... ... 21.509,000

De bijkredieten ten bedrage van 1.582.000 fr. (1956) en 230.359 fr.
(1955 en voorgaande) werden toegekend aan het Nationaal Studie-
fonds.

Uitgaven der Rijksuniversiteiten,

VRAIIG

Mag ik de heer Minister verzceken om een vollediqe njst Cler uit-
qavcn van allerlei aard welke voorzien zijn, en voor de Rljksunlversi-
teit Luik, en voor de Rijksuniversiteit Gent.

De bedoeling is, mij rckenschap te kunnen geven van de huidlqe
stand van zaken inzake de z.q, achterultstelllnq der Gentse Llniverslteit,
wclkc vorlq [aar het voorwerp heclt uitqernaakt van meerdere open-
bare acties vanwege het Professorenkorps der Gentse Universiteit.

Graag zou ik de totalen vergelijken met deze van de twee vorige
[aren,
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RÉPONSE:

Tableau des ~riditsaeeoedës aux universités de l'Etat.

N. B. ~ 1956 et 1957: crédits alloués pour ces exercices + les sup-
pléments de crédits accordés pour les exercices antérieurs: 1958: projet
de budget.

Artide budgétaire

3.

6.

7.

9.

Traitements .... p '"

Honoraires

Indemnités ... '" ... '"

Dépenses de consom-
mation : eau. gaz, élec-
tricité. etc. '" .

10. Dépenses d'entretien,
dépenses de matériel
didactique et scienti-
fique, etc '" .

II. Publications effectuées
par l'Université ... '"

12. Fournitures effectuées
à l'intervention de
l'O. C. F.:

I) Combustibles ... p.

2) Fournil. ce bureau.

1) Mobilier et matériel.

5) Habillement

6) Produits d'entretien.

13-2. Achat el utilisation de
véhicules automoteurs.
propriété de l'Etat '"

14. Dépenses a Hérentcs aux
déplacements '" .

15. Dépenses de formation
professionnelle .... ..

17. Dépenses diverses d'ad-
ministration " .... '"

18. Achats en premier équi-
pement, etc, '" ... '"

19. Autres dépenses excep-
tionnelles '" .

Subventions:

21-1. Service social des étu-
diants '" ... '" .. , '"

21-3. Service d'orientation
des étudiants '"

22-IS. Patrimoine des univer-
sités .

Budget extraordinaire.

Gand

Gent
I

11'1.022.000 i
20.000 I

5.903.161 i

6"".,861
I

11.000.000

173.000.

I

4.080.000 I
I Il.261 I
169.135

150.000 I
I

100.1731

96.000 ,

3.436.700

16.010.000

1.536.000

750.000

250.000

450.000

1956

i
[

Liége

Luik

[ 41 J

ANTWOORD:

Tabel der kredieten verleead aan de Rijksuniversiteiten.

N. B. --- 1956 en 1957: toegekende kredieten voor die dienstjaren
+ de bilkredieten toeqestaan voor de vorige dienstjaren; 1958: ont-
werp van begroting.

Gand

1957

Liège

Gent

I
131.057.846! 137.666.500,

170.000

7.126.880

8.121.741

I
17.100_000 I

192.000

9.618.777

95.113

154.000

24.000

iss.ooo

217.S59

92.000

I
2.270.367

17.511.911

1.957.000

750.000

250.000

750.000

Luik

6.797.909

13.621.614

19.400.000

221.000

3.000.000

230.000

9.000

100.000

157.000

92.000

6.113.789

17.500.000

750.000

250.000

167.946.519 186.571.376 197.927.524 206.708.842

800.000

Hôpital Llniversltalre de Gand
(premier équipement)...... 25.000.000

192.916.519

128.211.000

6.910.360

9.693.499

15.000.000

209.000

2.500.000

240.000

5.000

95.000

189.871

96.000

5.173.616

16.625.000

96.000

750.000

250.000

500.000

25.000.000

222.927.524

Gand

Gent

136.551.000

170.000

6.600.000

7.610.000

18.000.000

200.000

I7.053.000 I
98.000 I

200.000

290.000

250.000

343.000

175.000

96.000

1.992.000

18.000.000

600.000

750.000

1958

i
I

Liège

Luik

142.311.000

6.500.000

13.02S.000

19.300.000

200.000

3.400.000

i40.000

10.000

275.000

157.000

100.000

5.608.000

IS.000.000

2.100.000

Beqrotinqsartlkel

3,

6.

Wedden.

Erelonen.

7. Verqoedtnqe n.

9. Verbruiksuîtqaven :
water, gas, electrici-
teit, enz.

10. Onderhoudsuitgaven.
uitgaven voor didac-
tisch en wetenschap-
pelijk malerieel.

II. Door de Universitei
uitqevoerde publlca
ties.

12. Benodigdheden gele
verd door tussenkoms
Van het C. B. B. :

1) Brandstoffen.

2) Bureelbenodigdh.

4) Meubilair eh mater

5) Kleding.

6) Onderhoudsprod.

13-2. Aankoop en gebruik
van motorvoertuigen
eiqendom van de Staat

14. Uilgaven in vcrband
met verplaatsinqen.

15. Uitgaven v 0 a r be
roepsscholing.

17. D iverse bcstuursult
gaven.

18. Aankopen voor eerste
uitrustinq, enz.

19. Andere buitengewone
uitgaven.

Toeleqen .

21-1. Sociale dienst voor
750.000 de studenten.

500.000 l 500.000

750.000 800.000

200.261.000" 213.282.000
I

20.000.000

220.261]00-1

21-3. Dienst lot voorlich-
ting der studenten,

22-18. Eigen verrnoqen van
de universiteiten.

Bultengewolle begroting.

Academisch Ztekcnbuls te
Gent (eerste uitrustinq].

I



Théâtres lyriques. - Subventions.

QtmSTlO~; :

ALL budget pour 1958. litre I. chapitre U. article 22·9. il est prévu
une subvention de 39.400.000 francs il octroyer aux théâtres lyriques.

Si la situation reste comme en 195ï. le Théâtre de la Monnaie
recevra sur ce montan! 17.200.000 francs. tandis que le «: Koninklijke
Vlaamse Opera " d'Anvers recevrait 10.350.000 francs.

M. le Ministre de l'Instructicn a toutefois été d'accord pour admettre
que la mise Sur un pied d'~gali!é des deux théâtres s'imposait et que
lauqmentation de 2.900.000 francs. votée en 1957. bénéficierait ennë-
renient il l'Institution anversoise. Pourquoi cette augmentation s'élevait-
elle exactement il 2.900.000 [raucs ?

Parce que la subvention au Théâtre de la Monnaie. qui atteignait.
à ce moment. la somme de 16.000.000 de francs. devait en réalité être
répartie il concurrence de 12.500.000 francs, destinés fI l'opéra. et de
3.500.000 francs destinés il récole de ballet

Bien qu'Il y ait également une école de ballet à Anvers. on se serait
contenté provisoirement de cette première étape vers régalité. On don-
neralr au K. V. O. 2.900.000 francs en plus. qui s'ajouteraient aux
9.600,000 francs qUII a déja reçus, et L, subvention se trouverait ainsi
portée il 12.500.000 francs. Ains! le Théâtre de la Monnaie et le
K V. O. se trouveraient au moins placés sur un pied d'égalilé en tant
qu'opéras.

Mais on a rêparti ladite auqmentation de 2.900.000 francs entre les
différents opéras du pays. si bien que le décalage entre le Théâtre de
la Monnaie et le K. V. O. s'en est encore accru.

Pourquoi cette auqrnentation n'a-t-elle pas été intégralement payée
au KV.O.?

RépONSE:

Les subventions accordées par l'Etat aux théâtres lyriques reconnus
tiennent compte notamment du nombre de représentations susceptibles
d'être subvcntlonnées (A. R. 17 décembre 1951).

Sont susceptibles de bénéficier de subventions, les représentations
d'opéras, d'opéras-comiques et de ballets.

Pour les calculs de 1957. c'est la saison 1955-1956 qui a servi de
base.

Le Koninklljke Vlaamse Opera d'Anvers a donné 152 séances.

Le Théâtre Royal de la Monnaie a donné 289 séances.
De là, la différence des crédits alloués.

Orientation professionnelle.

Centres psycho-rnédlco-sociaux.
Section lX. _ Chapitec l'', art. 3-3; 9-1; 10·t; 12·1b; 12-5a; t8-1a.

QllES1'IO:'i :

a) POlir les centres de l'Etat, les dépenses s'élèvent il:

1956
1957
1958

6.973.000
9.926.000

11.157.000

[ustlficatlon : création de deux nouveaux centres le , •• septembre
1957: création de of nouveaux centres. prévue pour le 1" septembre 1958.

Oucls sont les centres respectifs 1
Ne serait-il pas possible de donner une idée de l'activité des centres

en fonction 1
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Lyrische schou.wburlJli'D. - Toelagen,

VRAAG:

Op de begroting voor 1958. titeJ I. hoofdstuk II. art. 22/9. wordt
een toelaqe van 39.'100.000 frank voorzten, te verlenen aan de lyrlsche
schouwburgen.

Jndien de toestand blijft zoals iD 1957. zal de Muntschouwburg
daarvan 17.200.000 frank opstrtlken, terwljl de Komnkluke Vlaamse
Opera te Antwerpen. 10.350.000 frank zou krijgen.

De heer Minister van Onderwijs was het er nochtans mede eens
dat de gelijkstelling van belde schouwburgen ztch opdrong en dat de
in 1957 gestemde verhoging van 2.900.000 frank volledig ten goede
zou komen aan de Antwerpse instelling. Waarom bedroeg deze ver-
hoging juist 2.900.000 frank?

Omdat de subsidie van de Muntschouwburg. op dat ogenblik
16.000.000 frank, in feite moest gesplilst worden en wel 12.500.000 fr.
als Opera en 3.500.000 frank voor de balletschool,

Hoewel te Antwerpen eveneens een balletschool bestaat, 7.0U men
zich voorlopig tevreden hebben gesteld met een eerste stap naar gelijk.
schakeling. Men zou aan de K. V. O. 2.9001)00 frank meer geven. te
voeqen bij de 9.600.000 frank die hlj reeds kreeq, en aldus de sub-
sidie op 12.500.000 frank brengen. Op deze wijze zouden de Munt-
schouwburg en de K. V. O. tenminste als opera gelijk staan,

Men heeft deze verhoging van 2.900.000 frank echter verdeeld tussen
de verschillende opera's van het land en wel 2:0. dat de decalage
tussen de Muntschouwburg en de K. V. O. nog grofer wordt.

Waarom werd deze verhoging niet integraal aan de K. V. 0: ult-
betaald?

ANTWOORD:

De toelaqen aan de erkende Iyrische schouwburgen zijn o.m, qe-
steund op het aantal subsidieerbare verloningen (K. B. 17 december
1951).

Zijn subsidieerbaar, de voorstellinqen van opera's, komische opera's
en balletvertonlnqen. . .

Voor de berekeningen van 1957 werd het selzoen 1955-1956 als basls
genomen.

De Koninklijke Vlaamse Opera van Antwerpen gaf 152 voorstel-
linqen,

De Muntschouwburq gaf 289 vertoninqen.
Dit is de corzaak van het verschil der toeqekende kredieren.

Beroepsoriënterinq,

Medisch-psychisch.sociale centra.
Scctie IX. - Hoofdstuk I, art. 3-J; 9-t; 10-1; t2-tb; 12-5a; lB·la.

VRAAG:

a) Voor de f?iilr:sccntra bedraqcn de uitgaven voor:

1956
1957
1958

6.97.3.000
9.926.000

11.157.000

Verantwoordinq : oprichting van twee nieuwe centra 1 september
1957: voorzlcne oprichting van '1 nieuwe centra voor 1 septernber 1958.

Welke zijn dle respectlcvc centra?
Is het mogelijk cen beeld te krijgen van de acttviteit van de werkende

centra?

b) POUf les centres privés agréés, Je Chapitre Il, article 22-3. pré- b) Voor de crkende vrije centre voorziet Hoofdstuk II. artl-
voit: kel 22-3 :

1956 6.168.000 1956 6.168.000
1957 8.750.000 1957 8.750.000
1958 8.750.000 1958 3.750,000

POUf cette catégorie aussi. il conviendrait de fournir. à titre de
comparnlson. quelques précisions sur le fonctionnemcnt. N'y a-t-il pas
de discrimination? En cc qui concerne les centres de l'Etat. ne faut-il
pas ajouter aux montants indiqués les honoraires du personnel non
pcrrnancnt : 530.000 francs. ct les déplacements: 68.000 francs?

RÉPONSE:

a) Centres pS!lcho-méc1ieo-soCÎof/X cie J'Efal.

Ces centres. au nombre de 18. remplissent la tâche, fixée par
l'article 3, alinéas 1 ct 2, de l'arrêté royal du i mai 1956 fixant

Ook hier ware het nodig enig beeld te krijgen, ter vergelijking van
hun werking. Is er hier geen discriminatie aan 't werk? Moeten,
voor de Rijkscentra, aan de opgegeven sornmen niet worden tee-
gevocgd: erclonen van niet vast personeel : 530.000 frank. Verplaat-
singen: 68.000 frank.

ANTWOORD:

a) Psycho-mcdisch-sociale centre !Jan de St8at.

Deze centra, ten getale van 18, vervullen de taak, haar opgelegd
bi] artikel 3, lcden 1 en 2. van het koninklijk besluit van '1 mei 1956
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les régies d'organisation des offices d'orientation professionnelle et
des centres psvcho-médico-soctaux de l'Etat. ainsi que les conditions
cle subvention par l'Etat d'offices d'orientation professionnelle et de
centres psycho-rnédico-sociaux.

Les cvntres psycho-médlco-sociaux ont pour mission:

I· de procéder à des examens d'orientation professionnelle et de
donner aux autorités scolaires et aux parents, des avis sur l'ortent a lion
professionnelle des élèves des établissements administrés par les pou-
voirs publics et. le cas échéant. des enfants qui sollicitent leur
admission dans ces mêmes etablissements;

2" de collaborer à la tutelle psychologique et il la tutelle sanit a ire
dans les conditions définies pa r l'inspection médicale scolaire au p~ofit
des élèves visés sub 1°.

Ils assurent I.. tutelle sanitaire et psychologique des l'lèves des
établissements d'cnsciqnerncnt de l'Etat de leur ressort 'd procèdent
à l'examen d'orientation professionnelle de ces élèves, suivant les
dispositlons de l'article 10 de I' arrêté susdit.

Le cadre du personnel correspond aux prescriptions de l'article 12
du même arrêté.

Deux nouveaux centres ont été créés durant l'excretee 1957. Ils sont
installés " Neufchâteau cl tI Roulers.

Le projet de budqet 1958 prévoit la création dl' quatre nouveaux
centres. Leurs sièges n'ont pas encore été fixés. Ils le seront dés que
les crédits de mon Département seront votés.

Les crédits prévus aux articles 6 ('530.000 francs) et H/l/b
(61\.000 Francs) mentionnés dans votre question doivent. en effet. être
ajoutés au total lndlqué. Ils servent d'une part au paiement des hono-
raires des médecins, attachés aux centres psycho-médlco-soclaux. chargés
des examens médicaux et d'autre part à couvrir les frais de déplace-
ments de service du personnel de ces centres.

b) Centres psycho-médico:sociaux et offices d'orientation protes-
sionnelle subsidiés.

Suivant les articles J 7 ct 18 de l'arrêté royal du 1 mai 1956. des
subsides peuvent être alloués à des offices d'orientation professionnelle
ainsi qu'à des centres psycho-médico-sociaux créés par des provinces.
par des communes, par des associations de pouvoirs publics Oll par des
personnes privées,

Pour pouvoir bénéficier éventuellement du subside dl' l'Etat, ces
institutions doivent satisfaire aux conditions dl' l'article 22 du susdit
arrêté.

Elles remplissent donc respectivement la tâche assignée, au centre
psycho-médico-social déterminée aux alinéas I ct 2 de l'article 3 ou à
l'office d'orientation professionnelle telle que fixée à l'article 2.

LI' montant global d'es subventions accordées par le Département
pour l'exercice 1956 qui était de 6.250.000 francs a été porté pour
l'exercice 1957 à 8.750.000 francs. •

La possibilité est cnvisaqéc de maiorer cc montant, pour 1',\Ve'llir, afi:1
dinrcrvcnir dans une plus large mesure dans les charges du personnel
qui est imposé aux offices d'orientation professionnelle et aux centres
psvcho-médico-sociaux par l'article 12 de l'arrêté royal du 4 ma i 1956.

Je crois devoir faire remarquer 'lu" ,«taincs provinces et communes
allouent éqalcmcnt des subventions ,i ces institutions.

Services Educatifs.

Centres de lecture publ'quc.

QUE5T10N

Mc référant aux propositions budgétaires pour 1957. je crois utile
de communiquer il M. le Ministre de llustruction publique une note
circonstanciée. raisonnée et documentée, afin d'attirer son attention
sur 1~ situation des bibliothèques de notre pays, dans J'espoir qu'il
Iassc connaître ses intentions en cc domaine. car. sans doute, caresse-
t-i! l'espoir de voir apporter des arnèliorations il une situation déplo-
rablc.

[r n'ai pas été sans remarquer que M. Il' Ministre avait, à l'occasion
de l'Instnllntion du Conseil SlIpériellf des Bihliothèques. confié it
celui-ci des tâches divcl·srs. Mais tOilS II'S spécialistes ,~ont d'accord
pOlir cstimer qu'ulle proposition tendant il üpportl'r des améliorations
ou des lllodificoltions it la loi d'octobre 1921 ainsi qu·'IllY. .1rrNés orga-
niques nc pourrilit rés(ludr~ le prohlème de la création dl' centres de
lecture,

Les centres de Icctmc so"!t - il en ;lIger d'après cie rarissimes
rx(c;Hlotls existant d<ltls notre P,lYS ainsi que des prototypes de
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tot vaststelhnq der regelen lnzake inrichting van de dtcnsten voor voor-
lichting bij beroepskeuze en van de psycho-medlsch-sociale centra van
de Staar ••• Ismede der voorwaarden tol subsidiërillg. door de Staar, "an
diensten voor voorlichting bij beroepskeuze en van psycho-medisch-
sociale centra, die lulden als volgt:

De psycho-medlsche-soctale centra hebben tot taak :

I· onderzoektnqen met belrekking tot beroepskeuzevoorlichling te
verrtchten, alsook de schooloverheden en de ouders van advies te
dtenen nopens de beroepskeuzevoorllchtinq der leerlingen van de inrich·
tingen beheerd eloor de opcnbare besturen en. eventueel, der klnderen
die om opneming in diezelfde inrtchtinqen verzoekeœ

2" mede te werken aan de psychologische voogdij en her sanitair
toezicht, onder de voorwaarden bepaald door het medisch schooltoeztcht.
ten bate van de Ieerllnqen bedocld in l'' hlerboven.

Zij verzekcren de sanitaire en psycholoqische voogdi] van de lcer-
lingen der Rljksonderwtjstnstelltnqen uit hun qebled, en voeren de
onderzoekcn uit met betrekkinq tot de beroepskeuzevoorltcbnnq van
deze lecrbnqen. op de wijze bepaald bij artikel 10 van v oormeld
bcsluit.

Hct personeclskader Slemt overeen met hctqecn voorzten Is bij arti-
kel 12 van hctrelfde besluit.

Tijdens het dienstjaar 1957 werdcn twce nieuwe centra opqerlcht.
Deze zijn gevestigd te Roesctare en te Neufchâteau,

Hct ontwcrp van beqrotinq voor 1958 voorziet de oprtchtinq V"lI
vier nieuwe centra. De aanduidmq van de lokaliteiten waar deze
zullcn ingericht worden is. nog nict gebeurd. Deze zal bcpaald wordcn
zodra de kredieten Ur beschikkinq V'lII mijn departement zullen zijn.

Dl' krcdieten voorzten bij artlkel 6 (530.000 frank) en H/I/b
(68.000 frank). verrneld in uw vraaq. dienen inderdaad aan de (>pgege-
ven sommen tocqevoeqd. daar zij sl aa n op de erclonen van de
qenccshcren, verbonden aan de P. M. S. Centra, bclast met dl' mcdische
onderzoekcn aldaar, en anderatjds op de dienstverplaatsinqen van het
personeel dezcr centra.

b] Gesubsi(liëerdc pS!lcho-mcdiseh-sodalc centra en dienstcn !.Joor
voorlichtiruj bi; bcroepskeuze.

Inqevolge de artikelcn IÎ vn 18 van het koninklljk besluit van
4 mei 1956. kunnen toclaçen verieend worden <lan dicnsrcn voor voor-
lichtinq bi] berocpskcuze cvenals aan psycho-medlsch-soctalc centra
opgericht door provincics. gemeenten, "ercnigingen van openbare
besrurcn of private pcrsonen,

Om toeqelatcn te wordcn tot suhsidiêrinq, moctcn zij voldoen aan
de VOo(\viI,lrdcn qcstekl bij artlkel 22 van gezegd besluit.

Zij vervullcn dus rcspecticvclijk cil' tauk van psycho-medisch-soctaal
':eu',,;m als vcrrncld in artikcl 3, ledcn I en 2. of als dienst voor voor-
lichtinq bij bcroepskeuze als vermcld in artikel 2.

Het globale bedrag der toclaqen verlccnd door hel dcp a rtcnrcnt, dar
voor hcr dicnstjaar 1956 6.250.000 frank bcdroeq wcrd voor hct dienst-
[aar 195ï opgevoerd lot 8.750.000 frank.

De moqclljkhcld wordt ondcrzocht om in de tockomst dit bedraq op
te voeren, tcnclnde in ruimcrc mate tcqemoet te komen aan de per-
soncclslast die bij artikcl 12 van hct koninklijk bcslutt van i mei 1956
aan de dicnstcn en centra opqcleqd wordt.

Er client revens opqemcrkt dat sommige provincics en gemeentcn
evcneens aan deze dicnsren toclaqcn vcrlcncn.

Opvoedende Diensten.

Opcnbarc lcctuurccntra.

VRAAG:

Naar aanlcidinq van de bcqrotinqsvoorstcllcn voor 195ï achtte ik
hct noodznkclijk dl' heer Mintstcr van Opcnbaar Ondcrwljs l'en orn-
staridi jc. bcrcdcnccrde en qedocumcntccrdc nota mede te delco om
hem te wijzcn op de tocstand van hct hibllotheckwczen in ons land.
met dc hoop, dat hi] zou blijk geven van zijn tnztchtcn op dar stuk,
wanr on(JNwijfeld kocstcrt hij dl' wens vcrbctcrinqcn te zten brengen
il;Hl ccn betreurcnswaardiqc situatk .....

Ik ln-n cr nict hlind voor, dat de beer Minister ter qelcqcnhcld van
de hS':allati\' van de Hoçcre Raad der Opcnbarc Bibliotheken dit orga-
nis:ne verschillende taken hedt opgedragen. Maar aliI' deskundigen
zijn lI('t cc ovc:" e{'ns, dilt cv, verbeteringcn of wijzigingen ilan te
h~enWll a"n cic Wl't Viln octoher !921 l'll cil' org"nieke besluiten het
vr<1ilgs!uk van de le crcë~en or. fectllllrcentra niet kml oplosser).

De te scherp~11 kctullrcentra zijn - ;tfge1czcn <litn enkele spaar-
zame voorbedden in het ]"nd en de pmtotypen in hct bllitenbnd _



l'étranger - d'un tout autre ordre que les blbllothèqucs du régime
Destrée, de sorte qu'il convient de prendre, pour point de départ.
d'autres prémisses en vue de mettre sur pied quelque chose de solide
et cie durable,

M, le Ministre doit avoir eu connaissance des conclusions de la
Journée d'Etudes organisée a Liège, le 15 novembre, dans le grand
Auditoire de l'Université, journée d'études organisée par 1'« Association
des Bibliothécaires» et par la « Vlaamse Vereniqlnq van Bibhothe-
cansscn ». Il y est apparu qu'aussi bien les bibliothèques scientifiques
que les blbliothèqucs publiques réclamaient avec insistance l' élabora-
tion d'un statut pour les centres de lecture établis dans des bâtiments
appropriés et placés sous la direction d'un personnel adéquat. N'est-il
pas extrêmement urgent - par rapport à l'évolution du monde et par
rapport aux problèmes posés par les loisirs - de passer rapidement
it de nouvelles réalisations, même s'il fallait pour cela consentir des
sacrifices financier.5, répartis proportionnellement entre toutes 'Ies com-
munes, les provinces ainsi que l'Etat?

A propos de ces deux suggestions, je voudrais que M. le Ministre
envisage' la création d'un comité d'études restreint, formé par des
membres des deux Chambres, afin d'examiner « de visu y, cc qui a
été réalisé ces dernières armées dans certains pays, afin de convaincre
chacun qu'en Belgique il existe une certaine carence.

Rl~PONSE :

La création de « centres de lecture publique» a retenu mon attention;
j'ai même constitué une commission de spécialistes à seule fin d'exa-
miner cc problème. Les propositions des spécialistes, remarquables
dans l'absolu. n'ont cependant pu m'être d'aucune utilité pratique car
leur application eût entraîné des dépenses vraiment excessives.

La mise en application des propositions de la commission d'études
exigerait, en cc moment. une dépense assez considérable de la part
des autorités intéressées,

Je pense donc que nous devons travailler progressivement et étendre
systématiquement Je réseau de prototypes qui existent déjà dans notre
pays,

l'espère que le Conseil supérieur des Bibllothèques publiques, que
j'ai installé dernièrement, pourra me Fournir des suggestions pratiques
et que nOlIS pourrons ainsi rechercher il bref délai une solution en
matière de réorganisation des bibliothèques publiques,

Il y aurait d'autre part grand intérêt pour nos bibliothécaires
d'aller étudier au cours de stages ou de visites les réalisations étran-
gères, particulièrement celles des pays anqlo-saxous et scandinaves;
néanmoins, je pense que l'élaboration de notre système doit pratique-
ment être basée sm les besoins et nécessités de notre population et que
l'on doit tenir compte de J'évolution traditionnelle et historique de nos
propres institutions culturelles.

Bibliothèques du degré moyen.

QUESTION:

Je constate que les bibliothèques du degré moyen deviennent de plus
en plus nombreuses et que M. le Ministre propose, en conséquence,
une auqrnentation du crédit. Bien que cette évolution, Cil elle-même,
soit heureuse, je voudrais savoir si les bibliothèques bénéficiaires pour-
raient, par leur nature, leur importance et leur localisation, servir de
base pour la création de centres de lecture, Et effet, il n'est pas oppor-
tun d'accorder des subventions (uniques ou périodiques) à des établis-
sements qui ne pourraient être incorporés d'emblée dans la nouvelle
structure qénéralc des bibliothèques publiques dont la réalisation est
envisagée.

RfópONSE :

Les bibliothèques publiques dites du degré moyen, qui sont actuelle-
ment subsidiécs par le Service des Bibliothèques publiques et qui peu-
vent être considérées comme des institutions pouvant servir de base
pour Ja création des centres de lecture publique. sont établies à Char-
leroi, Ixelles, Lièqe (une provinciale et une communale); Spa, Ver-
viers, Gnnd. Malines, Ostende, Louvain et, depuis 1958, a Hasselt.

POlir pouvoir bénéficier d'lin subside de l'Etat, Ces bibliothèques
doivent remplir les conditions suivantes:

- être accessibles 30 heures par semaine réparties sur cinq jours;
~ posséder un fonds de livres comptant un minimum de 20.000

ouvrages ct justifier d'un minimum de 50,000 prêts;
~ disposer d'une salle de lecture et de travail accessible en perma-

nence,

Je pense que ces institutions pourraient être incorporées dans une
nouvelle structuré qtnérale de nos bibltothcques publiques, comme cen-
tres de lecture publique,
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van andere orde dan de openbarc bibliotheken van het Desirée ..
regime, zodat van andere premissen moet uitgegaan worden om lets
degelijks en blijvends tot stand te zien komen,

De heer Minlster moet kenms gekregen bebben van de besluiten van
de Studtcdaç lnqericht, in de Aula van de Llniversiteit, op 15 novem-
ber te Luik, studtedaq belegd door de " Association des bibliothécaires :<>
en de « Vlaamse Vereniging van Btblîothecartssen :1>. Er Is daar
gebleken dut zowel de wetenschappehjke bibliothcken als de openbare
blbllotheken met klern aandrinqen op het in leven roepen van een
statuut VOOr te vorrnen openbare lcctuurcentra gevestigd in adequate
qebouwen. geleid door adequaat personcel. Is het dan nier hoogst nodig
~ en zeker ten overstaan van de evolutie van de wereld. en ten
overstaan van de problernen, die door de vrije tijd qesteld worden -
snel tot verwezenlijking van nieuwe znken te komen; ook dan wanneer
daarvoor Itnanciële offers te brenqcn zijn, naar verhoudinq ovcr alle
gemeenten, de provincles en het rijk verdeeld ?

In vcrband met een en ander zou ik de heer Minister in overweging
willen geven een beperkt studiecomité. gcvormd uit leden van de beide
Karners, te vorrnen am de visu na, te gaan wat in bepaalde landen in
de [onqste jaren verwezenlijkt werd ten einde cr ledereen van te over-
tuiqen, dat Bclqtë zckcre tekorten heeft aan te stippen.

ANTWOORD

De oprichtinq van « opcnbare lcctuurcentra ~ heeft mijn aandacht
wcerhouden: ik heb zelfs een commissie van specialistcn opgericht die
tot enig doel had het problccm te onderzoeken. De op ztchzel! merk-
waardiqe voorstellen van de spccialisten, zijn mi] van qecn enkel nut
qeweest, daar hun toepassinq werkelijk overdreven uitgaven zou ge-
vergd hcbben.

De uitvoerlnq van de voorstellen. door deze studie-commissle inge-
dicnd, zou op dit oqenbllk een zcer zware Iinanctële last voor de
overheldsinstanties betekencn.

Ik ben dan ook de mening toegedaan dar wij proqrcsslcf moeren te
werk gaan en systcrnatisch het net van de bestaandc proto-typon in
ons land moeten ultbouwen.

Ik hoop dat de Hoge Raad voor de Openbare Blbliotheken, die ik
onlanqs Installeerde, mij praktrsche suggesties zal kunnen voorleqqcn en
dat binnen zeer kortc tijd naar een oplossing inaakc reorqanlsatie van
het btbliothcekwezcn kan gestreefd worden.

Andcrztjds zou het voor onze btbliothecarlssen van het grootste
belanq zijn qedurende stages en bezocken de buitenlandsc verwezcn-
lijkingen, in het bijzonder de Anqelsaksische en Skandlnaafsc, te qaan
bczocken. Ik denk nictternin dat de uitbouw van ons systccm toch hoofd-
zakclijk moet uitqaan van de noden en behoeften van onze eigen bevol-
king, en dat rnoet rekcninq gehouden worden met de tradltionelc en
historischc groei van onze eigen cultuurinstelllnqen.

I
Bibliothekcn van dc 2"· graad.

VRAt\G :

Ik srcl vast, dat hct aantal bibliothcken. zog. van twccdc graad,
zlch str-cds uitbreidt en de heer Minister derhalve ook een verhoging
van krcdlet voorstelt. Mag dat in zichzelf een qezond voortekcn heten,
ik ben zo vrij de vraaq te stellcn of de bencfrciërcndc blbllotheken door
hun aard en ligging en betekcnis voorhands aanqewezcn zijn orn in de
tockomst ecn rol te vcrvullen ais «lectuurccntrum », Het zou inder-
daad onqewenst zijn instelllnqen met vri] aanzlenlijke bedraqen te sub-
sidiêrcn (ccurnaal of blljvcnd}, wanneer deze niet onmiddellijk opge-
norncn kunnen worden in de naqestrcefde alqcmcnc bibllotheckstructuur
van België.

ANTWOORD:

De zoqenaarnde btbliothcken van de 2<1" graad die op dit ogenblik
door de Dienst der Openbare Bibliothcken wordcn qesteund en die
kunnen beschouwd wordcn als ccn vertrekpunt voor de oprichting van
de lectuurccntra, zijn gevestigd te Charleroi, te Elsene, te Luik (ecn
provinciale en ecn stedelijke}, te Spa, te Verviers, te Gent, te Meche-
len, te Oostende, te Leuven en scdert 1958 te Hasselt.

0111 in aanmcrkinq te komen voor subsidiérinq als bibliotheck
2dn graad, moeren deze bibltothekcn :

- tcn rninste 30 urcn pcr wcek open zijn vcrdccld ovcr vijf daqcn.
~ over ccn bockenfonds bcscblkkcn van minimum 20.000 banden en

50.000 nitleningen docn:
~ vcrdcr ovcr ccn bcstcndiq tocqankclljkc werk- en lccszaal be-

schlkken.

Ik meen wcl clat deze instcllinqen van die aard zijn dat ZIJ ln ecn
naqcstrce ldc alqcmcnc bibllothcekstructuur, als lcctuurcentra zouden
kunncn inqcschakcld wordcn.
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Bibl.iothèqul.'s - Certificats d'aptitude.

QUEST!O:" :

M. le Ministre se sera peut-être rendu compte qùe, par suite des
modifications apportées aux programmes scolaires ct il la formation des
instituteurs, ces derniers. qui ont fait des études moyennes du degré
supérieur, iront rejoindre la masse des dispensés en vertu de la loi de
1921 relative aux bibliothèques publiques ct de ses arrêtés d'applica-
Hon.

M. le Ministre n'estime-t-Il pas qu'Il y aurait lieu - à l'occasion de
cerre nouvelle situation. certes indésirable - de revoir l'ensemble du
régime clcs dispenses l'Il vigueur? Les experts de toutes convictions se
sont prononcés depuis longtemps contre le principe de la dispense,
parce que le bibliothécariat exige des connaissances techniques que l'on
n'acqulert par aUCIUlC préformation. mëme pas universitaire, La sup-
pression absolue de toutes les dispenses. du moins pour les bibliothé-
caires en titre, est hautement souhaitable, M. Je Ministre pourrait-il
faire une décimation il cc sujet?

RÉPONSE

Le problème des dispenses du certificat d'aptitude à tenir une biblio-
thèque publique accordées il certaines catégories de diplômés de l'en-
seignement général forme. en effet, rune des préoccupations majeures
des autorités compétentes.

jespëre être bientôt en possession de l'avis du Conseil Supérieur des
Bibliotèques publiques sur ce problème controversé,

Bibliothèques pour aveuqlcs,

QUESTION:

Il me semble que. jusqu'à présent, on n'a pas encore consacré une
attention suffisante aux bibliothèques pour avcuqles. M. le Ministre
n'cstime-t-tl pas qu'il serait utile de demander il ses services d'examiner:

<1) comment on pourrait augmenter d'une manière systématique le
nombre des livres mis il la disposition des aveuqles, quel que soit leur
lieu de résidence;

b) si les livres transcrits en écriture Braille offrent toute garantie
de qualité et d'intégralité;

c) si les centres dl' lectures il créer ne constituent pas le moyen
idt'al pour assurer la diffusion des « talking books ».

R(;PONSE :

A. - En Cl' qui concerne l'intervcntion du Service de l'Education
populaire dans lactivité éducative pour les aveugles, je me permets
de signaler il l'honorable membre que des subsides sont accordés
annuellement il cinq bibliothèques spéciales pour aveugles situées il
St-Gillcs-Bruxcllcs. Schaerbeek, Bruxelles, Bruges et Liège,

Ces bibliothèques comptent. selon les renseignements Fournis dans
les derniers rapports, un nombre total de 50.000 livres en écriture
Braille ct totalisent près de 55.000 prêts à 1.730 aveugles différents.
Ces bibliothèques ne demandent pas mieux que de pouvoir prêter des
livres en écriture Braille à tous les aveugles quel que soit leur lieu de
résidence. C'est pourquoi, d'ailleurs, la franchise de port est accordée
à l'envol de livres en écriture Braille.

La bibliothèque de St-Gillcs-Bruxellcs de la Ligue Braille dispose
actuellement d'une discothèque, L'année précédente, elle fit l'acqui-
sitlon de plus de ï2.3 disques et de 74 enregistrements de cours sur
handr-s;

B. -- Le service de lEducatiou populaire accorde des subsides à
trois imprimeries pour livres en écriture Braille, notamment l'imprimerie
(en lanquc nccrlandnise ct en lanque française] de la Ligue Braille
;, Bmxclles ct l'Irnprlrncr!c « Lrcht en Liefde}) il Bruges. L'année pré-
cl'dente il fut imprimé pius tic 1.670.000 paqcs en écriture Braille,

En cc qui concerne les ouvraqcs édités, je puis certifier qu'il ne
s''''11t pas uniquement d'œuvres de nos romanciers belges, mais éga-
lcmcnt d'ouvrages étranqcrs très répandus qui sont transcrits en écri-
ture Brnlllc. Je citc par exemple, cc qui me tombe sous les yeux :
Pol de Mont. Hadcwych, Hubert Lampe. De Ghelderode, Cronin,
Biluer. Fallada. Maurits Roclants, Sigrid Undset, [an de Hertog,
T, Green, Vosmacr. Vaillant, G. Rcncy, Duhamel, Proust, R. Brulcz,
Dl' Pillccyn, SUZ,1I111C Lllar, Marnlx Gyscn. Karel [onckhccre, André
Dcrncdts, [ulicn Kuypcrs, G. Colle, Aug. Verrneylcu, etc.
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Bibliotheken - Akte van bekwaamheid.

We!licht is het de heer Ministcr niet ontqaan, dat door de WIJZlgm-
gen aan schoolproqramrna's en aan de opleidinq van onderwtjzers ,'-
deze laatstcn, als hebbende hoqer-mtddelbaar onderwljs achter de ruq.
volqens de wet op de opcnbare blbltotheken van 1921 en de toepasse-
lijke besluiten, voortaan dl' massa van de vrijgestelden (ex. bekwaam-
heidsakte van bibliothecaris} nog in groten qetale zullcn qaan ver-
vocqen.

Acht de heer Mlnister het niet gepast _ naar aanleidinq van deze
nieuwe, zeker onqewenste toesrand ~ het regime van de vigerende
vrijstellingen ill zijn qeheel te herzien ? De deskundigen van alle over-
tuiging hebben ztch scdert lang uitgesproken tegen het principe van de
vrijstellinq, orndat het blbliorhecarlaat nu eenrnaal technische eisen stelt,
waarin geen enkcle voorvorrntnq, ook de universitaire niet, voorzlet.
Een absolute afschaffing van de vrtjstellinqen, althans voor de nieuwe
titelvocrcnde bibliothccarlssen, is hooqst wenselijk, Kan de heer Minis-
ter hlerover qeen verklarinq afleggen?

ANTWOORD

De kwestie van de vrtjstellinq van de aktc van bekwaarnheld tot het
houden van een openbare bibliotheek voor sommiqe categorieën van
gediplomeerden van hct algemeen vormcnd onderwi]s, is inderdaad één
der hoofdbekommernlsscn van de bevoeqde overheden.

Ik hoop cerlang in het bcz it te zijn van hct advies van de Hoge Raad
voor de Openbare Bibliothekcn.

Lectuurvoorziening voor blinden,

VRAI\G :

Hct komt mij voor, dat tot nog toe te weuuq aandacht is bestecd
geworden aan de lectuurvoorzîeninq voor blinden. Acht de Minister
het nlet gewenst ecu van zijn diensten opdracht te geven :

a) na te gaan op welke wijze deze lectuurvoorzleninq systernatisch
in de hand zou kunncn gewerkt worden voor alle lcesqraqe blinden,
waar ook gehuisvest:

b) na te gaan of de werken in Braille-schrtft overgebracht qua deqe-
lijkheid en volledigheid de nodige waarborqen bieden:

c) nil te gaan of de te vormen Icctuurcentra niet de aanqewezen
plaatsen zoudcn zijn wien de verspreiding van te maken « talking
books » zou tocvertrouwd moetcn worden.

ANTWOORD:

A, - Wat hctreft de tusscnkornst van de Dienst voor Volksoplei-
ding in de opvoedeude activitcit voor de blinden, kan ik het achtbaar
lid rnededelen dat op dit oqcnblik vijf speciale blindcn-bibliothcken
worden qesubsidieerd gevestigd nl. : te St-Gillis-Brussel, Schaarbeek,
Brussel. Brugge en Luik. Deze bibliotheken totaliseerdeu volgens het
laatste rapport ruirn 50,000 boeken in Brallle-schrtft met 55,000 uit-
leninqen aan 1.730 verschillcndc blinde lezcrs. Deze openbare biblio-
thckcn vraqen niet bcter dan bocken in Braille-schrift tc kunnen uit-
Ienen aan blinden waar zi] ook mogen gevestigd zijn. Het is daarom
trouwcns dat op de verzcndinq van boeken in Brailie-schrift portvrij-
dom wordt tocjjestaan.

De te St-Gillis-Brussel gevestigde bibliotheek van de Braillc-Liga
beschikt op dit ogenblik evenecns over ecu discotheek. Vorig jaar allcen
werdcn daar meer dan 723 platcn en 74 bandopnamen van cursussen
aanqcschalt.

B. - Dric drukkcrücn van Braillc-schrtft wordcn op dit ogenblik
door de Dienst voor Volksopleiding gesubsidieerd, nl, de Vlaamse en
Franse drukkerij van de Braille-Liqa te Brussel en de drukkerij van
« Llchr en Liefde» te Brugge. Vorig jaar werden meer dan 1.670.000
bladzijdcn Brailledruk qepubliceerd.

Wat het gehalte van deze werken betreft kan ik ti mcdcdclen dat
uit de opgegevcn werken blijkt dat niet allecn onze dcqclijkste Bel.
gische romanciers. maar ook de mcest qelezen buitenlandse romanciers
in Bralllc-schrift worden ornqezct, Ik doe hier losweg een greep uit
hctqccn voor mijn ogen Ilgt : Pol de Mont, Hadcwych, Hubert Lampo,
De Ghelderode. Cronin. Baucr, Fallada, Maurits Roclants, Sigrid
Llndsct, Jan de Hertog, [. Green, Vosmacr, Vaillant, G. Renty, Duha-
mel. Proust, Brulcz, De Pillecyn, Suzanne Lilar, Marnlx Gysen, Karel
[onckhcerc, Anelré Dernedts, Julien Kuypers, G. Colle, Aug, Verrney-
lcn. enz,



'J.: ne manquerai P;:5 de demander à l'Inspection des Bibliothèques
publiques d'exannncr d"'15 que-lie mesure les bibllothêques existantes
pour avcuqles peuvent ':~endœ leur action. Le montant du subside
accordé à ces institutions pour I'année 1957 SC chiffre à 457 francs.

Subveutïoas,

QUESTION;

Art. 22-3.

L'arrêté royal du 4 mai 1956 prévoit une intervention de l'Etat à
concurrence d' une part Iorlattatrc des traitements. suivant le cadre
requis par cet arrêté.

Ainsi qu'Il résulte des calculs faits à plusieurs reprises, cette part des
traitements, qui constitue la seule intervenlion de l'Etat dans ces Ser-
vices, revient il environ 15 à 18 % du traitement, compte tenu des
anciennetés ct diplômes des membres du personnel.

Parmi les précédents des subventions de l'Etat en matière de budqet
de I'Instruction publique, je ne connais pas un seul cas où l'Etat. une
fois admis le principe du subventionnemcut des traitements, 'n'aurait
pris en charge que IS % de ccs traucm ents.

Je répète qu'aucune autre intervention de l'Etat n'est prévue dans un
secteur qui est de la plus haute importance pour l'orientation psycholo-
gique el l'adaptation individuelle.

M. le Ministre n'est-tl pas d'avis que des mesures devraient être
prises pour que son arrêté du i mai 1957 puisse trouver une applica-
tion plus large?

RÉPONSE:

L'arrêté" royal du oT mai 1956 prévoit que le Ministre de l'Instruction
Publique peul allouer des subventions ;1 des offices d' orientation profes-
sionnelle I1t il des centres psycho-médico-sociaux organisés par les pro-
vinces. tes communes. les associations de pouvoirs publics ou par des
personnes privées, remplissant les conditions Iixées à l'article 22 du
susdit arrêté.

La subvention par l'Etat représente une part forfailaire d'interven-
tion dans le paiement des membres du personnel.

Le montant global des subventions accordées par le Département
pour l'exercice 1956. (lui était de 6.250.000 francs, a été porté, pour
l'exercice 1957, à 8.750.000 francs.

Suivant une estimation provisoire, cc crédit permettra au Départe-
ment d'intervenir à raison de 22 '7" environ dans le traitement de base
des membres du personnel de ces offices.

La possibilité est envisagée de majorer cc montant, pour l'avenir,
afin d'intervenir dans une plus large mesure dans les charges du per-
sonnel qui est imposé aux of/ices d'O. P. et aux centres P. M. S. par
l'article 12 de l' arrêté royal du -I mai 1956.

Je crois devoir faire remarquer que certaines provinces et communes
allouent également des subventions à ces institutions.

Questions se rapportant à plusieurs sections.

Divers.

QUESTION:

I) Pourquoi le personnel enseignant de l'enseignement moyen ct lech-
nique libre ne reçoit-il pas de pécule de vacances?

2i Quand sera publié l'arrêté royal relatif aux professeurs de cours
spéciaux des écoles normales subventionnées, notamment pour ce qui
concerne le dessin, la musique, l'éducation physique el le travail
manuel ?

3) Dans l'enseignement officiel. les heures supplémentaires sont
rémunérées. Existe-t-il des subventions pour prestations supplémen-
taires? Sinon. pour quelle raison?

4) Quel sera, dans le nouveau régime, le nombre minimum d'élèves
requis pour obtenir des subsides? Quel sera le nombre d'élèves requis
par section?

5) Pourquoi la rémunération des professeurs d'une école d'appllca-
tian annexée il une école normale libre subventionnée est-elle plus
réduite que dans une école d'application de l'Etat ?

6) Pourquoi les surveillants ne sont-ils pas rémunérés dans l'ensei-
gnement normal ct moyen libre?

i) Ouand seril publié l'arrëté royal fixitnt les échelles de traitement
des professeurs cie renseignement technique? Le Conseil Supérieur a
depuis longtemps approuvé un projet ct J'a transmis au Mtnlstrc,
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Ik zal niet nalaten de Inspectie der Openbare Blbllotheken opdracht
te \Jeven na te gaan in hoeverre de bestaande lnstellinqen voor blinden
hun actlvitetten kunnen uttbretden. Voor hel [aar 1957 werden deze
gesubsidieerd voor een bedraq van -15/.000 frank.

Toelagcn.

VRAAG:

Art. 22-3.

Het koninklijk besluit van'! mei 1956 voorziet vanwege de Staat in
een tusscnkomst ten bcdraqe van een Iorfaitatr aandeel in de wedden,
volqens het kader dat vereist is door het hetzellde besluit,

Uit herhaalde berekemnqen blijkt dat dit aandeel in de wedden, dat
de eniqe Staatstussenkomst in deze Diensten betekent, mel inachtne-
ming van anclënnitetten en diploma's van het personeel, op onqeveer
15 à JO % van de wedde neerkomt.

Er is mi] uit de voorqaanden der Sraatssubstdtërlnq inzake Onder-
wijsbegroting nids bekend, waarbi] de Staal, eens de betoelaging op de
wedden aanvaard, slechts 18 % dezer wedden zou voor zich qenomen
hebben.

Ik hcrhaal dat qeen andere Staatstussenkornst voorzlen is, in een
sector die voor de psycholoçlsche ortëntatie en de indlviduele aanpas-
sing van het onderwijs van het hooqste belang is. .

Meent de heer Minisier niet dar maatreqelen zouden dienen qenornen
opdat de uitvoerinq van zijn beslult van -I mei 1957 meer kansen zou
krijgen?

ANTWOORD:

Het kontnkltik beslutt van 4 mel 1956 voorzlet dat de Mlnlster van
Openbaar Onderwsjs toelaqen kan verlenen aan diènsten voor voor-
lichttnq bij bcroepskeuze en aan psycho-medtco-soclala centra, inqericht
door de provmcies, de gemeenten, de verenigingen van openbare bestu-
ren en de particulleren, die de voorwaarden vervullen vcrmeld in
artikel 22 van vorenbedoeld koninklijk besluit.

De Staatstoelaqe verteqenwoordlqt een for/aitalr aandeel in de bezol-
diging der personeelsledcn.

Het globale bedrag der toelaqen verleend door het departement, dat
voor het dtenstjaar 1956, 6.250.000 frank beliep. werd voor het dienst-
[aar 195ï opqevoerd lot 8.750.000 frank. Volqcns een voorlopiqe
raming zal dit bedrag het Departement toelaten onqevecr 22 % van de
baslswedde van ge:zegde personeelslcden te betalen,

De moqelijkheid wordt onderzocht om in-de toekomst dlt bedrag op
te voeren. tenelnde in ruimere mate teqemoct te komen aan de perse-
neelslast die bij artikel 12 van het koninklijk besluit dd. '! mel 1956
aan de dlensten en centra opgelegd wordt.

Er dicnt tevcns opqcmerkt dat sommige provincies en qemeentcn
evcneens aan deze diensten toelaqen verlencn.

Vraqen Op verscheidenesecties betre.kking hebbend.

Varia,

VRAAG:

1) Waarom krijgen de leraars van het vrij Middelbaar en Technisch
Onderwijs qccn verlofgeld ?

2) Wanneer verschijnt een koninklijk besluit nopens de speciale leer-
mcesters, o. a. in tekcnen, muziek, licharnelijke opvoedmq, handenarbeid
in dienst van de vrije normaalscholcn ?

3) In het rljksonderwijs worden er overuren betaald. Is er een sub-
sidiërinq van overuren voorzlen ? Zo necn, waarom niet?

4) Welke zal het minimum aantal leerlinqen zijn in het nlcuw stelsel
opdat ecn vrije normaalschol in orde zou :zijn voor subsidlërlnq ? Hoe-
veel lcerltnqcn mocten cr zijn per afdeling?

5) Waarorn krijgen de lcraars van een geannexeerde vrije oefen-
school een kleinere wedde dan in een rljksocfenschool 7 '"

6) Waarom wordcn dl' studlcrnccstcrs niel bezoldlqd in hel vrij nor-
maal- en middclbaar ondcrwijs ?

7) Wannccr verschijnt ecn konlnklljk beslult de barerna's regelend
voor hel tcchnisch ondcrwijs ? De Hoqe Raad hceft recels geruime tijd
ccn voorstcl aangenomen en overqemaakt aan de heer Mlnister.
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RÉPONSE:

I) Le problème soulevé par l'honorable membre concerne la question
très controversée du droit au pécule de vacances à charge de l'Etat
pour le personnel enseignant subventionné.

La question d'ensemble fait, à l'heure actuelle, l'objet d'une étude
approfondie.

2) Un arrêté royal relanf à la rétribution des professeurs de cours
spéciaux. des écoles normales subventionnées est à l'étude. Certaines
difficultés retardent la publication de cet arrêté. Une solurton inter-
viendra it bref délai; elle sera analogue à celle qui vient d'être retenue
pour les professeurs des cours speciaux de l'enseignement technique.

3) Aucune subvention ne peut être octroyée pour des heures de sur-
croît de travail: elle sortirait du cadre des dispositions de la loi du
2ï juillet 1955, Iixant des rêqles d'orqantsatlon de l'ensetqnement de
l'Etat, des provinces ct des communes. cl de subvennon. par l'Etat,
d'établissements d'ensetqnernent moyen, normal et technique.

4) Celle question faisant double emploi, je me permets dl" renvoyer
l'honorable membre à ma réponse à la question d'un autre commissaire.

5) Les subventions-traitements des professeurs d'une école d'appllca-
lion annexée ti une école normale libre subventionnée sont accordées
dans les limites fixées par la loi du 27 juillet 1955 fixant des ùgles
d'organisation de renseignement de l'Etat. des provinces et des com-
munes el de subvention, par l'Etat, d'étabhssemenrs d'ensclqncment
moyen, normal et technique.

Aux termes des articles 22, § !er. ct 24. § 1er. de la loi susvisée. le
traitement pris en considération pour le calcul des subventlons allouées
à raison des membres du personnel enseignant des écoles d'apphcation
annexées aux écoles normales primaires est fixé d'après l'échelle de
traitement: 65.600 à 116,000 francs.

6) La loi du 27 juillet 1955 qui fixe, notamment. les règles de sub-
vention, par l'Etat, des établissements d'enseignement moyen. normal el
technique, prévoit. en son article 20. que le personnel enseignant dont
le traitement est compté pour le calcul des subventions peut compren-
dre, dans les limites fixées par le Roi, des surveillants éducateurs.

Les modalités de subvention des survelllants éducateurs exerçant leurs
fonclions dans les établissements d'enselqnernent visés cl-dessus sont
actuellement il l'étude. Elles viennent d'être établies pour les établisse-
ments d'enseignement technique.

7) L'arrêré royal fixant les échelles de traitement des professeurs de
l'enseignement technique a été élaboré ct sera publié prochainement.

Divers.

QUESTIO:-l :

1) Dans l'ensciqnement primaire communal cl libre, des allocations
s<;>nl accordées aux porteurs de certificats spéciaux, tels le diplôme
d études pédagogiques supérieures, conseiller d'orientation profession-
nelle, etc. Le montant de ces allocations est rattaché aux variations de
l'index .

.LI's mêmes allocations sont prévues pour les instituteurs en fonction
dans les sections préparatoires de renseignement moyen de l'Etat et
les écores d'application annexées aux écoles normales de l'Etat. avec
cette différence que, dans cc cas, les allocations ne sont pas rattachées
à l'index.

Pourquoi celte différence?

2) Veuillez fournir la lisle des écoles normales de l'Etat où exlste
la fonction d'instituteur (trice) en chef.

3) Par une loi de décembre 1953, des commissions de revision ont
été instituées :

8) Quel est le nombre de dossiers traités par ces commissions?
b) Dans combien de cas les commissions ont-elles proposé la reprise

en service?
c) Combien d'instituteurs, ayant obtenu un avis favorable de la

commission, sont rentrés en service?

RÉPONSE:

1) J'ai l'honneur d'informer l'honorable membre que, conformément
aux dispositions de l'article 32 des lois coordonnées sur renseignement
primaire. l'allocatlon qui est accordee aux Instituteurs primaires. por-
leurs de certains diplômes ou certificats spéciaux, a le caractère d'un
supplément de traitement. Elle est incorporée au traitement ct, par
conséquent. cette allocation subit les variations de l'index,

En revanche, l'allocation forfaitaire, octroyée aux Instituteurs en
fonctions dans Jes seclions préparatoires de renseignement moyen de
J'Etat ct dans les écoles d'applications annexées aux écoles normales de
l'Etat n'est pas rattachée 11 l'index, étant donné qu'elle n'a pas le
caraclêre d'uD supplément de traitement.
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ANTWOORD:

I) Het door het achtbaar lid opqeworpen probleem betreft de zeer
betwisre kwesue van het recht op vakanliegeld, ten laste van de Staat.
voor het gesubsidieerd onderwijzcnd personeel,

Aan deze kwestle in haar geheel wordt thans een grondig onderzoek
gewijd.

2) Een koninklijk besluit betreffende de bezoldiging van de leraars
bijzondere vakken van de gesubsidieerde normaalscholen, Iigl ter studie.
Sommige moeilijkheden vertraqen de bekendmaking van dit beslutt.
Een oplossing zal weldra getroffen worden, zij zal overeenstemmen
mel die welke zopas werd aangenomen voor de Ieraars bljzondere vak-
ken bi] hel technisch onderwljs,

3} Geen enkele toelaqe kan toeqckend worden voor ovcrwerk: zij
zou niet thutshoren in hel kader der bepalinqen van de. wet van 27 juli
1955 houdende regden lnzake inrichting van het onderwijs V,IU de
Staat, de provincies en de gemeenten, en inzake subsidiërinq door de
Staat van inrichtingen voor middelbaar, normaal- en technisch onder-
wijs.

1) Daar een dergelijke vraaq reeds werd gesteld ben ik zo vrij hel
achtbaar lid te verwijzen naar hel antwoord dat ik op de vraaq van
ecn ander lid heb verstrekt.

5) De weddetoelaqen van de leraars ener oefenschool vcrbonden aan
cen gesubsidieerde vrije normaalschool: wordcn loegekend blnnen de
grenzen vastqesteld door de wet van 27 juli 1955 houdendc regeling
inzake inrichting van het onderwtis van de Staat, de provincies en de
gcmeenlen, en inzake subsidi~rin9 door de Staal van inrichtlngen voor
middelbaar, norrnaal- en tcchnlsch onderwtls.

Naar luid van artikel 22. § 1. en artlkel 21, § 1. van voorrnelde wet,
wordt de wedde welke in aanmerklnq komt ter berekening van de loc-
lagen verleend voor de ledcn van het onderwljzcnd personeel in de aan
lagefl~ normaalscholen verbonden oefenscholen, vastqestcld volqens
weddeschaal 65.600 lot 116,000 frank.

6) Artlkel 20 der wet van 27 jult 1955 houdende 0, m. reqelen
inzake subsidiëring door de Staat van inrlchtinqen voor middelbaar,
normaal- en technisch onderwljs bepaalt dát het ondcrwljzcnd personeel
waarvan de wcdde voor hel berekcncn van de toelaqen meetelt, binncn
de grenzen door de Koning vastqcsteld, studiemeestcrs-opvocders mag
omvatten.

De modaliteltcn inzake subsidiëring van de studiemeesters-opvoeders
die hun [unctles uitoefenen in de hierboven verrnckle ondcrwtjstnrlch-
tingen worden thans ondcrcocht. Zij werden kort geleden vaszqesreld
voor de tnrichttnqen van het technlsch onderwl]s.

ï) Hel koninklljk besluit tot vaststellinq van de wcddeschalen der
leraars van hel technlsch ouderwtjs werd opqesteld en zal eerlanq
bekcndqemaakt worden,

Varia.

VRAAG;

J) In hel gemeentelijk en vri] lager onderwijs worden vcrqoedinqen
loegekend voor speciale getuigschriften zoals diploma hoqere opvoed-
kundiqe studics, berocpsadvlscur, enz. Deze vergoedingen zijn onder-
hevig aan de schommelingen van hct mdcxctjfer.

Voor dl" ondcrwijzers in de voorbcretdende afdelinqen van het Rijks-
middclbaar en -normaalondcrwijs zijn everrccns dezelfde vergoedingen
voorzlcn doch met dil verschil dat ze nict qckoppeld worden aan de
index.

Waarom dit ondcrscheid ?

2) Gelicf op te qeven in welke rijksnorrnaalscholen de schoolhoofd-
Iunctte bestaat.

3) Bij ccn wet van dcccrnbcr 1953 wcrden cr herzièninqscornrnissies
inqcsteld :

a) Hocvce! dossiers werden cr door deze commissle <1fgehandeld ?
b} Hocvecl dossiers werdcn er door deze commissie alqewerkt met

voorstel hun onderwijsfunclie t~ laten hervatten ?
c) Hoevccl ondcrwljzers die gunslig advies hcbbcn bekomcn van de

herzleninqscorruulssle z.ijn terug in dienst?

ANTWOORD :

I) Hierbij hcb ik de ecr hel achtbaar lid mede te delen dar, over-
ecnkornstiq de bepalinqen van artikel 32 der gecoördineerde wetten op
hct lager onderwijs, de toclaqe die aan de laqerc onderwljzers, houders
van sommige speciale diploma's of getuigschriften, vcrlecnd wordt, als
ccn bijwedde geldt. Zij wordt in de wcdde opqcnomcn en ts derhalve
onderhcvlq aan de schornmelinqcn van hel indcxcijfer.

Op de forfaltalre toelaqc, wclkc verleend wordt aan de onderwijzcrs
dic fungeren in de voorbereidende afdelingen van het Rijksmiddclbaar
onderwijs evenals in de oefenscholen verbond'en aan de Rijksnormaal-
scholen, is hel indexcijfer eVl'nwc! niel toepasselijk, vcrmils zij niet
kan doorgaan als ee'l bijwedde.



2) La fonction d'mstltuteur Itrlce} en chef existe dans les écoles
d'application annexées aux ecoles normales de l'Etat situées à Bruges,
Blankenberge, Lierre. Gand. Huy. Couvin, Verviers, Arlon et Liège,

3) a) Nombre de dossiers traltés par ces commissions: d'octobre
1956 jusqu'au lO décembre 1957: 385,

b) nombre de cas où les commissions ont proposé la reprise en
service: 105.

e) nombre d'instituteurs, ayant obtenu un avis favorable de la com-
mission. rentres en service: 29.

Subventions diverses en faveur d'initiatives pédagogiques
ou d'activités nouvelles.

QUESTION:

a) Section Il, Chapitre II. article 22-6.
390.000 francs pour la pratique de méthodes nouvelles.
Quels sont les résultats de ces expériences?
Comment seront-elles mises à profit pour la communauté?
Pourquoi a-t-on refusé d'accueillir la demande d' un institut pour

sourds-muets qui désirait adjoindre un loqothérapcute à un titulaire
par 15 élèves, I

b) Section III. Chapitre Il, article 22-3. Augmentation de 40.000 francs
notamment pour un cours de logopédie. De quel cours s'agit-il?

Dans quel institut? Avec quel progran~me? La commission ad hoc
clu département est-elle déjà arrivée. il des conclusions définitives?

c)Seetion IV, Chapitre Il, article 22-3: 1.500,000 francs subventions
pédagogiques.

De quelles publications ct de quelles expériences s'agit-il?
Quels sont les critères ct quelles sont les formalités à remplir?

d) Section VI. Chapitre IV, article 29: 50.000 francs; pour l'organi-
sation de journées d'études et d'expositions.

De quels orqanismes s' agit-il ?
Quels sont les critères ct quelles sont les formalités il remplir?

RÉPONse:

a) I" Des rapports complémentaires ont été demandés, il ce sujet,
à l'inspection,

Après résultat de J'enquête, les renseignements seront communiqués
à J'honorable membre.

2" L'honorable membre voudra bien me faire connaître l'institution
pour sourds-muets dont il s'agit.

b) La commission instaurée au sein du département pour l'étude des
troubles du bngage dans J'enseignement n'a pas encore terminé la
discussion des programmes de formation conduisant :

I" au certificat daptitude (réservé au personnel enseignant);

2" au diplôme de loqothérapcute (réservé aux professions paramédi-
cales).

Les propositions seront vraisemblablement formulées au début du
mois de janvier 1958.

Les cours de logopédie sont destinés à former des éducateurs aptes
il corriger les enfants atteints de troubles du langage,

Aucun programme type n'est imposé. Toutefois un observateur,'
désigné par le Département. inspecte les cours ct assiste aux examens.

Jusqu'ici les crédits destinés il subventionner ces cours étaient
alloués aux deux institutions suivantes:

La Ligue Nationale belge d'hyqiènc mentale à Bruxelles;
Les Frères de la Charité, à Duffel et Zwijnaarde,

Durant ces dernières années, d'autres organismes ont créé des
cours de logopédie:

Werk tcn batc van afwijkende klndercn, il Anvers;
K. V. Hoqcschool VOOI' vrouwcn, à Anvers;
Vlaamse vcrcuiqinq voor Joqopedic en foniatrie, à Bruges;
Cercle des instituteurs chrétiens, à Bruxelles.

Si ces dernières institutions sont. elles aussi. l'objet d'un rapport
favorable, elles pourront éventuellement recevoir des subventions à

partir de 1958.
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2) Het ambt van hoofdonderwäzerfes) bestaat aan de oefenscholen
gevestigd te Brugge. Blankenberge. Lier. Gent. Hoei, Couvin, Verviers.
Aarlcn en Lutk.

3) a) Aantal dossiers door deze commissie afgehandeld van oktober
1956 tot en met JO december 1957; 385.

b] Aantal gevallen Illet voorstel de oederwijzersfuncne te Iaten
hervatten : 105.

c) Aantalonderwijzers, die gunstig advtes hebben bekomen van
de herzieninqscommtsste, terug in dienst getreden; 29.

A1krlci toelagea voor pedagogische initiatieven
of nieuwe activilo:iten.

VRAAG;

e} Sectie II. Hoofdstuk II. artikel 22-6.
390.000 frank voor nleuwe methode-experimenten.
Waar blijven de rcsultaten van die mcthode-expertmenten ?
Hoe worden deze ten dienste gebracht van de gemeenschap?
Waarom werd het verzoek 011I. aan eeu Doolstcmmen-inrichtinq, een

gediplomeerd spraakleraar extra te bcnoemen, buiten een titularis per
J5 lecrhngen, afgewezen 1

b) Sectre III. Hoofdstuk Il. artikel 22-3. Een vermeerderinq van
-JO.OOO frank onder meer VOOr een cursus Ioqopedte.

Welke cursus geldt het hier? Aan welke inrichting? Met welk
programma? Is de commlssie ad hoc op her Departement reeds tot
vas.e bcslultcn gekomen?

c) Sectie IV, Hoofdstuk II, artikel 22-3; 1.500.000 hank toclaqen

Wclkc tijdschriften en welke cxpertmentcn geldt hee hier?
Welke criteria gelden hier en welkç fonnaüteiten diencn vervuld

om voor toelagcn in aanmcrktnq IC komen?

d) Sectie VI, Hoofdstuk IV. artikel 29: 50.00 frank voor « inrichting
van studledaqen en tcntoonstclllnqcn »,

Welke inrichtinqen geldt het hier?
Welke criteria gdden hier en wclke formaliteiten dicnen vervuld om

in aanmerkinq te komen?

ANTWOORD ;

a) I" Dicnaanqaande werden aanvullende vcrslagen gevraagd aan
de inspectle.

Zodra de uitslag van het onderzoek bekcnd is, zullen de inlichtingen
het achtbaar lid medeqedceld wordcn.

2" Hel achtbaar lid gelieve ml] de bedoelde inrichting voor doof-
stommen tc Iaten kenncn.

b} De bij hct departement opqerichte comnnssie voor de studle der
spraakstooruisscn hceft de besprekinq nog niet bcëlndlqd van de lcer-
plannen ter verkrijging van;

1° het bckwaamheidsqetuiqschrift (allcen voor het ondcrwijzend pcr-
soneel] ;

2" het diploma van logotherapeut [alleen voor de paramcdische
bcrocpcn).

De voorstellcn zullcn waarschijlijk in het begin van de maand
januari 1958 worden opqemaakt.
. De cursusscn in de logopedie zijn bestemd voor de vorminq van
opvoeders die bekwaam zljn kindcren wclke ecn spraakqcbrck hcbben
op te lcidcn. Gccn cnkcl type programma wordt voorgeschrcven. Noch-
tans wordcn de cursusscn geïnspecteerd en de examens bijqewoond
door een door hct departement aanqestclde waarnemcr,

Tot op hcdcn wcrden de krcdictcn bestcrnd om die cursusscn te
subsidiërcn tocqckcnd aan de twec hiernavolgende instellinqen :

«La Ligue Nationale belge d'hygiène mentale », te Brussel;
De Brocdcrs van Liefde, te Duffel en re Zwijnaarde.

De laatstc [aren hebbcn andcre organismen cursusscn in de logopedie
Inqcrlcht :

Wcrk ten barc van afwijkcndc kindercn, te Antwerpen;
K. V. Hoqcschool voor vrouwen, tc Antwerpen:
Vlaamse vcrcniqinq voor logopedie en foniatrte, te Brugge;
Cercle des instituteurs chrétiens, te Brussel.

Indien deze laatste lnstcllinqcn evcnccns ccn gunstig rapport bekomen,
kunncn zij evcntuecl, van 1958. roclaqcn bckornea.
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c} Le crédit de 1.550.000 francs prévu à l'article 22-3 du budget
1958 (subventions pédagogiques) sera affecté. à raison de 1.200.000
francs; à une subvention allouée à l'école Decroly (section enseigne-
ment moyen).

Un crédit de même importance avait déjà été prévu comme crédit
supplémentaire au projet de loi autorisant des régularisations, auqmen-
tant et réduisant certains crédits ouvert spour l'exercice 1957 etc. (voir
document n? 6 du Sénat, page 288).

Je prie l'honorable membre de se référer à la justification que l'on
trouvera dans le document précité.

La somme restante. c'est-à-dire 350.000 francs, est destinée à cou-
vrir les subventions accordées annuellement ä certaines revues péda-
gogiques et aux organisateurs de certaines expériences pédagogiques
dans les établissements d'enseignement moyen.

Les revues auxquelles des subventions sont allouées sont celles
dont la valeur a été reconnue par le Conseil de Perfectionnement
et par l'inspection et qui apportent une contrlbution directe marquante
à l'organisation pédagogique de renseignement moyen.

Les revues qui désirent obtenir une telle subvention doivent en faire
la demande et produire un aperçu de leur institution financière.

cl) Ce crédit est inscrit au budget en vue de couvrir les frais des
journées d'études et des expositions organisées par le Département de
J'Instruction publique à J'intention des membres du personnel des
écoles techniques.

Statistiques,

QUESTION:

Puis-je demander à Monsieur le Ministre de bien vouloir insérer
dans le rapport une statistique relative à Ia population scolaire des
diverses branches de l'enseignement pour enfants de 12 à 15 ans" sépa-
rément pour les garçons et pour les filles, avec mention des totaux de
présence par âge de 12-13, 13-14, 14-15 ans dans les classes de:

~ J'enseignement de J'Etat:

Ecoles primaires de l'Etat;
Ecoles moyennes de l'Etat. avec leurs sections distinctes: pré-tech-

nique, pré-familiale, etc. .. ;
Athénées de J'Etat. cycle inférieur: grec-mathématiques, latin-mathé-

matiques. section moderne; .
Enseignement technique de l'Etat: section professionnelle et tech-

nique;
Enseignement normal de l'Etat: écoles d'application ou, éventuelle-

ment, sections préparatoires.

~ l'Enseignement provincial:

Même série d'écoles que pour J'enseignement de J'Etat, pour autant
qu'il en existe.

~ J'Enseignement communal:

Enseignement primaire, 4" degrés;
Ecoles moyennes, par section;
Eventuellement tout autre enseignement communal: la même série

d'écoles que pour J'enseignement de l'Etat, pour autant qu'il en existe.

~ Enseignement moyen libre du cycle inférieur:

Enseignement moyen du degré inférieur;
Cycle inférieur des Humanités anciennes;

des Humanités modernes:
des Humanités commerciales et économiques.

J'Enseignement technique libre ~ ses sections professionnelles et
techniques.

J'Enseignement primaire adopté.

l'Enseignement adoptable.

RÉPONSE:

L'honorable membre voudra bien trouver. dans les tableaux et la
note explicative, la réponse à la question posée, dans la mesure où les
renseignements disponibles le permettent.

Je crois devoir attirer l'attention SUI' le fait que les totaux généraux
donnent une vue faussée de la situation réelle. En effet, par l'absence
d'une répartition pal' âge des élèves de renseignement moyen libre, ces
élèves n'ont pu être compris dans les totaux.

Notons que. selon le Bulletin statistique de la Fédération nationale
de l'Enselqnement moyeri catholique, il y avait 91.765 élèves dans cet
enseignement, dont environ '15 â 50 % appartiennent au groupes d'âge
de i2 il 15 ans.

J'espère pouvoir fournir d'ici quelques semaines des chiffres globaux
qui serrent la réalité de plus près, dans la publication de l'Annuaire
statistique de l'enseignement.
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c) Hel kredtet van 1.550.000 frank voorzren bij artikel 22·3 der
begroting 1958 [toelaqen voor pedagogische doeleinden) is tot een
bedrag van 1.200.000 frank besternd als toelage voor de Decrolyschool
[afdelinq middelbaar onderwijs). .

Een zelfde kredlet was reeds voorzten als bijkredlet in hel wets-
ontwerp houdende machtiging tot regulartsatlën, verhoging en vermin-
dering van sommiqe voor het dienstjaar 1957 uitgetrokken kredleten
[zte stuk n' 6 van de Senaat, blz. 2M).

Hel achtbare ltd qelieve in voornoemd document de rechtvaardiging
te vinden.

Het overblljvende bedrag, hetzij 350.000 frank is bestemd orn de
toelaqen te dekken welke jaarlijks toeqekend worden aan sommlqe
pedagogische tijdscbriften en aan de inrlchters van pedaqoqische expe-
rimenten in de inrlchtlnqen voor mlddelbaar onderwijs.

Toelagen worden verlcend aan ttjdschrtlten waarvan de waarde
door de Verbeterinqsraad en de Inspectie werd vastqesteld en die
tevens rechtstreeks bijdragen tot de pedagogische organisatie van het
middelbaar onderwijs.

De tijdschriften die een toelaqe wenscn te qenicten moeten een
aanvraaq doen en een overzlcht van hun Itnanctële toestand voor-
leggen.

b) Dit krediet wordt op de begroting uitgetrokken om de kosten te
dekken van de studledaqen en de tentoonstellingen die door het Depar-
tement van Openhaar Onderwijs worden ingericht ten bchoeve van de
leden van helonderwijzend personeel van het technisch on<krwijs.

Statistiek.

VRAAG:

Mag ik de heer Minlster verzoeken mi] in het Verslaq een statistiek
over te rnaken, vermeldcnd de schoolbevolking welke ztch bevindt in
de onderscheiden soortcn onderwijs voor kinderen van 12 lot 15 jaar,
afzonderlijk voor jongens en voor meisjes, en voor elke Ieeftijd 12-13.
13·11, 14·15 jaar aanqevend de totalen aanwezlq in de klassen van:

- het Rijksonderwijs:

Rijkslagere scholen:
Rij ksmiddelbare scholen met hun onderschelden sectics, prae-tech-

nische, prae-Iamiliaalvenz.v.;
Riiksathenea laqere cyclus: qrreks-Iatîjnse, latijns-wiskundlqe, mo-

derne afdelinq:
Rljkstechnisch onderwljs : beroeps- en technische afdeling.

Rijksuormaalonderwijs : oefenscholen of gebeurlijk voorbereldende
afdelingen.

- het Provinciaal Onderwijs :

Zelfde rangorde der scholen als bij het Rijksonderwl]s, voor zover
ze bestaan.

~ Het Gemeentelijk Onderwljs :

Lager Onderwijs 4cle graden;
Middelbare scholen, per sectie:
Gebeurlijk ander qemeentelijk onderwijs: volgorde zoals bij het Rljks-

onderwijs, voor zover het bestaat.

~ het Vrij Mlddclbaar Onderwijs in de lagere cyclus:

Lager middelbaar Onderwijs;
Laqere cyelus der Oude Humaniora:

der Moderne Humaniora;
der Handels- ct Economische Humaniora.

Technlsch Onderwijs ~ in zijn bcrocps- en technlsche~ het Vri]
a!delingen.

bel Aangenomen Lager Onderwijs,

~ het Aanneembaar Onderwi]s.

ANTWOORD :

Het achtbaar lld qelleve in de hierbijgevoegde tabellen en verkla-
rende nota het antwoord te vinden op de gestelde vraag, voor zovcrre
de beschikbare statistische gegevens hct toelatcn.

Ik vestiq bijzonder de aandacht op het Ieit, dat de eindtotalen een
vals beeld geven van de werkelijke toestand doordat, wegens het ont-
breken van de indeling per lceftljdsjaar van de leerlingen in het vri]
mlddelbaar onderwijs, deze leerllnçen niet in het totaal begrepen zijn.

Volqens de statisttek uitqeqeven door het Nationaal Verbond voor
Katholiek Mlddelbaar Onderwijs bedroeg dit aantal 91.ï65 leerlingen,
waarvan onqeveer 15 à 50 % in de leeftijdsgroepen van twaalf tot
vijftien [aar vallen.

Ik hoop over enkele wckcn globale cijfers te kunnen qeven die de
werkeltjkheld dlchter beuadercn, wannccr het Statlstlsch [aarboek voor
het Onderwijs zal verschllnen,



ANNEXE 1. BIJLAGE J.

Groupe de 12-13 ans. - Aaaêe scclalee 1956·1957. Grocp van 12·13 [aae, - Schooliaae 1956·1957,
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ANNEXE II. BIJLAGE II.
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ANNEXE III. BIlLAGE lil.

Groupe de H-15 aas. - Ànnée scalaire 1956-1957. Groep van 1'1-15 [aar. - Schcoljaar 1956·1957.
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(I) Y compris une section préparatoire annexée à une école technique de J'Etat.
(2) Pour l'enseignement technique, la statistique par âge 8 été établie globalement. c'est-à-

dire sans distinction des élèves selon qu'ils fréquentent les établissements de l'Etat ou subven-
tionnés provinciaux. communaux et libres.

r3} Seuls les élèves de l'enseignement de plein exercice ont été repris.
Mentionner l'enseignement à horaire réduit pourrait engendrer qu'un même élève soit

statistiqué plusieurs fois. . .
(4) Y compris l'enseignement moyen appliqué,
(5) y compris l'année préparatoire.
(") Le Service de Statistique du département ne dispose pas de la répartition par âge

des élèves de l'enseignement moyen libre. Cette répartition ne figure non plus dans le bulletin
statistique publié par la Fédération nationale de l'Enseignement moyen catholique.

( I) Inbegrepen cen voorbereidende afdeling elie opger'icht werd bi] ccn rijkstcchnlsche school.
(2) Voor het tcchnlsch ondcrwüs zijn de gegevens pcr leeftijd qlobaal opqemaakt, d.w.z. dat

geen onderschcid gemaakt werd tusscn de leorhnqen in de rijks-, provinciale, gemeentelijke of
vrtjc gesubsidiëerde scholen,

(3) Allecn de bevolking van het onderwljs met volledig leerplan .werd opqenomen,
De vermelding van het onderwijs met beperkt leerplan sluit in sornrnlqe gevallen in, dat een

zelfde lcerlinq vcrscheidcne malen zou worden mecqerekcnd.
(4) Tocqcpast middelbaar ondcrwijs inbe qrcpen.
(5) Voorbereidend [aar inbegrepen.
(*) De Dienst voor de statistiek Van het departement bcschikt nlet over qeqevcns per

leeftijd voor de schoolbevolking van hct vri] middelbaar onderwijs, Deze indeling kornt even ..
min voor in het statistisch bulletin uitgegeven door het National Verbond voor Katholiek
Middclbaar Onderwl]s.

Evenwel bcschikt de Dienst voor de statlstrek over deze qcqevcns voor de schooljaren
1953/1954 en 1954/1955.

Toutefois. le service de statistique dispose de cette statistique pour les années scolaires
1953/1954 et 1954/1955.



Population scolaire.

QUESTION:

Quelle est, suivant le modèle publié ft l'annexe Il ~ documenl4-XIX
(1956-1957), nQ 3, rapport de M. Bracops. p. 28. la population par
année d'études ~ situation au l'' octobre 1957 - dans les sections
suivantes de renseignement de l'Etat:

il) écoles gardiennes;

b} sections préparatoires;

c) sections familiales;

cl) sections pré-industrielles;

e} sections pré-agricoles?

RÉPONSE:

Les éléments devant permettre de répondre ä la question ne sont pas
encore disponibles à l'heure actuelle.

Les renseignements repris au document parlementaire dont question
ci-dessus, et qui se rapportaient il l'année 1956-1957 - situation octo-
bre 1956 - sont donc les plus récents jusqu'à présent.

Barèmes.

QUESTION:

La loi du 27 juillet 1955 fixe, en son article 22. 'I barèmes pour les
professeurs de l'enseignement moyen et normal libre. Un traitement
minimum et un traitement maximum sont prévus. L'article stipule
ensuite « que dans les limites ainsi établles » le Roi fixe les modalités.
Entreternps, des barèmes ont été augmentés dans l'cnseiqaemcnt de
l'Etat il partir du 1cr avril 1957. Le Ministre ne sait pas adapter les
traitements dans renseignement libre, parce que la loi le lui défend.
mais le Ministre, sans Gue pour cela un article de la loi du 27 juillet
1955 soit modifié, fait ce qui suit:

Un régent de l'enseignement de l'Etat perd une auqmentatlon au
début s'il n'a pas 21 ans. Il est soumis au statut pécuniaire des agenls
de l'Etat, mais le législateur dit explicitement que Ic barème minimum
pour les professeurs de renseignement moyen libre est le barème Il.
Pourquoi le Ministre réduit-il de 4.000 francs le traitement minimum
des professeurs qui entrent dans renseignement il moins de 21 ans?

RÉPONSE:

L'article 22, § lor, premier alinéa, de la loi du 27 juillet 1955 fixant
des rè qlcs d'organisation de l'enseignement de l'Etat, des provinces et
des communes, et de subvention. par l'Etat, d'établissements d'ensei-
gnement moyen, normal ct technique, stipule que les traitements servant
de base au calcul de la subvention allouée aux établissements d'ensei-
gnement moyen, normal et technique de plein exercice sont fixés d'après
les échelles de traitements suivantes:
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Schoolbevolking.

VRAAG:

Welke ls, volgens model verschenen in Bijlage Il. stuk -i-XIX (1956-
1957). nr 3. verslaq van de heer Bracops, blz. 28, de bevolking per
studiejaar in de afdelingen van het Rijksonderwijs - toestand op
loktober 1957:

a) bewaarscholen;

IJ) voorbereidende afdelingen;

c] familiale afdelingen;

J) prae-industrtële afdehnqen:

e} prae-landbouwafdelinqen ?

ANTWOORD;

De l)eg<"vens die 1I0dig zijn ~m op de qestelde vraaq te antwoorden
2iJn voor het ogenblik nog niet beschikbaar.

De inlichtingen die voorkomen in hct hierbovenvermeld parlementalr
stuk en die betrekkinq hebben op hel schooljaar 1956-1957 - toestand
oktobcr 1956 - zijn dus ter zake de meest recente.

\V eddeschalen.

VRAAG:

Door de wet van 27 julE 1955 wcrdcn voor de leerkrachtcn uit het
vri] Middclbaar en Norrnaalonderwljs volgens arttkel 22 vier wedde-
schalen bepaald. Er bestaat een minimum- en een maxirnumwedde. Ver-
der zegt het artlke] dat ol: binnen de eldus vastgestelde perken > de
Koning de modalttettcn bcpaalt, Ondcrtussen werden vanaf I april 1957
de wedden in het Staatsonderwijs verhooqd. De Mtnlster kan de wed-
den in het vri] onderwijs niet aanpassen, omdat de wet zulks vcrbicdt.
doch wat de heer Minister wel doet, zonder dar hlervoor ccn artikel in
de wet van 27 [uh 1955 hestaat, ts het volqcnde :

Ecn regent in hel Staatsonderwljs verlicst een verhoging bij de aan-
vang, indien hi] nier 21 [aar oud is. Hij valt onder het geldelijk statuut
van ber Rtjkspersonccl, doch de wctqevcr zeqt uitdrukkelljk dat voor de
lecrkrachrcn in het vrij rnlddelbaar onderwl]s de mlnlrnumweddeschaal H
is Waarom trekt de heer Minister dan het bcdraq Van 4.000 frank van
de minimumwedde af voor de leerkrachten die op minder dan 21-jarige
Iccftijd in het onderwijs tredcn ?

ANTWOORD :

Artikel 22. § I. ecrstc Iid, van de wet van 27 juli 1955 houdende
reqelcn inzake inrichting van hct onderwijs van de Staat, de provin-
cies en de gemeenten, cu inzake subsidiëring door de Staat van inrich-
tinqcn voor Middclbaar. Norrnaal- en Technlsch Onderwijs, bepaalt dat
de weddcn, die tot grondslag dienen voor het berekenen van de toelaqe
vcrleend aan de inrichtinqcn VOOr Middclbnar, Norrnaal- en Techntsch
Onderwijs met volledig lccrplan, vastçcsteld worden overcenkomstlq de
hiernavermclde wcddeschalcn :

1. 65.600 francs à 116.000 francs; I. 65.600 frank tot 116.000 frank;

Il. 82.000 francs à IHAOO francs; II. 82.000 frank tot 144.400 frank;

III. 114,000 francs à 198.000 francs; III. 114.000 frank tot 198.000 frank;

IV. J 20.000 francs il 204.000 francs. IV. 120.000 frank tot 201.000 frank.

Le même article de la loi précitée, § Jor, troisième alinéa, porte que,
dans les limites ainsi établies, le Roi arrête les modalités de fixation
des traitements.

D'autre part, l'article 6 de l'arrêté royal du 28 février 1956 détermi-
nant les modalités de Iixation des traitements des membres du pcrson-
nel, titulaire d'une fonction principale à prestations complètes, devant

§ I. dcrdc lïd, van hetzelfde artlkcl van voorrneldc wet, bepaalt dat
de Koning blnncn dc aldus vastqestelde pcrken, de modaliteiten vast-
legt voor de vaststcllinq der wcddcn,

Artikel 6 van hct koninklljk beslutt van 28 februari 1956 houdende
de modalitettcn tot vaststellinq van de weddcn, wclke tocqckcnd wor-
den aan de pcrsoncclsledcn die titularis zijn van cen hoofdambt met
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servir de base au calcul de la subvention allouée aux érabhssernents
d'enseignement moyen, normal et technique en plein exercice, pris en
exécution de la disposition rappelée, stipule que;

,. Le traitement minimum est destiné a l'agent ayant atteint J'âge de
21. de 23 ou de 25 ans, selon qu'il est bénéficiaire de l'échelle I. de
l'échelle II ou des échelles III et IV.

Pour l'agent âgé de moins de 21 ans, de 23 ou de 25 ans, le traite-
ment minimum est amputé d'une somme forfaitaire dont le montant
annuel varie comme suit d'après l'échelle dont il bénéficie:

Echelle Montant

II

III

IV ...

5.000 fr.

5.000 fr.

6.000 fr.

6.000 fr. "

Ces dispositions sont identiques à celles qui sont appliquées au per-
sonnel enseignant de l'Etat.

Dans son avis, le Conseil d'Etat souligne, à ce propos, qu'il entrait
bien dans les intentions du Gouvernement de s'inspirer, à cet égard,
des modalités prévues par le statut pécuniaire du personnel de l'Etat.
Le Conseil il même proposé au Gouvernement un texte qui lui permet-
trait de réaliser ces intentions.

Dès lors, ,la subvention allouée pour un régent âgé de moins de
23 ans qui réunit les conditions requises pour obtenir l'échelle de trai-
tement II - 82,000 francs à 144.400 francs ~ doit, en vertu de la dis-
position précitée, être amputée d'une somme de 5.000 francs (au lieu
de 1.000 francs j.

Inspection linguistique,

QUESTION:

J. - Enseignement .primaire.

J) Dans combien d'écoles primaires et gardiennes subventionnées
par l'Etat. les inspecteurs lingllistiques (2 titulaires et 4 adjoints] ont-
ils contrôlé l'application de la loi du 14 juillet 1932 (loi linguistique)
au cours de la période du lor septembre 1957 au 3 I décembre 1957
inclus?

2) Oucls cas de non-application de la loi précitée ont été signalés
par l'inspection linguistique à M. le Ministre au cours de ladite
périocle?

3) Quclle suite M. le Ministre a-t-il réservé aux rapports de l'in-
spection linguistique?

1) QlIelie sltite les direction.' d'écoles ont-elles donnée après inter-
vention éventuelle cie M. le Ministre?

5) A-t-il Iallu prendre des sanctions prévues il J'article 28 de la loi du
14 juillet 1932 (loi linguistique) à l'égard des directions d'écoles récal-
citrantes?

IL ~ Enseignement moyen.

Des questions identiques sont posées au sujc] de J'inspection lin-
guistique effectuée par les deux inspecteurs linguistiques de J'enseigne-
ment moyen, pour 1<1 rnërnc période.

III. ~ Statistiques,

M. le Ministre pourrait-il me faire connaître le nombre de classes
il régime linguistique nécclandnis i
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volleßige prestaties en welke tot gron/Islag moeten dienen voor het
berekenen van de toelaqe verleend aan de inrichtingen voor Middelbaar.
Normeal- en Techntsch Onderwiis, genomen in uitvoerinq van voor-
melde beschikking, bepaalt dat:

«De minimumwedde wordt verleend aan het persçneelslid dat 21. 23
of 25 jaar oud Is, naar gelang het een gerechtigde op de schaal I. op
de schaal Il of op de schalen III en IV betreft.

Ten aanzten van het personeelshd dat g~en 21. geen 23 of geen
25 jaar oud is, wordt op de minimumwedde een forfailaire som gekort
waarvan het jaarlijks bedraq, volqens de schaal welke hij geniet ver-
andert zoals volgt:

Schaal Bedrag

Il

III

IV ...

5.000 fr,

5.000 fr.

6.000 fr,

6.000 fr. ,

Deze bepalinqen zijn dezelfde als die welke worden toeqepast op het
onderwijzend personeel van de Staat.

In dit verband onderstreept de Raad van Stare in zijn advtes dat het
wel de bedoeling van de Regering was in dit opzicht aan te sluiten
bi] de regelen van de bezoldigingsregeling van het personeel der minis-
terres. De Raad van State heeft zelfs aan de Regering een tekst voor-
gelegd aan de hand waarvan zij haar doel kon bereiken.

Derhalve dient op de toelage verleend aan een regent die minder
dan 23 jaar oud Is en die de voorwaarden vervult om de wedde-
schaal Il - 82.000 frank tot 114.000 frank te genieten, krachtens
voormelde bepaling, ecn som gekort van 5.000 frank (in plaats van
4.000 frank).

Taalinspectie,

VRAAC:

L - Lager Onderwijs.

I) Hoeueel door de Staat qcsnbsldlëerde loqer« en beumerscholen
werden door de taalinspecteurs (2 titulartssen en " toegevoegde) geïn-
spccteerd met het ooq op de tocpassinq van de wct van J-l juli 1932
[taalwet}, qedurendc de periode van I september 1957 tot en met
31 dcccmber 1957?

2) Wclke anrd van gellallen van niet-toepessen van bedo~lde uret
werden door de taalinspectie qesiqnaleerd aan de heer Minister qedu-
rende die periode 7

3) Welk gevolg werd âoor de heer Minister gegeven aan de ver-
slagen van de taalinspectie ?

4) Welk gevolg werd door de betrokken schoolbesturen gegellen
na gebeurlijke tusscnkornst van de heer Minister?

5) Dienden sancties getroffen, voorzicn bij artikel 28 der wct van
14 juli 1932 (taalwet) tegenover onwillige schoolbesturen ?

II. ~ Middelbaar Onderwijs.

Dezellde vraqen worden gesteld voor de taalinspectie uitgeoefend
door de twee talinspectcurs van het Middelbaar Onderwijs en voor
dezelfde periode.

III. - Statistiek.

Kan de heer Ministcr mij hct aantal Nederlandsteliqe klessen laten
kennen:
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b) dans les communes bilingues de la frontière linguistique (par
commune) :

a) dans l'agglomération bruxelloise (par commune); a) voor de Brusselse agglomeratie [per gemeente);

il la (in de l'année scolaire 1953-1954;

it la fin de J'année scolaire 1954-1955;

il la fin de l'année scolaire 1955-1956;

à la fin de l'année scolaire 1956-1957.

Ceci. séparément pour les écoles gardiennes et pour les écoles pri-
maires.

RÉPONSE:

I. - Enseignement primaire.

Les rapports adressés au département par les inspecteurs linguis-
tiques sont examinés par l'administration de l'enseignement primaire
au fur et il mesure de leur réception. Je puis affirmer il l'honorable
membre que les dispositions de la loi du 14 juillet 1932 sont toujours
consciencieusement appliquées.

Les renseignements demandés pour la période du 1" septembre au
31 décembre 1957 ne pourront éventuellement être fournis qu'il rex-
piration de cette période. D'ailleurs. actuellement, de nombreux rap-
ports sont encore en cours d'examen.

II. ~ Enseignement moyen.

l'' septembre-Z décembre 1957:

I) Du lor septembre au7 décembre 1957, les inspecteurs linguistiques
ont visité 123 écoles el sections d'écoles:

14 sections préparatoires et 109 sections moyennes.

2) Nature des transgressions:

e} déclarations inexactes (6);
b) changement de régime linguistique dans J'agglomération bruxel-

loise (1)_

3) et 4) Sept cas de non-application de la loi ont été rapportés par
les inspecteurs linguistiques. Dans 4 cas les élèves ont été transférés
par le chef de rétablissement dans une autre section linguistique à la
suite de J'intervention des inspecteurs.

Trois cas sont soumis à l'examen de l'admlnlstration et seront
réglés à bref délai.

rn. Statistiques (voir tableaux).

TABLEAU A.

Agglomération bruxelloise:

a) ces communes ne faisaient pas partie de J'agglomération bruxel-
loise en [953.

TABLEAU B.

Communes bilingues de la frontière Iinquistique :

a) ces communes ont été déclarées bilingues par la loi du 2 juillet
1954:

IJ) ces communes ne sont plus bilingues en vertu de la loi du
2 juillet 1954.

Remarqlles générales.

1. ~ Les nombres mis entre parenthèses représentent les nombres de
classes à deux sections llnquistlqucs.

II. _ Sont considérées dans ces deux tableaux les classes primaires
et les classes gardiennes des écoles primaires et gardiennes soumises
au régime de la loi orqanique de renseignement prlmalre.

b} voor de tweetaliqe gemeenten gelegen op de taalqrens (per
gemeente) :

einde schooljaar 1953-1954:

.elnde schooljaar 1954-1955:

einde schooljaar 1955-1956;

cinde schooljaar 1956-1957.

Afzonderlijk voor de beureerscholen en voor de lagere schoten.

ANTWOORD ;

I. ~ Lager Onderwijs.

De verslaqen van de taalinspecteurs worden door de dlrectie van
hct Lager Onderwljs onderzocht naarmate zl] toekomen. Ik kan het
achtbaar lid verzekeren dat de bepalinqen van de wet van 14 juli 1932
altljd stlpt worden toeqepast.

De gevraagde inlichtingen voor de periode van I september lot
31 deccmber 1957 zouden eventueel slechts kunnen vcrstrekt worden
na het einde van die periode. Voor verscheidene verslaqen is hel onder-
zoek overiqens thans nog aan de gang.

II. ~ Middelbaar Onderwijs.

september-? decernber 1957 :

1) Van I septernber tot 7 december J 957 werden 123 scholen en
schoolafdelinqen door de taalinspectle bezocht :

14 voorberetdende afdelingen en 109 middelbare afdelingen.

2) Aard van de gevallen van niet-toepassinq van de taalwet :

a) valse taalverklarlnqen (6);
b) veranderinq van taalstelsel in de Brusselse agglomeratie (I).

3) en 4) Zeven gevallen van overtredinq werden tot hlertoe door de
taalinspectie qerapporteerd. In '1 gevaJ[en werden de leerlingen, na de
inspectie, door hel schoolhoofd naar ecu andere taalafdeling overqe-
plaatst.

Drie gevaJ[en worden thans door het bestuur onderzocht en zullen
eerlang geregeld worden.

II 1. - Statîstiek [zie tabellen}.

TABEL A.

Brusselse aqqlomeratle :

a) deze qerneenten maakten geen deel uit van "de Brusselse agglo-
meratie in 1953.

TABEL B.

Twcetaliqe gemeenten van 'de taalgrens:

a) deze gemeenten werden tweetaliq door de wet van 2 juli 1954;

b) deze gemeenten zijn niet lanqer tweetallq ingevolge de wet van
2 juli 1954.

Algemene opmerkinqen,

I. - De getallen tussen haakjes stellen het aantal klassen voor met
twee taalsecties,

II. - In deze tabellen komen voor : de laqere klassen en bewaar-
klassen der laqcrc- en bewaarscholen, clic onderworpen zljn aan de
orqanicke wet op het Lager Onderwijs,
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III. - Les deux tableaux reflètent la situation du début de l'année
scolaire [un mois après la date de la rentrée des classes). Nous ne
possédons pas de statistique dressée à la lin de l'année scolaire.

Communes

Anderlecht

Auderghem

Berchem Ste-Agathe ...

Bruxelles ."

Euerbeek ".

Evere .

Forest '" ."

Ganshoren

Ixelles .

[ette St-Plerre

Koekelberg

Molenbeek St-Jean ...

Saint-Gilles .

Salnt-Iossc-ten-Noode ,

Schaerbeek

Uccle ... " .... " ....

Watermael-Boitsfort ...

Woluwe Sr-Lambert. ..

Woluwe Sr-Pierre ...

A. - Agglomération bruxelloise.
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III. - De twee tabellen geven een overzlcht van de toestand bi]
her bcqin van het schooljaar [een maand na de hernerninq der lessen).
Wij beschikken niet over de statlstieken van het einde van het
schooljaar,

A. - Brusselse agglomeratie.

Nombre de classes à régime linguistique néerlandais

1953-1954

Ecole
primaire

iI Ecole
gardienne

'l' Be~ar-school
Laqere
school

i
!

97 (+ 3) I 23 (+6)
I,
I

16 (+ 6) I 7

i
Ia I a

106 (+3;) I" 1+8)

9(+1)12{+1)
I
i

a a

18 3 (+1)

a

9

10 9 (+4)

16 (+ I) 4

75 (+ I) 17

5

2 (+ I)

43 (+ 1) IQ (+3)

17 (+21) 5 (+2)

la (+ 2) 3 (+4)

21 (+ 2) 6 (+2)

15 (+ 3) 5

Aantal Nederlandstalige klassen

1954-1955

!
Ecole i Ecoleiprimaire I gardienne

- I -
Laqere i Bewaar-
school I scheel

I
1

87 (+ 5) i
I

17 (+ 5) I
!

i
101 (+38) I

I

9 (+ I) i
!

13 (+ 3) I

I
i

I

I
!

20 (+8)

6 (+ 1)

17

23 (+8)

2

7

IS 3 (+1)

21

la

I

I
i

16 (+ 1) !
I

74 (+ 1) 116
I
I

2 (+ 1) i
I

45 (+ 1) I Il (+2)
I
I

17(+19)\ 5(+4)

I
10(+1)\ 3(+4)

i
27(+3)! 7(+3)

i
17 (+ 3)! 5

I

38 9 (+4)

4 (+3)

5

Ecole
primaire

Lagere
school

90 (+ 5)

14 (+ 4)

20

J09 (+37)

8 (+ 1)

\

11 (+ 3)

17

24

10

36

15 (+ I)

70

6

2 (+ I)

1955-1956

Ecole
gardienne

Bewaar-
. school

17 (+9)

5 (+1)

2

21 (+8)

2

6 (+2)

3 (+1)

5 (+1)

10 (-H)

4 (+2)

16 (+1)

46 (+ 5) 10 (+3)

19(+25) 5(+8)

10(+1) 3(+4)

27 (+ 3) 7 (+3)

18 (+ 4) 5

Ecole
primaire

Laqere
school

1956-1957

Ecole
gardienne

Bewaar-
school

90 (+ 5) 119 (+9)

14(+3) 4"(+1)

20 (+ 1) 4 (+1)

107 (+38) 24 (+8)

10 (+ I) 2

17 (+ 2) 6 (+3)

15 (+ 8) 3 (+2)

26 4(+2)

10 1(+1)

36

15

4

2 (+ I)

8 (+6)

5 (+1)

16

51 (+ 1) 11 (+1)

20 (+23)' 5 (+6)

10(+2) 3(+1)

23 (+ 3) 7 (+4)

20 (+ 4) 5

Gerneenten

Ander lecht.

Oudergem.

St-Aqatha-Berchem.

Brussel.

Etterbeek.

Evere.

Vorst.

Ganshoren.

Elsene.

St-Pieters-Iette.

Koekelberg.

St-I ans-Molenbeek.

St-Gillis.

St-Ioost-ten-Node.

Schaarbeek.

Ukkel.

Waterrn-Bosvoorde.

St-Larnbr.vWoluwe

St-Pieters-Woluwe
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B. Communes bilingues de la Ironnërc linguistique. B. - Tweetahge gemeenlen gelegen op de taalgreus.

.- ---- -_._--_ ..

Nombre de classes à régime linguislique néerlandais

Aantal Nederlandstallçe klassen

1953-1954 195'1-1955 1955·1956 1956·1957
GemeentenCommunes

Ecole Ecole Ecole Ecole Ecole Ecole Ec~le Ecole
primaire gardienne primaire gardienne primaire ' gardienne primaire gardienne

Lagere Bewaar- Laqere Bewaar- Laqere Bewaar- Laqere Bewaar-
school school school scheel school school school school

Biévène a a 0(+8) 2 6 I 5 I Bever.
Enghien I 0 1 (+- I) 0 2 0 3 (+1) 0 Edingen.
Espierres 0(+2) o (+ I) 0(+2) 0(+ 1) 0(+1) , 0(+1) 0(+2) 0(+1) Spiere,
Fouron-le-Comte ". a a 5 2 5 ' 2 5 2 's Gravensvoeren.
Fouron-Saint-Martin.. . a a •• 1 4 1 •• 1 Sint-Marlens- Voeren.
Fouron-Satnt-Ple-re ... il a I 0 I 0 2 0 Sint- Pieters- Voeren.
Helchin s (+2) 1(+·1) 5 (+2) 1 (-~ I) 5 (+2) 1 (+1) 5 (+2) 1 (+ 1) Helkijn.
Herstappe ....... " 0(-; .. 1) 0 0(+1) 0 0(+1) 0 o (·f·1) 0 Herstappe.
Houtatn-l'Evêque ... a a 6 I 6 I 6 I Walshoutem.
L'Ecluse 0 0 b b b b b b Sluizen.
Luingne o (+6) 0(+2) b b b b b b Luingne.
Marcq ... 0 0 0 0 0 0 0 0 Mark.
Messines JO 3 9 3 9 3 ? 3 Mesen.
Mouland a a 2 I 2 I 2 1 Moelingen.
Mouscron .. , 7 3 b b b b b b Moeskroen.
Petit-Enghien ... 0 ,

0 0 0 0 0 0 0 Lettelingen,
Rekkem Il 'I b b b b b b Rekkem.
Remersdaal a a 2 0 2 0 2 0 Remersdaal.
Rcnatx.,; ... a a 34 H·3) Il (+1) 331+3) Il (.t-!) 3'1 (+3) 12 (+1) Ronse,
Russeignies I (+ I) 0(+1) b b b b b b . Rozenakcn.
Tecwcn a a 3 0 3 0 3 0 Tccwcn,

Pécule de vacances. - Arriérés.

QUr:.STIO:-: ;

1:-<1 loi du 2Î juillet 1955 ne prévoit pas de pécule de vacances pour
les professeurs de l'cnsctqnemcnt libre à partir du l'' août 1955.

Nous savons que le pécule de vacances est fixé chaque année par
arrêté royal et puisque la loi le déf •.nd pour l'cnselqncment libre
soumis à l;l loi en question. Monsieur le Ministre ne sait pas prendre
d'arrêté royal. mais d'autre part il est un fait que le pécule de
vacances est calculé sur les prestations de l'année précédente. Il est un
fait que '!es professeurs en question bénéficlalent léqalcment de J'avan-
tage du pécule de vacances avant le I'" août 1955. Pour hl période du
I"' janvier au l'' août 1955. le pécule de vacances n'a pas été payé,
Monsieur le Ministre peut-il régler cette question?

RÉPOXSE:

La question d'ensemble fait à l'heure actuelle l'objet d'une étude
approfondie.

Divers.

Qur.STlO:-: ;

I) QuC! est le nombre des jeunes fmes inscrites il l'athénée royal'
de Hassclt ?

2) Cornbicn de surveillantes sont nommées dans cet établissement?

3) Oucllc est la somme 'lui reste à liquider en traitements et subsides-
traitements dans lcnsciqnerncnt de l'Etat ct dans renseignement sub-
ventionné - enseignement primaire. moyen, technique en normal
pour les prestations des mois de septembre. octobre. novembre ct
décembre 1956?

4) Combien d'années sont prises en considération, I:n cc qui con-
cerne le clir!ôme de liccucté. pour la détvrmtnutfcn de l'ilncienneté dans
l'cnsctqncmcnt ? Suivant l'exemple du diplôme d'instituteur primaire.
qui est compté pour 2 ans d'enseignement, le diplôme de licencié est-Il
compté pour <I ans ?

5) Oucls sont les congrès visés à I~ Section IV, article 22.13,
p, 262 - crédit sollicité 100,000 Irancs ?

Vacantievergocdinq. - Achterstallen.

VRAAG;

De wet van 27 juli 1955 voorzrct qecn vacantieverqoedtnq voor de
lccrkrachtcn uit het vrij ondcrwijs vanaf I auqustus 1955. We wetcn
dar de vacantievergoeding icdcr jaar bij koninklijk besluit wordt vast-
gesteld en verrnits de wct zulks verbiedt voor het vri] onderwijs
ondcrworpeu aan bcdocldc wct, kan de Heer Minister qeen koninklijk
bcsluit uitvaardiqcn. doch anderzijds is het een feit dar de vacantie-
vergoeding wordt bcrckcnd op de prcstaties van het voriqe jaar.
Hct is ccn feit dat bcdoelde leerkrachten wettelijk het voordcel van
de vacanticvcrqoedlnq qenoten vöór 1 auqustus 1955, Voor de periode
van 1 januari 1955, tot I auqustus 1955 werd ge-•.n vacantiegcld
uitqckccrd, Kan de Heer Ministcr deze kwcstie rcqelen ?

ANTWOORD;

De kwcstic, in haar qchcel beschouwd, maakt thans het voorwerp uit
van ccn grondige studie.

Varia.

VRAAG;

I) Hocvccl vrouwclijkc Iecrlinqen zl]n 'er inqeschreven in het konlnk-
lijk Athcneum van Hasselt?

2) Hoevccl vrouwclükc studicmecstcrs zijn cr aanqcsteld in deze
inrlchtinq ?

3) Welke som dicnt nog uitbetaald aan wedde en weddetoelaqen
in Staats- en crkcnd onderwijs - Laqer-, Middclbaar-, Tcchnisch- en
Norrnaalondcrwi]s - voor de dicnstcn bcwezcn in de maanden sep-
tomber, oktobcr, nove mhcr en deccrnbcr 1956,

'!) Hocvccl [aren wordcn voor ccn Ilccnciaat ..diploma .in aanmerkinq
\lellomen voor hct hcpalen van hct aantal dienstjaren in hct onderwijs.
Voorhccld : ecu onderwllsdtploma van laqer ondcrwijzcr telt voor
2 [aar onderwi]s. Wordcn cr clan 'I [aren \Jcteld voor ccn llccntiaat ?

5) Wclkc conqrcsscn wordcn er bedocld in Scctie IX, artlkel 22-13,
bldz. 263 - aanqcvraaqd krcdrct 100.000 frank.



RÉPONSE;

I) Quatre jeunes Iilles suivent actuellement encore les cours à

l'athénée royal de Hasselt. Le nombre important de jeunes lilies qui
suivaient antérieurement les cours au cycle supérieur de cet établisse-
ment a diminué proqressivernent les deux dernières années ä cause de
la transformation. en septembre 1955. de l'école moyenne pour fjJIe.s
à Hasselt. en lycée royal.

2) Deux surveillantes sont encore en fonction à l'athénée royal;
elles y ont été désignées avant la transformation de récole pour jeunes
filles. Ces deux surveillantes assurent chacune une demt-charqe.

L'administration envisage actuellement la possibilité de transférer
les intéressées dans un autre établissement d'enseignement pour jeunes
lilies.

3a) Les sommes suivantes restent il liquider. à titre de traitements
et de subventions-traitements. pour des services rendus au cours des
mois de septembre. octobre. novembre et décembre 1956;

A. - Traitements.

I) Enseignement Moyen de l'Etat .,.
Z) Enseiqnerrrent Normal de l'Etat .,.
3) Enseignement Technique de l'Etat

fr. 1.166.000
95.000

1.250.000

B. - Suboentions-tmltements,

1) Enseignement moyen:

a) établissements communaux
b) établissements provinciaux
c) établissements privés

2) Enseignement Normal:

2.291.000

19.950.000

a) établissements communaux
b) établissements provinciaux
c) établissements privés ...

3) Enseignement Technique:

li) établissements communaux
b) établissements provinciaux
c} établissements privés ... ..,

13.000
1.150.000
1.695,000

14.595.000
10.870.000
18.0-10.000

Ces sommes seront liquidées dés le vote des crédits supplémentaires.

3b) Le montant des arriérés de subventions-traitements d'activité
encore dus à certains membres du personnel enseignant des écoles
primaires et gardiennes communales. adoptées et adoptables pour
l'exercice 1956 s'élève à ce jour à 5.669.195 francs.

Ces arriérés comprennent outre des subventions-traitements pour les
mois de septembre à décembre 1956, des sommes qui résultent de la
revision de carrières pécuniaires en application de la loi du 29 juillet
1953 et des a rriérés résultant de régularisations diverses.

Les borderaux comptables sont préparés en vue de la liquidation
de ces arriérés dès la publication au Moniteur Belge de la loi accordant
les crédits supplémentaires.

La ventilation de ces liquidations en vue d'établir le montant de;;
subventions-traitements se rapportant au mois de septembre à décembre
1956 exigerait un temps assez long et ce travail supplémentaire risque-
rait déntralner un retard dans la liquidation des traitements afférents
au mois de janvier 1958.

4n) Les diplômes pédagogiques ne sont pas pris en considération
pour le calcul de J'ancienneté en vue de la fixation du traitement. Ils
comptent toutefois pour Je calcul de la pension, à raison de;

2 ans pour le diplôme d'instituteur.
3 ans pour le diplôme de régent.
1 ans pour le diplôme de licencié.
(Voir services des pensions - Ministère des Pinances.]

4b) En vertu dl.' l'article 2 de la loi du 8 avril 1884. le diplôme de
professeur-licencié-agrégé es4 compté pour 4 années de service dans
la llquldation des pensions. Il est également admis pour compléter Je
nombre d'années de service exigées pour l'admission à la pension,

Toutefois. il convient de remarquer que cette bonification est sans
influence sur la fixation du traitement.

5) Le crédit figurant il l'article 22-13 est réservé aux manifesta-
tions internationales ayant pour objet I" pédagogie Oll des techniques
éducatives ou didactiques.
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ANTWOORD:

I) Aan het KoninklijkAtheneuOl te Hasselt zljn thaas vkr meisjes
ingeschreven. Her aantal melsjes, welke vroeger de lessen volgden
van de hogere cursus dezer inrichting. verminderde geleidelijk de laat-
ste twee [aren wegens de omvorming. in september 1955. van de Rijks-
middelbare nreisje.sschool. te Hasselt. tot Koninklijk Lyceum.

2) Aan hel Koninklijk Atheneum fungeren nog twee studlemeeste-
ressen die aanqesteld werden vëör de omvorming van de meisjesschool.
Belde studlemeesteressen :zij slechts mel een halve opdracht belast,

De mogelijkheid wordt thans onderzocht de belanghebbenden over
te plaatsen naar een andere onderwijsinrichting voor meisjes.

3a) Aan wedden en weddetcelaçen dienen nog de volgende sommen
betaald voor diensten bewezen in de maanden september, oktober,
november en decernber 1956:

A. Wedden.

I) Rijksmáddelbaar onderwüs
2) Rijksnormaalonderwijs
3) Rijkstechnisch onderwijs ...

B. - Wedde-Toelagen.

I) Mlddelbaar onderwljs :

a) gemeentelijke instellingen ...
b} provinciale instellingen
c) vrije instellingen

fr. 1.166.000
95.000

1.250.000

2.291.000

19.950.000

2) Normaalonderwj]s :

a) gemeentelijke instellingen
b) provinciale instellingen
c) .vrije instellingen ...

3) Technisch ondcrwljs :

a) gemeenleiájk~ instellingen
b) provinciale ánstdlingen , ..
c} vrijc instellingen .

43.000
I.150,OOO
1.695.000

14595.000
10.870.000
18.010.000

Deze sommen zullen vereffend worden na de qoedkeurmq der blj-
kredieten,

3b) Het bedrag der achterstalliqe acuvttettsweddetoelaqen dat nog
dient ultbetaald aan sommlqe Ieden van het onderwljzend personeel der
genr.:'entelijke. aanqenomen en aanneembare lagere en bewaarscholen
voor het dienstjaar 1956 beloopt op heden 5.669.195 frank.

In bedoelde achterstallen zijn nlet aileen beqrepen de weddetoelaqen
voor de maandcn seprcmbcr tot decernber 1956 maar ook bedraqen die
voortvlocren uit de herzteninq van qeldeltlke Ioopbancn bij toepassing
van de wct van 23 [uli 1953 en achterstallige wedde-n ten gevolge van
allerlei rcqulnrisatics.

De rekenplichtiqe borderellen met het oog op de vereffeninq van
deze achtcrstallen, zodra de wet waarbij aanvullende kredieten tee-
qcstaan wordcn in het Belgisch Stetüsbltul zal verschenen zijn, werden
rceds opqernaakt.

De ventilatle van deze vereffcnlnqen, om het bedraq van de wedde-
toelagen over de maanden scptember tot december 1956 te kunnen
bcrekenen, zou tijd verqen: en ditbijkomend werk zou de wreffening
van de wedde-toclaqcn voor de maand januari 1958 kunnen vertraqcn.

-la} Voor hct berckenen van de anciënnltelt in het onderwijs met het
oog op de vaststelling der wedde worden qeen dienstjaren in aanmer-
king genomen voor het bezit van cen pedaqoqisch diploma. Evenwel
komen deze diploma's in aanmerkinq voor het berekerren van het pen-
sioen namelijk :

2 [aar voor het diplorna van onderwiizer,
3 jaar voor het diploma van regent.
4 jaar voor hct diploma van Iicenciaat.
(Zte dlcnst der pensloencn Minlstcrle van Flnanciên.]

4b) Krachtens artikcl 2 van de wet van 8 april 1884 wordt het
diploma van geagregeerd leraar-ltcentlaat gerekend voor 4 jaar dienst
bi] de vereffening der pcnsloencn. Dit diploma wordt eveneens in
aanmerking genomen om het aantal dienstjaren, vereist voor
de oppcnstocnstcllinq, aan te vullen.

Er dtcnt cchtcr opqcmerkt dat deze bonificatie qeen Invloed heeft
op de vaststellinq va~ de weddc,

5) Hct krcdiet voorzicn in Sectie IX, artikel 22-13 betrcft internatio-
nale rnanifcstatlcs Illet de opvoedkunde of tcchniek met opvoedkundige
of didactische hedoclinqen.



Nombre d'élèves.

QUESTION:

Quelle était la population scolaire exacte dans l'enseignement pri-
maire, moyen, technique, normal ct supérieur, par secteur, pendant
les années scolaires 1951, 1952, 1953, 1954, 1955, 1956, 1957, et ceci
pour:

a) renseignement de l'Etat?
b} l'enseignement cornmunal ?
c] l'enseignement provincial?

R(;PONSE:

Nombre d'élèves répartis d'après le genre d'enseignement et d'après
la nature de l'autorité qui l'organise (Etat, province, commune) pour
les années scolaires de 1951 à 1956.
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Aantal Icetliogea.

VRII,\C:

Welk was het juiste aantal leerlillgen in het lager, middelbaar, tech-
nisch, normaal- en hoqer onderwljs, per sector, voor de schooljaren
1951. 1952, 1953, 1954. 1955, 1956, 1957 in:

a) het Rijksonderwijs?
b) het qerneentehjk onderwijs ?
c} het provinciaalonderwijs?

ANTWOORD:

Aantal leerhnçen ingedeeld volqens de cnderwijssoort en de aard
van de inrichtende overhetd (Rijk. provincie, gemeente) voor de school-
jaren 1951 tot 1956.

-"---

I . , r Enseignementl '.' .'. I
Enseignement [Enselqnement \Enseignement technique (Enseignement i

Totauxprimaire normal moyen ( ") : supérieur i~ ~ _ _! ~ I ~
Lager Normaal- Middelbaar Technisch i Hoger I Totalen

Onderwiis onderwijs IonderWijS Onderwijs IOnderWijS I
(U) I

I .

1951-1952 (') : I I 1951-1952 (') :

Etat ... ... ... ... 43.852 3.083 58.102 . ,__}H~i-' 6.595 I 117.116 Rijk.
Provinces ......... '" ... ... 893 696 656 223 14.M8 Provtnctën.
Communes ......... .'. ... ... 340.759 1.391 5.119 - 368.020 Gemeenten.-_.... ----~~

Totaux ... ... ... 385.504 5.170 63.907 38.385 6.818 499.784 Totalen.
:

1952-1953 (') :

I
1952-1953 (') :

Etat ... ......... '" ... ... 47.774 3.616 59.'127 5.691 6.762 123.273 Rijk.
Provinces ... ... ... ... 52 8J3 635 13.858 207 15.565 Provinctën.
Communes ......... '" ... ... 350.626 1.610 5.461 22.724

I
- 380.421 Gemeenten.- I

Totaux ... .., ... 398.452 6.039 65.523 42.276 6.969 519.259 Totalen.

1953-1954 : I 1953-1951 :

Etat ... ... ... ... ... ... ... 51.080 3.668 59.664 6.077 6.666 127.155 Rijk.
Provinces ...... ... '" ... ... 1.089 977 738 14.449 221

I
17.471 Provinciën.

Communes ......... ... ... ... 364.497 1.785 5.442 23.514 ~ 395.238 Gemeenten,
----I

Totaux '" ... ... 116.666 6.430 65.844 41.040

I
6.887 539.867 Totalen.

.'

1954-1955 z

I
1954-1955 :

Etat ... ... ... ... '" '" ... 54.861 1.254 I 60.145 6.777 7.519

I
133.556 Rijk.

Provinces ... ... ... ... ... ... 1.149 1.129

I
692 I 15.811 235 19.016 Provinciën.

Communes ......... '" ... ... 375.314 1.926 5.836 23.276 - 406.352 Gerneenten.

Totaux 431.324 7.309 66.673

I
45.864 7.754 558.924 Totalen.'" ... ... i

1955-1956 : \ I 1955-1956 :

61.246 4.668 I 63.390 I 8.169

I
7.467 I 144,940 Rijk.Etat ... ... ... ... ... ... ...

I
Provinces ... '" ... '" ... ... 1.138 1.193 786 15.346 242 18.705 Provinciën.
Communes ...... ... ... ... ... 382.002 i 2.054 6.115 21.702 - 411.873 Gemeenten.

I

Totaux ... '" ... 444.386 7.915 70.291 45.217 7.709 575.518 Totalen.

1956-1957 : 1956·1957 :

Etat ... ... ... ... ... ... ... 66.536 5.069

\

67.279 10.940 7.823 157.647 Rijk.
Provinces ... ... ... ... '"

1.238 1.278 953

I
16.310 261 20.040 Provtnctën.

Communes ...... ... '" ... ... 381.288 2.170 7.396 21.929 ~ 412.783 Gemeeutcn.
I

Totaux 149.062 8.517 I 75.628 i 49.179 8.084 590.470 Totalen.'" ... ... I

(') Pour les années scolaires 1951-1952 et 1952.1953, les chiffres
de la population de cinq homes de l'Etat et d'un home provincial pour
enfants dont les parents n'ont pas de résidence Iixe, font défaut. Ces
établissements relèvent de renseignement primaire.

(H) Pour l'enseignement technique. seul renseignement de plein
exerce a été compté .

Les nombres d'élèves de renseignement technique il horaire réduit
s'élevaient à:

(') Voor de schooljarcn 1951-1952 en 1952-1953 zijn de gegevens
over de schoolbevolking van vijf Rijkstehuizen en ëén provinciaal
tehuis voor klndcrcn wicr ouders geen vaste woonplaats hebben, niet
beschlkbaar. Deze inrichtingen rnaken deel uit van het lager onderwijs.

('*) Voor het technisch onderwijs werden alleen de schoolbevol-
kingen in hct onderwijs met volledig leerplan opgeteld.

Het aantal leerllnqen in hcr technlsch onderwijs met beperkt lcer-
plan bcdroeç :

Etat Provinces Communes RIjk Provinciën Gemeenten-1951-1952 12.035 7.375 45.000 1951-1952 12.035 7.375 45.000
1952·1953 12.075 9.750 43.454 1952-1953 12.075 9.750 4.3.454
1953-1954 13.568 9.727 43.525 1953-1954 13.568 9.727 43.525
1954-1955 13.276 10.300 43.178 1954-1955 13.276 10.300 43.178
1955-1956 15.871 11.588 40.831 1955-1956 15.871 11.588 40.831
1956-1957 19.430 11.582 39.898 1956-1957 19.430 11.582 39.898
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Subventions.

QUESTION:

Ouel est le montant des subventions payées depuis le l " août 1955 :

l" à l'enseignement moyen libre;
2" à l'enseignement technique libre;
3· il renseignement normal libre;

suivant le tableau ci-dessous :
a) en 1955;
b) en 1956;
c} en 1957;

pour la période du :
l'' août au 31 décembre 1955;
l'' janvier au 31 décembre 1956;
I'" janvier jusqu'à ce jour.

Quels sont les arriérés restant dus pour :
a) 1955 (période du I'" août 1955 au 31 décembre 1955);
b) 1956 (période I'" janvier 1956 au 31 décembre 1956);
c) 1957 (période du 1" janvier 1957 au 31 août 1957).

RÉPONSE:

I) Pour Fenseiqnement technique libre.

Il a été payé :
en 1955 : 364.082.546 francs pour la période du I'" août 1955 au

31 décembre 1955.
en 1956 : 17.221.106 francs pour la période du 1" août 1955 au

31 décembre 1955;
en 1957 : 22.669.749 francs pour la période du IC< août 1955 au

31 décembre 1955.
en 1956 : 914.001.796 francs pour 1956;
en 1957 : 27.898.225 francs pour 1956;
en 1957 : 1.021.963.154 francs pour 1957.

Les arriérés qui restent dûs se chiffrent actuellement à 24.053.645 Ir.
pour 1956 et 3.732.889 francs pour 1955. Le solde qui restera à
liquider après le paiement de ces arriérés tant pour 1955 que pour
1956. ne peut être évalué. étant donné que certains arrêtés royaux
qui. en exécution de la loi du 27 juillet 1955. doivent fixer les moda-
lités d'octroi des subventions en faveur de J'enseignement technique.
n'ont pas encore paru.

2) Pour renseignement moyen libre.
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Toelagen.

VRAAG:

Welk is het bedrag van de toelaqcn die werden uitbetaald sinds
auqustus 1955 :
I· aan het vri] middelbaar onderwljs:
2' aan het vrij technisch onderwijs:
3" aan het vrij normaalonderwijs;

naar onderstaande tabel :
Cl) in 1955;
b) in 1956;
c} in 1957;

voor de periode van
I augustus tot 31 decernber 1955;
1 januari tot 31 december 1956;
1 januarl tot heden.

Welke achterstallen moeten nog worden uitbetaald voor :
a) 1955 (periode van I augustus 1955 tot 31 december 1955);
b) 1956 (periode van 1 januari 1956 tot 31 dcccmber 1956);
c) 1957 (periode van 1 januari 1957 tot 31 auqustus 1957).

ANTWOORD:

1) Voor "et vri] techniscli onderioiis,

Werd betaald:
in 1955 : 361.082516 frank voor de periode van

tot 31 decernber 1955;
in 1956 : 17.221.106 frank voor de periode van

tot 31 decernber 1955;
in I957 : 22.669.749 frank voor de periode van

tot 31 december 1955;
in 1956 9[1.001.796 frank voor 1956;
in 1957 : 27.898.225 frank voor 1956;
in 1957 : 1.021.963.151 frank voor 1957.

augustus 1955

auqustus 1955

augustus 1955

De verschuldiqde achterstallen VOOr1956 belopcn 24.053.645 frank
en 3.732.889 frank voor i955. Het saldo dat nadien nog dient vereffend
te worden, zowel voor 1955 als voor 1956. kan moeilijk bepaald wor-
den zolang sornmiqe koninklijke besluiten die de uitvoeringsmodaliteiten
van de wet van 27 juli 1955 reqelen, niet verschenen zijn.

2) Voor "et uri] middelbaar onderioiis.

Il a été payé : Wcrd betaald ;
en 1955 : 67.572.036 francs pour la période du 1" août 1955 au in 1955 : 67.572.036 frank voor de periode van augustus 1955

31 décembre 1955; tot 31 decernber 1955;
en 1956 : 10.929.026 francs pour la période du 1" août 1955 au in 1956 : 10.929.026 frank voor de periode van auqustus 1955

31 decembre 1955; tot 31 december 1955;
en 1957 : 29.230.012 francs pour la période du 1" août 1955 au in 1957 : 29.230.012 frank voor de periode van augustus 1955

31 décembre 1955; tot 31 décernber 1955;
en 1956 : 238.572.892 francs pour 1956; in 1956 238.572.892 frank voor 1956;
en 1957 : 30.231.485 francs pour 1956; in 1957 : 30.231.485 frank voor 1956;
en 1957 ; 320.629.816 francs pour 1957. in 1957 : 320.629.816 frank voor 1957.

Les arriérés qui restent dûs se chiffrent actuellement à 26.581.822 fr.
pour 1956 et 6.896.563 francs pour 1955. Le solde qui restera à litJuider
après le paiement de ces arriérés tant pour 1955 que pour 1956, ne
peut être évalué. étant donné que certains arrêtés royaux qui, en
exécution de la loi du 27 juillet 1955, doivent fixer les modalités d'oc-
troi des subventions, n'ont pas paru.

3) Pour renseignement normal libre.

IJ a été payé :
en 1955 : 46.007.711 francs pour la période du l'' août 1955 au

31 décembre 1955;
en 1956 : 739.510 francs pour la période du 1cr août 1955 au

3 J décembre 1955;
en 1957 : 3.988.112 francs pour la période du 1" août 1955 au

31 décembre 1955;
en 1956 84.394.181 francs pour 1956;
en 1957 5.873.593 francs pour 1956;
en 1957 87.586.542 francs pour 1957.

Les arriérés qui restent dûs se chiffrent actuellement à 2.258.514 fr.
pour 1956 et à 643.175 francs pour 1955. Le solde qui restera à
liquider après le paiement de ces arriérés. tant pour 1955 que pour

De verschuldigde achterstallen belopen voor 1956 26.581.822 frank
en 6.981.563<frank voor 1955. Het saldo dat nadien nog dient veref-
fend te worden kan moeilijk bepaald worden, zolang somrniqe konin-
klijke bcsluitcn die de uitvocrlnqsmodallteiten van de wet van 26 juli
1955 reqelen, niet verschcncn zijn.

3) Voor het vci] normaalonderwijs.

Werd betaald :
in 1955 : 46.007.711 frank voor de periode van 1 augustus 1955

tot 31 december 1955;
in 1956 : 739.510 frank bctaald voor de periode van augustus

1955 tot' 31 december 1955;
in 1957 : 3.988.412 frank bctaald .voor de periode van augustus

1955 tot 31 december 1955;
in 1956 : 84.391.181 frank betaald voor 1956;
in 1957 : 5.873.593 frank betaald voor 1956;
In 1957 : 87.586.542 frank betaald voor 1957.

De vcrschuldiqde achtcrstallcn bclopen voor 1956 2.258.514 frank
et] 643.175 frank voor 1955. Hct saldo dat nadien noq dient vereffend
te worden kan moeilijk bepaald wordcn, zolang sommlqe koninklijke



1956. ne peut être évalué. étant donné que certains arrêtés royaux qui.
en exécution de la loi du 27 juillet 1955. doivent fixer les modalités d'oc-
troi des subventions, n'ont pas paru.

Sebvc n tions- traitements.

QUESTION:

Les crédits prévus pour les subventions à, renseignement moyen et
normal libre (voir budget, ~ 20·2-b et § 21, art. 22) n'ont pas été
majorés pour l'excretee 1958, bien que l'index des prix de détail ait
augmenté de 105 avant le 10< mai 1956 il 115 au 1" novembre 195'1
[coefficient des traitemeuts par rapport à l'Index}. L'augmentation de
l'index de 10 % doit entraîner inévitablement la même majoration des
traitements-subsides de traitements, soit:

350.000.000 pour l'enseignement moyen;
90.750.000 pour renseignement normal.

Comment M, le Ministre adaptera-t-il les subsides de traitements
à l'index.

RÉPONSE:

Les crëdtts inscrits ft l'article 22-1 des sections III (enseignement
normal) Cl IV (enseignement moyen) sont en ~f!et d'un montant
identique ft celut qui avait été fixé pour l'exercice 'précédent.

La raison en est que jusqu'à présent. il n'a pas été possible de faire
une estimation sufftsamment précise de l'lrnportance des crédits néces-
saires,

Cette situation tient 'ft ce que des traitements ne peuvent être encore
calculés avec exactitude ct que bon nombre de professeurs sont
retrihués sur la base d'avances.

Une part inportante des crédits prévus aux budgets de 1955 ct de
1956 pour cet objet. n'a du reste pas pu être utilisée et a été reportée
à l'exercice 1957 sous forme de crédits supplémentaires.

Si les crédits provislonrrels inscrits au projet du budget pour 1958
devaient s'avérer insuffisants. je ne manquerais pas de solliciter en
temps opportun les compléments nécessaires.

Subsides.

QUESTION:

Combien d'établissements ou sections sc sont vu refuser, depuis le
1_' août 1955, les subsides:

a) dans l'enseignement moyen?
b} dans l'cnsctqncrn cnt technique ?
c} dans l'enseignement normal?

Quelle était la population scolaire de ces établissements ou sections?
Quelle était, à cette date, la population scolaire de l'établissement ou

section de l'Etat correspondant dans les communes en question 7
Sur quels critères M. le Ministre s'est-il fondé pour déclarer que ces

établissements ou sections ne répondaient pas aux raisons impérieuses de
diverse nature requises par la loi?

RÉPONS!'. :

a) Aucun établissement ou section d'enseignement moyen libre. rem-
plissant les conditions requises par l'article 13 de la loi du 27 juillet
1955, ne s'est vu refuser les subventions de l'Etat,

Les établissements ct sections qui ne sont pas subsidiés ne pouvaient
introduire valablement une demande de subventions, soit que les minima
de population requis n'étaient pas atteints, soit qu'ils ne remplissaient
pas les conditions d'homologation ou d'aqréatlon exigées,

b j Sections d'enseignement technique auxquelles l'admission aux
subventions a été refusée, depuis le 1er août 1955,

J) 3308C. - Chapelle-lez-Herlaimont, - Cours professionnels de
coupe. couture, lingerie ct confection.

Section: modes _ catégorie C4pr,

Date de la décision: 21 décembre 1955.

Population scolaire 1955-1956: 7 IJ 8 élèves (I année d'études),

Motifs du refus:

1) Après sept ans de fonctionnement la viabilité n'est pas encore
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beslulten die de uitvoeringsmodaliteiten van de wet van 27 juli 1955
reqelen, niet verschenen zjjn.

Weddetoelagen.

VRAAG:

De kredieten inqeschreven voor de toelaqen aan het vri] mlddelbaar
en norrnaalonderwiis (zte begroting bladz. 20"2"b en bladz. 2-1 - art. 22)
werden niet verhoogd voor het jaar 1958, ofschoon de index van de
klelnhandelsprljzen van 'lOS vóör I mel 1956 gestegen is tot 115 op
1 novernber 1957 (dat wil zeggen het coefficient van de wedden in
betrekkinq met de index), De verhoging van de index met 10 % elst
onverrnijdelijk dezelfde verhoging voor de weddetoelaqen, hetzij :

350,000.000 voor het middelbaar onderwijs;
90.750.000 voor het norrnaalonderwijs.

Hoe zal de heer Minister de weddetoelaqen kunnen aanpassen aan
index?

ANTWOORD

De krcdieten ingeschreven op artikel 22-1 der secties III norrnaal-
ondcrwijs) en IV (middelbaar onderwijs) zi]n inderdaad gelijk aan
deze voorzîen voor het vorig dienstjaar.

Dit ls te wijten aan het feit dat het tot heden nlet mogelijk qeweest
is een juiste raming te maken van de ornvanq der nodige kredieten.

Deze toestand ontstaat omdat sommige leraars bezoldiqd worden
op basis van voorschotten.

Ecn belanqrijk qedeelte der kredieten met dit doel op de beqrotinq
van l 955 en 1956 ingeschreven konden trouwens niet benuttigd worden
en wcrden overqedraqcn op !tel. dienstjaar 1957 onder vorm van bij-
kredicten.

Indien de voorlopiqe kredieten welke thans gevraagd worden in het
ontwerp van begroting voor het dienstjaar 1958 onvoldoende rnoesten
zr]n, zal Ik niet nalaten te qepasten tijde de nodiqe bijkredieten aan te
vraqen.

Toelaqen,

VRAAG:

Aan hoeveel instellingen of afdelingen werden, sinds 1 augustus 1955,
de toclaqen geweigerd:

e} in het mlddelbaar onderwijs ?
b) in het technisch onderwijs ?
c) in het normaalonderwijs ?

Welke was de schoolbevolking van deze inrichtlnqen of afdelingen?
Welke, was op de betrokken daturn de schoolbevolking van de over-

eensternrnende Rijkslnrichtinq of -aldelinq in de betrokken qemeenten ?
Op welke criteria steunde de heer Minister om te verklaren dat deze

instellingen of afdelingen nlet beantwoorden aan de dwinqende redenen
van allerhande aard die de wet stelt ?

ANTWOORD

a) De toclaqen werden aan geen enkele middelbarc ondcrwijslnrich-
ting noch afdeling geweigerd die voldeed aan de voorwaarden hiertoe
bepaald bi] artikel 13 van de wet van 27 juli 1955.

De inrichtingen en afdeliuqen die niet gesubsidieerd worden konden
geen qeldiqe aanvraaq om toelagen indienen, orndat ofwel de minimum
schoolbevolking niet wcrd hercikt ofwel de homologatie of aanvaardlnq
der studieqetuiqschrlften nict werd bekornen.

/,) Afdelingen van technisch onderwijs waaraan de toelagen qewel-
gerd werden sinds 1 auqustus 1955.

I) 330SC. - Chapelle-lez-Herlaimont.
coupe, couture. lingerie et confection.

Cours professionnels de

Afdeling: modes, categorie C4 l q.

Detum van de beslissinp : 21 dccernber 1955,
Schoolbeoolkinq 1955-1956: 7 tot 8 leerllnqen (1 studiejaar).

Rcdenen van de wetqerinç :

I) na 7 [aar werking werd de lcefbaarheld nog nlet bewezen, Onder
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prouvée. Parmi les 1 it 8 élèves plusieurs viennent depuis 3 années à
récole. La population de ce cours se renouveße donc très peu.

2) Les élèves peuvent facilement sc déplacer fi La Louvière et y
suivre les mêmes cours dans une école officielle (communale).

2) 75SC. - Gand. - Stedelijke [onqensvakschccl.

Section; imprimerie - catégorie A3.

Date de la: décision: IZ.juin 1957.

Population scolaire 1956·1957: IT~ année commune avec les autres
sections; 2' année: -; 3~ année: 5 élèves; i~ année; -; Total:
5 élèves.

Moti! du relus : population scolaire insuffisante (art. 9, So, de la loi
du 27 juillet 1955).

3) 5216L. - Charleroi. - Ecole d'apprentissage du Home Notre-
Dame.

Section; coupe et couture - catégorie Cl/CID (perfectionnement
tec!wique) .

Date de la décision; 17 septembre 1957.

Populafion scolaire 1956-1957:

Ire année ...
2" année

7 élèves;
7 élèves;

Total ... 11 élèves.

Motif du relIIS: viabilité douteuse (jeune école C3 agréée par arrêté
royal du 22 septembre 1952).

ij 6057P. - Waremme. - Ecole provinciale d·agriculture.

Section: agriculture - catégorie AI E. S. I. T.

Date de la décision: 1octobre 1957.

Population scolaire 1956-1957 : La section ne fonctionne pas encore.

Date d'ouverture: octobre 1~57.

Moti! du relus: Il existe déjà dans le pays 5 écoles d'ingénieurs tech-
niciens agricoles ou horticoles et 'Waremme se situe à environ 20 kilo-
mètres de Huy, siège du AI agricole de l'Etat.

5) 500S/I-L. - Anvers. - Bcroepsschool voor Ziekenverpleging en
Vroedkunde gehecht aan het Stuyvenberggasthuis.

Section: gardes-malades - catégorie C2.

Dote de la décision: 12 août 1957.

Population scolaire 1956·1957:

1re année ...
20 année

15 élèves;
Il élèves;

Total ... ... 26 élèves.

Motil du refus: population scolaire insuffisante (art. 13, § er, 80,

de la loi du 27 juillet 1955).

6) 5008121 L. - Anvers.- School voor Zlekenverpleqinq en Vrocd-
kunde St.-Berlindis.

Section: accoucheuse - catégorie CZ.

Date âc Ja demande: 21 avril 1956.

Population scolaire 1955-1956:

1re année .
Zt année .
3e année .
'ie année

2 élèves;
1 élève;
5 élèves;

Total . 8 élèves.

Motif du rclus . population scolaire insuffisante (art. 13, § 1er, 80,

de J" loi du 27 juillet 1955).
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de 7 tot 8 leerlingen zijn er verschlllende die reeds sinds 3 jaar naar
school komen. De bevolking van deze leergang vernieuwt zich dus zeer
weinig;

2) de leerlingen kunnen gemakkelijk La Louvière bereiken en er
dezelfde leergangen in een officiële (gemeentelijke) school volgen.

Z) 758 G - Stedelijke Jongensvakschool. - Gent.

Afckling: drukken - categorie A3.

Datum van de beslissing: 12 juni 1957.

SchoolbevolkIng 1956-1957: IOle [aar gemeen met andere afdelingen;
2e jaar : geen; 30 jaar: 5 leerhnqen: 'tv jaar: geen. Totaal: 5 leer-
lingen.

Reden van de weigering: onvoldoende schoolbevolking [zle art. 9,
8°, van de wet van 27 juli 1955).

3) 5216V. - Charleroi. ~ Ecole d'apprentissage du Home Notre-
Dame.

Alde/ing: snit en naad - categorie Cl/CID [technische volmaking).

Datum. van de beslissing: 17 september 1957.

Schoolbevolking: 1956-1957:

I_te jaar ... '"
2e jaar

7 leerhnqen:
7 leerlingen;

Totaal ... Ii leerllnqen.

Reden van de weigering: de leefbaarhetd is twijfelachtiq (jonge
C3 school erkend bij konlnklljk besluit van 22 september I?52).

..) 6057P. - Borçworm. ~ Ecole provinciale d' ilgriculture.

Aldeling: Iandbouw - categorie AI. speciale school T. I.

Datum van de beslissing: 1 oktober 1957.

Schoolbeoolkinq 1956-1957: de afdelinq werkt nog niet.

Opcningsdlltum: oktober 1957.

Reden van de weigering: Het land telt reeds 5 speciale scholen voor
technlsche ingenieurs in de land- of tuinbouw en Borgworm is op een
20 tal km van Hoei gelegen, zetel van een Al landbouw ingericht door
de Sraat.

5) SOOS/IV. - Antwerpen. ~ Beroepsschocl voor Ziekenverpleging
en Vroedkunde gehecht aan het Stuyvenberqqasthuis.

Afdeling: ziekenoppassters : categorie C2.

Datum uan de beslissinq : 12 auqustus 1957.

Schoolbeoolkinq 1956-1957 :

Iste jaar '"
2e jaar '"

15 leerlingen;
11 Ieerlinqen:

Totaal ... '" ... 26 leerllnqen,

Reden der weigering: onvoldoende schoolbevolking (art. 13, § 1, 80,

vande wet van 27 juli 1955).

6) S008!21V. - Antwerpen. - School voor Ziekenverpleqinq en
Vroedkunde St.-Berltndls.

Afdeling: vroedvrouwen - categorie CZ.

Dstum VBn de beslissinq : 21 april 1956.

Schoolbevolking 1955·1956:

[sre jaar .
2e [aar
3e [aar
'1e [aar

2 leerlingen;
1 leerling;
5 leerllnqen:

Totaa! ..... , ... 8 Ieerllnqen.

Reden der weigering: onvoldoende schoolbevolklnq (art. 13, § 1. 80,

van de wet van 27 juli 1955).
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7) 52-HL, - Anvers. - School voor Verpleeqsters Loùise-Marte. 7) 5U'IV. - Antwerpen.- School voor Verpleegsters Loui.se~Marie,

Sections: infirmières _ catégorie Cl/AZ. Afdeling, lJerpleeg51er$- categorie Cil AZ.

Date de la décision: 21 avril 1956. Datum van de beslissing: 21 april 1956.

Populetion scolaire 1955-1956: Schoo/belJo/king 1955-1956:

l,'e année. ,.
2e année
3e année

6 élèves:
ID élèves;
" élèves;

Total ... 20 élèves.

Motifs du refus:

a) n'a pas fonctionné durant I an avec un cycle d'études complet;
b) population scolaire insuffisante (art. 13. § I. 2" et 80 de la loi

du 27 juillet 1955).

8) 788L. _ Charleroi. - Collège technique de Charleroi.

Section: mécaniciens du fond - catégorie B6/B2.

Date de la décision: 3 septembre 1957.

Population scolaire 1955·1956:

1re année ...
2e année

10 élèves;

Total 10 élèves.

Motif du refus: le cycle complet n'a pas fonctionné pendant un an
(art. 13, § L 2°, de la loi du 27 juillet 1955).

9) - P. Hasselt, - Provinciale Vroedvrouwenschool.

Section: accoucheuse - catégorie CZ.

Date de la décision: 9 juin 1956.

Population Kola ire 1955·1956:

I ru année ...
2° année
3e année

5 élèves;
Il élèves;
11 élèves.

Total ... 27 élèves.

Motif du refus: population scolaire insuffisante (art. 9, 8°, de la loi
du 27 juillet 195Ï).

10) L. Menin. - Verpleeqstersschool St .•Bartholorneus.

Section: infirmières - catégorie CIl AZ.

Date de la décision: ZI avril 1956.

Population scolaire 1955·1956:

Jr0 année .
2e année .
3o année

16 élèves;
10 élèves;

Total 26 élèves.

Motif du refus:

aJ cycle incomplet;
b) la section n'a pas fonctionné durant un an avec le cycle d' études

complet.

11) 3185 P. - Montignies-sur-Sambre, - Ecole professionnelle pro-
vinciale pour infirmières et accoucheuses.

Section: puériculture - catégorie C2,

Date de la décision: ZI avril 19.56.

Population scoleirc 1955·1956:

Ile année ...
2° année

26 élèves;
19 élèves:

Total ... 45 élèves.

1~le jaar .. , ...
2" [aar
3e jaar •.....

6 leerlinqen;
10 leerlingen;
..• leerlingen;

Totaal v.. 20 leerlingen.

Redenen der weigering;

e] werkte niet gedurende één jaar met een volledige studiëcyclus:
b} onvoldoende scboolbevolklnq (art. 13. ~ I, 2° en 8°, van de wet

van 27 juli 1955).

8) 788 V. - Charleroi. - Collège technique de Charleroi.

Afdeling: werktuigkundige voor de onderqrond - categorie B6/B2.

Datum lIan de beslissing: 3 september 1957.

Schoolbevolking 1955-/956 :

IOI~ jaar 10 leerhnqen:
2e [aar .

Totaal 10 Ieerltnqen,

Reden lJan de weigering: werkte niet gedurende één [aar met een
volledige studiecycius.

9) - P. Hasselt. - Provinciale Vroedvrouwenschool.

Afde/ing: vroedvrouwen - categorie C2.

Datum lJan de beslissinç : 9 juni 1956.

Schoolbeoolkinq /955-1956:

1•• 0 jaar .
2- jaar
3- jaar ,.

5 leerhnqen:
11 leerlingen;
II leerlingen;

Totaal... 27 leerlingen.

Reden der weigering: onvoldoende schoolbevolkinq (art. 9, 8°, van
de wet van Z7 juli 1955).

10) - V. Menen. - Verpleegstersschool Sr-Bertholomeus.

Afdeling: Verpleeqsters - categorie CilAZ.

Datum van de beslissinq : 21 april 1956.

Schoolbevolking 1955·/956:

1$10 [aar .
Zo jaar
3~ jaar ... '" ...

16 leerlinqen:
10 leerltnqen:

Totaal 26 Iecrllnqen.

Reden der weigering:

a) cyclus onvollediq:
b} de vollediqe studiccyclus heeft nict gedurende één [aar gewerkt

(art. 13. § I, 8". van de wet van Z7 juli 1955).

11) 3185 P. - Montignies-sur-Sambre. - Ecole professionnelle
provinciale pour infirmtères et accoucheuses.

Afdeling: klndcrverzorqsters - categorie C2.

Datum tJan de bcslissinq s 21 april 1956.

Schoolbevolking 1955·1956:

lot" jaar .
2° [aar

26 leerlinqen:
19 lccrltnqen:

Totaal... 45 leerlingen.
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Motil du refus: organisation des stages non satisfaisante.

12) 3189 L. - Namur (Salzinnes). - Ecole d'Infirmières Sainte-
Elisabeth.

Section: accoucheuses - catégorie C2.

Date de la décision: 21 avril 1956.

Population scolaire 1955·1955: Ir. année (perfectionnement): 1 élève,

,'\llotil du relus : population insuffisante (art. 13, § 1. 8°, de la loi du
27 juillet J955).

J3) 3952 L. - Renaix. - Verpleeqstersschool St.·Elisabeth.

Section: infirmières - catégorie CI/A2.

Date de la décision: 12 janvier 1957.

Population scolaire 1955-1956:

11'· année ...
2e année
3e année 2 élèves;

Total 2 élèves.

Motifs du refus:

a) la section n'a pas fonctionné durant UIl aIl avec le cycle d' études
complet;

b) population scolaire insuffisante (art. 13, § lOI', 20 et 8°, de la loi
du 27 juillet 1955).

14) 5201 L. _ Saint·Servais. - Institut du Beau-Vallon.

Section: infirmières pour malades mentaux _ catégorie CI/A2.

Date de la décision; Il janvier 1957.

Populotion scolaire 1955·1956;

Ir. année ...
2e année
3e année

4 élèves;
6 élèves;
6 élèves;

Total 16 élèves.

Motifs du refus:
a) le cycle complet n'a pas fonctionné pendant un an;
b) population irlsuf[isante (art. 13, § lel', 20 et 8°, de la loi du

27 juillet 1955).
N. B. .~ Dans les villes et communes précitées. il n'y a aucun éta-

blissement d'enseignement technique de l'Etat, organisant une section
similaire il celles reprises ci-dessus.

c} Depuis le [or août 1955, les subsides n'ont été refusés il aucun
établissement ou il aucune section d'enseignement normal pour des rai-
sons d'ordre géographique, économique, social, pédagogique ou démo-
graphique (art. ]3, 10 de la loi du 27 juillet 1955).

Subventions -tra itemcn ts,

QUESTION:

Les articles 25 et 26 de la loi du 27 juillet 1955 prévoient que des
arrêtés royaux fixeront le montant des subventions-traitements:

a) des membres du personnel enseignant les cours généraux non en
possession des titres requis pour l'enseignement officiel;

b ) des membres du personnel enseignant les cours spéciaux non en
possession du diplôme de licencié, de réqcnt ou d'instituteur.

JUSqU'il présent, seul l'arrêté royal concernant les professeurs des
cour s uénérillix de l'onsc lqnr ment moyeu et normal a été publié.

Quand publlcrn-t-on les arrêtés royaux concernant:

a) les professeurs enscigl181H les cours qénèraux de l'enseignement
t,..chnique 1

[,) les professeurs enseignant les cours spéciaux dans l'enseignant
moyen, technique ct norma l ?
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Réden van de weigering: de orqanisatie van M stages schenkt geen
voldoening.

12) 3189 V. - Namur (Satzinn es), - Ecole dïnfirmieres Sainte-
Elisabeth.

Afdeling, Vroedvrouwen - categorie C2.

Datum van de besUssing: 21 april 1956.

Schoolbeuolkinq 1955-1956:

4" jaar (volmaking) : 1 leerling.

Reâen van de weigering: onvoldoende schoolbevolking [art, 13. § I.
8°, van de wet van 27 juli 1955).

13) 3952 V. - Ronse, - Verpleeqstersschool Ste-Ensabeth.

Afdeling: verpleeqsters ~- categorie CI/A2.

Datum v.1n de beslissing: 12 januarl 1957.

Schoolbevolkinq 1955-1956:

Iste [aar " ....
2" jaar
3. [aar 2 Ieerlinqcn:

Totaal 2 leerllnqen.

Rede» der weigering;

a) niet gewerkt g.edurende één jaar met een voll edige studtccyclus:
,

b) onvoldoende schoolbevolking (art. J3, § l. 2° en 8°, van de wet
van 27 juli 1955).

11) 5204 V. _ Snint-Serveis. - Institut du Beau-Vallon.

Afdeling: verpleeqstcrs voor qeesteszteken.

Detum alJn de beslissinq : Il januarl 1957,

Schoolbeoolkinq 1955-1956:
lste jaar .
2- [aar .
3" [aar

4 leerlinqen:
6 leerlinqen.
6 lecrllnqen:

Totaal ... 16 leerltnqen.

Redenen van de weigering:

a) werkte niet qedurende één [aar met de vollediqc studlecyclus:
b) onvoldoende schoolbevolkinq (art. 13, § I, 2° en 8°, van de wet

van 27 juli 1955):
N. B. - In de hierboven verrnelde steden of gemeenten bcstaan qcen

Ri jksinstcllinqen voor technisch onderwijs die afdelingen hebben over-
eenstemmend met degenen die hierboven aangehaald zijn.

c) Sinds 1 augustus 1955 werden, om redencn van qeoqraftsche. eco-
nornischc, sociale, pedaqoqische of demografische aard (art. 13, 1°, van
de wet van 27 juli 1955) geen staatstoelaqen geweigerd aan een instel-
ling of afdeling voor normaalonderwijs.

Weddetoc!ageß.

VRAAG:

De artikelcn 25 en 26 van de wet van 27 juli 1955 bepalen dat
Koninklijke Bcsluiten de wcddctoclaqcn bepalen :

8) voor de lcraars in alqemcnc vakkcn die niet in het bezit zijn van
de bekwaamhcidsbewiizcn verclst in het Riiksondcrwi]s.

b) voor de lcraars in de bijzondcre vakkcn die nlet in het bezu zijn
van ccn getuigschrift Van onderwijzer, reqent of licentiaat.

Tot nu toc vcrschcen cnkcl het koninklijk beslult betrdfende de
lcraars ill de alqerncne vakkcn in het mlddelbaar en het normaal-
onderwijs.

Wanncer zullen de koninklijke bcslulten verschijnen :

a) voor de leraars in de alqcrncne vakkcn in het technlsch onderwijs ?

b) voor rie lcraars in de blzonderc vakken in het midd e lbaar, tech-
nisch en norrnaal xmderwijs ?



RÉPONSE;

L'arrêté royal fixant les échelles de traitement des professeurs de
renseignement technique est actuellement il l'étude. Il en est de même
pour l'arrêté royal relatif il la rétribution des professeurs de cours
spéciaux des établissements d'enseignement moyen et normal. Certaines
difficultés retardent la publication de cet arrêté, Une solution inter-
viendra à bref délai; cUI' sera analoque à celle qui sera retenue pour
les professeurs des cours spéciaux de renseignement technique.

Surveillants-êduca teurs.

QUESTION:

L'article 20 de la loi du 27 juillet 1955 prévoit que les surveillants-
éducateurs bénéficieront des subventions de l'Etat,

Quand publiera-t-on les arrêtés royaux réglant l'application de
cette disposition pour les enseiq nements moyen et normal?

RÉPONSE;

Les modalités de subvention des surveillants-éducateurs exerçant
leurs fonctions dans les établissements d'enseignement moyen., normal
et technique sont actuellement il l'étude,

Population scolaire.

QUI3STION :

}"ilÏmcfilis connaitre :

A, - le chiffre de population scolaire, au l '" octobre 1957; dans les
établissements d'enseignement de l'Etat suivants:

I) Moyen (à l' exclusion des sections Frœbeliennes et préparatoires}:

2) Normal (à l'exclusion des écoles d'appllcation}:
3) Technique.

B, - Le coût moyen d'un élève dans chacun de ces enseignements.
sur la base des prévisions de dépenses figurant au budget ordinaire de
1958 (rémunération du personnel enseignant et surveillant, dépenses
de matériel et autres dépenses de fonctionnement),

RÉ.PONS!! :

A. - Chiffres de la population scolaire au I"' octobre 1957 dans les
secteurs de l'enseignement de l'Etat visés par l'honorable membre:

I) Enseignement moyen (iJ I'cxclusion des sections frœbeliennes et
préparatoires) : 70,137 élèves.

2) Enseignement normal (à l'exclusion des écoles d'application) :
S. !OS élèves.

3) Enseignement technlqire : 33.691 élèves.

B. - Ponr pouvoir établir le coût moyen d'un élève dans chacun des
secteurs d'enseignement en question, il faudrait pouvoir ventiler les
crédits prévus à différents artlcles du budget, entre l'enseignement
moyen proprement dit et tes sections Frœbeliennes et préparatoires.
entre l'enseignement normal proprement dit et les écoles d'application,
ct entre les écoles techniques dn jour et celles du soir.

En général ces crédits visent les dépenses se rapportant à plusieurs
sections, sans qu'il soit Iait de distinction entre elles.

Il m' est donc impossible, ~l mon wand regret. de répondre à 1<1
question posée par l'honorable membre.

Cornplémcn! familial.

QUESTiON:

POlir quelle raison le complément familial au pécule de vacances
n'est-il pas liquidé <lUX membres du personnel cnseiqnant qui bénéfi-
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ANTWOORD:

Het koninklijk beslult tot vaststellinq van de weddeschalen der
leraars van het technlsch onderwljs ligt op het ogenblik ter studle,
Dit is ook het qeval met het koninkhlk besluit betreffende de bezol-
diging van de leraars in de bljzondere vakken van de inrichtingen
voor mlddelbaar en norrnaèlonderwiis. Sommtqe moellljkheden ver-
tragen de bekendmaking van dit besluit. Een oplossinq zal weldra
getroffen worden: zij zalovereenstemmen met die welke zal aanqe-
nomcn worden VOOr de leraars in de bijzondere vakken bi] het tech-
nisch onderwijs.

Studiemeesters-opvoeders.

VRAAG:

Artlkel 20 van de wet van 27 juli 1955 voorziet dat de studiemeesters-
opvoeders in aanmerking komen voor staatstoelaqen.

Wanneer zullen de koninklijke besluiten verschljnen die de toe-
passinq van deze beschikkinq moeten reqelen voor het mlddelbaar
en het normaalonderwijs?

ANTWOORD

De modaltteiten inzake subsldiëring van de studiemeesters-opvoeders
die hun Iuncties uitoefenen in de Innchtinqen voor middelbaar, normaal-
en technisch onderwijs worden thans onderzocht,

Schoolbevolking.

VRAAG:

Graag ontving ik de volgende qeqevens :

A. - Het schoolbevolkinqscijfer op loktober 1957 in de volgende
onderwljsinstellinqen van het Rijk :

I) Middelbaar Onderwijs (met uitzondering van de bewaarschool-
afdelinqen en voorbereidende afdelingen);

2) Nor maalonderwijs (met uitzondering van de oefenscholen);
3) Technische Onderwi]s.

B. - De qerniddelde kostprijs per leerlinq in ieder van deze onder-
wijstakken, op basis van de uitgavenramingen voorkornende in de
qewone begroting voor 1958 (bezoldiging van de leerkrachten en
studiemecsters of sur vetllanten. uitgaven voor materieel en andere
werkinqsuitqaven) .

ANTWOORD:

A. ~ Cijfers der schoolbevolkinq op loktober 1957 in de door
het achtbaar Lid bcdoelde sectoren van het Rijksonderwijs:

I) Middelbaar Onderwus (met uitsluitinq van de Irœbel- en voor-
bereidende afdelinqen) ; 70,137 leerlinqen.

2) Norrnaalonderwtjs (met uitsluitinq van de oefenscholen):
5.108 leerllnqen.

3) Tcchnisch Onderwijs : 33.691 leerlinqen.

B. -- Om te kunnen bepalen hoeveel een leerlinq in elk dezer onder.
wiissectorcn qemiddeld kost, zou men de kredieten, die onder ver-
schillcnde artikelen der begroting voorkomen, moeten kunnen ven-
tileren tusscu het eiqenlijk Middelbaar Onderwf]s en de frœbel- en
voorbere ide nde afdelingen, tussen het eiqenlijk Normaalonderwijs en
de ocfcnscholcn, cvcnals tusscn dag- en avondscholcn van het Tech-
nisch Onderwljs.

Over het alqcrneen slaan bedoclde kredieten op uitqavcn die op
vcrschille ndc afdelinqen betrekking hcbben, zonder dat el' onderschcid
tussen qcmaakt wordt.

Het is mij dus, tot mijn groot spijt, nlet mogelijk op de door het
achtbaar Lid gestelde vraaç te antwoorden.

Familiale biislaq.

VRAAG:

Waarorn wordt het familiaal verlofgeld nlet uitbetaald aan de
leerkrachtcn die cen wcddetoclaqc genieten? Dit verlofgeld wordt nict
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cient d'une subvention-traitement? N'étant pas à charge de Femployeur.
ce complément est il considerer comme faisant partie des allocations
familiales. Or. l'article 22 de la loi dispose que les allocations familiales
sont payées par l'Etat.

RÉPONSE;

Le paiement du complément familial au pécule de vacances n' est
liquidé que si le pécule de vacances est payé. Comme la loi du 27 juillet
1955 ne prévoit pas que les subvennons-trauements, allouées en faveur
du personnel de renseignement subventionné, sont majorées du pécule
de vacances. la question relative au complement familial ne se pose
pas.

E~i9Dement secondaire de l'Etat. ~ POJlulation scolaire.

QUESTION;

Je désire obtenir les chiffres de population scolaire des établissements
de l'Enseignement secondaire de l'Etat en ventilant les chiffres des
sections préparatoires (enseignement primaire et obligatoire) ct ceux
des sections d'enseignement secondaire proprement dit.

RÉPONSE:

Tableau de la population scolaire cie renseignement secondaire-
df: fEtat de 1950 ä 1957.
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qedraqen door de werkqever en moet bijgevolg worden beschouwd als
een deel van de kinderbijslaqen. Artikel 22 van de wet bepaalt dat de
kinderbljslaqen door de Staat worden betaald.

ANTWOORD:

De famlliale bijslag bi] de vakantieprernle wordt slechts betaald
indien de vakantiepremte zelf wordt uitqekeerd. De wet van 27 juli 1955
voorztet niet dat de wedde-toelaqen ten gunste van het personeel
uit het gesubsidieerd onderwijs met de vakantiepremie vermeerderd
worden zodat de kwestie van de famtliale bijslaq bi] deze niet qcsteld
wordt.

Secundair Riiksonderwijs. - Schoolbevolking.

VRAAG;

Ik wens de cijfers van de schoolbevolking in de inrichtingen voor
Secundair Rijksonderwijs te bekomen met onderverdeliuq in de cijfers
voor de voorbereidende afdelingen (lager verplicht onderwijs] en deze
voor de eigenlijke afdelingen voor secundair onderwijs.

ANTWOORD ;

T'obel van de schoolbevoikinq in het' secundair Rijksonderwijs
van 1950 tot 1957.

119;0

-'

\1953119541195511956 ! J9~Enseignement 1951 1952 Onderwl]s

i ; I I ! '

Primaire ".410 iH'52 17.m 511181'''61161.",166.536 Lager.

Moyen 56.393158.102 59.127 59.66' 60.145

1

63.390 67.279 Middelbaar.
! I

Normal: i I Norrnaal :
I

913\Gardien 360 475
1

604 604 821 960 Bewaarschool.

Primaire 1.463 1.640 11.8751 1.913 2.288 2.522\ 2.739 Lager.

Technique (plein exercice) 4.978 5.4841 5.6941 6.077 6.777 8.169

1

10.940 Technisch (volledig leerplan).

I I
[ t

P. S. _ Les populations scolaires se rapportant à J'enseignement
technique de plein exercice. comprenant les trois niveaux de l'enselqne-
ment technique. On ne dispose pas de renseiqnements statistiques pour
I'ensetqnerrrent technique par niveau d'études.

Jeunesse scolarisée.

QUESTION:

Statistiques en pourcentage de la jeunesse scolarisée par âge pour
1956-1957?

RÉPON5E;

Les pourcentages fournis ci-après sont tels que l'Institut National
de Statistique les a établis pour l'annuaire statistique de l'enseignement.
sur base de la population estimée au 31 décembre 1956, sous réserve
des corrections ultérieures qu'il y aura lieu d'apporter pour les âges
de 14 à 25 ans.

Pourcentage de la jeunesse scolarisee dans les différents âges.

Année scolaire 1956-1957.

Age Pourcentage

3
3
4
5
6
7
8
9

10
Il

4.25
73.96
86.45
96.38
99.91
98,74
97.91
99,46
97.31
97.31

P, S. - De schoolbevolking van het technisch onderwijs met vol-
lediq leerplan, omvat de 3 niveaus van het technisch onderwijs. Wij
beschikken niet over statistische inlichtingen over het technisch onder-
wijs per studieniveau.

Schoolgaande [euqd,

VRAAG'

Statistieken en pcrcentaqe van de schoolqaande jeugd per leeftijd
voor 1956-1957?

ANTWOORD:

De opqeqeven percentages zijn deze door het Natlonaal Instituut
voor de Statistiek voorlopig opqcmaakt voor het jaarboek van de sta-
tistiek van het onderwi]s. Voorbehoud dient echter qernaakt, want het
ls mogelijk dat verbeterlnqen, waarvoor de berekeninqen aan gang
zijn. zullen dienen aanqebracht te worden voor de leeftijden van 14
tot 25 jaar.

Percenteqe van de schoolqeende jeugd !Jan vet schillende Iecîtiiden.

Schoolienr 1956-1957.

Lecftüd Percentage

3 1.25
3 73.96
'I 86.4;
5 96.38
6 99.91
7 98,74
8 97.91
9 99.46la 97.31

11 97.31
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t\,w Pourcentage Leeftiid Percentaqe

12 96.ï1 12 96.Î1
!3 96.53 13 9653
14 69.00 Ii 69.0015 5'1.33 15 51.33
16 11.90 16 41.90
17 29.6'1 17 29.6"1
IS 23.82 18 23.82
19 l'! 13.39 19 n··. 13.39
2'J 9.28 20 9,28
21 7,89 21 7.8922 (') 4.11 22 (') --. 4.117' 259 23 259-.>
21 1.71 2·\ 1.7125 25
et plus n 3.80 en oudcr (') --. 3.80

lV. D. -- Pour k·s ii~J'-'~ m.!rq~H:~dun (.,_ h....s pourccutaqes sont
probablement surfaits.

Jeunesse scolarlsable.

QllI',STIO:-: :

Sranstlq •••cs dl.' l:o jeunesse '" scolartsable h par âge: de 14 à 15 ans,
de !5 il 16 .105. jusqu'à 22 ans dans les 6 procbaines années?

Le \)raphiqllC ci-après reproduit pour les années scolaires 1957.1958
jusqu'à 1962-1963 y vcomprts. les previsions de population Iota le de
12 il 25 uns. Ces prévisions ont l'té l'tabli es par le C'ntre national
d," calcul mécanique sur la bas" dc la t••ble de mortalité H et F 1952-
1955. Il ext il remarquer que Cl'S prévisio:Js ne commencent qu'à l'âge
d,' 12 ;'ns, lInstitut National de Starisnque ayant jugé prl'fér ••ble de
m' pas enqlober dans ces calculs les groupes d'âge inférieur étant
donné qu'on tomberait dans les groupes de population encore á naitrc.

1.000.000

o
1957/58 j'J5S/59 1959/60 19(,0/61 1961/62 1962/63

I
I

N.8. - Voor de met (.) aanqeduide leefrijden zijn de percentaqes
waarschijnlijk te hoog.

'ongeren die zouden kunnen schoolgaan.

VRAAG:

Statistil.-kcn van de jeugd die zal schoolqaan pcr lceftijd : van 1'1
lot IS iaar. van !5 tot 16 jaar, tot 22 jaar in de zes ecrstkomcndc
jaren?

A:-';TWOOllD:

Ondcrstaande grafiek geeft de voorultzichten van de Iota le hevolklnq
van 12 tot 15 [aar weer voor dl.' schooljaren 1957-1958 tot 1962.1963.
Deze vnoruitzichten wcrden uitqewerkr door het Nattonaal Centrum
voor ML'chanische Berekening op qrond van de stcr ftetabe l H. en F.
1952-1955. Er dient opqcmerkt dat de vooruitzichten slcchts op 12 jarige
leelrijd aanvanqcn. Her Natlonaal Instituut voor de Stattstick hceft
het verkiesltjk geoordeeld in zijn bcrckcntnqcn de lagere leeftljds-
grocpcu niet te bctrckkcn, daar zc anders de bevolkinqsqrocpcn die
nog niet grboren z ijn, zouden omvatt en.

longeren die zoudcn kunncn scltoolqenn.

1.000.000

500l\')()

o
1957/58 1958/59 1959/60 1960/61 1961/62 1962/63

I
I

Jong crcn van 12 tot 18 [aar die zoudcn
kunncn schoolqaan.

Jou\)crcn van 19 tot 25 jaar die zoudcn
kunncn schoolçaan,



[ 70 ]

Dépenses de l'enseignement moyen, technique et normal. Uitgaven bdreffende het middelbaar, technisch en normaalonderwijs.

QUESTION: VRAAG:

Pournir les chiffres (en pourcentage] des dépenses consacrées aux
différentes branches de l'enseignement (moyen, technique. normal)
avec ventilation en ce qui concerne les dépenses faites en faveur de
l'enseignement de l'Etat et de l'enseignement subventionné.

De cijfers verstrekken (in percentaqes) van de uilgaven aan de
verschdlende ondcrwijstakken besteed (middelbaar; techmsch, nor-
maal] met onderverdeling wat de uitgaven voor het Rijksonderwijs'
en het gesubsidieerd onderwijs betreft,

RÉPONSE. : ANTWOO\ll> ;

Crédits prévus au Budget de l'Instruction Publique
pour les différentes branches.

Kredieten ingeschreven op de Begroting van Openbaar Onder:wijs
voor de verschillende onderwijstokkC1l.

1950 1956 1958i
i
I
I

I i- I - I - - - Rijksonderwijs.
2.722.000 (98.40%) 13.385.247 (98.30%)1 3.525.050 (98.50%) 3.730.263 (98.60%)i 3.970.405 (98.50%) Gesubstdièerd,

I I I I
I . I
! I I. ,

1.351.965 (61,50%) 1.651.651 (55.20%): 1.811.767 (46.-%) 2.208.298 (51.20%)!\2.894.522 (55,10%) Rijksonderwijs.
795.264 (36,10%) 1.317.991'(43.90%)12.088.651 (53.10%) 2.066.721 (47,90%) 2.301.932 (41.- %) Gesubsidteerd,

l,!, Hoger
Onder:wijs t

275.954 (55,37%) 282.446 (51.36%)1
52.125 (10.16 %) 58.936 (10.71 %)1

187.985 (34,18 %)1
16000 ( 2,90%)i

I
i
i

54.820 (68,47 %) 65.036 (62,21 %)1 62.208 (61,30%)i 63.199 (61,20%)1 73.474 (64,80%) Rijksonderwijs.
23500 (29,35 %) 39500 (34.91 %)! 38.525 (38.- %), 39.532 (38,- %) 39.265 (31,00%) Gesubsldieerd.

lil , I
, • Totolen :

1,734.8M (31.29 %) 12.058.069 (28.85 %)\2.256.794 (2750 %) 2.688.830 (30.60 %)13.171.613 (34.20%) Rijksondcrwijs,
3.706.111 (66.84 %) 4.976.726 (69.78%): 5.853.006 (71,40%): 6.060.894 (68,40%) 6.557.002 (6':1,70%) Gesubsidtecrd.

Enseignement
primaire:

Secteur Etat .
Sect. subventionné

Enseignement
secondaire:

Secteur Etat. .....
Sect. subventionné

Enseignement
supêrieur :

Secteur Etat .

Sect, subventionné 151.317 (30.37 %)
14.000 ( 2.83 %)

Enseignement
artistique:

Secteur Etat. .....
Sect. subventionné

Totaux:

Secteur Etat .
Sect. subventionné

Remarques:

1952 19:>4

Lage;
Onderwijs:

Secundair
Ondenoiis :

318.760 (51,10%)
6'l.059 (10,90%)

170.188 (28,90 %1
30.602 ( 5,20 %)

3i8.837 (54.- %)
68.196 (10.50 %)

195308 (30,20%)
29.070 ( 4,50 %)

113.373 (54.80%)
9O.2H (11,95%)

225.400 (29,90 %)
20.000 ( 2,65 %)

Rijksonderwijs.

Gesubsidieerd.

Kunstonderwiis i

Opmerkingen:

1) Les chiffres absolus sont donnés en milliers de francs.
2) Les % SO!!t calculés pour chaque branche d'enseignement par

rapport au crédit total inscrit au budget de l'Instruction Publique pour
chacune d'elles.

I) De absolutc cijfers worden in duizendralleu Iranks gegeven.
2) De percenten ~ijn voor iedere onderwijstak bcrekend in ver-

houdinq lot het totaal krediet inqeschreven op de begroting voor elk
van deze takken.

Détail des crédits inscrits au budget de l'Instruction Publique
pour renseignement secondaire.

Enseignement
moyen:

Secteur Etat. ..
Sect. subventionné

1.067.821 (96,S4 %)
4.96J ( 0,45 %)

Enseiqnement
normal: I

1

IJ5.900 (76,89 %) Il
43.303 (22,10 %) I

I

Secteur Etat ...
Scct. subventionné

Enseignement
technique:

Secteur Etat... . ..
Scct, subventionné

168.241 (l8,17 %)
747.000 (80,69 %)

Opsomming "arr de kredieten betieileruie het middelbeer onderioiis
inqeschreoen op de Beqrotinq van Öpenbeer Onderioijs.

I I iI ! I
( ! i

1.328.913 (81,43 %11 1.155.213 (71,70%)j 1.709.883 !i8,80%)j 2.172.765 (82,10%)
292391 (l7,91 %)1 560.716 (27.60%li 446.171 (20,50%)i 155.353 (17,20%)

, I

Middelbaar
Onderwijs:

Rüksonderwi]s.
Gèsubstdteerd.

I
I

154.792 (50,60%)1
14H25 (16,90%)!

I
I
I
J

192.777 (16.33%)1 201.762 (12.60%)1
990.000 (83,38 %) 1.384.500 (86,50%)

I
17ï.572 (57.30%)1
124.850 (':10,30%)! ,,

Normael-
onderwijs:

129.961 (64,40%)
65.600 (32.52 %)1

I
231.777 (63.60%) Rijksondcrwlis.
125.579 (31.50 %) Gesubstdteerd.

Technisch
Onderwijs;

320.843 (17.50%)1 489.980 (22,10%) Rljksonderwijs.
1.495.700 (81.60%) 1.721.000 (77,20%) Gesubsidieerd.



Remplacement d'un ministre du culte par un professeur laïc.
Traitement.

QUESTION:

Pourquoi. lorsqu'tan prêtre malade est remplacé par un professeur
laïc. celui-ci ne recoit-il-que la moitié du traitement plein tout comme
le prêtre professeur 7

RÉPONSE:

La loi du 27 juillet 1955 fixant les règles d'organisation de l'ensei-
gnement de J'Etat. des provinces et des communes, et de subvention
par l'Etat d'établissements d'enseignement moyen, normal et technique,
dispose en son article 28, § 2:

Les subventions allouées il raison des membres du personnel ensei-
gnant qui possèdent la qualité de prêtre du culte catholique ou une
autre qualité équivalente dans un autre culte reconnu sont calculées
conformément aux dispositions du présent chapitre (mais réduites de
moitié) s'ils possèdent les titres requis pour l'exercice de la fonction.
S'ils ne possèdent pas ces titres, les subventions sont fixées à la moitié
du minimum de l'échelle de traitement II.

Dès lors la subvention allouée au professeur laïc qui remplace un
prêtre du cuite catholique pendant un congé de maladie est fixée au
taux plein, compte tenu toutefois des titres qu'il possède.

Constructions scolaires.

QUESTION:

Quelles sont les dépenses réelles (crédits d'engagement et de paie-
ment) consacrées aux constructions scolaires du 1" janvier 1954 au
l ,-, octobre 1957, pour tous les secteurs de l'enseignement secondaire
et pour renseignement universitaire,

Préciser le nombre de IOGluX ouverts aux élèves depuis le l" jan-
vier 1954.

RÉPONSE:

Fonds des Construe/ions Seo/aires et Llniversiteites de l'Etat.

Utilisation eies crédits elu 1" janvier 1954 EW 1" octobre 1957.

A .. - Crédits d·engagement.

Répartition par exercice et par branche: (en millions de francs). I
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Vervanging van een priester door een leke leraar,
. Wedde.

VRAAC:

Waarom, wanneer een zieke priester wordt vervanqen door een
leke leraar, ontvangt deze slechts de helft van de volle wedde, net
zoals de prtester leraar ?

ANTWOORD:

De wet van 27 juli 1955 houdende regelen inzake lnrichtinq van
het onderwijs van de Staat, de provincies en de gemeenten. en inzake
subsidiërlnq door de Staat van inrichtingen voor mtddelbaar, normaal
en technlsch onderwljs, bepaalt in artikel 28. § 2 :

De toelagen verleend voor de leden van het onderwljzend personeel
die de hoedaniqheid van prtester van de katholieke eredienst of een
gelijkwaardige hoedaniqheid in een andere erkende eredienst hebben,
worden overeenkornstiq het bepaalde in dit hoofdstuk berekend (doch
met de helft verminderd) zo de belanqhebbenden de voor de uitoefening
van hun ambt verelste bekwaamheidsbewijzen bezltten, Zo zij deze
bekwaamhetdsbewijzen niet bezttten, worden de toelaqen vastqesteld
op de helft van het minimum van weddeschaal II.

De toelage verleend aan de lekeleraar die een priester van de katho-
lieke eredienst vervangt gedurende een ziekteverlof, is dus vastqesteld
op het volle bedrag, rekening gehouden met de bekwaamheldsbewijren
die hij bezit.

Schoolgebouwen.

VRAAG:

Welke zijn de wcrkelijke voor de schcolqebouwen bestedc uitqaven
(vastleggirigs- en beralinqskredlcteu} van l januari 195-i tot ! oktober
1957, voor alle sectoren van het secundalr en het universitatr onder-
wijs?

Nauwkeurige opgaven van het antal ter beschlkklnq van de lecr-
lingen gestelde lokalen sedert I januarl 1954.

ANTWOORD:

Fonds der School- en Universitaire qebouwen van he: Rijk.

Aanwending van de kredieten uanpl 1 januari 1954 tot
loktober 1957.

A. ~ Vastleggingskredieten.

Verdeling per dienstjaar en per tak : (in miljoenen frank).

1955
Samen

3,9 • 6,9

-------i---~----i-
636.- I 795, -1 I

E. M.

E S.

E T.

E. N.

I1951

427,4

36,4

60,2

8,2

1.3
I--~--~~I
I

536,5

412,1

59.4

130

30,6

B. i\. et divers

Totaux .

B. - Crée/its de paiements.

(,8 comptabilité du département des Travaux publics, seule capable
de fournir ce renseignement, ne peut communiquer qu'un montant
glohal des paiements effectués au profit du Fonds des constructions
scolaires et universltaircs de l'Etat, du 1" [envier 1954 811 JO septembre
1957. à savoir:

535,010.181\,22 francs,

montant qu'il Ile lui est pas possible, sans de longs travaux de dépouil-
lement des dossiers, de ventiler, pas plus par exercice que par branche
d'cnsclqnemcnt.

1956 all ~ op
1-10-1957

TOtal

566
81.1

110,9

30,5

185,5

81

175

26.9

1.591

257,9

176.1

%.2

19,2

H. O.

T. O.

N. O.

Sch. K. en diversen.4, I

472,5 2.440.4 Totalen

B. - Beta/ingskredietrm.

De comptahilltett van het departement van O. W., die allccn in staat
Is de lnllchtlnqcn te verstrekken .. kan slcchts een globaal bcdraq op- '
qevcn van de ten barc van hel Fonds der School- en Universitaire
gebouwen van het Rijk. vanaf 1 [anuarl 1954 tot 30 septcmber 1957
gedane betallnqen, namclljk :

535.010.188,22 frank.

hct is aan de comptabilttctt nict rnoqelijk, zonder langdurig onderzock
van de dossiers, de onderverdeling van hct bcdraq te geven, noch
per dicnstjaar, noch pcr ondcrwijstak.
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Locaux pris en usage, ä charge des crédits du Fonds des Fonds der school- en universitaire gebouwen van het R.ijk.

constructions scolaires et universitaires de l'Etat. Fonds der school- en universitaire qebouu/en van het Rijk.

1954
r--
I
I

1955

I
E. M. M. O.

scml-perrn. ... ... ... ... ... ... ... 0" 62 173 134 86 hall-perm.
I

èdinilifs 386 I 331 355 507 deftnitleve.... ... ... ... ... ... ... ... I

3P. 3S0 I 3P. 155 1 P. 40 lP. 52~-_._---_. -- I. --. .

I
Total: ... ... ... 448 I 504 489 593 Totaal

3 P. 350 3 P. 155 I I P. 40 lP. 52
_____ fi ___ ._. -------- ------- -------- --_ ..--- -I I .

I I
E. T. , I T. O.

scmi-pcrrn. ~ 14

I
41 23 half-perrn,... .. ' ... ... ... ... ... ... I lP. 20

dèflnitijs ... ... ... ....... ... ... ... - i 26 72 183 definitieve.
I 2 P. 350 r r. 50

-~-~~---- ._----------~-------

I
---'-'- --_._--------_._-

Total: ... ... ... - 40 113 206 Totaal
2 P. 350 lP. 50 1 P. 20

·---~I--· . --~-_.-----._-----_ .•._--------
E. N. I

I N. O.I
semi-perm, ... ... ... .0' o" ... ... ... 12

I
15 18 26 hall-perm.

lP. 60
définitifs ... ... o •• .., ... ... o.' .., ~ 12 12 4 deflnitleve.

lP. 70 lP. 55 lP. 20
"_.__ ._-_. _..._--.._------1----.---- _._----

I
I

Total; ... ... ... 12 27

I
30 30 Totaal

lP. 60 l P .. 70 lP. 55 lP. 20

._--_._- -------1--------- ----_. --
I

I
E. A.

I
E. A.

serni-perm. '" ... ... ... ... ... ... ... - - ~
I

~ hall-perm.

définitifs ... ... ... ... ... ... "0 ... - _ I 33 I - definiticvc.

----'.- .------- 1----1---------- --------------
I

ITotal: ... ... ... - - I 33 - Totaal
I

-"---- '"- ". .._ .._ ..~~- --- I I ---,----..------1-------- ..1
Total général: ... ... ... 460 571 I 665 I 829 Alqcmecn totaal

4 P. 410 6 P. 575 3 P. 145 + 3 P. 92

I I
N.B.: P installations de pensionnats pour X internes. N. B. P = inrichtingen van pensionaten voor X kostleerlingen.

Accroissement du budget. Verhoging v.an de begroting.

QUESTrON: 'VRAAG: .

Quel est l'accroissement du budget de l'Instruction publique par
rapport ,. celui du revenu national?

Hoeveel bcdraaqt de vermeerdering van de begroting van Ópcnbaar
Onderwijs in verhoudinq tot de vcrmcerderinq van het nationaal
inkorrren ?

Ri;PON5E: ANnVOORD:

a) Les indications cl-dessous concernent uniquement les dépenses
de lErat. Ni les dépenses du secteur privé. qui sont très difficiles il
chiHrer. ni celles des provinces et des communes ne pourraient être
fournies actuellement.

b) Les chil lrcs fournis ne comprennent que le budçet ordinaire de
rEt;.t.

Il) Onderstaandc gegevens hebben uitsluitend betrekking op de Rljks ..
ultqaven. Noch de uitgaven van de privato se ctor, die zeer moeilijk te
berekenen zljn, noch deze van de provlncies en de qemeentcn zouden op
het oqenblik kunncn verstrekt worden.

b) De vcrstrckte cijfers ornvattcn slcchts de qewonc Rijksbegroting.
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f?'1PPOrl budyel Instruction Publique. - Rellenu national.

Budget 1. P.

Begroting O. O.

6.078.800

Verhol/ding begroting Openbaar Onderwijs. Netioruml inkomen.

1950 (en milliers de francs) 1956 (en milliers de francs)

1956 (in duizendtallen franks)1950 (in duizeadtallen franks)

Revenu Nalional Rapport %
Verhoudlnq %

Rapport %

Verhouding %

Budget 1. P.

Begroting O. O.

Revenu National

Nation. InkomenN;,tion. Inkomen

773.530.000 2.22 395500.0009.436.200 2,37

Accroissement en % 1950-1956: Budget I. P. : 55 %
Revenu National: oH %

Vermcerdertnq in % 1950-1956: Begroting O. O. : 55 %
Nat. Inkomen : -H %

Commentaires: NollS constatons que la relation entre le ~ud\let de
l'Instruction publique et le revenu national a lêgèrement augmenté:
de 0.15 % de 1950 il 1956.

Commentaar: Wij constateren dat de verhouding tussen de begroting
van het Openbaar Onderwijs en hel nationaal inkomen lichtjes toe-
genomen is : met 0.15% van 1950 tot 1956.

Enseignemenl secondaire de l'Etat - Nombre de professeurs. Secundair Rijksonderwijs - Aantal leraars.

QUESTION: VRAAG:

Quel il été l'accroissement du nombre de professeurs de renseigne-
ment secondaire de l'Etal de 1950 à 1957 (sections primaires et sections
secondaires séparées] I

Hoeveel bedroeg de aanqroei van het aantal leraars van het secun-
dair Rijksonderwijs van 1950 tot 1957 (lagere en sccundaire afdelingen
alzonderlijk] ?

RF.PONSE: ANTWOORD:

Tableau deapill/latif. - Personnel enscigntrnt cie rEtat. Overzichteliike tebel. - Onderwijzend personeel Ilan het Rijk.

An-
nêes

Prim. dans
E.M.

[aren
Lager in
M.O.

oer.
DeL

1950 1.350 102

1951 l.406

1952 1.621 338

1953 1.697 314

195-1 1.80 I 294

1955 1.6S6 481

1956 1.843

1957 2.028

Enseignement Primaire Enseignement Secondaire

Lager Onderwijs Secundair Onderwijs

Prim. dans
E.N.

Ens. Technique
Ens. Normal ( 1)

Total enseignement
secondaire

Toral enseignement
Primaire Ens. Moyen

Lager in
N.O.

Normaal Onderwijs Technisch Onderw.
(1)

Totaal secundalr
Onderwijs

I i Déf.
< Int, 1+ Int.
i----- 1,-

'I Wn. !Def.+
I IWn.

Totaal Lager
Onderwijs

Midd. Onderwijs

Int, oer. Oef.
rxr,

Int. ~.,. Int. Dëf.
Déf.

Int. +- Int. Déf.

I

I Int.
i~
I Wn.

I
Oef.

: Déf.
1+ Int.
!~
IDef.+
. v:«

Déf.
Int. + Int, Déf. Dd.Int.

Wn. Del. i -Wn. Def.+ Oef.
Wn.

Wn.Def.+ Oef.
: VVn.

Wn. Oef. + Oef.
Wn.

Wn. o-r.

,
122 ; - 1.172: 102 < 1.574 4.730 2.322: 7.052 503 116 649 1206 559 1.765 6.439 3027 9.466

80 1.535 80 '1.615 6.961 746 884 796 1.680 8.368 1.404 9.772

995 619 1.614 7.023 2.446: 9.469

3135 7.346 523 223129

115 6 1.736: 344 : 2.080 5.563 1.7-40 7.303 465

12 1.855 326 2.181 5.800 1.700 7.500 360

53 1.949 3'17 2.296 6.073 l.461 7.534 458

104 1.814 585 2.399 6.087 1.818 7.905 494 140

322
342 1.986

87
81

552
441 1.051 493 1.544 7.211 2.274 9.485

615 1.186 511 1.627 7.7l7 2.159 9.876

634 1.220 648 1.868 7.80 1 2.606 10.407

158

148 157

S07

128

166

157 83

2.833 5.925 2.086 8.001

3.129 6.100 2.325 B.42S

496
532

818

874

1.459 697 • 2.156 7.880

757 2.743 8.618

3.105 10.985
I .

3.424 i 12.042

i,

2.009

2.lBS

17 824

914861

(I) Technique moyen ct Technique superieur.
DéL, Définitif.
Int . Intérimaire.

( t) Middclbaar tcchnisch en Hoger tcchnisch.
Wn.: Waarnernend,
D.: Definitief.
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